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Počasí v roce 2005 

Zima 

Do poloviny ledna mírná, teplá, beze sněhu, ovzduší jak na jaře. Její nástup až v 2. pol. ledna 

s trváním až do pol. března. 

Jaro 

Nástup pozdní, zdlouhavý, květen teplý, vlhčí, dtto i červen, když vždy po týdnu vydatný 

déšť. 

Léto 

Celkově chladnější, na počátku přiměřené, v srpnu vlhčí, o měsíc zpožďující žňové práce. 

Sklizeň nížiny před dešti, vyšší polohy až v září. Poprvé od r. 1968 porostlo obilí „na stojato“. 

Podzim 

V září dokončeny – na horách započaly – žně, sklizeň otav, plně vzešly a ke konci i přerostly 

řepky, výborné byly brambory, cukrovka s výnosem 60 – 80 t, i kukuřice na zrno. Po jeteli 

obtížná orba, příprava setí do 15. 11. pěkně, 18. 11. sníh a drží! 

Ve dne 16. 3 . – 21. 3. 2005 postihla město Letovice povodeň 

 

Středa 16. 3. 2005 

Zaplavený sklep v bytovém domě č. 10 na ulici Komenského, 

 

Čtvrtek 17. 3. 2005 

Družstevní ulice – voda z tajícího sněhu teče přes silnici III/3746 na sídliště. 

Družstevní ulice – pracovníci SÚS JMK instalovali omezující dopravní značení. Hasičské 

jednotky zahájily přečerpávání vody do kanalizace. 

 

Pátek 18. 3. 2005 

Hladina řeky Svitavy v pátek 18. 3. 2005 stoupá. Na přehradě přítok 7,5 m3/s, odtok 1,5 m3/s. 

Stavidla u Kolářova mlýna zvednuta, průtok v normálu. Potok Třebětínka – rozliv ulic 

V Domkách, zaplavení hřiště a části komunikace. 
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Hladina Křetínky v ulici Podlesí mírně zvýšena. Česká ulice – zaplavení místní komunikace – 

odčerpáváno SDH Letovice. 

Zaplavena silnice III/3656 do Meziříčka, silnice byla uzavřena. Přes silnici III/3655 (pod 

nádražím ČD) přetéká voda. 

Areál koupaliště – ucpaný zatrubněný potok a následný rozliv vody na komunikaci a do 

areálu letního kina. Vyhlášen druhý stupeň povodňové aktivity. 

 

Sobota 19. 3. 2005 

Uzavření silnice č. III/3655 mezi nádražím ČD a silnicí I/43. Na ČOV zjištěno zaplavení 

čerpadel – v čerpací jímce zavalení pískem. Majitel pily Jaroš Zboněk upozorněn na 

nebezpečí odplavení dřeva a vzniku obecného ohrožení. Ul. 9. května – zatopený sklep RD č. 

7, čerpalo SDH Letovice. Masarykovo nám. – částečně zaplavený podchod, čerpá SDH 

Letovice. 

 

Neděle 20. 3. 2005 

Na řece Svitavě skončen I. stupeň povodňové aktivity. 

 

Pondělí 21. 3. 2005 

Skončil II. stupeň na řece Křetínce, I. stupeň trvá. 

 

Rok 2005 

 

Na jeho počátku byl slavnostně otevřen nový Domov důchodců na ulici Jaroslava Haška 

v pořizovací hodnotě téměř 90 milionů korun. 

Za účinné finanční dotace Ministerstva pro místní rozvoj se v červenci podařilo dokončit 

výstavbu inženýrských sítí pro výstavbu 29 rodinných domků v lokalitě Třebětín II. 

Třetí nejvýznamnější investicí města v roce 2005 byly opravy místních komunikací ve městě 

a některých místních částech. 

 

V roce 2005 nedošlo ke změně ve složení městského zastupitelstva ani rady města. Ve funkci 

starosty, zástupce starosty a tajemníka nedošlo rovněž ke změně. 

Městský úřad má čtyři odbory 

- finanční 

- správní 
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- výstavby a životního prostředí 

- technický. 

 

V roce 2005 došlo ke změně vedoucího finančního odboru, kde na vlastní žádost odešel Ing. 

Ivo Kubín a do funkce vedoucí finančního odboru byla po výběrovém řízení jmenována paní 

Zdenka Tischerová. Počet pracovníků oproti roku předcházejícímu se nezměnil. 

Město má stále zřízenu městskou policii s počtem 3 strážník. Město Letovice zajišťuje výkon 

státní správy pro město Letovice a 15 samostatných obcí. 

 

V roce 2005 jsme vzpomněli 60. výročí ukončení II. světové války, osvobození naší vlasti 

Rudou armádou s americkou armádou. Poděkování patří všem letovickým občanům, kteří 

bojovali za naši svobodu: 

poručík Antonín Holba  

- účastník bojů na východní frontě, vrátil se do vlasti v hodnosti majora, 

četař Karel Stránský  

- zraněn v bojích na západní frontě, převezen na léčení do Spojených států amerických, 

kam později emigroval, 

poručík Ladislav Stahl 

- zpravodajský důstojník v Polsku a v Maďarsku, kde byl zatčen, prošel několika 

koncentračními tábory, osvobozen americkou armádou v Norimberku, vrátil se do 

vlasti a byl za zásluhy v boji proti okupantům povýšen na plukovníka, 

četař – aspirant Jaromír Toul z Chlumu 

- podporučík královského letectva RAF v Anglii – palubní střelec 311 perutě, padl 16. 

12. 1940, po roce 1989 povýšen in memoriam na podplukovníka, 

Alois Ptáček z Novičí 

- letecký mechanik u RAF, vrátil se jako podporučík 310. perutě, po roce 1989 povýšen 

na plukovníka, 

Otakar Halamka 

- sloužil u RAF v pozemním personálu, 

desátník Jindřich Nováček 

- bojoval na středním východě, v lednu 1944 převelen jako pilot k RAF do Anglie, 

poručík Emil Janoušek  

- zbrojní důstojník u 311. perutě RAF, 

Josef Novák ze Zboňku 
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- pilot RAF, padl při plnění úkolu ve Francii, 

poručík Josef Dufek ze Zbyňka 

- bojoval ve Francii, kde byl raněn, po vyléčení působil v Anglii, padl v Itálii jako 

velitel I. batalionu cizinecké legie u Monte Carla – Itálie, zemřel 18. 5. 1944 na těžká 

zranění ve věku 29 roků. 

 

Rada města Letovice na svých zasedáních projednala a schválila mimo jiné: 

 

1. návrh rozpočtu města na rok 2005, 

2. informace o projektu NSZM ČR a grantech na zpracování Strategických plánů města a 

předběžně souhlasila, aby město Letovice zahájilo přípravu na zpracování 

Strategického plánu města Letovice, 

3. opatření k realizaci nového školského zákona, uložila tajemníkovi MěÚ a řediteli 

Základní školy Letovice připravit návrh na zřízení 9 členné školské rady a podpořila 

návrh ředitele školy požádat ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy o změnu 

vyhlášky (popřípadě udělení výjimky) k 1. 9. 2005 týkající se délky polední přestávky 

ve školách, 

4. výstavbu Penny marketu v Letovicích a stanovisko města k této výstavbě, 

5. návrh komise životního prostředí rady města Letovice k úpravě zeleně ve městě, 

6. návrh smlouvy o příspěvku na údržbu autobusového nádraží v Letovicích s a. s. 

BODOS, ČSAD Ústí nad Orlicí a DOPAZ s. r. o.,  

7. přijetí daru od Římskokatolické farnosti Letovice – elektrické zvonění na kapličce ve 

Zboňku v hodnotě 12 tis. Kč, 

8. příspěvek města Letovice ve prospěch postižených vlnou tsunami ve výši 20 tis. Kč 

prostřednictvím účtu Katolické charity, 

9. sportovní komise – místo Karla Trefného, Petra Novotného a Jiřího Hlaváčka budou 

novými členy Josef Pařízek, Michal Trubák, Jiří Kalas, předseda TJ Sokol Letovice, 

předsedou komise schválila Antonína Žilku, 

10. komise výstavby – místo Ing. Magdy Hauserové bude členem Josef Tušla, 

11. účast města Letovice na besedě s jubilantem a rodákem Letovic prof. Dr. Františkem 

Hejlem, CSc., pořádané Společností přátel jižních Slovanů v ČR k jeho 85. 

narozeninám, dar oslavenci do výše 1 tis. Kč a příspěvek města Letovice na vydání 

sborníčku ve výši 5 tis. Kč, 

12. výsledek hospodaření města Letovice za rok 2004, 
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13. autobusovou dopravní obslužnost v roce 2005 a rozhodla v případě, že autobusoví 

přepravci neobdrží od Jihomoravského kraje dotaci na tzv. místní linky, vypsat 

výběrové řízení na zajištění přepravce pro tyto linky, 

14. pokácení 7 smrků na pozemku města v ul. Pod Klášterem za podmínky zajištění 

odborného skácení a prodeje dřeva městem, 

15. vybrat jako zpracovatel koncepce odpadového hospodářství Mikroregionu Letovisko 

firmu ECO management s. r. o. Brno a schválila rozpočtové opatření ve věci zvýšení 

výdajů na zpracování koncepce odpadového hospodářství, 

16. uzavřít navrženou smlouvu s firmou BODOS a . s. na příspěvek města na zajištění 

autobusové dopravní obslužnosti v roce 2005 s platností od 1. 1. 2005, 

17. navýšení počtu lůžek v domově důchodců v Letovicích  o 12 s platností od 1. 5. 2005, 

předloženou žádost o dofinancování CSSML z důvodu zvýšení počtu lůžek, 

předložený harmonogram tohoto zvýšení a ukládá řediteli CSSML toto realizovat 

v termínech dle žádosti, 

18. program vzpomínkové slavnosti ke státnímu svátku Dne vítězství v pátek 6. května 

2005 v Letovicích, 

19. provedení celkové rekonstrukce kuchyně v Mateřské škole Letovice, Komenského ul., 

včetně technologického zařízení, 

20. rozpočtové opatření na úhradu nápisu na pamětní desku Juraje Selepčényho, která 

bude umístěna v rakouském Mariazell, ve výši 13 tis. Kč a delegaci města do 

rakouského Mariazell v den instalace této desky, 

21. žádost Biskupského gymnázia Letovice o souhlas s umístěním fotovoltarických panelů 

na střech ZŠ Tyršova na straně k SOŠ a SOU – MŠP Letovice, 

22. plnění opatření k nápravě nedostatků v CSSML Letovice a odvolala MUDr. Lubomíra 

Koska z funkce ředitele Centra sociálních služeb města Letovice, novým ředitelem 

CSSML jmenovala Ing. Ivo Kubína, 

23. možnosti řešení opravy fasády budovy ZŠ Tyršova a pověřila některé komise rady 

města prověřit jednotlivé návrhy a předložit k projednání radě města, 

24. plán družebních styků města Letovice a delegování zástupců města v rámci 

partnerských styků v roce 2005, 

25. opravu fasády budovy ZŠ Tyršova se rozhodla zrealizovat variantu č. 1 (zachování 

stávajícího vzhledu) a doporučila zastupitelstvu města zařadit tuto akci do rozpočtu 

města na rok 206, 
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26. informace k výběrovému řízení na dodavatele rekonstrukce kuchyně v MŠ 

Komenského, schválila dodavatele akce firmu Kompletstav Letovice s tím, že celková 

rekonstrukce bude navržena do rozpočtu města až v roce 2006, 

27. výběrové řízení na vedoucího finančního odboru MěÚ, rada jmenovala s platností od 

1. 9. 2005 paní Zdeňku Fischerovou, 

28. návrh smlouvy mezi městem Letovice a Svazkem vodovodů a kanalizací ve věci 

financování oddělovací komory V Potůčkách, 

29. udělit sboru dobrovolných hasičů v Letovicích čestné uznání rady města a navržený 

finanční dar při příležitosti 135. výročí založení sboru, 

30. návrh požádat SOŠ a SOU – MŠP Letovice o bezúplatný převod internátu SOŠ a SOU 

– MŠP Letovice (u koupaliště) na město v případě, že o tento objekt nepožádá Orel 

Letovice, 

31. smlouvu o přijetí dotace z JMK na odstranění povodňových škod z března 2005 a 

doporučila zastupitelstvu města její schválení, 

32. informace k možnosti čerpání finančních prostředků z evropských strukturálních 

fondů a dalších fondů Evropského hospodářského prostoru a rozhodla zpracovat tyto 

náměty: a) centrum celoživotního vzdělávání, 

                    b) tepelná čerpadla pro vytápění MŠ Čapkova, 

33. realizovat odvodnění místní komunikace na ul. Česká podle návrhu technického 

odboru ještě v letošním roce, 

34. opravu vodovodního řadu ve variantě na lávce pro pěší přes řeku na Masarykově nám., 

35. odvolat vedoucího finančního odboru MěÚ Letovice Ing. Ivo Kubína z funkce na 

základě jeho vlastní rezignace, 

36. informace k možnosti zavedení místního poplatku za zhodnocení pozemku 

inženýrskými sítěmi, 

37. žádost o souhlas s místěním reklamních ploch upozorňujících na 50km/h rychlost ve 

městě na pozemcích města, 

38. návrh Smlouvy o partnerství s chorvatským městem Stari Grad, 

39. návrh úpravy zeleně v zámecké oboře v roce 2006, schválila řešení navrhované 

odborem výstavby a životního prostředí, 

40. pověřila firmu KORDO s. r. o. předkládat radě města dlužníky na nájemném a 

službách již při půlročním prodlení na úhradách, 

41. záměr firmy PF – art na zhotovení mapy města a schválila použití znaku města 

Letovice na tuto mapu, 
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42. návrh obecně závazné vyhlášky města Letovice č. 3/2005 o místních poplatcích ve 

městě Letovice a návrh obecně závazné vyhlášky města Letovice č. 4/2005 o místním 

poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 

odstraňování komunálních odpadů a doporučila zastupitelstvu města jejich schválení, 

43. spoluúčast města Letovice na projektu reprezentační publikace s DVD o JMK od 

firmy F. R. Z. agency s. r. o. Brno ve výši 10 tis. Kč, 

44. stav hospodaření v městských lesích v roce 2005, 

45. informace k přípravě účasti města Letovice na Regiontour 2006, 

46. projekt regenerace panelového sídliště v Letovicích, 

47. umístění reklamy firmy STAVONA Boskovice na zeď ZUŠ Letovice naproti poště za 

stanovených podmínek, 

48. posunutí označení začátku a konce města Letovice za firmu Letoplast s. r. o. Letovice, 

49. dobový vánoční jarmark dne 16. 12. 2005 na Masarykově náměstí, 

50. oslavu zakončení roku, 

51. žádost AFK Letovice o souhlas se zastřešením terasy vedle objektu kabin u 

fotbalového hřiště, 

52. plán oprav místních komunikací v roce 2006 a tento schválila, 

53. návrh na uzavření skládky Červený vrch v období od 2. 12. 2005 do 28. 2. 2006 a 

tento schválila, 

54. nabídku JMK na převod zřizovatelství DDM Letovice na město Letovice a pověřila 

starostu města jednáním v této věci, 

55. problematiku zřízení informačního centra v Letovicích a trvá na přesunutí knihovny 

s informačním centrem do ZUŠ Letovice, 

56. zvýšení nájemného z nebytových prostor v majetku o 20% s platností od 1. 1. 2006, 

57. příspěvek města na podporu činnosti záchranné stanici ČSOP Zelené Vendolí pro 

handicapované živočichy ve výši 1 tis. Kč, 

58. projektovou dokumentaci okružní křižovatky v Letovicích a schválila dát k ní kladé 

stanovisko s tím, že v rámci připomínek navrhuje provést bezúdržbový povrch 

ostrůvků a rozšíření chodníků na 2 m, 

59. informace z jednání s JMK, Ing. Šmídem, ve věci návrhu JMK na převod 

zřizovatelské funkce DDM Letovice, 

60. informace z jednání se samosprávami domova důchodců v Letovicích a městského 

klubu důchodců, 

61. žádost MŠ Třebětín o zvýšení příspěvku na provoz, 
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62. zakoupení obrazu Letovic – pohled na město z 19. století, 

63. zapojení města Letovice do akce Dětského fondu OSN – UNICEF „Adoptuj panenku 

a zachráníš dítě“ zakoupením 2 ks panenek v ceně 600,- Kč/ks, 

64. žádost CSSML o samostatné zajišťování pronájmů bytů a nebytových prostor v domě 

s pečovatelskou službou v Letovicích na dobu neurčitou a zároveň ukončit smlouvu 

s KORDO s. r. o. na správcovství bytů a nebytových prostor v DPS k 31. 12. 2005. 

 

 

 

 

Zastupitelstvo města Letovice projednalo a schválilo v roce 2005 mimo jiné: 

 

1. schvaluje rozpočet města Letovice pro rok 2005 takto: příjmy ve výši 82.443.200,- Kč, 

výdaje ve výši 82.172.100,- Kč, 

2. schvaluje pověřit radu města ve věci schvalování rozpočtových opatření do výše 400 

tis. Kč v jednotlivém případu, 

3. schvaluje obecně závaznou vyhlášku města Letovice č. 1/2005 o zrušení obecně 

závazné vyhlášky města Letovice č. 1/2004 o stanovení příspěvku na částečnou 

úhradu neinvestičních nákladů školních družin a mateřských škol, 

4. schvaluje vstup města Letovice, prostřednictvím členství v Mikroregionu Letovisko, 

do občanského sdružení Místní akční skupina Partnerství venkova a schvaluje podporu 

záměru místní akční skupiny, 

5. schvaluje návrh na změnu územního plánu sídelního útvaru Letovice, a to placha na p. 

č. 1923/1 v k.ú. Letovice označená v územním plánu jako veřejná zeleň a prostranství 

na plochu pro občanské vybavení označenou Oc (plocha pro církevní a kulturní 

zařízení), 

6. oprava silnice 1/43 – průtah Letovicemi – dne 21. 3. 2005 byly zahájeny práce 

spočívající v odfrézování povrchu na odstavných pruzích, výměny části obrubníků a 

vodících proužků a opravy odvodnění a dešťových vpustí, následně bude prováděno 

odfrézování povrchu v jízdních pruzích a příprava horních podkladních vrstev, tyto 

práce budou prováděny po polovinách s jednosměrných vedením provozu, druhý směr 

bude veden po objížďce, povrchové vrstvy budou pokládány za úplné uzavírky, 

předběžně je počítáno se dvěma víkendy, předpoklad těchto dokončení je do konce 

června roku 2005, v opravovaném úseku, který končí křižovatkou u Kovošrotu, budou 
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rovněž provedeny zásahy do několika mostů, termín jejich provedení je však závislý 

na vydání stavebního povolení Krajským úřadem Jihomoravského kraje, protože se 

nepodařilo zajistit zbudování kruhového objezdu na křižovatce pod kostelem současně 

s opravou silnice, bude tento úsek v letošním roce vynechán, 

7. schvaluje poskytnutí daru – zásob materiálu Centru sociálních služeb města Letovice 

v hodnotě 330.771,- Kč, 

8. schvaluje přijetí dotace od JMK ve výši 300.000,- Kč, účelově určené na úhradu 

nákladů spojených s odstraňováním škod způsobených povodněmi v důsledku 

prudkého tání sněhu v měsíci březnu 2005, 

9. schvaluje v souladu s ustanovením § 63 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném 

znění, uzavření veřejnoprávních smluv na výkon přenesené působnosti dle § 53 

zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějších předpisů, mezi městem 

Letovice a obcemi Sulíkov a Ústup, 

10. schvaluje odvolání Ing. Ivo Kubína z funkce zapisovatele finančního výboru 

zastupitelstva města a zároveň ho jmenuje členem finančního výboru zastupitelstva 

města, schvaluje jmenování paní Zdeňky Tischerové zapisovatelkou finančního 

výboru zastupitelstva města, 

11. schvaluje předložené rozpočtové provizorium města na období leden – březen roku 

2006, včetně rozpočtového provizoria pro hospodaření s bytovým a nebytovým 

fondem a pravidel rozpočtového provizoria s tím, že platnost tohoto rozpočtového 

provizoria končí přijetím řádného rozpočtu města na rok 2006, 

12. schvaluje obecně závaznou vyhlášku města Letovice č. 3/2005, o místních poplatních 

ve městě Letovice, 

13. schvaluje obecně závaznou vyhlášku města Letovice č. 4/2005, o místním poplatku za 

provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálního odpadu, 

14. schvaluje zpracování zadání změny č. 12 územního plánu sídelního útvaru města 

Letovice na zařazení parcely č. 659 do plochy pro bydlení Br/2, a to včetně parcel č. 

660, č. 661/1, č. 662, č. 663 a č. 664 v k.ú. Letovice za předpokladu souhlasu majitelů 

pozemků a spoluúčasti na realizaci inženýrských sítí a vyšetření vlastnických práv u 

dotčených pozemků, 

15. schvaluje Projekt regenerace panelového sídliště „U Zámku“ v Letovicích 

s navrženým postupem prací města Letovice ve výši 1,2 milionu Kč do rozpočtu města 

Letovice na rok 2006, další etapy realizace podléhají schválení zastupitelstvem města. 
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Hospodaření města v roce 2005 

 

Příjmy města dosáhly výše 98.701.405,58 Kč, tj. plnění rozpočtu na 103% a výdaje města 

dosáhly výše 86.811.756,15 Kč, což odpovídalo plnění rozpočtu na 91%. 

 

Splátky úvěrů a půjček (návratných fin. výpomoci – SFŽP, MF ČR) byly ve výši 

9.145.811.25 Kč. Čerpané půjčky ze SFŽP 418.600,- Kč (solární panely DD) a dočerpání 

úvěru na DD 1.499.108,74 Kč. 

 

Do rozpočtu roku 2005 byl zapojen výsledek hospodaření roku 2004, což byl zůstatek na 

všech účtech města, který k 1. 1. 2005 činil 10.708.088,62 Kč. 

 

Ukazatel dluhové služby za 2005 činil 13,75% (viz příloha č. 5)m což vypovídá o jeho 

snížení oproti roku 2004, kdy byl 20,34%. 

Daňové příjmy 

a poplatky se vyvíjely velmi příznivě, byly naplněny v celkové výši 53.013.530,- Kč (oproti 

schválenému rozpočtu o 5.702.530,- Kč více). Daňová výtěžnost na 1 obyvatele činí cca 

7.097,- Kč (bez DPH a daně z nemovitostí 4.006,- Kč). 

Dotace 

Příjmy z dotačních titulů ze státního rozpočtu byly ve výši 18.682.600,- Kč, příjmy z dotací 

JMK byly ve výši 1.005.614,- Kč, dotace z Úřadu práce 48.883,- Kč a od obcí 586.701,- Kč. 

Celkem ve výši 20.323.798,- Kč. 

Nedaňové příjmy 

Byly naplněny v celkové výši 25.364.077,58 Kč, z toho významnou část tvořil prodej 

pozemků ve výši 3.370.085,- Kč, prodej bytů a ostatních nemovitostí ve výši 14.701.184,- Kč. 

Běžné a kapitálové výdaje 

bez fondů byly čerpány ve výši 86.414.811,70 Kč oproti schválenému rozpočtu je úspora o 

8.403.288,30 Kč méně. 

Z toho významnou část tvořily výdaje na sk. Doprava – 14.433.723,50 Kč (např. opravy a 

údržba MK a silnic, dopravní obslužnost, IS Třebětín II, točna Jasinov), dále výdaje 

2.455.314,17 Kč ve sk.Vodní hspodářství (např. protipovodňové úpravy rybníka). 
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Výdaje ve sk. Školství 7.722.926,83 Kč (např. příspěvky na provoz MŠ, ZŠ, opravy ZUŠ. 

Výdaje ve sk. Kultura 5.461.900,45 Kč (např. rekonstrukce kříže ve Lhotce, náklady na místní 

rozhlas, příspěvek na provoz MKS, Katalog řemesel, údržba a opravy KD, OV, knihoven, 

náklady SPOZ). 

Výdaje ve sk. Tělovýchova 2.078.211,70 Kč (např. provoz a údržba bazénu Koupaliště, 

Skatepark, příspěvek TJ Sokol). 

Výdaje ve sk. Bydlení, komunální služby a územní rozvoj 5.304.74,24 Kč (např. el. energie a 

údržba veř. osvětlení, PD Regenerace panel. sídlišť, nákl. k prodeji bytů, úroky z úvěrů, 

energet. audity, údržba hřbitova atd.). 

 

 

Letovice – rok 2005 v číslech 

 

Evidence obyvatel: 

 

V roce 2005 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu přihlášeno 6.716 obyvatel (z toho 

2.617 mužů, 2.846 žen a 1.253 dětí do 18 let – 638 chlapců a 615 děvčat). 

Narodilo se 69 dětí (42 chlapců a 27 děvčat) a zemřelo 87 obyvatel (41 mužů a 46 žen). 

K trvalému pobytu ve městě se přihlásilo 239 občanů, odhlášeno bylo 193 občanů. 

 

Matrika: 

 

uzavřená manželství    60 (z toho před církví 31) 

počet žádostí o změnu jména a příjmení     1 

počet zápisů o určení otcovství    16 

žádost o výpis z rejstříku trestů                       599 

ověřených podpisů na listinách a listin        4.199 

počet žádostí o vydání občanského průkazu        2.022 

počet žádostí o vydání cestovního dokladu           740 
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Stavební úřad a životní prostředí: 

 

- vydáno 16 územních rozhodnutí, 170 kolaudačních rozhodnutí (zkolaudováno 14 

bytových jednotek), 45 rozhodnutí o změně stavby před dokončením a 5 rozhodnutí o 

odstranění stavby, 

- stavebních povolení bylo vydáno 92 (povoleno 22 bytových jednotek), stavebních 

povolení na plynofikaci 28, na garáže 3, 

- ohlášení drobné stavby 38 případů, ohlášení udržovacích prací 96 a stavebních úprav 

73 případů, 

- v oblasti životního prostředí bylo v 17 případech vydáno rozhodnutí o kácení dřevin a 

v 12 případech bylo vydáno vyjádření ke kácení dřevin. 

 

Finanční odbor: 

 

- bylo evidováno 776 poplatníků místního poplatku ze psa, 

- bylo evidováno 6.721 poplatníků místního poplatku za komunální odpad a 208 plátců 

tohoto poplatku za rekreační objekt (bylo odesláno 834 upomínek a 286 

předexekučních výzev), 

- ve městě bylo provozováno 23 ks výherních hracích přístrojů v 8 provozovnách, 

- bylo uzavřeno 24 smluv (kupní, darovací) a 30 nájemních smluv na využití městského 

majetku (většinou pozemky), 

- v radě a zastupitelstvu města bylo přijato 66 návrhů na dispozice s majetkem města, 

- do osobního vlastnictví bylo prodáno 86 bytových jednotek. 

 

Sociální zabezpečení (je poskytováno i pro 15 obcí pověřeného území): 

 

- průměrná nezaměstnanost činila v průměru do 10%, 

- počet vyplacených příspěvků    6.126 

- počet vydaných správních rozhodnutí   1.273 

- počet přiznaných případů v roce 2005                775 

- vyplaceno na dávkách celkem         10.762.293,- Kč 

- počet žádosti o umístění v domě s pečovatelskou službou 179, přijati 3 
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- počet žádosti o umístění v domově důchodců 110, přijato 96, zemřelo 23 osob 

- počet občanů, kterým byla poskytnuta pečovatelská služba 164, z toho v DPS 49, pouze 

rozvážka obědů pro 86 občanů. 

 

Technický odbor: 

 

Byly opraveny povrchy místních komunikací v ulicích Na Kroupce (v uplynulých 10 letech 

zde byly zbudována prakticky všechny podzemní inženýrské sítě – kanalizace, vodovod, 

plynovod a telefonní vedení, což při malé šířce ulice i komunikace znamenalo naprosté 

zničení původního povrchu – 888 tis. Kč), Lesná (1.169 tis. Kč) a Halasova (219 tis. Kč). 

Oproti původnímu plánu byla provedena navíc i oprava komunikace v části ulice V Domkách, 

kudy bylo vedeno posílené kanalizační potrubí od nové zástavby na ulici P. F. Krchňáka (553 

tis. Kč). Na této ulici byly dokončeny inženýrské sítě pro novou individuální výstavbu 

nákladem 6 mil. Kč, v Příční ulici byla dokončena kanalizace nákladem 346 tis. Kč. 

V Letovicích byly provedeny stavební práce (obrubníky a asfaltová plocha) na novém 

skateparku na nevyužitém pozemku za Domem dětí a mládeže na Českobratrské ulici (400 tis. 

Kč). Byla realizována první část orientačního systému města (181 tis. Kč). 

Po urgencích města Letovice začalo Ředitelství silnic a dálnic, závod Brno, s opravou silnice 

I/43 přes Letovice. V rámci přípravy stavby okružní křižovatky pod kostelem bylo vydáno 

rozhodnutí o umístění stavby (územní rozhodnutí) a vypracována projektová dokumentace 

pro stavební povolení. 

 

Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a životního prostředí 

 

Dne 17. června 2005 se v prostorách Kulturního domu v Letovicích konala oslava 10. výročí 

založení nadace. 

Ve druhé polovině roku 2005 se nadace podílela na realizaci komunitního Festivalu 3+1, opět 

ve spolupráci s brněnským institutem rozvoje občanské společnosti Trialog. Součástí 

festivalu, jehož VI. ročník se znovu konal pod záštitou hejtmana Jihomoravského kraje Ing. 

Stanislava Juránka, byla vedle tradiční letní školy neziskových organizací také výstava 

výtvarného umění jako součást projektu „Město – místo pro člověka“ a letní bubenická škola. 
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Seznam a výše příspěvků poskytnutých nadací v roce 2005 

 

1. Základní umělecká škola Letovice   60.000,-  

    hudba a tanec reprezentující Letovice 

2. Fan-Club BOP Křetínka, Letovice    40.000,-  

    petangue u koupaliště v Letovicích 

3. TJ Sokol Letovice      15.000,- 

     tréninkový kemp Stari Grad 

4. Pecten Boskovice       9.000,- 

    knižní publikace 

5. Trialog, Brno      20.000,- 

    Festival 3+1 – letní škola a doprovodný program  

6. SOŠ a SOU – MŠP, Letovice     2.600,- 

    amatérské školní divadlo  

7. Moravský rybářský svaz, MO Letovice   40.000,- 

    stavební úprava domku MO MRS 

8. Obec Horní Smržov     40.000,- 

    exponáty Muzea Horní Smržov 

9. Nemocnice Milosrdných bratří, Letovice   90.000,- 

    restaurování mobiliáře lékárny v NMB 

10. Agapé, Letovice      25.000,- 

      Poznáváme Jizerské hory 

11. Sbor dobrovolných hasičů, Meziříčko   30.000,- 

      dětské hřiště v Meziříčku  

12. Obec Pamětice      10.000,- 

      pořízení a výměna oken v obecní kapličce 

13. Základní škola Letovice      5.000,- 

      vydání almanachu k 25. výročí budovy ZŠ Komenského 

14. Základní škola Letovice     35.000,- 

      výměnné pobyty škol (Kirchlinteln – Letovice) 

15. Sbor dobrovolných hasičů, Rubanina   30.000,- 

      rozšíření kulturní vybavenosti – výletiště 

16. Sbor dobrovolných hasičů, Letovice   50.000,- 

      oprava sochy sv. Floriána 
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17. Obec Roubanina      25.000,- 

      rekonstrukce historické studny na návsi 

18. Přátelé skanzenu Isarno, Letovice   40.000,- 

      replika usedlosti halštat – Lovčičky 

19. Český svaz chovatelů, Roubanina   15.000,- 

      oprava kulturního zařízení v Deštné 

20. Konvent Milosrdných bratří, Letovice   90.000,- 

      rekonstrukce varhan kostela sv. Václava 

21. Římskokatolická farnost, Letovice             100.000,-   

      oprava kostela sv. Jiří v Kochově 

22. Sbor dobrovolných hasičů, Chlum   30.000,- 

      víceúčelová plocha na Chlumu 

23. Junák, Letovice       8.000,- 

      bavíme děti a mládež 

24. Wembloud club, Letovice     3.500,- 

      projekční plátno do klubovny 

25. Technické služby Letovice    30.000,- 

      dětský hrací koutek na koupališti 

26. Domeček – centrum pro rodiče, prarodiče a děti  6.000,- 

      zázemí pro Domeček v nových prostorách 

27. Městské kulturní středisko Letovice   10.000,- 

      vydání letovického kalendáře 2006 

28. Městské kulturní středisko Letovice   10.000,- 

      rekonstrukce podlah a dveří v knihovně v Třebětíně 

29. Městské kulturní středisko Letovice    6.600,- 

      reprezentace MKS a města – smíšený pěvecký sbor 

30. Městské kulturní středisko, Letovice    3.200,- 

      pořízení stejnokrojů pro muže – smíšený pěvecký sbor 

31. Trialog, Brno      20.000,- 

      příspěvek na festival 3+1 

32. Nové sdružení zdravotně postižených, Letovice   2.000,- 

      Kulturní program v areálu SDH pro členy sdružení 

33. Junák, Letovice       3.000,- 

      Hudební přehlídka „Letovický trakař“ 
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34. Trialog, Brno      80.000,- 

      účelová dotace Jihomoravského kraje na Festival 3+1 

35. Trialog, Brno      90.000,- 

      účelové dary na Festival 3+1 

----------------------------------------------------------------------------------- 

Celkem              1.093.900,- Kč 

 

 

Seznam dárců a výše darů ve prospěch nadace v roce 2005 

 

APOS Hotel Koupaliště, Letovice    10.000,- 

Kompletstav, Letovice       3.000,- 

Teluria, Skrchov        5.000,- 

Karel Synek, Letovice     13.500,- 

Jihomoravský kraj, Brno     80.000,- 

Konvent Milosrdných bratří, Letovice     5.000,- 

Pivovar Černá Hora      10.000,- 

MAT-EL, Letovice        3.000,- 

Keramika, Letovice        3.000,- 

Dopaz, Horní Poříčí        5.000,- 

Colas, Praha       20.000,- 

Bazar Antik, Boskovice     10.000,- 

Vapis Boskovice        3.000,- 

Mlékárna Olešnice      15.000,- 

Město Letovice      43.041,- 

Kamenoprůmysl Komárek, Letovice      3.000,- 

Tylex, Letovice        5.000,- 

Miloslav Šmahel, Letovice       2.000,- 

Letoplast, Letovice      20.000,- 

K.T.S. – Montáže, Letovice       2.000,-  

---------------------------------------------------------------------------------------- 

Celkem                 260.541,- Kč  

11.června 1995 na zasedání městského zastupitelstva v Letovicích byla založena Nadace 
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města Letovice pro rozvoj kultury a životního prostředí. Nyní tedy slavíme 10 let jejího 

trvání. 

 

Nevím přesně, jak mnoho Nadace ovlivnila především kulturní život v Letovicích a 

v letovickém regionu, to by měli posoudit jiní – zejména občané Letovic. Doufám však, že 

nezapomeneme, že díky nadaci máme na koupališti tobogán a minigolf, moderně ozvučené 

stálé kino, dva zklidňující jezy na Svitavě na Masarykově náměstí, tradici letovických 

stolních kalendářů a další hmotné a nehmotné statky, z nichž připomínám spolupořadatelství 

srpnového Festivalu 3+1 nebo tradiční závěr roku na Silvestra na náměstí před radnicí. Na 

několika číslech můžu dokumentovat, jak se nadace postupně rozvíjela: v roce 1995 jsme měli 

nulové základní jmění, od 26 sponzorů jsme obdrželi 110 tis. Kč a rozdělili mezi další 

subjekty 50 tis. Kč. K 17. 6. 2005 má nadace základní jmění ve výši 16.800 tis. Kč a rozdělili 

jsme podle přijatých grantových pravidel jedenatřiceti převážně nestátním neziskovým 

organizacím v letovickém regionu 915 tis. Kč. 

 

Nadaci v uplynulých 10 letech podpořilo více jak 150 dárců – fyzických i právnických osobu 

– někteří pravidelně, jiní několikrát nebo jednorázově. 

 

Nadace spolu se zřizovatelem městem Letovice úspěšně zareagovala na novelu zákona o 

nadacích a nadačních fondech v roce 1998 a splnila podmínky pro svoji další existenci 

navýšením základního jmění. 

 

Na další existenci, hospodaření a rozvoj naší Nadace měla největší vliv skutečnost, že jsme 

uspěli při 2. etapě rozdělování finančních prostředků státního nadačního investičního fondu 

v roce 2002 a touto cestou jsme získali celkem 19.700 Kč převážně na posílení základního 

nadačního jmění.  

 

Orgány Nadace pracují v současné době v tomto složení:  

Správní rada:  Josef Novotný – předseda 

  Mgr. Radek Procházka – místopředseda 

  ak. mal. Jiří Brtnický 

  Ing. Radek Hančík 

  Bořivoj Hoder 

Dozorčí rada: Ing. Ivo Kubín – předseda 
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  Pavla Bartáková 

  Milan Stejskal 

Správce: Miloš Winkler 

 

Nadace podporovala, podporuje a jistě v budoucnosti bude podporovat všechny dobré záměry 

v oblasti rozvoje kultury a životního prostředí v souladu s platnými zákonnými normami. 

Děkuji všem, kteří se v uplynulém období podíleli na činnosti Nadace, děkuji všem 

sponzorům za finanční i věcné dary a trvalou podporu, děkuji všem, kteří se podílejí na práci 

Nadace v oblasti publikační, při organizování různých akcí a podobně. 

 

Přeji Nadaci do budoucnosti schopné vedení, hodně dárců a příznivců, dobré hospodaření se 

základním jměním a jeho výnosy ve prospěch rozvoje kultury a životního prostředí 

v Letovicích a okolí. 

 

 

 

                           Josef Novotný 

              starosta města Letovice a předseda správní rady  

Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a životního prostředí 
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Základní škola Letovice 

 

Rok 2005 byl pro ZŠ Letovice velmi bohatý na události. Ze všech událostí považuji za 

nejzávažnější tyto: 

- kompletní inspekční činnost na škole 

- platové problémy školy 

- tvorba školního vzdělávacího programu 

- den otevřených dveří při příležitosti 25. výročí budovy školy. 

 

Již v lednu se ohlásila Česká školní inspekce, která po pětileté přestávce provedla na naší 

škole inspekční činnost. Tato činnost byla dvojího druhu. Dva administrativní pracovníci se 

zabývali hospodářskou, mzdovou a personální stránkou naší školy a zbývajících pět 

inspektorů po dobu čtyř dnů sledovalo a vyhodnocovalo úroveň vzdělávání na naší škole. 

Snad nejpřesněji, třebaže mimo oficiální zprávu, vyjádřila své pocity paní inspektorka slovy: 

„Vy děláte pro žáky mnohem a mnohem více než vykazujete…“ Celkové hodnocení 

inspekční zprávy vyznělo pro naši školu velmi dobře, ale mnohem vyšší výpovědní hodnotou 

než vlastní inspekční zpráva mělo pozorování a chování a jednání jak zaměstnanců, tak žáků 

školy v této vypjaté situaci. Troufám si tvrdit, že drtivá většina z nich v této zkoušce obstála 

velmi dobře. 

 

Jenom co skončila inspekční činnost, čekala na všechny zaměstnance zkouška ještě 

záludnější, a tou byl rozpis mzdového rozpočtu na rok 2005. Ministerstvo školství vydalo 

novou vyhlášku, která měla „co nejobjektivněji“ určovat objem mezd v závislosti na počtu 

žáků. Výsledkem jejího znění byla situace, že velké školy nad 700 žáků neměly na základní 

platy a malinké školičky byly placeny vskutku královsky. Problémem bylo, že škol této 

velikosti je velmi málo, tudíž míra protestů v celém státě nebyla velká. Ministerstvo školství i 

krajský úřad svůj omyl nechtěli přiznat ani v nejmenším. Prvním konkrétním krokem muselo 

být snížení platu všech zaměstnanců školy pouze na úroveň základních platů. Nutno 

zdůraznit, že toto snížení platů neznamenalo snížení pracovního nasazení zaměstnanců školy. 

Druhým krokem ředitele bylo vytvoření studie dopadů zmíněné vyhlášky a prokázání, že tato 

vyhláška obsahuje základní věcné chyby a tudíž stojí mimo ústavnost. Tyto závěry byly 

předány jako ministerstvu školství, tak byly publikovány v Učitelských novinách. Ředitel 
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školy byl pozván na ministerstvo školství, kde se uskutečnilo několik jednání. Přestože 

ministerstvo školství oficiálně svou chybu nepřiznalo, velmi rychle zrušilo platnost vyhlášky 

a krajský úřad přijal v září určitá kompenzační opatření tak, aby mzdový propad velkých škol 

byl zmírněn.  

Za této situace zpracovávali učitelé školní vzdělávací program. Podle nového školského 

zákona má každá škola zpracovat svůj vzdělávací program nejpozději do dvou let. Na naší 

škole převládlo rozhodnutí, že pro žáky i pro práci školy je vhodné neotálet a tento vzdělávací 

program jsme začali uskutečňovat v 1. a 6. ročníku. Cílem našeho vzdělávacího programu je 

jednak udržet kvalitní vzdělávací výsledky školy a zároveň učinit vlastní vyučování pro žáky 

zajímavější a přitažlivější. 

Další velkou událostí školy byly oslavy 25. výročí od plnohodnotného otevření budovy 

Komenského. Nejdůležitější akcí těchto oslav byl „Den otevřených dveří“. Pro tuto akci jsme 

vybrali den státního svátku 28. září 2005. V tento den téměř všichni zaměstnanci bez nároku 

na mzdu připravili prezentaci celé školy. Technik školy, pan Karel Seehák již od jarních 

měsíců usiloval o zprovoznění letité pomůcky funkčního modelu parního stroje. Po mnoha 

hodinách práce se podařilo tento model zprovoznit. Pro tuto příležitost vydala škola almanach 

„25 let ZŠ Komenského“. 

Největší starost nám dělala naše pochybnost, zda letovická veřejnost bude považovat náš den 

otevřených dveří za zajímavou a přitažlivou akci. Nastala 8. hodina, ve vstupní hale se 

roztočil model parního stroje a odfukoval páru. Přicházeli první návštěvníci, parní stroj zaujal, 

nejvíce tatínky a malé chlapce. Po prohlédnutí toho stroje směřovali dlouhou chodbou, ve 

které byly vystaveny stovky žákovských výkresů, rukodělných prací, školní almanach, 

fotografie z kroniky budování školy. Ve školní jídelně připravily učitelky 1. stupně řadu 

žákovských vystoupení, v pracovně chemie předváděli naši žáci zajímavé chemické pokusy, 

v pracovně fyziky si návštěvníci vyzkoušeli mnohé pokusy. V učebně dějepisu a zeměpisu 

zejména rodičové obdivovali možnosti interaktivní tabule. Zatímco v učebně cizích jazyků 

bylo možno si prohlédnout prezentaci jarní návštěvy žáků v partnerském německém 

Kirchlintelnu a ve druhé učebně si návštěvníci mohli vyzkoušet práci a triky s digitální 

fotografií, do kterých je zasvěcovali žáci naší školy. Unavení návštěvníci potom směřovali do 

cvičné kuchyňky, ve které je čekalo občerstvení od žáků školy. Během celého dopoledne 

přicházeli další a další návštěvníci, jednotlivá představení praskala ve švech, zásoby 

občerstvení se povážlivě krátily, ale všichni zaměstnanci školy byli spokojeni, neboť viděli na 

vlastní oči, jak mnoho se letovická veřejnost o školu zajímá. 
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Buďme rádi, že máme v Letovicích tak kvalitního ředitele školy, Mgr. Miloše Randulu, pod 

jehož vedením se skutečně škole daří po všech stránkách. 

 

Mateřská škola Čapkova 

 

Zápis dětí do MŠ proběhl 4. února 2005. Přihlásilo se 27 dětí, 22 dětí bylo přijato. Do ZŠ 

odešlo 22 dětí. 

Při výchovně vzdělávací činnosti pracujeme podle „Kurikula podpory zdraví“, příští rok 

budeme vytvářet nové Školní kurikulum na další tříleté období. 

Na školní zahradu byla zakoupena nový skluzavka s houpačkou. 

Došlo k havárii vodovodní přípojky, o letních prázdninách došlo k její rekonstrukci. 

Během roku se děti zúčastnily těchto akcí: 

- divadelní představení v Kulturním středisku, ZUŠ, DDM, v Boskovicích, 

- filmové představení, 

- masopustní karneval, 

- plavecký výcvik, 

- závody fortnou, závody koloběžek – akce DDM, 

- dětská Olympiáda, 

- posezení k příležitosti Dne matek, 

- vycházka do MŠ Třebětín, 

- výlet do Boskovic na hrad, 

- skákací hrad, opékání párků na hasičárně s prohlídkou hasičské techniky – ke Dni dětí, 

- rozloučení s předškoláky s programem kouzelníka, 

- Mikulášská besídka, 

- vánoční posezení s rodiči. 

 

Mateřská škola Komenského 

 

Naše mateřská škola se jako každý rok, tak i v roce 2005 mohla prokázat bohatou činností. 

Celoročně jsme spolupracovali s MKS, navštěvovali jsme všechna představení pro MŠ, 

rovněž výstavy, které byly v prostorách KD pořádány. 

MŠ pokračovala ve spolupráci se ZŠ, hlavně v období před zápisem do 1. třídy – pravidelně 

pořádáme pro rodiče našich dětí besedu s Mgr. I.Bajerovou o školní zralosti, proběhla 
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schůzka učitelů ZŠ a MŠ, kde si vyměnili informace o nárocích kladených na děti v 1. třídě a 

o systému práce současné MŠ. 

Nadále spolupracuje se ZUŠ, která pro mateřskou školu uspořádala koncert svých žáků. Škola 

spolupracuje s Centrem sociálních služeb města Letovice, kam děti pravidelně docházejí 

s kulturním programem, stejně tak s Novým sdružením zdravotně postižených – děti MŠ  

vystupovaly na akcích u hasičské zbrojnice i v KD. Program ke Dni matek předvedly také 

v MKD. 

Děti navštívily MŠ v Třebětíně, kde se seznámily s tamním prostředím a novými kamarády. 

Zúčastnily se besedy se členy SDH v Letovicích a vyzkoušeli si některé disciplíny z výcviku 

hasičů u hasičské zbojnice. Děti z MŠ nechyběly na Olympiádě pro MŠ ve sportovní hale, kde 

získaly na jeden rok putovní pohár za 1. místo. 

Celý rok probíhala v mateřské škole výuka angličtiny pro nejmenší. 

 

Mateřská škola Třebětín 

 

V roce 2005 byly v provozu obě dvě třídy mateřské školy pro děti ve věku od 2,5 do 6 let. 

Třídy byly smíšené, celkem bylo zapsáno 50 dětí. 

Ve školce pracují – paní ředitelka Lenka Nováková, p. učitelka Hana Veselá, p. Lenka 

Gernešová, sl. učitelka Pavlína Poulíková. 

V mateřské škole je několik zájmových kroužků pro děti: 

- hra na zobcovou flétnu, 

- taneční koužek, 

- výtvarný kroužek, 

- angličtina pro nejmenší. 

V jarním období (od 25. 4. do 27. 6. 2005) probíhal plavecký výcvik dětí v krytých lázních ve 

Svitavách. Kurzu se zúčastnilo 35 dětí. Na výcvik přispěl finanční částkou 2.000,- Kč 

zřizovatel – město Letovice a částkou 4.000,- Kč komise Zdravého města Letovice. 

MŠ spolupracovala s divadelní společností „Úsměv z Chotěboře. Klasické pohádky pro radost 

dětem přijížděly 1 x za měsíc. Na divadelní představení jezdí děti z MŠ také do Kulturního 

domu v Letovicích, kam zve MKS Letovice. 

V květnu 2005 byly děti na školním výletě v ZOO v Olomouci. I přes nepřízeň počasí (celý 

den pršelo) se výlet líbil. Děti viděly spoustu exotických zvířat a projely se vláčkem po celé 

zahradě. 

Zdravotní stav dětí 
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Děti byly nejčastěji nemocné v zimním a jarním období (rýma, kašel, chřipka, angína, střevní 

potíže). Od března do konce června propukly v mateřské škole neštovice. Onemocněly téměř 

všechny děti. Školní úraz byl jeden. 

Doplnění zařízení MŠ 

Bylo vyměněno stávající osvětlení v šatnách dětí, na sociálních zařízeních, v ředitelně a na 

schodišti na zářivky. 

V umývárnách dětí byly vyměněny všechny vodovodní baterie. Vyměněna byla topná tělesa 

v 1. patře budovy. V období letních prázdnin byly vymalovány prostory obou tříd, obě šatny, 

sociální zařízení a umývárny. 

 

 

ZUŠ Letovice 

 

ZUŠ Letovice navštěvovalo ve školním roce 2005 celkem 817 žáků a studentů, které ve třech 

oborech – hudebním, tanečním a výtvarném, vyučovalo 39 učitelů. 

Tradičně nejnavštěvovanější obor byl hudební. O velmi dobré úrovni tohoto oboru svědčí 

nejen velmi početná vystoupení pro veřejnost, ale také jejich rozmanitost a kvalita. Kromě 

individuální výuky, která byla pro hudební obor prioritní, pracovala také různá komorní 

seskupení – soubory houslový, kytarový, saxofonový, akordeonový a soubor zobcových 

fléten, 2 pěvecké soubory, beatová skupina, dechový nonet a velký dechový orchestr. Škola 

pořádala okresní kolo soutěže ve hře na klavír, v němž naši žáci získali celou řadu předních 

umístění a následně pak v kraji dvě čestná uznání. Velký dechový orchestr patří tradičně 

k úspěšných a ve školním roce 2005 má za sebou např. 2. místo na mezinárodní soutěži Praha 

2005, kde byl také nominován na prestižní festival Kmochův Kolín v červnu 2005. Dále pak 

se úspěšně zúčastnil dvou zahraničních zájezdů, a to do Itálie a Chorvatska k našim 

družebním partnerům. Má za sebou také celou řadu akcí v letovickém regionu. 

Výtvarnému oboru školy se také dařilo. Kromě vlastní výuky se učitelky výtvarného oboru 

soustředily také na soutěže, které byly ve školním roce pro tento obor vypsané. Obeslaly jich 

pracemi žáků celkem 6 a vždy získaly nějaké ocenění, jako např. zlatou plaketu na 

mezinárodní soutěži Lidice 2005 nebo dvě 1. místa v krajské soutěži ZUŠ s postupem do kola 

ústředního. Zatím není znám výsledek kola ústředního. 

Taneční obor má za sebou rovněž velmi bohatý školní rok. Byly to především dvě skupiny 

děvčat výrazového tance, které spolupracovaly s MDO a bez nichž se žádné vystoupení MDO 

neobešlo, ale i další skupiny mladších a starších žákyň tanečního oboru bylo velmi často vidět 
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v Letovicích, Kunštátě a Olejnici při nejrůznějších příležitostech a zpestření kulturních akcí. 

Vrcholem celkového snažení tanečního oboru bylo pak samostatné vystoupení všech žáků 

v sále MKS na závěr školního roku. 

Po stránce zlepšení pracovního prostředí se v hodnoceném školním roce podařilo opravit 

podium a obložení koncertního sálu, natřít okna v přízemí budovy a vyměnit střešní okna 

v učebnách půdní vestavby. 

Škola měla pro výuku sledovaného hudebního oboru a naplnění vzdělávacích cílů ZUŠ 

vytvořeny základní personální předpoklady. Výchovně-vzdělávací proces zabezpečuje včetně 

ředitele dvacet sedm pedagogů, z nichž zhruba čtvrtina nesplňuje podmínky odborné nebo 

pedagogické způsobilosti. 

Materiálně-technické podmínky ZUŠ umožňují realizovat výchovně-vzdělávací práci 

v požadovaném rozsahu. Prostorové zázemí a vybavení hudebního oboru nástroji a 

potřebnými pomůckami je vzhledem k jejich potřebám dostatečné. 

Česká školní inspekce konstatovala, že průběh vzdělávání a výchovy v hudebním oboru na 

ZUŠ Letovice je celkově velmi dobrý. 

 

 

Dům dětí a mládeže, Letovice 

 

Dům dětí a mládeže má 42 zájmových útvarů, které navštěvuje celkem 506 členů. V roce 

2005 uspořádal DDM Letovice 1 pobytovou akci do 4 dnů a 8 táborů. 

V DDM pracují 4 interní pedagogičtí pracovníci a 28 externích pedagogických pracovníků. 

 

Truhlář roku 2005 Jihomoravského kraje 

 

Velkolepá akce se uskutečnila 12. 4. 2005 v Letovicích. Sešli se zde mladí budoucí truhláři 

z celé jižní Moravy. Iniciátorem i organizátorem soutěže byla místní SOŠ a SOU – 

Masarykova škola práce. Výzva obhájit kvalitu své výuky v soutěži byla rozeslána celkem 12 

středním školám. Ne všechny školy však měly odvahu soupeřit. Na půdě Masarykovy školy 

práce se nakonec sešlo 8 středních škol z jižní Moravy, které připravují pro praxi mladé 

řemeslníky. Dva studenti z každé školy měli možnost blýsknout se ve svých teoretických 

vědomostech a praktických dovednostech. Pořadatel, tedy Masarykova škola práce, zvládl 

svůj záměr na výbornou. Objektivita soutěže byla zajištěna tím, že zadání vypracovala 

nezávislá škola z východočeského kraje. Porota, v které byla zastoupena každá soutěžící 
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škola, hodnotila studenty velmi pečlivě a zcela objektivně, protože výrobky i testy byly 

označeny pouze startovním číslem. 

Význam akce podtrhla i přítomnost hejtmana Jihomoravského kraje Ing. Stanislava Juránka, 

který soutěž zahájil a popřál soutěžícím hodně úspěchů, stejně jako místostarosta města 

Letovice Bohuslav Kuda.  

V odpoledních hodinách byly výsledky sečteny a letovičtí byli bohatě odměněni za náročnou 

práci s přípravou a organizací. Na první příčce se místil Vojtěch Šindelář z Rousínova. Druhé 

místo získal Lukáš Janků z Letovic a třetím nejlepším byl opět letovický student Jan Kučera. 

 

Centrum sociálních služeb města Letovice 

 

Město Letovice zřídilo příspěvkovou organizaci pro poskytování sociální péče občanům, kteří 

potřebují pomoc vzhledem ke svému zdravotnímu stavu nebo věku a bez pomoci společnosti 

nemohou překonat obtížnou životní situaci nebo nepříznivé životní poměry. Tato organizace 

má právní subjektivitu a vystupuje v právních vztazích v rozsahu daném zřizovací listinou. 

Svými souhrnnými finančními vztahy je napojena na rozpočet města Letovice. 

 

Statutárním zástupcem organizace je ředitel, Ing. Ivo Kubín.  

 

Centrum má tato odborná pracoviště: 

Správa a ekonomický úsek 

Účetní, zástupce ředitele  Irena Hašková 

Personalista, mzdová účetní  Michaela Šustrová 

Sociální pracovnice   Michaela Zlevorová 

Stravovací úsek  

vedoucí    Jana Hrdličková 

počet ostatních pracovníků  6 

Oddělení sociální péče 

vedoucí    Marcela Zunková 

počet ostatních pracovníků  13 

Pečovatelská služba 

vedoucí    Ivana Randulová 

počet ostatních pracovníků  6 
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Počet zaměstnanců v roce 2005 byl 42 (41,5 úvazku) a 1 pracovník na „Dohodu o provedení 

práce“. 

 

Celý objekt Centra je rozčleněn na dvě části a v souladu s tímto členěním jsou nabízeny i 

služby: 

- ústavní sociální péče v domově důchodců s možností buď celoročního nebo 

přechodného pobytu, 

- pečovatelská služba v domě s pečovatelskou službou a terénní pečovatelská služba. 

 

Domov důchodců 

byl otevřen v lednu 2005 a je určen pro seniory, kteří dosáhli věku rozhodného pro příznání 

starobního důchodu a kteří pro trvalé změny zdravotního stavu potřebují komplexní péči. 

K 31. 12. 2005 měl domov důchodců 69 klientů, z nichž bylo 57 žen a 12 mužů v tomto 

členění: do 75 let – 14 klientů, do 80 let – 15 klientů a nad 80 let – 40 klientů. V roce 2005 

bylo dosaženo oblomnosti 92,91%. 

 

Kapacita domova důchodců:  72 klientů 

Počet a druh pokojů: 

 

 2 NP 3 NP 4 NP celkem kapacita 

jednolůžkové 3 3  6 6 

dvoulůžkové 9 8 7 24 48 

třílůžkové 1 1 4 6 18 

Celkem     72 

 

 

Finanční náležitosti spojené s pobytem v domově důchodců (na jednu osobu): 

 

Složení úhrady Kč 

Strava 59 

Služby 66 

Pobyt-jednolůžkový 78 
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Pobyt-dvoulůžkový 65 

Pobyt-třílůžkový 56 

 

 

Způsob práce v domově důchodců: 

V DD je klientům poskytována ústavní sociální péče v rozsahu stanoveném právními 

předpisy, ke které řadíme zejména pomoc při osobní hygieně a převlékání, rozvážení stravy, 

pomoc při jídle, doprovod obyvatel, úklid, základní zdravotní úkony. Na ošetřovatelském 

oddělení jsou umístěni klienti, jejichž zdravotní stav výrazně omezuje jejich schopnost 

sebeobsluhy, 14 klientů je zcela upoutáno na lůžko. Lékařská péče je zajištěna smluvním 

lékařem MUDr. Michaelem Šafránkem, který dochází do DD každé úterý dopoledně. Dále se 

klienti zapojují do skupinové fyzioterapie pod vedením sester, ergoterapii zajišťují Ludmila 

Lujková a Eva Slezáková. Volný čas dále vyplňují různými zájmovými činnostmi jako např. 

pěstování květin, návštěva kulturních akcí, zájezdy, přednášky. V rámci těchto činností se 

osvědčila spolupráce ředitele s výborem obyvatel pod vedením předsedy Františka Bejčka. 

Klienti mohou využívat služby v rámci zařízení jako např. kadeřnictví, pedikúru, masáže nebo 

nakupovat v kantýně. K duchovní péči se využívá ekumenická místnost, kde ji klientům 

poskytují děkan Kopecký, p. Baťovský (církev římskokatolická), p. Látal (církev 

českobratrská evangelická), p. Fraicinger (církev evangelická) a p. Žurka (adventisté sedmého 

dne). 

 

Pečovatelská služba 

Dům s pečovatelskou službou byl otevřen v prosinci 2000, je součástí bytového fondu města a 

poskytuje pečovatelskou službu těžce zdravotně postiženým a seniorům, kteří nejsou schopni 

si sami obstarat nutné práce v domácnosti a další životní potřeby nebo pro nepříznivý 

zdravotní stav potřebují péči, kterou jim nemohou poskytnout rodinní příslušníci. 

Pečovatelská služba se poskytuje i v terénu. Úkony pečovatelské služby se poskytují z úhradu 

v souladu s vyhláškou 182/1991 Sb. V roce 2005 byla PS poskytována u 43 klientů v DPS 

(celkový stav klientů 49) a u 8 klientů v terénu. Dále bylo rozvezeno 1.850 obědů měsíčně. 
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Kapacita domu s pečovatelskou službou 

 

 Suterén 1 NP 2NP 3NP 4NP celkem kapacita 

jednopokojové 3 6 8 8 9 34 34 

dvoupokojové   3 3 3 9 18 

celkem      43 52 

 

 

Žádosti o přidělení bytu v DPS a o přijetí do DD se podávají na správním odboru MěÚ 

Letovice, stanovisko k nim podává komise sociálně zdravotní. 

Ekonomický rozbor hospodaření za I – XII 2005 

 

Rozbor nakladů Hlavní činnost  celkem 

 Domov stravné 

pro  

pečovatelsk

á 

 

 důchodců klienty PS služba  

Náklady celkem  12 579 322 891 600 2 313 061 15 783 983 

Výnosy celkem 12 579 322 891 600 2 313 061 15 783 983 

 

 

Organizace dosáhla výsledku hospodaření ve výši 300.581,- Kč. 

 

Technické služby Letovice 

 

Technické služby Letovice za finanční pomoci města Letovice pořídily vyžínací příkopové 

rameno na údržbu zelených ploch kolem silnice a místních komunikací. Dále zakoupily 

vozidlo Kultivar M 25 s čelní radlicí, která slouží převážně k zimní údržbě chodníků a těžko 

průjezdných komunikací. 

Na městském koupališti za pomoci Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a životního 

prostředí zakoupily betonový stůl pro stolní tenis a 17 kusů laviček s litinovými bočnicemi. 
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Městské kulturní středisko Letovice 

 

V roce 2005 Městské kulturní středisko Letovice uspořádalo 4 pořady populárního typu 

(Divadlo Járy Cimrmana, folková skupina Kamelot, vánoční pořad s Vláďou Hronem a 

rocková skupina UDG), 12 koncertů vážné hudby + 4 koncerty ve spolupráci se ZUŠ 

(houslový virtuos František Novotný s prof. B. Smejkalem, flétnistka Markéta Stivínová, 

koncert ve Sloupsko-šošůvských jeskyních, adventní a vánoční koncert v kostele sv. Prokopa 

a sv.Václava…), z těchto koncertů se vymykal „Koncert pro Jakuba“, který byl pořádán ve 

spolupráci se ZUŠ a který se konal na podporu těžce nemocného žáka ZŠ, 4 divadelní 

představení pro dospělé, 7 divadelních představení pro děti předškolního věku v podání 

profesionálních umělců, 3 zájezdy do Vídně, zájezd na Vysočinu a Špilberk, 6 přednášek, 13 

výstav obrazů, kreseb, fotografií a uměleckého skla (ak. mal.Adolf Born, ak. mal. Rudolf 

Hanych, jehož vernisáž za obrovského zájmu veřejnosti uváděl prof. Radovan Lukařský, 

umělecké sklo renomovaného Pavla Havelky, letovický občan Lubomír Novák, betlémy…). 

Zřídil se Smíšený pěvecký sbor Bohuslava Martinů, pět tanečních mažoretkových skupin VO 

CO GOU, vydává se Letovický zpravodaj. V roce 2005 pořádal Kruh přátel hudby 6 koncertů 

vážné hudby. V rámci KPH získalo středisko grant od Nadace Českého hudebního fondu 

12.000,- Kč. 

Ve spolupráci se ZŠ podařil ustavit dětský divadelní kroužek, který pod vedením Mgr. Jiřího 

Sedláčka nacvičuje vlastní divadelní hru. 

V roce 2005 pokračovaly rekonstrukce prostor KD (oprava fasády, skladu kanceláře 

ekonomky, klubovny K1 a celková rekonstrukce kuchyňky v hodnotě 350 tis. Kč). Prostory 

předsálí a K1 byly vylepšeny instalací krásných lustrů, které věnovala ZUŠ. 

MKS Letovice – Knihovna dosáhla dobrých výsledků: 1.098 čtenářů, z toho 316 do 15 let, si 

půjčilo celkem 42.469 knih a časopisů. Knihovna obsahuje 37.749 svazků knih, z toho byl 

611 přírůstek. Návštěvníků knihovny bylo 10.618. 

MKS Letovice – Kino v roce 2005 se stalo terčem kritiky ze strany některých radních a 

zastupitelů pro svoji velkou ztrátovost. 

V roce 2005 se promítalo 106 titulů (z toho 80 zahraniční produkce s počtem 3.079 diváků a 

26 české produkce s počtem 1.617 diváků) s průměrným počtem 26 diváků na jedno 

představení. Nejúspěšnější film z cizí produkce byl Harry Potter a Ohnivý pohár, Madagaskar, 

Úžasňákovi. Z české produkce to byl Kameňák 3, Román pro ženy, Snowborďáci, Sametoví 

vrazi, Štěstí. 
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Činnost SDH Letovice v roce 2005 

 

V roce 2005 SDH Letovice oslavilo 135. výročí založení sboru. 

 

Účast na soužežích: 

29. 5. 2005 – I. kolo soutěže v požárním sportu v Míchově  

                      (1. místo Letovice, 2. místo Míchov, 3. místo Kladruby) 

9. 7. 2005 – II. kolo soutěže v požárním sportu v Bořitově 

                     (družstvo Letovic obsadilo 8.místo) 

16. 7. 2005 – soutěž mužů nad 35 let v Olejnici 

                      (1. místo Olešnice, 2. místo Letovice) 

16. 7. 2005 – soutěž mužů v Kladrubech 

                      (1. místo Jasinov, 2. místo Kladruby, 3. místo Míchov, 4. místo Letovice + 1. 

                       místo v pivní štafetě) 

14. 8. 2005 – soutěž mužů nad 35 let v Rozseči  

                      (1. místo Křtěnov, 2. místo Rozseč, 3. místo Letovice) 

28. 8. 2005 – soutěž mužů nad 35 let v Letovicích 

                      (1. místo Letovice II, 2. místo Letovice I, 3. místo Rozseč) 

 

Výjezdy k požárům 

15. 3.   prodejna obuvi, Masarykovo nám., Letovice 

1. 4.   tráva na Dolním Poříčí 

16. 4.  les u Jasinova 

25. 4.  kontejner, ul. Zámecká, Letovice 

30. 4. velký požár lesa V potůčkách, Letovice 

20. 5.  byt na ul. Brahmsova, Letovice 

21. 7. rodinný dům Jasinov 

3. 8. Vlněna Svitávka 

18. 8. osobní automobil, ul. Pražská, Letovice 

27. 8. Vlněna Svitávka 

30. 8. vagon na nádraží, Letovice 

3. 9. strniště v Sulíkově 

15. 10. Vlněna Svitávka 

 



 35 

V roce 2005 se SDH Letovice setkával s běžnými požáry, i když bylo více požárů 

v objektech, a to díky bývalé Vlněně Svitávka. Technické zásahy a pomoci se týkaly jako léta 

minulá především čerpání vod. Pokud se sečtou hodiny strávené u požárů a technických 

zásahů a pomocí, dostaneme celkem 424 hodin. 

 

TJ Sokol Letovice 

 

TJ Sokol Letovice sdružuje 447 členů, z toho 148 mládeže a má tyto oddíly: jachting, judo, 

kulturistika, tenis, volejbal, florbal a rekreační tělovýchova. 

 

Oddíly tenisu a volejbalu hrály republikové soutěže a dosáhly těchto výsledků: 

 

Tenis 

měl v soutěžích 6 družstev. Družstvo dospělých se umístilo na 2. místě ve II. lize. Družstvo 

dorostu 8. místo v dorostenecké lize. Družstvo staršího žactva „A“ 6. místo v žákovské lize, 

„B“ družstvo žactva obsadilo 3. místo v KS II. Družstvo mladších žáků 1. místo v KS I, „B“ 

družstvo mladšího žactva 7. místo KS III. 

Oddíl uspořádal 7 turnajů v nafukovací přetlakové hale a 13 turnajů na venkovních dvorcích. 

Koncem června se uskutečnila pod záštitou hejtmana JMK již podruhé v Letovicích 

kvalifikační skupina Mistrovství Evropy starších žáků COPA DEL SOL. V družstvu České 

republiky hrál i letovický odchovanec Radim Urbánek. 

V srpnu byl tradičně uspořádán významný turnaj mladšího žactva NIKE JUNIOR TOUR 

kategorie „A“. V únoru oddíl uspořádal tradiční tenisový ples na koupališti. 

Středisko talentované mládeže má 26 členů, z toho 5 trenérů. Jeho činnost je celoroční, jak 

v nafukovací hale, ta i na venkovních hřištích. 

 

Volejbal 

má 7 družstev, z toho 3 družstva dospělých a 4 družstva mládeže. Družstvo mužů se umístilo 

ve II. lize na pátém místě, ostatní družstva hrála krajské soutěže. 

 

Florbal 

založil ve spolupráci s DDM 30 členné družstvo žáků. 

 

Rekrační tělovýchova 
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pravidelně cvičila 2x týdně v tělocvičně ZŠ Komenského a uspořádala pro své členy a 

veřejnost 14 sportovních a tělovýchovných akcí. 

 

V roce 2005 byla u sportovní haly provedena oprava komunikace a parkoviště firmou COLAS 

CZ, provoz Polička. 

 

Mistrovství Evropy po roce opět v Letovicích 

 

Český tenisový svaz je tradičně pořadatelem jedné ze čtyř kvalifikačních skupin Mistrovství 

Evropy družstev starších žáků – COPA DEL SOL (Sluneční pohár). Po loňské premiéře 

v Letovicích svěřil ČTS organizaci této akce opět do rukou Jihomoravského tenisového svazu 

a tenisového oddílu TJ Sokol Letovice. 

Ve dnech 26. – 28. 6. 2005 přivítaly Letovice v tenisovém areálu za koupalištěm mladé 

tenisty Švýcarska, Ukrajiny, Bulharska, Řecka, Švédska, Srbska a Černé Hory a České 

republiky. 

 

 

Urbánek vítězem – NIKE JUNIOR TOUR 2005 

 

Vynikajícím úspěchem Radima Urbánka skončilo celosvětové finále okruhu NIKE JUNIOR 

TOUR 2005 staršího žactva. Francouzská Nice, kde se závěrečný turnaj tohoto okruhu konal 

1. – 5. 11. 2005, viděla vítězství jedné z největších nadějí českého tenisu poslední doby, 

odchovance letovického tenisu, Radima Urbánka. 

 

 

Junák – středisko Letovice 

 

22. ledna 2005 byl uspořádán již tradiční „Letovický trakař“ – soutěžní přehlídka začínajících 

mladých kapel. 

V červenci proběhl na tábořišti ve Vysočanech Letní dětský tábor v krásné přírodě 

Moravského krasu. 

17. září velký Skautský den k oslavě 85 let založení skautingu v Letovicích, který se konal 

v areálu hasičské zbojnice. Po skautské polní mši následoval odpoledne bohatý program 
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hudebních skupin, soutěží dovednosti mládeže a vystoupení sokolníků ze Sázavy s výcvikem 

dravých ptáků. 

V prosinci byla uspořádána pro veřejnost tradiční vánoční besídka s programem a koledami 

všech oddílů. 

Během roku se skupiny zúčastnily několika humanitních sbírek. Na Tříkrálové sbírce vybráno 

26.962,- Kč, na Květinovém dni 6.862,- Kč a na akci „Sri Lanka“ odesláno jen od členů 500,- 

Kč. 

 

 

Nové sdružení zdravotně postižených Letovice 

 

Ve třetím roce existence sdružení se počet členů ustálil na 270. Rok 2005 byl zahájeni zimním 

zábavným odpolednem. Pro poučení byla přednáška Policie ĆR, pro zábavu vystoupily děti 

MŠ Komenského a ZUŠ Letovice.  

Únor patřil Odpoledni pro zdraví – přednáška MUDr. Královcové o prevenci proti virovým 

onemocněním, ochutnávka zdravé výživy z prodejny Kryštůvkovy dobroty. Dále zahájili sérii 

RHB odpolední v nemocnici v Blansku na balneoterapii, v roce 2005 celkem 6 cyklů. Zde 

vždy členové procvičí bolavá těla a naučí se používat rehabilitační pomůcky pod vedením 

odborných pracovnic. 

V březnu v KD Letovice proběhlo Hudební odpoledne se ZUŠ Letovice. Žáci ZUŠ Letovice 

se pochlubili se svým uměním v tří hodinovém programu. Přítomné ženy dostaly dárek 

k MDŽ. 

V rámci poznávacích zájezdů „Poznej své okolí“ v dubnu sdružení navštívilo krajské město 

Brno, v červnu hrad Svojanov a město Poličku, v červenci proběhlo posezení v zátoce 

v Lazinově a v září na návštěvu čekalo Arboretum v Borotíně a obec Vísky s Ohradou 

Agrocentrum. V říjnu navštívili metropoli Hané, město Olomouc. 

Květen patřil tradičnímu setkání zdravotně postižených občanů letoviska na Hasičské 

zbrojnici s bohatým kulturním programem. 

V červnu a srpnu se pro zájemce o zdraví pořádaly ozdravné pobyty v Orlických horách a 

Beskydách. Těchto pobytů se zúčastnilo více jak 100 členů. 

V říjnu se členové sdružení aktivně zúčastnili Dnů zdraví pořádaných kanceláří „Zdravé 

město Letovice“. V rámci těchto dnů uspořádali Odpoledne pro zdraví s prezentací výrobků 

Mlékárny Olejnice. Následovala přednáška MUDr. Huckové –Prchalové z oboru psychiatrie 

na téma „Jak žít s nemocí“. 
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Od konce října pořádá nejen pro své členy každý čtvrtek v KD v Letovicích cvičení pro 

chronicky nemocné. 

V listopadu proběhlo výroční setkání členů s kulturním programem za účasti představitelů 

města. Rok 2005 zakončili Vánočním posezením v KD, opět s bohatým kulturním 

programem. 

 

Základní organizace Českého svazu včelařů Letovice 

 

Do působnosti organizace patří tyto obce: Deštná, Horní Poříčí, Jasinov, Kladruby, Kochov, 

Lazinov, Letovice, Meziříčsko, Prostřední Poříčí, Krchov, Slatinka, Stvolová, Skřib, 

Rumburk, Vísky, Vlkov, Zábludov, Zboněk, Křetín. 

 

Organizace má 94 členů s 845 včelstvy. V roce 2004 měl svaz 94 členů s 863 včelstvy. 

V obvodu organizace je evidováno 8 včelařů s 34 včelstvy, kteří nejsou členy žádné včelařské 

organizace. 

 

Výbor organizace se za rok 2005 sešel 2x: 

27. 2. 2005 se konala volba nového výboru, předsedou byl zvolen Alois Hebelka, 

místopředsedou ing. Rostislav Havlík, jednatelem Eva Portlová. 

 

V roce 2005 bylo vyprodukováno 14 082 kg medu s průměrem 16,72 kg na včelstvo. Vosku 

bylo vyprodukováno 745 kg. Počet vlastních odchovaných matek mimo matky z vyšších 

chovů bylo 183. 

 

Zdravotní situace včelstev v r. 2005 se mírně zhoršila. 

 

V městském kulturním středisku Letovice se uskutečnila výstava k 30. výročí založení 

Raketomodelářského klubu Letostroj Letovice. 

O výstavu byl velký zájem zejména mezi mládeží. 

Výstavu uvedl a zahájil místostarosta města Letovice a člen výboru klubu Bohuslav Kuda. 

Zahájení se zúčastnil také nejlepší modelář klubu Jaroslav Štěpánek. 
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Oprava sochy sv. Floriána 

 

Sbor dobrovolných hasičů Letovice oslavil v roce 2005 135 let založení. V rámci tohoto 

výročí byla zrestaurována socha sv. Floriána „Patrona hasičů“, která je místěna před 

hasičskou zbrojnicí. Socha byla zhotovena v letech 1850 – 1900. Značnou část finančních 

prostředků poskytla Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a životního prostředí a zbytek 

Sbor dobrovolných hasičů Letovice. Restaurování provedla firma Kamenoprůmysl Komárek 

Letovice. 

 

Vysvěcení varhan 

 

Neděle před svátkem sv. Václava se stala pro občany našeho města neobvyklým dnem. Na 

kůru klášterního kostela byly Otcem biskupem Mons. Josefem Hrdličkou slavnostně 

vysvěceny nové varhany. Nahradily zastaralý a již málo funkční nástroj z roku 1917 (dílo 

letovického rodáka Františka Čapka). 

Pořizovací cena nového nástroje je v řádu miliónů korun, ale hudebník a hudbymilovný 

posluchač mají jiná kritéria oceňování. 

 

Katolická BESEDA Letovice 

 

Katolická beseda v Letovicích – kulturně vzdělávací spolek se kromě vlastních vzdělávacích 

akcí zapojuje i do vzdělávacího programu pro veřejnost. 

Každý měsíc informuje ve Zpravodaji o zajímavostech v astronomii a příležitostně o výročích 

z historie města Letovice. 

Větší akce připravuje až na rod příští, kdy oslaví BESEDA 110 let svého založení. 

 

K obnovení činnosti Orelské jednoty v Letovicích 

 

Na společném setkání v počátku roku 2005 se současní členové Orla v Letovicích rozhodli 

pokračovat v někdejší bohaté činnosti v oblasti kultury a sportovních aktivit, do niž se zapojí 

jak starší členové, tak mládež a nově získaní členové. Významná bude v tomto ohledu i 

spolupráce s Katolickou besedou i Junákem. 
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Nemocnice Milosrdných bratří Letovice 

 

V hlavní činnosti a organizační struktuře nedošlo ke změně. 

V roce 2005 došlo k personálním změnám – plánovaný počet zaměstnanců byl zvýšen o 

jednoho zaměstnance – lékaře. 

 

Hlavní ukazatele rozpočtu: 

 

Výnosy: 

 

Druh      Podíl na celkových výnosech 2005 

…………………………………………………………………………………………… 

Tržby od zdravotních pojišťoven   77,99% 

Ostatní tržby a výnosy        2,89% 

Dotace od zřizovatele     19,12% 

  

Náklady: 

 

Náklady na jeden ošetřovací den a pacienta  1.022,50 Kč 

Úhrada zdrav. pojišťoven na 1 den a pacienta    797,45 Kč 

 

Zdravotnická činnost: 

 

Celkový počet lůžek   120 

Oblomnost v %       90,8 

Průměrná ošetřovací doba (dny)      56,6 

Přijato nemocných   710 

Celková spotřeba za léky (v tis. Kč)           2.100  

 

Letovické strojírny 

 

Obrat v r. 2005 činil 396 mil. Kč, což bylo nárůst o 27,7% oproti minulému roku a o 125,5% 

proti roku 2001. 
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Počet zaměstnanců v roce 2005 činil 286 osob, což je o 13% více než v minulém roce a o 

58% více než v roce 2001. 

Příznivého vývoje hospodaření společnosti bylo dosaženo především zaváděním nových 

efektivních technologií umožňujících zvýšení produktivity práce a velmi dobrou kvalitu 

výrobků. 

 

V oblasti výstavby a dodávky nových technologií bylo v r. 2005 celkem proinvestováno 83,8 

mil. Kč. Byly uskutečněny následující investiční akce a nákupy: 

1) výstavba nové haly       20.819 mil Kč 

2) dodávka technologie předpravy povrchů s práškovým lakováním 46.566 mil Kč 

3) dodávka tryskacího zařízení         5.412 mil Kč 

4) dodávka CNC soustruhu PUMA 240       3.008 mil Kč 

5) dodávka CNC vertikálního centra AWEA      2.771 mil Kč 

6) dodávka jeřábových drah do nové haly       3.920 mil Kč 

7) dodávka 10 ks svař. stroje Weld Force       1,285 mil Kč 

 

V roce 2005 byly uplatněny požadavky na investiční nákupy přes dotační programy EU a to 

v programu PHARE, Rozvoj a Rozvoj II. Úspěšná byla společnost v programu PHARE, kde 

na nákup CNC laserového řezacího stroje a nákup CNC ohýbačky trubek v celkové hodnotě 

593,000,- Є firma obdržela dotaci ve výši 48%, což činí 284.640,- Є (z toho příspěvek 

PHARE činí 75% a příspěvek ze státního rozpočtu 25%). 

Dále byla společnost úspěšná v programu Rozvoj II., kde na nákup CNC ohraňovacího lisu a 

CNC obráběcího stroje v celkové hodnotě 8.280 tis. Kč dostala dotaci 30%, což činí 2.484 tis. 

Kč. 

 

Průměrný výdělek zaměstnanců činil v roce 2005 16.300,- Kč, což je oproti roku 2004 

zvýšení o 9%. 

 

Jednotliví zákazníci se na celkovém obratu podíleli následovně (v %): 

Claas UCF (Francie)  18,5 

Claas Saulgau (SRN) 16,0 

Kuhn (Francie) 11,8 

Krone (SRN)   8,8 

Poettinger (Rakousko)   5,8 
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Putzmeister (SRN)   1,3 

John Deere (Holandsko)   1,7 

Moffett Kooi (Holandsko)   1,7 

Agrostroj Pelhřimov   9,5 

Evobus Holýšov 12,6 

MLS Olomouc   4,3 

Silosystém Zlín   4,4 

Ostatní   3,6 

V roce 2005 činil obrat dodávek pro export 75,1%. 

 

Společnost zaměstnancům přispívá na obědy částkou cca 50% hodnoty stravy. Dále 

společnost přispívá částkou 300,- Kč měsíčně na důchodové připojištění pracovníků. 

Velmi oblíbenými se stávají sportovní dny pořádané vedením společnosti pro všechny 

zaměstnance. Soutěží se v řadě disciplín (např. minikopaná, střelba ze vzduchovky a luku, 

petanque atd.) o hodnotné ceny. Soutěží se zúčastňuje velká většina zaměstnanců a to buď 

jako soutěžící nebo povzbuzující diváci. 

V zimním období je pro zaměstnance zajišťován pronájem zimního stadiónu vBoskovicích 

pro rodinné bruslení a dále pronájem plaveckého bazénu. 

Nedílnou součástí péče o zaměstnance je trvalé vzdělávání a možnost zvyšování kvalifikace. 

Společnost má pro každý rok zpracován tzv. Plán vzdělávání, který zahrnuje kurzy a školení, 

např. ve výuce cizích jazyků, odborné kurzy kvalifikační (svařování) apod. 

V roce 2005 společnost investovala do oblasti vzdělávání zaměstnanců částku 439 tis. Kč. 

 

Vrcholový management společnosti pracuje ve složení: 

RNDr. Milan Hagan – jednatel, majoritní vlastník 

Ing. Zdeněk Vykydal – jednatel, ředitel společnosti 

Ing. Marie Provazníková – jednatelka, ředitelka společnosti 

Ing. Luděk Novotný – výrobně-technický ředitel.  

 

Úvod do historie letovických aviatiků 

 

V padesátých letech minulého století (předpokládáme rok 1948) se skupina nadšenců 

z Letovic a blízkého okolí rozhodla založit letecký klub. Mezi zakladateli byla jména 
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Linkeseder, Konopka, Šmída, Marek, Hos, Špidla, Kompres, Fišer, Hambalek, Kuda, bratři 

Chabkové a bratři Dračkové. 

Z dřevěného objektu byl zbudován hangár, který se dochoval i na fotografiích. Byl to dar 

československé armády. 

Dochovaly se informace, že kolem roku 1950 byl prvním učitelem létání Miroslav Synek, 

později jeho bratr Jaroslav. Ti také zastávali funkci náčelníka letiště a byli zaměstnanci 

Svazarmu, jehož součástí byli i aerokluby. Letovické letiště mělo oficiální název „Svaz pro 

spolupráci s armádou – jihomoravský krajský aeroklub – letiště Letovice“. Od roku 1947 

započala ve Svazarmu úsporná opatření. Východiskem se stalo ručení malých aeroklubů. To 

postihlo na sklonku roku 1964 i Letovice. 

Správným směrem se začínala vyvíjet snaha o obnovu létání v Letovicích. Základem pro tuto 

činnost bylo ustavení klubu formou občanského sdružení. Tato koncepce byla navržena 

zakladateli Ing. Jiřím Palbuchtou, Milanem Roháčem a Ing. Viktorem Vaculíkem. Návrh byl 

schválen na ustavující schůzi zájemců o létání dne 11. července 1997. Ustavující schůze se 

zúčastnilo 15 osob. 

Dne 1. 10. 1999 byla v Letovicích registrována plocha pro starty a přistání SLZ – Letovice. 

V Letovicích bylo takovéto letiště zřízeno jako desáté tohoto druhu v Česku. 

Otevření letiště se uskutečnilo 10. června 2000. 

Rok 2002 byl rokem pohodovým, každý z pilotů nalétal v průměru kolem 20 hodin. 

Věříme, že za vedení předsedy klubu Jiřího Palbuchty, neúnavného vylepšovatele Rosti 

Sponara a konstruktivního kritika Jiřího Hrdličky a dalších nadšenců, se na letovickém letišti 

bude dařit i nadále. 
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Rada města Letovice na svém zasedání v měsíci únoru 2007, jmenovala do funkce 

Kronikářky města od 1. 1. 2006 paní Mgr. Věru Škápíkouvou, Paní Mgr. Škápíková 

vystudovala Pedagogickou fakultu v Brně. Působila v Letovicích jako učitelka Lidové školy 

umění, kde vyučovala zpět a hru na klavír. Později byla jmenována ředitelkou této školy. 

Později pracovala jako učitelka v Blansku, kam se z Letovic, kde žila od svého narození , 

odstěhovala. 

Po odchodu do důchodu se vrátila zpěv do Letovice do svého rodného domu. Stala se členkou 

„Redakční rady Zpravodaje města“. Byla aktivní. Přispívala do tohoto  zpravodaje, ale i do 

regionálních deníků zajímavými příspěvky jak z historie, tak ze současného života. Byla stále 

čilá a plná energie, kterou kolem sebe uměla rozdávat. 

Den 16. 7. 2007 se stal pro ni osudným. Zemřela při autonehodě nedaleko Letovic. 

Byla to velice smutná zpráva pro celé naše město. Čest její památce. 

Byla jsem požádána, v měsíci září roku 2007 Radou města Letovice o zpracování zápisu do 

„Kroniky města Letovice“ za rok 2006. Tento jsem zpracovala, dle materiálů za rok 2006 mně 

dostupných. 

 

      Anežka Ježová 
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Úvod 

Rok 2006 byl pro naše město významným. Uplynulo 70 let od povýšení městyse Letovice na 

město. Vyvrcholením oslav 70. Výročí povýšení na město bylo slavnostní zasedání 

Zastupitelstva města Letovice za účastí delegacích našich partnerských měst – Stari Grad, 

Kirchlinteln a Slepčany v říjnu 2006.  

V roce 2006 pokračovala investiční výstavba v souladu s Programem rozvoje města Letovice 

na léta 2003-2006. Byly to především opravy komunikací ve spolupráci se SÚS JmK Brno 

byly opraveny silnice a chodníky v ulici Brněnská, Zámecká, Komenského, Družstevní a 

Albína Krejčího.  

V roce 2006 byla zahájena výstavba okružní křižovatky na silnici 1-43 Masarykova náměstí a 

ulici Bártovy.  

Před sto lety v roce 1906 byla postavena měšťanská škola na Tyršově ulici. Při příležitosti 

oslav byla provedena generální oprava fasády na této budově, se zachováním a obnovou 

všech prvků.  

Při schvalování státního rozpočtu 2. 12. 2005 Poslaneckou sněmovnou Parlamentu České 

republiky, bylo na okružní křižovatku vyčleněno 16 000 000 Kč a na fasádu ZŠ Tyršova 2,2 

milionu Kč. 

Rok 2006 byl rokem volebním, v červnu se uskutečnily volby do Poslanecké sněmovny 

Parlamentu ČR. Rok 2006 byl posledním rokem funkčního období Zastupitelstva města 

Letovice, které bylo zvoleno ve volbách  listopadu 2002. 

Počasí v roce 2006 

Po dlouhém období klidu sedmdesátých a osmdesátých letech minulého století nastal čas 

velkých výkyvů počasí. Budeme si muset zvykat na to, že nás stále častěji budou zužovat 

velká sucha, po nichž udeří chladna s vytrvalým deštěm, jež budou mít ničivý dopad na úrodu 

a přírodu, můžeme říct, že proces oteplování postupuje rychleji, než se očekávalo.  

Možným výsledkem pak bude neúroda, vymírání, nedostatek vody. Rok 2006 lze 

charakterizovat extrémy jako přívaly sněhu, pak opět povodně, tedy studená a dlouhá zima, 

tropický červenec, mokrý srpen a suchý podzim. Průměrná teplota roku byla 7.7 ş C, úhrn 

srážek činil 608 mm, sluneční svit nás oblažoval 1787 hodin. Charakteristika roku byla 
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normální, byť s uvedenými extrémy. Na základě srovnání s minulými léty od roku 1992 lze 

říci, že v teplotě, srážkách i slunečním svitu byl rok 2006 na úrovni daných 15-ti let. 

Zima byla nejdelší za posledních 100 let, s obrovskými přívaly sněhu (v Letovicích např. 7. 1. 

napadlo 30 centimetrů).  

Rok 2006 patří k roku s největším počtem sněhových dní – 148 dní k datu 12. 4. 2006 od roku 

1929. 

Pak následovalo chladné jaro se záplavami. (Naše město, až tak záplavy nepostihly) 

Druhou polovinu roku charakterizovaly zejména tropický červenec, nejteplejší za posledních 

45 let, deštivý srpen s 21 srážkovými dny. Tento stav s sebou nesl katastrofální stav pro 

zemědělství. 

Jako odměna nás ale překvapilo překrásné babí léto, krásné září i další měsíce, které však 

nepotěšily opět zemědělce ač pro obyvatelstvo byly zpříjemněním následujícího podzimu a 

počátku mírné zimy. Závěrem lze shrnout, že tuhou zimu v první polovině roku vyrovnalo 

mimořádné teplo až do Vánoc. Ve skutečnosti však šlo o rok mimořádných zvratů, především 

pro zemědělce. 

Město Letovice 

K 1.1 2006 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6685 obyvatel, z toho 2570 mužů, 

2805 žen a 1310 dětí do 18.ti let – 663 a 647 děvčat. Narodilo se 63 dětí – 30 chlapců a 33 

děvčat, zemřelo 81 obyvatel – 41 mužů a 39 žen. K trvalému pobytu ve městě se přihlásilo 

161 obyvatel, odhlášeno bylo 192 občanů.  

Městský úřad má 4 odbory, které řídí Mgr. Radek Procházka, tajemník. 

- finanční s počtem 4 pracovníků 

- výstavby a živ. Prostředí s počtem pracovníků 7  

- správní s počtem pracovníků 9 

- technický s počtem pracovníků 5 
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- Dále má město Letovice Městskou policii – v počtu 3 strážníků. 

Rozpočet.  

V roce 2006 mělo město schválený vyrovnaný rozpočet. 

 Na straně výdajů 98 mil. 082 tisíc Kč. 

 Na straně příjmů 98 mil. 082 tisíc Kč 

V průběhu roku došlo k úpravám rozpočtu (schválená rozpočtová opatření) na konečnou 

částku  

  příjmy – 117 350 000 Kč 

  výdaje – 117 258 000 Kč 

Skutečné výdaje v roce 2006 činily 104 896 000 Kč.  Rozpočet skončil přebytkem ve výši 12 

361 000 Kč. 

Město obdrželo mimo jiné tyto dotace:  

 Dotace od státu: 

- výkon státní správy (asi pro 10000 obyvatel) ve výši  2 659 000 Kč 

- školství ve výši 1 321 000 Kč 

- domov důchodců 5 043 000 Kč 

- sociální dávky 11 846 000 Kč 

- dotace od MMR povodně 571 000 Kč 

- Ministerstva zemědělství 150 000 Kč    

  Dotace od JmK 1 065 000 Kč 

- použito na obnovu lesa, na SDH výstroj, ozvučení MKS, povodňové škody, chodníky 

Nádraží ulice. 

Největší a finančně nejnáročnější akce uskutečněné v roce 2006  

- opravy místních komunikací a chodníků ve městě 831 000 Kč 
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- opravy komunikacích a chodníků v místních částech 595 000 Kč 

- ulice Příční 2 139 000 Kč 

- ulice A. Krejčího 3 568 000 Kč 

- bezbariérový přístup chodníky - 834 000 Kč 

- výstavba vodovodu Podolí 1 527 000 Kč 

- oprava fasády ZŠ Tyršova 5 107 000 Kč 

- rekultivace skládky Červený vrch  - 445 000 Kč 

Stav majetku a jeho zařízení k 31. 12. 2006 činil celkem 409 292 000 Kč. 

Ukazatel dluhové služby činil za rok 2006 9. 06 procenta (snížen oproti roku 2006, kdy byl 

13. 75 procenta). 

Daňová výtěžnost na jednoho občana činila ve městě Letovice  za rok 2006 -  8 161 Kč. 

Město má 7 příspěvkových organizací:  

- Centrum Sociálních služeb města Letovice – 43 zaměstnanců 

- Městské kulturní středisko Letovice – 9. 88 zaměstnanců 

- Technické služby Letovice – 9. 57 zaměstnance 

- ZŠ Komenského – s počtem pracovníků 72. 3 

- MŠ Komenského – s počtem pracovníků 10. 85 

- MŠ Čapkova -  s počtem pracovníků 7. 21 

- MŠ Třebětín – s počtem pracovníků 6. 99 

 

Údaje z matriky 

- uzavřeno manželství 39 (z toho před církví 20) 

- počet žádostí o změnu jména a příjmení 4 

- počet zápisů o určení otcovství 22 

- žádost o výpis z rejstříku trestů 647 

- ověřených podpisů na listinách 3441 

- počet žádostí o vydání občanského průkazu 1284 
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- žádostí o vydání cestovního dokladu 709 

První občánek roku 2006 byla Markéta Palová nar. 6. 1. 2006. Nejstarší občanka města paní 

Ludmila  Maňoušková 98 let.  

V roce 2006 zemřela naše nejstarší občanka města paní Müllerová, která by se v měsíci dubnu 

dožila 101 let.  

Sociální zabezpečení 

V roce 2006 na úseku sociálního zabezpečení (je poskytováno i pro obce pověřeného území) 

bylo  

- počet vyplacených příspěvků 6 273 

- počet vydaných správních rozhodnutí 1 052 

- vyplaceno na dávkách celkem 11 561 372 Kč 

 

Pečovatelská služba 

Počet žádostí o umístění v domě s pečovatelskou službou 180, přijati 2. 

Počet žádostí o umístění v domově důchodců 94, přijato 25. 

Počet občanů, kterým byla poskytnuta pečovatelská služba 162, z toho v DPS  49, pouze 

rozvážka obědů pro 94 občanů. 

Stavební úřad a životní prostředí 

- vydáno 11 územních rozhodnutí 

- 119 kolaudačních rozhodnutí (zkolaudováno 11 bytových jednotek) 

- 34 rozhodnutí o změně stavby před dokončením 

- 3 rozhodnutí o odstranění stavby 

- stavebních povolení bylo vydáno 125 (povoleno 36 bytových jednotek) 

- stavebních povolení na plynofikaci 10 

-  garáže 5 

V oblasti životního prostředí bylo v 18-ti případech vydáno rozhodnutí o kácení dřevin a v 9-

ti případech bylo vydáno vyjádření o kácení dřevin. 
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Finanční odbor 

- bylo evidováno 750 poplatníků poplatku ze psa 

- bylo evidováno 6 685 poplatníků místního poplatku za komunální odpad a 213 plátců 

tohoto poplatku z rekreačních objektů 

- ve městě bylo provozováno 23 kusů výherních hracích přístrojů, v 8 provozovnách 

- bylo uzavřeno 24 smluv, kupní, darovací a 11 nájemních smluv na využití městského 

majetku 

- do osobního vlastnictví byla prodána jedna bytová jednotka 

Město vydalo v roce 2006 15-té vydání „Katalog řemesel a služeb města Letovice“. Katalog 

se zřizuje jako služba občanů a podpora podnikání ve městě a spádových obcí, katalog je 

doručován do každé rodiny.  

Město Letovice navštívili v r. 2006 na pozvání místní organizace ČSSD, první místopředseda 

vlády a ministr financí Mgr. Bohuslav Sobotka, kterého doprovázel poslanec Ing. M. Kala – 

ČSSD. Hosté byli přijati starostou a místostarostou Letovic. Setkání mělo pracovní charakter. 

Diskutovaly se především rozvojové záměry Letovic a hlavně možnosti jejich financování.  

Dále zavítal do Nemocnice milosrdných bratří v Letovicích senátor a zároveň stínový ministr 

zdravotnictví MUDr. Tomáš Julínek (ODS). Besedoval se zástupci lékařů a zdravotnického 

personálu. S nevšedním zájmem si prohlédl nemocnici, opravovanou barokní lékárnu a 

klášterní kryptu v doprovodu ředitele nemocnice MUDr. Lubomíra Unčovského, starosty 

města Letovice Josefa Novotného. 

V hotelu Dermot Letovice se zúčastnil besedy s občany nejen Letovic, ale i ze severní části 

našeho okresu RNDr. Libor Ambrozek, ministr životního prostředí (KDU-ČSL). 

Pan ministr informoval o aktualitách v oblasti životního prostředí, programech podpor 

vyhlašovaných v r. 2006 nebo připravovaných pro nové rozpočtové období EU 2007-2013. 

Největší prostor byl dán diskuzi s občany. 
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Volby 

Ve dnech 2. a 3. června 2006 se konaly volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Pro 

JMK bylo zaregistrováno 22 politických stran a hnutí, které se zúčastnily voleb. Z našeho 

města byli zařazeni na kandidátní listiny:    

- za „Stranu zdravého rozumu“ Ing. Igor Forgáč 

- za „Koalici pro ČR“ Bohumil Burýšek 

- za „KSČM“ Jan Řehoř 

Žádný z nich  neobdržel dostatečný počet hlasů  pro zvolení poslancem PS Parlamentu ČR.  

Za okres Blansko byli zvoleni:  

- Ing. Miloslav Kala (ČSSD) 

-  Ing. František Sivera (ODS) 

-  JUDr. Zuzka Bebarová-Rujbrová (KSČM) 

-  Ing. Milan Šimonovský (KDU ČSL) 

Účast na volbách byla v našem regionu 68, 7 % voličů. 

Zastupitelstvo města Letovice projednalo na svém zasedání dne 24. srpna 2006 závěrečnou 

zprávu o plnění Programu města Letovice na léta 2003 – 2006. Bylo konstatováno, že velká 

většina bodů byla splněna – uvedu pouze nejvýznamnější: 

- výstavba Domova důchodců, bytového doma s 30 – ti byty na ul. J. Haška, zóna pro 

bydlení na ul. P. Fr. Krchňáka, 

- vodovod do místní části Jásinov, 

- hřiště na skateboard u DDM 

- víceúčelové sportovní hřiště v Dolním Smržově, 

- nová průmyslová zóna ve směru na místní část Kladoruby, 

- intenzivní opravy místních komunikací a chodníků v celkové hodnotě 3. 5 mil. Kč, 

dokončena oprava východní části Masarykova náměstí, od finančního úřadu, 

- oprava fasády ZŠ Tyršova 
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- zahájena výstavba okružní křižovatky Masarykova nám., Pražské a Bártovy ulice, 

- generální oprava spodního sálu Kulturního domu, 

- aktivity programu Zdravých měst ČR, 

- vytvořeny a používány k rozdělení 4 fondy Rady města  

- sociální, kulturní, sportovní a pro Zdravá města, 

- vznik Turistického informačního centra, směrové označení ulic, úřadů a významných 

památek města, 

- úprava břehů řeky Svitavy v zámeckém parku a pravidelná údržba zámeckého parku, 

- výrazná modernizace rekreační oblasti Koupaliště 

- trvalý rozvoj partnerských vztahů se slovenskou obcí Slepčany, chorvatským městem 

Stari Grad a německým městem Kirchlichteln, 

- trvalá podpora různých občanských sdružení a spolků. Finanční prostředky za uplynulé 

období, například obdrželo Agapé 856 000 Kč, Římskokatolická církev 207 000 Kč, 

Městský klub důchodců 504 000 Kč, Amatérský filmový klub 89 000 Kč, oddíl tenisu 24 

000 Kč, Domeček – centrum pro rodiče, prarodiče a děti  

 65 000 Kč, Nové sdružení zdravotně postižených a Svaz tělesně postižených místní 

organizace Letovice 39 000 Kč. 

Co se nepodařilo splnit? Nepokračovalo se v plynofikací místních částí – zvýšení ceny 

zemního plynu se projevilo v nezájmu občanů o plynofikaci. V akci „Odstavné parkoviště u 

hasičské zbrojnice“ je splněno pouze vyhotovení projektové dokumentace. Zatím nedošlo k 

vzniku tolik potřebného městského muzea, existuje projektová dokumentace na využití 

prvního patra objektu ve vlastnictví města Pod Kostelem ;1, kde se v současné době nacházejí 

dva byty. Výstavba parkoviště Nemocnice Milosrdných bratří je ve stadiu projektové 

přípravy, územního rozhodnutí a zařazení do rozpočtu JMK na rok 2007 – Zastupitelstvo 

odsouhlasilo bezúplatný převod pozemků pro tuto výstavbu do vlastnictví JMK. 

Na závěr uvádím několik statistických čísel. Za uplynulé období získalo město Letovice 

dotace od státu a JMK nejenom ns investiční akce v celkové výši 114 mil. Kč. 

Nejvýznamnější dotace – Domov důchodců 71 mil. Kč, byty ul. J Haška 12 mil. Kč, vodovod 
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Jásinov 3 mil. Kč, inženýrské sítě Třebětín 2 mil. Kč, fasáda ZŠ Tyršova 2 mil. Kč, Majetek 

města Letovice za uplynulé období se zvýšil o  430 mil Kč, k 31. 12 2002 činil 563 mil. Kč a 

k 30. 6. 2006 996 mil. Kč. Stav úvěrů: k 31. 12. 2002 4, 1 mil. Kč a k 31. 12. 2006 12, 5 mil. 

Kč.  

Volby do zastupitelstva měst a obcí se konaly ve dnech 20. a 21. října 2006. 

Ve městě Letovice bylo zaregistrováno 7 kanidátních listin 

Do zastupitelstva se volilo 21 členů. Předvolební kampaň byla větší než v minulých volbách. 

Konalo se předvolební shromáždění občanů nejen ve městě Letovice, ale i ve všech 

integrovaných  částech města. Největší, ale také nejúspěšnější kampaň měla „Občanská 

iniciativa? což se odrazilo i na výsledku voleb. 

Voleb se zúčastnilo 54% voličů. 

Mandáty do zastupitelstva města Letovice byly rozděleny následovně: 

Občanská iniciativa    5 mandátů 

Česká strana sociálně demokratická  4 mandáty 

ODS      4 mandáty 

KSČM      3 mandáty 

KDÚ-ČSL     3 mandáty 

Nestraníci     1 mandát 

Sdružení nestraníků    1 mandát 

Do zastupitelsva města byli zvoleni na období 2006 – 2010 tito členové 

Za Občanskou iniciativu 

- Mgr. Radek Procházka, Lesná 2, Letovice 

- Jiří Mifek, Komenského 23, Letovice 

- Renata Kostlánová, Jevíčská 22, Letovice 

- Michal Bula, Jiráskova 5, Letovice 

- Antonín Žilka, Sadová 5, Letovice 
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Za ČSSD 

- MUDr. Aleš Dvořák, Rekreační 32, Letovice 

- Vlastislav Hříbal, Na Čtrvrtkách, Letovice 

- Ing. Kamil Vystavěl, Kochov 6, Letovice 

- Ing. Jiří Palbuchta, Čapkova 4 ,Letovice 

Za KSČM 

- Jan Řehoř, V Potůčkách 39, Letovice 

- Luboš Machala, J. Haška 2, Letovice 

- Mgr. Vlastimil Šimák, Komenského 16, Letovice 

Za ODS 

- Vladimír Stejskal, Příční 13, Letovice 

- Karel synek, Tyršova 9, Letovice 

- Mgr. Petr novotný, Družstevní 22, Letovice 

- RNDr. Petr Janoušek, Komenského 21, Letovice 

Za KDU-ČSL 

- Bohuslav Kuda, Na Vyhlídce 17, Letovice 

- MUDr. Drahoslava Královcová, Čapkova 8, Letovice 

- JUDr. Jan Královec, Čapkova 8, Letovice 

 

Za Nestraníky 

- Ing. Jaroslav Chloupek, Česká 11, Letovice 

Za Sdružení nestraníků 

- MVDr. Luděk Voráč, Pražská 55, Letovice 
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Největší počet hlasů obdržel Radek Procházka 1132. 

Volební programy stran ve volbách 2006 jsou přílohou. 

Po skončení voleb se vzdal mandátu pan Josef Novotný (bývalý starosta města). Na jeho 

mandát postoupil první náhradník na kandidátce ČSSD pan Vlastimil Hříbal. 

Po skončení voleb, které se konaly dříve, bylo uskutečněno povolební jednání, které přineslo 

do města nový model jeho řízení. Vedle starosty ještě dva uvolnění místostarostové. Tato 

skutečnost byla ve městě přijata s rozpaky, ale byl to výsledek zřejmě mnoha povolebních 

jednání. 

První ustanovující zasedání města Letovice se konalo dne 7. listopadu 2006 za hojné účasti 

občanů města. 

Zastupitelstvo města ve složení 21 členů schválilo, aby volba starosty, dalších členů 

zastupitelstva a členů rady města probíhala tajným hlasováním. 

Po diskuzi, kdy byly hlasy pro, ale i proti bylo schváleno 12 hlasy z 21, aby byli 2 

místostarostové. 

Na návrhy jednotlivých členů byl zvolen starostou města pan Mgr. Radek Procházka 

(Občanská iniciativa) a místostarostové pan Bohuslav Kuda (KDU-ČSL) a pan Vladimír 

Stejskal (ODS). 

Dále členy Rady města Letovice byli zvoleni:  

- pan Michal Bula – Občanská iniciativa 

- pan Karel Synek - ODS 

- pan JUDr. Jan Královec – KDU-ČSL 

- pan RNDr. Petr Janoušek - ODS 

Městské kulturní středisko Letovice rok 2006 

Činnost MKS byla v roce 2006 zaměřena na zviditelnění města, které oslavovalo 70 let svého 

povýšení z městyse na město. V rámci tohoto výročí probíhaly po celý rok kulturně-

společenského a sportovního charakteru. 
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V kulturním domě bylo uspořádáno 10 výstav – ak. mal. Alois Lukášek, ak. mal. Sergej 

Kulina, Klubu moravských fotografů, Základní umělecké školy Letovice, Letovický salon, Z 

historie Letovic. 

V rámci Kruhu přátel hudby, který grantem podpořil Český hudební fond a Nadace města 

Letovice pro rozvoj kultura a životního prostředí se uskutečnilo 7 koncertů vážné hudby. 

Jmenuji alespoň violoncellistu Jana Škrdlíka, houslového virtuosa Ivana Ženatého a Moravské 

kvarteto. Největší zájem vzbudil koncert pořádaný v rámci Hudebních slavností 

Jihomoravského kraje a kraje Vysočina, na kterém zahrál houslový virtuos Pavel Šporcl a 

jako „předskokani“ houslový soubor ZUŠ Letovice pod vedením Libora Suchého.  

Velkému zájmu se těšili varhanní koncerty v režii MUDr. Hany Kratochvílové. Smíšený 

pěvecký sbor Bohuslava Martinů a Komorní pěvecký sbor Bohuslava Martinů při MKS 

Letovice spolu se sbory Cantamus a Sluníčko ZUŠ Letovice zazpívaly na tradičním Koncertu 

tří generací. 

Úspěšně město reprezentovaly i mažoretky VO CO GO při MKS Letovice, které pro 

letovickou veřejnost vystoupily na jarním „Historickém jarmarku“ a podzimním trhu. 

Pro děti předškolního věku jsme připravili 10 divadelních představení profesionálních i 

neprofesionálních umělců a maškarní karneval. 

Zorganizovali jsme poznávací zájezdy do Drážďan, Krakova a Vídně.  

Velkému zájmu veřejnosti se těšila procházka chráněnou památkou Park Letovice s výkladem 

RNDr. Marty Makovské 

MKS vydává Letovický zpravodaj, „Kalendář 2007“, zajišťuje jazykové kurzy a podílí se na 

organizaci plesu města.   

V květnu se uskutečnilo přestěhování dětského oddělení knihovny do nových prostor v ZUŠ, 

které se současně stalo sídlem nově zřízeného Turistického informačního centra, do kterého si 

do konce roku našlo cestu na rozmanitými informacemi 1477 zájemců. 

Činnost knihovny byla v roce 2006 úspěšnější než v roce předcházejícím. I tady se potvrdil 

celorepublikový trend zvýšeného zájmu o četbu. Knihovna má celkem 898 stálých čtenářů, 

což bylo o 78 čtenářů více než v roce 2005 (z toho 69 ve věku do 15 let). 
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Zastupitelstvo města Letovice 18. května 2006 na svém 16. zasedání schválilo prodej budovy 

Karlov, kde sídlí i letovické kino, Pivovaru Černá Hora. Na základě dohody s novými majiteli 

je umožněn provoz kina jen do první poloviny r. 2008. 

V roce 2006 přišlo do kina 4. 230 diváků, bylo odehráno 84 titulů. Nejúspěšnější film byl 

„Doba ledová 2“ a časký film „Účastníci zájezdu“. 

Centrum sociálních služeb Letovice 

Město Letovice, zřídilo příspěvkovou organizaci pro poskytování sociální péče občanům 

,kteří potřebují pomoc vzhledem ke svému zdravotnímu stavu nebo věku a bez pomoci 

společnosti nemohou překonat obtížnou životní situaci nebo nepříznivé životní poměry. 

Celý objekt je rozčleněn na dvě části, komunikačně spojené centrálním vstupním vchodem a v 

souladu s tímto členěním jsou nabízeny i dva druhy sociálních služeb a to:  

- domov pro seniory s možností buď celoročního nebo přechodného pobytu 

- pečovatelská služba v domě s pečovatelskou službou a terénní pečovatelská služba  

Kapacita domova pro seniory je 72 klientů, 

počet a druh pokojů v DD: 

jednolůžkové     6 

dvojlůžkové     48 

třílůžkové     18 

Domov má vlastní moderní kuchyni, denně je zde uvařeno cca 170 obědů. Strava je 

přizpůsobena věku a zdravotnímu stavu klientů. Vaří se zde jedno hlavní jídlo a několik druhů 

diet schválených lékařem. Stravování je našim klientům poskytováno vzhledem k jejich 

mobilitě buď v jídelně, v denních místnostech na patrech, popř. na pokojích. Strava je 

podávána pětkrát denně, u diabetiků je kromě toho poskytována i druhá večeře. Připomínky k 

jídelníčku a provozním záležitostem jsou projednávány ve „ stravovací komisi“, která je 

sedmičlenná a schází se jednou za dva měsíce. Mimo ředitele, vrchní sestry, vedoucí 

stravování, vedoucí PS jsou v ní zástupci klientů domova a DPS. Strava je k dispozici také 

cizím strávníkům a seniorům z blízkého okolí, kteří se mohou stravovat přímo v jídelně 

stravovacího provozu. 
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V DS je klientům poskytována ústavní sociální péče v rozsahu stanoveném právními předpisy 

ke které řadíme zejména ubytování, úklid, praní prádla, pomoc při osobní hygieně a 

převlékání, rozvážení stravy, pomoc při jídle, doprovod klienta, základní zdravotnické úkony. 

Díle se klienti zapojují do skupinové fyzioterapie pod vedením sester, ergoterapii zajišťují 

Zdeňka Spáčilová a Eva Slezáková. 

Volný čas dále vyplňují různými zájmovými činnostmi jako například pěstování květin, 

trénování paměti, návštěva kulturních akcí, zájezdy, přednášky. Velkým přínosem pro klienty 

a jejich návštěvy se stal nové zbudovaný altán s příjemným posezením. 

Přehled akcí uspořádaných pro klienty v roce 2006 

- zdravotní přednáška pí. Pittnerové 

- zábavné odpoledne s harmonikáři Veselá Dvojka 

- vystoupení dětí v MŠ několik během roku 

- vystoupení dětí ze ZUŠ 2x3 během roku 

- výstava fotografií- putování za krásami moravského krasu 

- výstava výrobků klientů DS DPS 

- návštěva pštrosí farmy a výstavy květin v Doubravici 

- divadelní představení dětí ze ZŠ 

- návštěva arboreta v Borotíně 

- přednáška k 70. výročí povýšení Letovic na město 

- opékání párků u příležitosti slavnostního otevření altánu 

- přednáška pana Holoubka na téma „Rozhlas 21. srpna 1968, hovořil pan redaktor 

Luboš Holoubek účastník tehdejšího rozhlasového vysílání“ 

- návštěva Keltské usedlosti 

- exkurze zámecké zahrady v Lysicích 

- exkurze na výstavu fuksií 

- exkurze do ateliéru keramika pana Trefného 

- výlet do Boskovic galerie a muzea 

- přednáška „Pohyb je život“ 

- společné odpoledne s dětmi za ZŠ Hradce nad Svitavou 

- přednáška o čajích 

- pečení vánočních perníčků, výzdoba adventních věnců 

- Mikulášská a vánoční besídka 
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Pečovatelská služba 

Dům s pečovatelskou službou byl otevřen v prosinci 2000, je součástí bytového fondu města a 

poskytuje pečovatelskou službu těžce zdravotně postiženým a seniorům, kteří nejsou schopni 

sami si obstarat nutné práce v domácnosti a další životní potřeby nebo pro nepříznivý 

zdravotní stav potřebují péči, kterou jim nemohou poskytnout rodinní příslušníci. 

Pečovatelská služba se poskytuje i v terénu. 

V roce 2006 převzala organizace správu bytů v domě s pečovatelskou službou od společnosti 

Kordo spol s. r. o. Do vlastních rukou. 

Služby poskytované přímo v DPS nebo v terénu jsou zaměřeny na seniory a těžce zdravotně 

postižené osoby s cílem zajistit jim pomoc ať už v domácím prostředí nebo našem zařízení. 

Klientům je poskytována pomoc jako například: dovážka nebo donáška oběda, nákupy a 

pochůzky, úklid v domácnosti, mytí oken, praní a žehlení prádla, příprava a vaření stravy, 

doprovod k lékaři, běžné úkony osobní hygieny, pomoc při oblékání, celková koupel, dohled 

a kontrola  nad užíváním léků, zástřih vlasů dámský i pánský, pedikůra, masáže. 

Služby domácí péče jsou poskytovány pouze v pracovní dny od 7, 00 – 15, 00 hod. 

Organizace dosáhla výsledku hospodaření ve výši 221. 593, 53 Kč. 

Centrum sociálních služeb je velkým přínosem pro naše město a pro naše seniory. 

Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a živtního prostředí 

Tak jako v předcházejících letech i v roce 2006 poskytla Nadace města tyto granty: 

Tréninkový kemp STM – Stari Grad (Chorvatsko) TJ Sokol Letovice       15 000 

Restaurování mobiliáře hist. Lékárny Nemocnice MB Letovice               40 000 

Celoregionální setkání zdrav. Postižených, Nové sdruž. ZP Letovice  2 000 

Regenerace a inovace travnatých ploch, AFK Letovice   13000 

Autorské výstavy obrazů – závěs. Systém, osvětlení, Jan Kalibán             25000 

Komorní hudba rozšiřuje přirozený talent žáků ZUŠ Letovice   20 000 

Summer Rock Night, SDH Jásinov       8 000 

Oprava střechy pódia, SDH Letovice     20000 

Roztrhané panenky-Ludvík Kundera, Pecten Boskovice   10 000 

Smíšený pěvecký sbor – reprezentace města, MKS Letovice  8 000 
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Obnova vycházkové trasy „ Na Lavičkách“, Fanclub BOP Křetínka 14 000 

Dokončení dostavby kulturního zařízení, SDH Roubanina              10 000 

Česká bluesová scéna, René Burkoň      10 000 

Doplněk stejnokrojů Komorního sboru B. Martinů, Miloslav Krejsa 4 000 

Památková obnova kostela sv. Jiří v Kochově, P.ICLic. Pavel Kopecký    50 000 

Stavebně historický průzkum kostela sv. Prokopa    20 000 

Festival 3+1 2006, Trialog Brno      20 000 

Doplnění Letovického vyřezávaného betlému, Ivo Krajíček  3 000 

Úložný prostor pro loutky, MKS Letovice     8 000 

Kostými pro amatérský divadelní spolek, Bc. Lucie Jiráčková  2 000 

Dřevěné prolézačky, Fan Club BOP Křetínka    30 000 

Renovace historického praporu, Katolická beseda Letovice  15 000 

Vodotrysk v zámeckém rybníčku, Junák Letovice    20 000 

Kulturní vyžití dětí a mládeže, Junák Letovice    5 000 

Kulturně sportovní areál pro děti a mládež, O. s. Vesnice Letovice             10 000 

Žákovský výměnný pobyt, ZŠ Letovice     20 000 

Oprava kříže v Horním Poříčí, Mgr. Zdeněk Veith    30 000 

Putovní tábor „Lúčanská Fatra 2006“, Dorostová unie Letovice              8 000 

Zajištění provozu, den dětí, vánoční besídka, Domeček Letovice             6 000 

Taneční obuv pro mažoretky, MKS Letovice    4 000 

 

Školství 

Základní škola Letovice 

V roce 2006 uplynulo 100 let od založení školní budovy Tyršova 2. Protože historická fasáda 

této budovy byla v havarijním stavu a již neopravitelném byl základní cíl tohoto roku 

směrován k opravě fasády. 

Nejprve muselo dojít k rozhodnutí o jaký typ opravy se bude jednat, a to zda nová fasáda 

bude rekonstrukcí té původní nebo zda se zvolí výrazně levnější variant a „ploché“ fasády.  

Rada města Letovice rozhodla o rekonstrukci do původního stavu. Projektovou dokumentací 

byli pověřeni mladí brněnští architekti ing. arch. D. Vostřejž a ing. arch. J. Kotek. Náročné 
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štukatérské práce prováděla brněnská firma Grog stuccaterie s. r. o.  A ostatní stavební práce 

firma Stavokom Boskovice. 

Stavební práce byly zahájeny v červnu 2006 a dne 16. 11. 2006 proběhla oslava 100-letého 

výročí této budovy.  

K tomuto dni vydala škola Almanach a na oslavách se zúčastnili jak představitelé města v čele 

s novým starostou panem Radkem Procházkou, tak i poslanec Parlamentu ČR pan František 

Sivera a ředitel krajského úřadu pan Jiří Crha. 

V tomto roce opět velmi úspěšně pokračovala spolupráce naší školy s partnerskou školou z 

německého Kirchlintelnu formou návštěv žáků a učitelů. Novinkou v této spolupráci byl 

společný pracovní dvoutýdenní pobyt v Sársku. Který se uskutečnil v měsíci září. Při tomto 

pobytu naši žáci vynikali jak pracovitostí, tak i odpovědností. 

Tento rok je také rokem, kdy došlo k velkému snížení počtu žáků ve škole. Zatímco k 1. 9. 

2006 nastoupilo do školy 822 žáků byl o rok později tento počet snížen na 788 žáků. 

Důvodem tohoto poklesu byl jak výrazný pokles v porodnosti ve druhé polovině 

devadesátých let, tak i částečně stěhování rodin z důvodu bytových či pracovních. Velmi 

zřetelný pokles byl způsoben především v okolních vesnicích. Pozitivním rysem je 

skutečnost, že žáci neodcházeli na jiné školy z důvodu nespokojenosti rodičů s výukou a také, 

že odchody na víceletá gymnázia jsou minimální. 

Mateřská škola Komenského Letovice 2006 

Rok 2006 ubíhal v mateřské škole v podobném duchu jako roky předchozí. 

Škola pracovala podle vlastního školního vzdělávacího programu, navštěvovala akce 

pořádané MKS – divadla pro mateřské školy, výstavy. Jednu, mikulášskou, jsme dokonce 

spolu se Školní družinou ZŠ uspořádali v kavárně Kalibán, byla velmi vydařená a setkala se s 

příznivým ohlasem. 

S dětmi jsme připravovali zábavné vánoční besídky pro rodiče v  MŠ, ale také pro obyvatele 

Centra sociálních služeb i členy MKD. Spolupracovali s rodiči, zvali  je během roku do MŠ 

na tvořivé dílny, divadelní představení. 
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Navštěvovali koncerty dětí ZUŠ Letovice, přehlídku hasící techniky u hasičské zbrojnice. 

Podnikali s dětmi výlety za poznáním i zábavou a také pěší turistické vycházky, např. Do 

keltské usedlosti Isarno. 

Ke dni Dětí škola na školní zahradu pozvala skákací hrad a Zemanovo dřevěné dovadlo. 

Během celého roku se MŠ zapojovala do akcí z programu Zdravého města (Den Země, Den 

bez tabáku, Týden mobility atd.). 

Celý rok v MŠ pracoval kroužek Angličtina pro nejmenší. 

Program byl bohatý, tento trend by škola udržela i v dalších letech, už dnes se výrazně 

rozšířila nabídka dalších aktivit, ale o tom až příště. 

Mateřská škola Čapkova 

Zápis dětí do MŠ proběhl 9. 2. 2006. Přihlásilo se 24 dětí, bylo přijato 17 dětí. Do první třídy 

odcházelo 17 dětí. 

MŠ ukončila tříleté období, na které byl vypracován Školní vzdělávací program. Tento byl 

evaluován prostřednictvím indikátoru INDI MŠ. Výsledky evaluace jsou vodítkem k tvorbě 

nového Školního kurikula. 

Na školní zahradě byla pod skluzavkou a houpačkou, šplhací sestavou vysypána plocha 

drobnými kamínky. Byly zakoupeny 4 nové stolky do tříd, do  třídy Sluníček byl pořízen 

počítač. 

Akce MŠ v roce 2006: 

- divadelní představení v MKS, ZUŠ, v Boskovicích 

- plavecký výcvik 

- masopustní karneval 

- návštěva planetária v Brně 

- oslava svátku maminek 

- vycházka do MŠ Třebětín 

- oslava dne dětí na hasičárně 

- dopoledne na skákacím hradě 

- rozloučení s předškoláky s programem Tetin 

- olympiáda letovických MŠ 



 66 

- Mikulášská besídka 

- vánoční posezení s rodiči 

Mateřská škola Třebětín 

MŠ Třebětín navštěvuje 50 dětí – 2 třídy. Škola má bohatou nabídku akcí pro děti, hlavně 

výchovných a poznávacích akcí. Má mimo jiné tyhle zájmové kroužky:  

- hra na zobcovou flétnu „flétnička“ 

- výtvarný kroužek 

- taneční kroužek 

- angličtina pro nejmenší 

Ve 3. čtvrtletí (od 2. 2. do 20. 4. 2006) probíhal plavecký výcvik dětí v krytých lázních ve 

Svitavách. Kurzu se zúčastnilo 25 dětí. Na výcvik přispěl finanční částkou 2 000 Kč 

zřizovatel MŠ město Letovice, částkou 6 000 Kč komise Zdravého města Letovice a částkou 6 

000 Kč komise sportovní. 

Různé 

Katolická beseda Letovice 

110. výročí 

Málokteré místní instituce se dožívají více než sta let. Většinou jsou to hasičcské sbory. V 

našem městě se jedno takové sdružení uchovalo. Původní jeho název zní Beseda katolických 

mužů a jinochů (založená 15. března 1896), spolek byl rozšířen (12. prosince 1909)vznikem 

Spolku katolických žena a dívek. Přístavba Orlovny proběhla v roce 1924, v roce 1926 bylo v 

objektu zřízeno kino a v roce 1929 moderní jeviště. V prvních pěti desetiletích své existence 

Beseda značně ovlivňovala kulturní a společenské dění v širokém regionu. Její činnost byla 

znemožněna v roce 1953, protože nevyhovovala tehdejšímu politickému režimu. 

Svinutý prapor Besedy odpočíval ve skrýši. Teprve v roce 1990 p. František Krchňák, čestný 

občan Letovice, ideu „Besedy“ oživil a postavil se do jejího čela. Dnes je předsedou tohoto 

spolku p. Pavel Kopecký. Že Beseda stále žije a má společnosti co nabídnout, na toto téma 

hovořili čestní hosté při oslavě výročí 110 let od jejího založení. 

Promluvil starosta Orla České republiky poslanec Parlamentu ČR Ladislav Šustr, Stanislav 

Kamba a místostarosta města Bohuslav Kuda. 
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V programu učinkoval Smíšený pěvecký sbor B. Martinů při MKS Letovice a členové 

organizace Junák. 

Věřme, že i nadále ušlechtilé ideály tohoto spolku budou spojovat letovické občany. 

Stavební činnost farnosti Letovice 

Oprava opěrné zdi okolo kostela sv. Prokopa, celkové náklady 210 696 Kč. Nadace města 

Letovice pro rozvoj kultura a životního prostředí přispěla na tuto akci částkou 200 000 Kč. 

Byl proveden stavebně historický průzkum kostela sv. Prokopa za částku 40 000 Kč. Na tuto 

akci byla poskytnuta dotace z JMK 20 000 Kč a z Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a 

životního prostředí bylo poskytnuto 20 000 Kč.  

Oprava místností byla provedena v přízemí farní budovy, provedeny omítky a nátěry ve 

společenské místnosti – v sále, v děkanské kanceláři, ve skautské budově a v kaplance, kde 

bývají ubytování jáhni na roční praxi. Tyto opravy si vyžádaly náklady v celkové hodnotě 135 

000 Kč. 

TJ Sokol Letovice 

TJ Sokol Letovice sdružuje 425 členů z toho 155 mládeže a má tyto oddíly: Jachting, judo, 

kulturistika, tenis, vojelbal, florbal a rekreační tělovýchova.  

Oddíly tenisu a volejbalu hrály republikové soutěže a dosáhly těchto výsledků. 

TENIS: měl v soutěžích 6 družstev. Družstvo dospělých se umístilo na 32. místě ve II. lize. 

Družstvo dorostu 6 místo v 1. tř. Jihomoravského tenisového svazu. Družstvo dorostu „B“ ve 

III tř. JTS 1. místo. Družstvo  staršího žactva „A“ 8. místo v žákovské lize, „B“družstvo 

žactva osadilo místo v II. Tř JTS. Družstvo „A“ mladších žáků 41. místo v žákovské lize, „B“ 

družstvo Mladšího žactva 5 místo II. tř. JTS. 

V únoru oddíl uspořádal tenisový ples na koupališti. 

Oddíl uspořádal 10 turnajů v nafukovací přetlakové hale a 8 turnajů na venkovních  dvorcích. 

Koncem června se uskutečnila pod záštitou  hejtmana JMK již potřetí v Letovicích, 

kvalifikační skupina Mistrovství Evropy starších žáků COPA DEL SOL. 
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V srpnu byl tradičně uspořádán významný turnaj mladšího žactva NIKE JUNIOR TOUR 

kategorie „A“. za účasti 150 hráčů a hráček z ČR, SR, Ruska a Ukrajiny. 

V Letovicích bylo uspořádáno přátelské mezinárodní utkání mezi Jihomoravským a 

Západoslovenským Tenisovým svazem, ve výběru  Jihomoravského družstva hrála i letovická 

hráčka Markéta Havelková. 

VOLEJBAL: má 7 družstev z toho 3 družstva dospělých a 4 družstva mládeže. Družstvo 

mužů se umístilo ve II. lize na šestém místě, starší žáci se umístili v Krajském přeboru na 4. 

místě a družstvo minivolejbalistů bylo první v Krajském přeboru JMK: 

FLORBAL: družstvo mužů se umístilo na 2. místě florbalové ligy JMK. 

REKREAČNÍ TĚLOVÝCHOVA: pravidelně cvičila 2x týdně v tělocvičně ZŠ Komenského a 

uspořádala pro své členy a veřejnost 15 sportovních a tělovýchovných akcí. 

V roce 2006 byla ve sportovní hale provedena oprava kabin a sociálního zařízení za přispění 

odboru školství mládeže a tělovýchovy JMK v částce 90 tisíc korun. 

Nové sdružení zdravotně tělesně postižených 

Organizace má ve městě dobrý zvuk. K 31. prosinci 2006 se naše základna rozšířila na 285 

členů. První akce v lednu proběhlo Zimní zábavné odpoledne. V programu vstoupila Městská 

policie, Charita Blansko a pracovníci Centra pro zdravotně postižené v Blansku. Jeho součástí 

bylo i posezení při hudbě. 

Březen byl ve znamení hudby Základní umělecké školy spojený s oslavou svátku žen. 

V květnu a srpnu Nové sdružení tělesně postižených zorganizovalo ozdravný pobyt v 

Deštném v Orlických horách a ve Třech studních na Vysočině, kterých se celkem zúčastnilo 

110 našich členů. 

Září patřilo Ohradě ve Vískách s rehabilitačním programem. V listopadu se sešli při 

Výročním setkání členů v Kulturním domě. Poslední měsíc roku patřil tradičně „Vánočnímu 

setkání“. Během celého roku pravidelně navštěvovali rehabilitaci v blanenské nemocnici. 

Nově zavedli cvičení s Lenkou v týdenních intervalech v KD Letovice. 

Sdružení navázalo spolupráci s Nemocnicí Milosrdných bratří v Letovicích, kde formou 

asistenčních návštěv ve spolupráci s MUDr. Královcovou rozptylujeme dlouhodobě nemocné 

pacienty. 
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Junák – svaz skautů a skautek ČR 

V průběhu roku uspořádal několik úspěšných akcí jako: 

- tradiční „Letovický trakař“ - přehlídku začínajících amatérských hudebních skupin v 

kulturním domě 

- soutěžní MAXIAUTODRÁHY o Pohár města Letovice 

- kulturní vystoupení při oslavách 110 let BESEDY v Kult. Domě 

- reprezentační vystoupení včetně soutěží, zaměřených k výročí sedmdesáti let povýšení 

Letovic na město, konáno na festivalu 3+1 v areálu koupaliště. 

- Vánoční besídka – kulturní a soutěžní akce pro mládež z Letovice a okolí. 

- Roznášení „Betlémského světla“ nemocným a starším občanům. 

Letecký klub Letovice 

V roce 2006 se v klubu zvýšil počet členů na 30, létajících strojů je celkem 14. Další 

rozšiřování základny o piloty lze řešit jen zvýšením počtu pilotů na jednotlivá letadla. 

Aby se nám na našem letišti nejen dobře a bezpečně létalo, byl zbudován přístřešek mezi 

hangáry pro sklad údržbových pomůcek, bylo započato z vnitřní přestavbou klubovny, mnoho 

sil  a finančních prostředků bylo vloženo do udržování letištní plochy. Jarní smykování, 

válcování a celoroční údržba travního porostu je tou největší položkou v rozpočtu klubu. 

Letiště Letovice je zařazeno do letištních ploch veřejných a to bez poplatků za starty a 

přistání, což u mnoho veřejných klubových letišť tak není. Letecký klub Letovice patří mezi 

úspěšné spolky města. 

Český svaz chovatelů 

Základní organizace ČSOH má 15 členů. Deset členů dospělých a pět do 18-ti roků. Hlavní 

činností bylo uspořádání výstavy k 70-letému povýšení Letovic na město. 

Tato výstava byla velice pěkně navštívena a dobře hodnocena.  

Obeslali jsme 12 výstav a na těchto jsme získali 28 čestných cen a to i na oblastní výstavě a 

na Moravskoslezské výstavě v Přerově.  
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Podniky 

Teluria, s. r. o., Schrchov Letovice 

V Telurii v roce 2006 bylo do provozu uvedeno nové volkoobjemové zařízení na výrobu 

malířských barev. Produkce za uvedený rok činila cca 1. tis. tun nátěrových hmot, čímž si 

Teluria upevnila přední místo mezi výrobci nátěrových hmot v ČR.  

Většinu z tohoto množství tvořily vodou ředitelné ekologické malířské barvy Remal, fasádní 

barvy a omítky Barlet, laky a lazury pro úpravu dřevěných výrobků.  

Na této produkci se podílelo cca 130 kmenových zaměstnanců firmy.  

Na trh byly uvedeny nové řady výrobků, malířské barvy Remal získaly prestižní ocenění 

Marketingový počin roku udělovaný specializovaným časopisem Spektra.  

V tomto roce byla také zahájena příprava investice do nových výrobních hal a zařízení, které 

umožní dále rozšířit sortiment výrobků. 

Letovické strojírny, s. r. o. 

Příznivého vývoje hospodaření společnosti bylo dosaženo především zaváděním nových 

efektivních technologií, umožňujících zvýšení produktivity práce a velmi dobrou kvalitu 

nešich výrobků. 

V oblasti výstavby a dodávky nových technologií bylo v r. 2006 celkem proinvestováno 22, 5 

mil. Kč. Byly uskutečněny následující investiční akce a nákupy: 

1 Rekonstrukce administrativní budovy a šatny ubytovny 

2 Nákup laserového CNC řezacího stroje TRUMPF 

3 Nákup CNC ohýbačky trubek WOTH 

4 Nákup CNC ohrańovacího lisu V130 TRUMPH 

5 Nákup CNC obráběcího stroje PUMA 300 LC 

6 Nákup CNC obráběcího centra ANAYAK 

V r. 2006 byly realizovány investiční nákupy přes dotační programy EU a to v programu 

PHARE, Rozvoj II. Úspěšná byla naše společnost v programu PHARE, kde jsme na nákup 
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CNC laserového řezacího stroje a nákup CNC ohýbačky trubk v celkové hodnotě 593 000 € 

dostali dotaci ve výší 48 %, což činí 284 640 € (z toho příspěvek PHARE činí 75 % a 

příspěvek ze stálého rozpočtu 25%). 

Dále byla naše společnost úspěšná v programu Rozvoj II., kde jsme na nákup CNC 

ohraňovacího lisu a CNC obráběcího stroje v celkové hodnotě 8 280 000 Kč dostali dotaci 

30%, což činí 2 484 000 Kč. 

Průměrný výdělek za r. 2006 činil 17 200 Kč, což je zvýšení oproti roku 2005 o 5,5 %. 

Jednotlivý zákazníci se na celkovém obratu podíleli následovně: 

          % 

Class UCF (Francie)        14, 44 

Class Saulgau (SRN)        14, 2 

Kuhn (Francie)        8, 75 

Krone (SRN)         12, 8 

Poettinger (Rakousko)       7, 37 

Putzmeister (SRN)        1, 36 

John Deer (Holandsko)       1, 42 

Moffet Kooi (Holandsko)       2, 02 

Agrostroj Pelhřimov        7, 89 

Evobus Holýšov        11, 8 

MLS Olomouc        6, 52 

Silosystém Zlín        1, 25 

Ostatní          6, 31 

V roce 2006 činil obrat dodávek pro export 70, 25%. 

Nedílnou součástí rozvojových programů společnosti je trvalá péče o zaměstnance. 

Průměrný výdělek za r. 2006 činil 17 200 Kč, což je oproti roku 2000 o 5.5 %. 

Společnost zaměstnancům přispívá na obědy částkou cca 50% hodnoty stravy. 

V r. 2006 byly zbudovány pro zaměstnance nové šatny a sociální zařízení. 

Společnost dále zaměstnancům přispívá částkou 300 Kč na měsíc na důchodové připojištění 

pracovníků. 
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Velmi oblíbenými se stávají sportovní dny pořádané vedením společnosti pro všechny 

zaměstnance. Soutěží se v řadě disciplín (minikopaná, střelba za vzduchovky a luku, petang, 

atd.) o hodnotné ceny. Soutěží se zúčastňuje velká většina zaměstnanců a to buď jako 

soutěžící nebo povzbuzující diváci. 

V zimním období je pro zaměstnance zajišťován pronájem stadionu v Boskovicích pro 

rodinné a bruslení a dále pronájem plaveckého bazénu. 

Nedílnou součástí péče o zaměstnance je trvalé vzdělávání a možnost zvyšování kvalifikace. 

Společnost má pro každý rok zpracován tzv. „Plán vzdělávání“, který zahrnuje kurzy a 

školení např. ve výuce jazyků, odborné kurzy kvalifikační (svařování) apod. 

V roce 2006 společnost investovala do oblasti vzdělávání zaměstnanců částku 262 tisíc Kč. 

Stručný přehled výsledků a činnosti společnosti Letovické strojírny, s. r. o. svědčí o úspěšném 

hospodaření firmy v r. 2006. 

Vrcholový management společnosti pracuje ve složení: 

- RNDr. Milan Hagan – jednatel, majoritní vlastník 

- Ing. Zdeněk Vykydal – jednatel, ředitel společnosti 

- Ing. Marie Provazníková – jednatelka, obchodní ředitelka 

- Ing. Luděk Novotný – výrobně-technický ředitel 

 

 

 



 73 

 

 

 

2007 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 74 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 



 75 

Letovice v číslech charakterizující rok 

 
Hospodaření města 

 
Příjmy: 

 
Rozpočet                     schválený                    upravený                skutečnost                     %      

 

Daně                            52 725 000,0              54 205 500,0              53 875 304,0                99,4 

 

Poplatky                        4 656 000,0                4 678 200,0                4 399 340,0                 94 

 

Splátky půjček                      4 000,0                       4 000,0                      4 165,0               104,1 

 

Dotace                         15 071 700,0              15 767 900,0            15 767 861,0                 100 

 

Zemědělství a lesy            444 000,0                   444 000,0                  260 248,0                 58,6 

 

Služby a turismus                31 000,0                      41 000,0                   43 640,0              106,4 

 

Vodní hospodářství                       0,0                     49 200,0                   49 240,0              100,1 

 

Školství                           1 555 500,0                1 670 900,0              1 337 772,0                 80,1 

 

Kultura                  256 000,0                   439 300,0                 417 837,8                95,1 

 

Bydlení                            2 295 500,0                4 539 400,0               4 475 949,0               98,6 

 

Péče o vzhled a zeleň          450 000,0                   461 200,0                  433 202,5              93,9 

 

Sociální věci                    4 263 800,0                4 310 600,0               4 310 301,5             100,1 

 

Veřejný pořádek                    50 000,0            50 000,0                    41 999,0                 84 

 

Činnost místní správy            20 600,0            60 200,0                    64 236,8            106,7 

 

Příjmy z fin.operací              320 000,0           455 900,0                  441 500,5             96,8 

 

Ost. činnosti a doprava           30 000,0                   177 900,0          174 260,0             98 

 

Příjmy celkem                82 173 100,0             87 441 700,0              86 183 451,4             98,6   

 

Výdaje: 

 
Rozpočet                               schválený                 upravený               skutečnost                % 

 

Zemědělství a lesy                   340 000,0                376 000,0                 375 710,65            99,9 

 

Služby a turismus                     105 000,0               125 000,0                    85 983,55           68,8 
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Doprava                                 5 666 100,0             5 559 100,0              5 487 660,2             98,7 

 

Vodní hospodářství               6 775 600,0             7 410 700,0              7 266 974,16           98,1 

 

Školství                11 338 600,0           12 607 700,0    11 920 672,26           94,6 

 

Kultura                  5 755 100,0         6 324 100,0      6 193 293,77           97,9 

 

Tělovýchova,záj.činnost       1 167 600,0              1 359 600,0              1 357 775,1            99,9 

 

Zdravotnictví            79 000,0            114 100,0                  114 170,7         100,0 

  

Bydlení,komunální služby    4 919 700,0              9 426 200,0              8 739 873,16          92,7 

 

Ochrana život.prostředí        7 255 400,0              9 831 700,0              9 743 956,18           99,1 

 

Sociální věci                       19 392 900,0       11 038 900,0    10 782 427,3             97,7 

 

Veřejný pořádek                   1 671 200,0              1 794 000,0      1 766 495,34           98,5 

 

Činnost místní správy         16 410 700,0            16 853 000,0            16 166 245,63          95,9 

 

Finanční operace                        50 000,0   60 000,0                    69 687,47        116,1 

 

Ostatní činnosti                    5 907 500,0               9 029 300,0       3 528 782,26          39,1 

 

Výdaje celkem                  86 834 400,0             91 909 400,0             83 599 637,7           91,0 

 

 

Matrika 

Bylo uzavřeno 41 sňatků, z toho 17 církevních 

Počet žádostí o změnu jména a příjmení           3 

Přijaté oznámení o užívání dřívějšího jména po rozvodu           1 

Počet zápisů o určení otcovství                 16 

Počet vysvědčení o právní způsobilosti k uzavření manželství         5 

Zápisy pro zvláštní matriku                 1 

Žádosti o výpis z rejstříku trestů            593 

Celkový počet ověření              3 513 
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Žádosti o vydání osvědčení o státním občanství          182 

Žádosti o vydání občanského průkazu            1 430 

První občánek roku 2007 -  Bára Seidlová, ul. Mánesova, nar. 4. 1. 2007 

Slavnostního uvítání občánků se zúčastnilo 41 dětí 

Nejstarší občanka města - 99-ti letá paní Ludmila Maňoušková, ul. Česká 

Evidence obyvatel 

K 31. 12. 2007 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6 679 obyvatel(z toho 2 599 

mužů, 2 841 žen a 1 239 dětí do 18 let - 622 chlapců a 617 děvčat). 

V roce 2007 se narodilo 72 dětí(36 chlapců a 36 děvčat) a zemřelo 81 obyvatel (45 mužů a 36 

žen). 

K trvalému pobytu se přihlásilo 194 občanů, odhlášeno bylo 200 občanů. 

Stavební úřad a životní prostředí 

Územní rozhodnutí                   35 

Kolaudační rozhodnutí            115 

Rozhodnutí o změně stavby před dokončením       28 

Rozhodnutí o odstranění stavby           1 

Stavební povolení              76 

Stavební povolení na plynofikaci       15 

Souhlas s provedením ohlášené stavby             42 

Rozhodnutí o kácení dřevin          23 

Vyjádření ke kácení dřevin              6 

Finanční odbor 

Evidence místního poplatku ze psa               798 

Evidence místního poplatku za komunální odpad           6 899 

Provozování výherních hracích automatů             23 ks 

Rada a zastupitelstvo přijali  80 návrhů na dispozice s majetkem města 
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Sociální zabezpečení 

Počet vyplacených dávek a příspěvků                3 749 

Počet vydaných správních rozhodnutí                   764 

Počet přiznaných případů v loňském roce             338 

Vyplaceno na dávkách celkem                 2 902 724 Kč 

Počet žádostí o umístění do domu s pečovatelskou službou 181, přijato 5 

Počet žádostí o umístění v domově pro seniory 74, přijato 19 osob, zemřelo 16 osob, pobyt na 

vlastní žádost ukončily 2 osoby 

Počet občanů, kterým byla poskytnuta pečovatelská služba 124, z toho v DPS 46 

Rozvážka obědů byla zajištěna u 66 občanů, rozvážka obědů a další služby v terénu se 

poskytovala  

u 12 občanů. 

Pozn.: Údaje v části matrika a sociální zabezpečení se vztahují i na obce pověřeného území. 

Záležitosti města 

Osobnost města za rok 2007 

Rada města se rozhodla udělit ocenění Osobnost města za rok  2007 v kategorii 

„Osobnost za celoživotní zásluhy“: 

Miloslavu Krejsovi – za padesátiletou činnost ve vedení pěveckých sborů a za mimořádný 

přínos 

k rozvoji kultury ve městě Letovice 

Marii Synkové – za dlouholeté vedení Městského kulturního střediska a osobní přínos 

kulturnímu rozvoji města Letovice 

Karlu Nečasovi – za dlouholetou činnost předsedy TJ Sokol Letovice a celkový přínos k 

rozvoji tělovýchovy a sportu ve městě Letovice 
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V kategorii „Osobnost, která dosáhla mimořádného úspěchu“: 

Velkému dechovému orchestru Základní umělecké školy Letovice – za 1. místo v 

ústředním kole republikové soutěže dechových orchestrů v roce 2007 

Davidu Konečnému - členu volejbalové reprezentace ČR, nejlepšímu hráči extraligy a 2. 

nejlepšímu volejbalistovi ČR  v roce 2007 

Průmysl 

Letovické  strojírny  s.r.o. 

Vývoj obratu od r.2001: 

Rok                                                     obrat výroby                                  nárůst oproti min.roku 

2001            178 000 000 Kč    - 

2002                        187 000 000 Kč             5,1 % 

2003                           240 000 000 Kč            28,3 % 

2004      310 000 000 Kč            29,2 % 

2005                           396 000 000 Kč            27,7 % 

2006                415 000 000 Kč              4,8 % 

2007                           452 000 000 Kč              8,9 % 

Oproti r.2001....................................................................................................... 154,0  % 

Počty zaměstnanců: 

Rok                                                     počet pracovníků                           nárůst oproti min.roku 

2001      181     - 

2002                 213             17,7 % 

2003      230              8,0 % 

2004                    253              10,0 % 
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2005                   286             13,0 % 

2006                 299     4,5 % 

2007                 274                                  -      8,4 % 

Oproti r. 2001........................................................................................................  51,4 % 

Příznivého vývoje hospodaření bylo dosaženo především zaváděním nových  efektivních 

technologií,umožňující zvýšení produktivity práce a velmi dobrou kvalitu našich výrobků. 

V oblasti výstavby a dodávky nových technologií bylo v r.2007 celkem proinvestováno 

13,6mil.Kč.Byly uskutečněny následující akce a nákupy:                                                

     1)   Náklady na vzdělání                                                      339 000 Kč  

2)    Investiční akce a nákupy : 

  a)    Investice pořízené na leasing 

           Peugeot 307 Break Diesel  1.6                                     445 000 Kč 

           Sklad plechů                                                               7 759 000Kč 

               Vysokozdvižný vozík GEKKON  VD 20                       475 000 Kč 

               Vysokozdvižný vozík HELI  VD50                                847 000 Kč 

      b)    Investice pořízené z vlastních zdrojů:  

              Kamerový systém                                                           459 000 Kč 

              Svářecí stroje vč.chlazení ( 6 ks)                                    325 000 Kč 

              Nástroje a přípravky pro výrobu                                     300 000 Kč 

   Stříkací pistole do lakovny                                             186 000 Kč 

        c)     Modernizace a rekonstrukce objektů:  

     Rekonstrukce objektu SO na kanceláře                         649 000 Kč 

                Větrání průmyslové haly – lakovna                               351 000 Kč 

                Plynofikace objektu 66 – výrobní hala                       1 432 000 Kč 
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  Jednotliví zákazníci se na celkovém obratu podíleli následovně: 

        Claas UCF   ( Francie)                                                               17,9% 

        Claas Saulgau  (SRN)                                                                12   % 

        Claas Harsew.                                                                              2   % 

        Kuhn   (Francie)                                                                         10  % 

        Krone (SRN)                                                                              13,8% 

        Poettinger (Rakousko)                                                                 8,1% 

        Putzmeister  (SRN)                                                                      1,7% 

        John Deere  (Nizozemí)                                                               1,3% 

        Moffett Kooi  ( Nizozemí)                                                           0,7% 

        Agrostroj Pelhřimov                                                                     5,7% 

        Evobus Holýšov                                                                           9,4% 

        MLS Olomouc                                                                             6,7% 

        Silosystém Zlín                                                                            1,2% 

        Ostatní                                                                                          7,7 % 

V roce 2007 činil obrat dodávek pro export 73,2 %(do exp.obratu je třeba počítat i Agrostroj 

Pelhřimov, s kterým obchodujeme v měně EURO). 

Průměrný výdělek za r. 2007 činil 19 696 Kč, což je zvýšení oproti r. 2006 o 17 %. 

Společnost zaměstnancům přispívá na obědy částkou cca 50% hodnoty stravy. 

Společnost dále přispívá částkou 300,- Kč/měsíc na důchodové připojištění pracovníků. 

Velmi oblíbenými se stávají sportovní dny pořádané vedením společnosti pro všechny 

zaměstnance. Soutěží  se v řadě disciplín ( např.minikopaná, střelba ze vzduchovky a luku, 

petang,  atd.) o hodnotné ceny. Soutěží se zúčastňuje velká většina zaměstnanců a to buď jako 

soutěžíci nebo povzbuzující diváci. 
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Zdravé  klání na čerstvém vzduchu upevňuje  pracovní kolektiv  a přispívá k celkovému 

duševnímu a fyzickému rozvoji  osobnosti. 

Nedílnou součástí rozvojových programů je trvalá péče o zaměstnance. 

V zimním období je pro zaměstnance zajišťován pronájem zimního stadionu v Boskovicích 

pro rodinné bruslení a dále pronájem plaveckého bazénu a tenisového hřiště. 

Nedílnou součástí péče o zaměstnance je trvalé vzdělávání a možnost zvyšování kvalifikace. 

Společnost má pro každý rok zpracován tzv. plán vzdělávání,který zahrnuje kurzy a 

školení,např. 

ve výuce cizích jazyků, odborné kurzy kvalifikační apod.. 

Stručný přehled výsledků a činnosti společnosti Letovické strojírny s. r. o. svědčí o úspěšném 

hospodaření firmy v r. 2007. 

Vrcholový management společnosti pracuje ve složení: 

- RNDr. Milan Hagan   - -jednatel, majoritní vlastník 

- Ing.Zdeněk Vykydal   - jednatel, ředitel společnosti 

- Ing.Marie Provazníková   - jednatelka, obchodní ředitelka 

- Ing.Luděk Novotný  -   výrobně-technický ředitel   

Spolu s kolektivem zaměstnanců společnosti vytvořil v r.2007 předpoklady pro další rozvoj a 

úspěšnou realizaci záměrů v r.2008,které povedou k dalšímu zvyšování produktivity a 

efektivity produkce. 

Ochrana občanů a majetku 

Policie  ČR – Obvodní oddělení Letovice 

V roce 2007 došlo v územním obvodu OOP Letovice k výraznému nárůstu trestné činnosti 

mládeže (15-18 let).Ve srovnání s rokem 2006, kdy byly zaznamenány 4 trestné činy (§ 247), 

oproti tomu v roce 2007 došlo ke zvýšení na 34 trestných činů(8x loupež, 9x krádež, 2x 

ostatní majetek, 1x grafitti, 3x ost. násilná, 1x drogy a 10x řízení bez oprávnění). 
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Trestná činnost dětí (do 15 let) vykazuje meziroční pokles, v roce 2006 to bylo 5 skutků, z 

nichž 3 případy bylo šíření poplašné zprávy, 1x majetkový, 1x mravnostní. V roce 2007 to 

byly 2 skutky, z toho 1x majetek a 1x násilí. 

Výrazný pokles byl zaznamenán v trestné činnosti páchané recidivisty – z 53 skutků v roce 

2006 byl zaznamenán pokles na 22  v roce 2007.  

Oběti trestné činnosti 

V rámci OOP Letovice nejsou zaznamenány žádné výkyvy. Trestná činnost páchaná na 

seniorech je na sestupné tendenci ze dvou případů v roce 2006 na jeden v roce 2007. 

Trestná činnost páchaná na mládeži zaznamenala vzestup pouze u násilné (viz násilná 

kriminalita). 

Ze strany Policie ČR je věnována značná pozornost prevenci v řadách seniorů, besedám v  

Klubech důchodců, Střediscích sociální péče, upozornění ve Zpravodaji a na internetu. 

Přestupky 

V roce 2006 bylo řešeno celkem 725 přestupků, z toho 383 v dopravě (bez alkoholu),alkohol 

v dopravě 23x, majetek 178x, občanské soužití 141x. 

V roce 2007 to pak bylo 912 přestupků, z nichž 517 bylo v dopravě, 26x alkohol v dopravě, 

alkohol podávání 13x, majetek 166x, občanské soužití a ostatní 190x. 

Majetková kriminalita 

Na úseku majetkové kriminality došlo v roce 2007 k výraznému poklesu u krádeží 

vloupáním(z 50 na 30) a to z důvodu výrazného poklesu vloupání do rekreačních objektů. 

Nárůst byl zaznamenán v oblasti krádeží jízdních kol a to zejména v Letovicích a Velkých 

Opatovicích. 

K mírnému poklesu došlo u krádeží nafty a benzinu ze zaparkovaných odstavených vozidel, 

v roce 2007 10x, v roce 2006 14 případů. V obou letech převládají krádeže nafty ve Velkých 

Opatovicích a na odstavné ploše u silnice č. 1/43 Zboněk. 
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Násilná kriminalita 

V roce 2007 došlo k mírnému poklesu násilné kriminality oproti roku předcházejícímu, a to z 

31 případů na 29.Avšak u trestného činu loupež byl zaznamenán nárůst z 1 na 9 případů, u 

trestných činů (§ 221, 222, 223, 224, 201, 197) je pokles. 

 

Korupce 

Na úseku korupčního jednání nebyl zaznamenán Policií ČR OOP Letovice žádný podnět, 

oznámení či stížnost. 

V čekárně OOP je umístěn propagační materiál s kontaktem na protikorupční linku. 

Oblast veřejného pořádku 

V roce 2006 ani 2007 nedošlo ve městě Letovice ani v jiné části služebního obvodu OOP 

Letovice k výraznému narušení veřejného pořádku. Nebyla pořádána žádná nepovolená akce, 

demonstrace či shromáždění. V Letovicích vznikl nový fenomén – pořádání koncertů 

„psycho“ hudby na místním zámku. Akce byla pořádána již třikrát. Přes několik stížností 

občanů adresovaných na Městský úřad z důvodu rušení nočního klidu nedošlo k žádnému 

narušení VP na veřejných prostranstvích. 

Prevence 

Na úseku  preventivních opatření bylo v roce 2007 pokračováno v besedách na Základních 

školách v Letovicích, SOU ve Velkých Opatovicích, Klubech důchodců v Letovicích a 

Velkých Opatovicích, Středisku soc. služeb Letovice , prezentací v rámci Dnů zdraví a 

mobility. 

Závěrem lze konstatovat, že vývoj bezpečnostní situace (trestná činnost) nezaznamenal ve 

služebním obvodě OOP Letovice výrazných změn. Jako problematické se nadále jeví krádeže 

pohonných hmot ze zaparkovaných vozidel a krádeže jízdních kol. 

S ohledem na nejvíce diskutované problémy je třeba se nadále věnovat pozornost situaci 

v dopravě, a to nejen formou silničních kontrol, ale i preventivním opatřením. 

Jako problematický se jeví též Výchovný ústav mládeže Olešnice, kde dochází k částým 

útěkům, následnému páchání trestné činnosti a výskyt drog. 
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Sbor dobrovolných hasičů 

Hlavním úkolem zásahové jednotky je stále včasný výjezd a provedení rychlého a účinného 

zásahu. Proto se členové sboru schází každé pondělí (s vyjímkou svátků). Pravidelnou 

činností je kontrola výzbroje, výstroje a údržba techniky. Výzbroj a výstroj zásahové jednotky 

je dostačující co do výše rozpočtu. Co se týká techniky, jsou problémy s dopravním vozidlem 

A 31, které má po všech stránkách značné problémy. Hasiči vědí, že toto vozidlo má svá 

nejlepší léta již za sebou, právě tato skutečnost urychlila jednání o novém dopravním voze. 

Pokud vše dobře dopadne a budou dotace, snad se nové techniky dočkají v roce 2009. 

Rychlost a především bezpečnost jsou podmínkou úspěšného zásahu a to v současné době u 

výše zmiňovaného vozidla neplatí. Další náplní pondělních cvičení je především výcvik, 

školení a námětová cvičení. 

Námětová cvičení: 

29.3 -  v Telurii Skrchov  CAS 24 + 8 členů 

10.4. - na přehradě-dálková doprava vody CAS 24, A31 + 16 členů 

21.5. - na přehradě – ropná havárie u Lazinova CAS 24,A 31,loď + 18 členů 

24.6. - v Novičí CAS 24 + 6 členů 

25.6. - na přehradě CAS 24,A 31 raft + 16 členů 

Námětová cvičení se osvědčila, neboť při nich se většinou zjistí nějaké drobné nedostatky, 

které by pak mohly komplikovat rychlý a účinný zásah. Do výcviku zásahové jednotky se 

zapojili noví dorostenci, kteří se na těchto cvičení nejvíce naučí, protože k ostrým zásahům 

ještě nemohou jezdit. 

Účast na soutěžích: 

19. 5. - I. kolo soutěže v požárním sportu v Míchově – 1. místo Míchov I. 

                                             2. místo Letovice 

             3. místo Jasinov 

26. 5. - účast dorostenců na okresním kole jednotlivců v Černovicích u Boskovic, kde člen   

            sboru  Michal Musil zvítězil 

  9. 6. - účast Michala Musila na krajském kole jednotlivců v Přísnoticích u Brna, 3. místo 

24. 6. - soutěž mužů nad 35 let v Rozseči   -   1. místo Letovice 
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                                                                  2. místo Petrov 

                                                                  3. místo Rozseč                                               

28. 7. - II. kolo soutěže v požárním sportu v Blansku –  družstvo Letovic obsadilo 6. místo 

  2. 9. - soutěž mužů nad 35 let v Letovicích  - 1. místo  Letovice I 

                                                                    2. místo  Letovice II 

                                                                          3. místo  Olešnice   

Letovickému soutěžnímu družstvu se rok 2007 moc nevydařil. Ve druhém kole v Blansku se 

některým členům nezdařily stovky a ani útok nebyl nejlepší, snad pomůže více tréninku. 

Podstatně lépe si vedl dorostenec Michal Musil při soutěžích jednotlivců dorostu a za pěkná 

umístění si zaslouží uznání. 

Pokud se hodnotí soutěže,je dobré uvést úspěchy člena sboru Martina Roháče. Je členem 

reprezentačního družstva  naší republiky za SH ČMS (účastník Mistrovství Evropy v 

požárním sportu – běh na 100m 13. místo a druhý nejlepší čas za naší státní reprezentaci). 

Dále je členem repr. družstva Moravskoslezského kraje Hasičského záchranného sboru (mistr 

ČR v požárním sportu HZS, vicemistr ČR v požárním útoku a vicemistr ve štafetě 4x100 m na 

mistrovství republiky). 

Skvělých výkonů dosahuje i po individuelní stránce a to především v běhu 100 m 

s překážkami (v Hradci Králové zaběhl čas 16, 19 vt. a zařadil se historicky mezi pět 

nejlepších časů zaběhnutých v České republice). 

Touto cestou chtějí členové SDH Letovice poděkovat Městskému úřadu, jenž vyhověl žádosti 

o velký grant a přispěl částkou 8 000,- Kč na zakoupení soutěžních savic. 

Výjezdy k požárům: 

  6.1.   - požár zemědělské usedlosti v Ústupu     -     10 členů 

  1.3.   - požár rozvaděče ul.Bezručova    -        8 členů 

14.4.   - požár lesa ve Vanovicích     -     19 členů 

21.7.   - požár lesa (stromu) v Lazinově   -     14 členů 

27.7.   - požár bytu ul .Tyršova        -          8 členů 

  8.8.   - požár ve firmě Teluria Skrchov         -     14 členů 

20.10. - požár boudy nad rybníkem      -         9 členů 

  5.11. - požár kontejneru  ul. V domkách       -       6 členů 
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21.12. - požár rodinného domu  v Babolkách      -     11 členů 

V roce 2007 byl jediný větší požár a to v Ústupu, ostatní byly až na vyjímky spíše kuriozity 

(viz požár stromu, kontejneru ,rozvaděče). 

Díky počasí bylo méně požárů trávy a lesních porostů. 

Technických zásahů bylo také podstatně méně, neboť našemu regionu se až na jednu vyjímku 

vyhnuly přívalové deště. 

Pokud se sečtou hodiny strávené u požárů, tech. zásahů a pomocí, dostaneme celkem 777 

hodin. Uchráněné hodnoty mají daleko větší význam.         

Společenské, kulturní a sportovní akce pro členy i občany města: 

1. 1. - první akce v novém roce bylo provedení ohňostroje ze zámku. 

14. 1. - konání Valné hromady v restauraci Na koupališti. 24. 2. se konal se již XIV. hasičský 

ples, při přípravě tomboly, losů a občerstvení bylo odpracováno 282 hodin, při samotném 

plese, kde již tradičně hrála hudba ABC se členové podíleli dalšími 310 hodinami při prodeji 

a pořadatelské službě. 

Ve dnech 19. - 20. 4. byl proveden sběr železného šrotu, v měsíci dubnu byl po velkém úsilí 

br. M. Roháče zapsán srub do majetku sboru. 5. 5. pomáhají 4 členové s přípravou a úklidem 

při historickém jarmarku na Masarykově nám.. Večer se uskutečnil koncert v areálu zbrojnice, 

na kterém vystoupil dechový orchestr, vystoupily mažoretky a v jeho závěru hrála skupina 

Beatles Revival z Kladna. 7. 5. se 5 členů podílelo na důstojné oslavě výročí osvobození na 

koupališti a u kostela. Došlo k zakoupení nových teplákových souprav pro mladé hasiče. 

V měsíci červnu sbor zakoupil 30 ks vycházkových obleků, které ušila na míru firma Otavan 

Třeboň a 30 ks čepic od firmy Tonak Nový Jičín v celkové hodnotě 75 tis. Kč. 

Nejdůležitější akcí měsíce července je pořádání tradiční předpouťové zábavy, kde zahrála 

skupina ABC  s laserovými efekty, z výtěžku bylo zasláno 500,- Kč na Fond ohrožených dětí. 

Ve dnech 3. - 5. 8. se 55 dobře naladěných členů zúčastnilo vodáckého zájezdu na Vltavu. 18. 

8. se podíleli na prodeji občerstvení při „tankové bitvě“ u místního letiště, avšak konečný 

výsledek byl trochu zklamáním. Daleko lépe dopadl prodej na Festivalu 3+1 na koupališti a to 

díky nápadu br. Škrabala prodávat topinky s pikantní pomazánkou za lidovou cenu. 
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Odpoledne 2. 9. sbor pořádal již zmiňovanou soutěž mužů nad 35 let. 

Tradičně 5. 12. se konala Mikulášská nadílka, jenž se opět vydařila o čemž svědčí velká účast 

dětí i dospělých a to i z okolí. Na dobrovolném vstupném se vybralo 6 701,- Kč, které byly 

rozděleny tak, že 2 000,-Kč bylo zasláno na Fond ohrožených dětí, 4 701,- Kč na konto 

Adventních koncertů vysílaných po všechny adventní neděle v České televizi. 

Pokud sečteme počet brigádnických hodin, které členové odpracovali v areálu zbrojnice při 

jeho údržbě, opravách, pořádání různých akcí dostaneme celkový počet 4 949 hodin, je to o 1 

400 více než v roce předcházejícím. Když si uvědomíme, že na činnosti sboru se aktivně 

podílí v průměru 50 členů, pak činí průměr 98 brigádnických hodin na osobu. 

Rok 2007 byl pro SDH Letovice úspěšný a to hlavně po stránce ekonomické, podařilo se 

vytvořit slušný zisk díky prodejům na zábavách a různých akcích. Získané prostředky se 

použily na nákup obleků a čepic. Poděkování patří všem, jenž se všech akcí podíleli. Bez 

nadšení k hasičskému koníčku by to ani jinak nešlo, je potřeba též podchytit aktivitu mladých 

členů a reagovat na jejich zájmy a potřeby, aby vytvořili dobrou partu a přivedli nové členy. 

Činnost kolektivu mladých hasičů 

V roce 2007 se mladí hasiči scházeli při pravidelných pondělních schůzkách. V prvním 

pololetí navštěvovalo kroužek 22 dětí z toho 14 mladších a 8 starších žáků. Ve vedení 

kroužku pracovali dva vedoucí a jeden instruktor. 

Přes zimu schůzky trávili většinou v klubovně, kde si prověřovali svoje znalosti. 26. 5. se 

konalo v Černovicích u Boskovic okresní kolo dorostu jednotlivců, kde Michal Musil  zvítězil 

a postoupil do krajského kola. 

V sobotu 2. 6. se zúčastnili soutěže Plamen v Lysicích, mladší žáci skončili na 14. místě a 

starší na 13. místě. Jak již bylo výše uvedeno 9. 6. se konalo v Přísnoticích krajské kolo 

družstev a jednotlivců dorostu s bronzovým výsledkem pro našeho člena Michala Musila. 

Po prázdninách navštěvovalo kroužek 22 mladých hasičů, dva vedoucí a jeden instruktor. 

V sobotu 14. 10. se zúčastnili soutěže Plamen ve Velkých Opatovicích, kde se žákům 

nedařilo, avšak dorostenci zvítězili. 
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První prosincovou sobotu - 2. 12. - se děti z kroužku svezli mikulášským parním vlakem z 

Letovic, kde naši hasiči plnili parní mašinu vodou, do Boskovic. Při mikulášské nadílce 

obdržel každý mladý hasič za svůj přístup balíček sladkostí.      

 

Školství 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště – Masarykova škola práce 

 Ve školním roce 2006/2007 připravovala škola celkem 400 žáků v těchto oborech:                 

- čtyřleté maturitní:           Stavebnictví – pozemní stavitelství                                            

                                                         Obchodně podnikatelská činnost                                      

- denní maturitní nástavbové:                                Podnikání 

-  tříleté s výučním listem:                                     Truhlář 

Škola pokračovala ve snaze o zajištění optimálního vybavení pro teoretickou i praktickou část 

výuky a ostatního zázemí. Do učeben byly pořízeny další dva dataprojektory, interaktivní 

tabule, bylo dokončeno zasíťování PC v kabinetech budovy Tyršova 25 a zakoupen další 

software pro výuku. Pro potřeby praktické výuky truhlářů byla zakoupena nová CNC  fréza a 

instalován stříkací box. Pokračovala postupná rekonstrukce kuchyně (provedeny stavební 

úpravy suterénu-oddělena hrubá příprava zeleniny, vybudován sklad odpadů a instalován 

výtah do sklepa). Na budově Tyršova 500 byla opravena část střechy, v kotelně byl instalován 

řídící systém pro výstupní teplou vodu, na budově Tyršova 25 pak opraveny všechny světlíky 

včetně výměny oken. Ze státní dotace byl financován a realizován projekt „Slunce do škol“ - 

instalace fotovoltaického systému 1,2 kW a škola získala dotaci na další část fotovoltaického 

systému 4,8 kW. 

Pokračovala mezinárodní spolupráce – poslední rok z tříletého projektu Socrates – Comenius 

„Datamanagement v moderní Evropě“ (spolupráce se školami v Portugalsku a Polsku), 

pokračovala též spolupráce se školou v německém Hirschfelde. Kulturně – poznávací 

zahraniční zájezd v tomto školním roce zavedl studenty do Itálie. Tradicí se již stal projektový 

způsob výuky, kdy žáci tvoří za dohledu svých grantů různé projekty související s výukou a 

potom je na školní přehlídce prezentují. Dobře pracoval Středoškolský klub, ve škole 

pravidelně pracovalo 17 zájmových kroužků a byly organizovány další mimoškolní akce 

(divadla, zájezdy, sportovní utkání, víkendové pobyty atd.). 
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Škola organizovala či připravovala žáky do celé řady soutěží, v nichž dosáhli studenti 

významných úspěchů, např. 2. místo truhlářů v oblastním kole soutěže učilišť v Olomouci a 1. 

místo v celorepublikovém finále, 2. místo truhlářů v krajském kole soutěže Truhlář - Junior, 

2. místo studenta školy v celostátním kole soutěže v matematice, 1., 2. a 4. místo + 2. místo v 

doprovodné kategorii krajského kola soutěže ENERSOL 2007 a 1. místo v této soutěži v 

národním a poté i v mezinárodním finále – tohoto vynikajícího úspěchu dosáhla koncem 

dubna v Olomouci Zdeňka Palupová z Olešnice,studentka 3. ročníku oboru Obchodně 

podnikatelská činnost. 

Církve 

Římskokatolická církev 

Slavnostní a současně historická událost mimořádného významu pro letovickou farnost i 

město nastala  na začátku července. Po 124 letech se zde konaly dvoje primiční mše svaté. Za 

velké účasti kněží, jáhnů, členů, členek církevních řádů a kongregací, ministrantů a věřícího 

lidu odsloužili svoji primiční mši svatou dne 1. 7. P. Pavel Krč a dne 4. 7. P. Pavel Vybíhal. 

Před bohoslužbami v krátkém proslovu pan starosta Mgr. Procházka vyzdvihl význam právě 

prožívaných slavnostních chvil pro oba novokněze a popřál jim hodně Božího požehnání a 

pohody do náročné pastorační služby, poté předal každému nádhernou kytici. 

Pro věřící, kteří se nedostali do zcela zaplněného chrámu sv. Prokopa, byly venku instalovány 

dvě velkoplošné obrazovky, na nichž mohli v klidu sledovat průběh bohoslužeb. Nakonec 

následovala pohoštění pro přítomné v Kulturním domě, resp. na farním dvoře. 

Zhruba stovka farníků z Letovic a okolí se zúčastnila dne 6. 7. v Březí u Velké Bíteše také 

primiční mše svaté P. Blažeje Hejtmánka, vykonávajícího do té doby v Letovicích jáhenskou 

službu. Dne 10. 7.nastoupil nový jáhen Bohumil Urbánek. 

V měsíci červenci byla započata celková oprava kapličky Panny Marie na ul. Pražské, 

pocházející z přelomu 18. a 19. století, kterou si vyžádal její neutěšený stav. Současně byla 

vyzvednuta schránka pod krovem kapličky s historickými dokumenty. Obsahovala listiny 

(noviny), avšak díky silné vlhkosti ve formě téměř papírové drti. Dále bylo ve schránce 13 ks 

mincí a jedné  mince pouze polovina. 

Mince:      krejcar             1 ks   z roku    1816 

                  krejcar             1 ks                 1849 
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                  krejcar             1 ks                 1851 

                  krejcar           10 ks                 1872 

                  krejcar             1 ks                 1879 

Současně bylo nalezeno 8 ks mincí novodobých. 

V roce 2007 došlo k výměně krovu, včetně nové krytiny, byly odstraněny zvětralé a 

cementové omítky a objekt byl sepnut po vnějším obvodu. V okolí se odstranily náletové 

dřeviny a svah, způsobující vlhnutí zdiva byl odtěžen. Kolem kapličky byl zhotoven drenážní 

podklad.  Dokončení veškerých prací se předpokládá v následujícím roce. Opravy zajišťuje 

letovický děkan P. I. C. Lic. Pavel Kopecký ve spolupráci s městem Letovice, stavební práce 

provádí firma Ekoterm s. r. o., Letovice. Celkové náklady na obnovu činily v roce 2007  87 

tis. Kč, z toho částkou 40 tis. Kč přispěla Nadace města Letovice pro rozvoj kultury a 

životního prostředí. 

Dne 9. 11. došlo k pokácení prvních čtyř přerostlých borovic(douglasek) v prostoru za 

polygonální apsidou chrámu sv. Prokopa. V případě silných větrů hrozilo ulámání větví a tím 

možné zranění kolemjdoucích, příp. poškození střechy nad presbytářem. Zbylé čtyři stromy 

budou pokáceny začátkem následujícího roku. 

Církev bratrská 

Sbor církve bratrské v Letovicích prožil v roce 2007 několik zlomových událostí. 

První důležitá událost bylo zahájení přístavby začátkem měsíce dubna. Po několika letech 

potřebných příprav a vylaďování  představ nastala fáze realizace. Přístavba k stávajícímu 

objektu Církve bratrské byla nutná z kapacitních důvodů, chybělo potřebné zázemí – velká 

kuchyň, prostory pro setkávání dětí, dorostu a mládeže. Vizí je, aby nová přístavba dobře 

sloužila pro různé vzdělávací, misijní a volnočasové aktivity, které sbor organizuje. 

Předpokládaný termín dokončení je podzim příštího roku, náklady investice cca 9 mil. Kč. 

Druhým zlomovým okamžikem roku byla změna na postu  kazatele sboru. Po dvou letech 

přechodného období, kdy letovický sbor byl bez kazatele, se koncem července přistěhovali 

manželé Lipusovi z Kolína. Nový kazatel Zbigniew Lipus již předtím působil dvanáct let 

právě v Kolíně a toto je jeho druhé místo. Ať se mu ve sboru i městě líbí a jeho duchovní 

služba je požehnáním pro sbor i město. 
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Z dalších událostí roku stojí za zmínku pravidelný letní tábor s výukou anglického jazyka, 

který organizuje mládež sboru ve spolupráci s jednou církví ze státu Minnesota(USA). 

Zúčastnilo se ho kolem 40 mladých lidí, většinou studentů z Letovic a okolí. 

Proběhly i další menší akce a různé vzdělávací semináře, kterých  se členové zúčastnili, nebo 

je přímo organizovali. Jsou rádi za vše, co mohli z Boží milosti v uvedeném roce prožít a 

zrealizovat. 

Tělovýchova a sport 

Tělovýchovná jednota Sokol 

TJ Sokol Letovice sdružuje 396 členů z toho 111 mládeže a má tyto oddíly: jachting, judo, 

kulturistika, tenis, volejbal, florbal a rekreační tělovýchova. 

Oddíly tenisu a volejbalu hrály republikové soutěže a dosáhly těchto výsledků: 

TENIS: měl v soutěžích 6 družstev. Družstvo dospělých se umístilo na 3. místě ve II. lize. 

Družstvo dorostu  4. místo v I. tř. Jihomoravského tenisového svazu, družstvo dorostu „B“ ve 

II. tř. JTS 6. místo. 

Družstvo staršího žactva „A“ 1. místo v I. tř. JTS a postup do ligy, “B“ družstvo žactva 

obsadilo 3. místo ve II. tř. JTS. Družstvo „A“ mladších žáků 5. místo v žákovské lize, “B“ 

družstvo mladších žáků 4. místo ve II. tř.  JTS. 

V únoru oddíl uspořádal 9. tradiční tenisový ples v restauraci Na koupališti s vyhlášením 

nejlepších hráčů, funkcionáře, trenéra a sponzora. 

Oddíl uspořádal 20 turnajů, z toto 9 v nafukovací hale. 

V rámci zlepšování sportovního prostředí bylo provedeno nové oplocení a výměna antuky na 

dvorcích č. 2 a 3 z finanční dotace od Jihomoravského kraje. 

Byly také pořízeny dvě nové vrchní folie na nafukovací halu za příspění Města a Okresního 

svazu ČSTV. 

VOLEJBAL: má 7 družstev,z toho 3 družstva dospělých, 4 družstva mládeže, družstvo mužů 

se umístilo ve II. lize na 5. místě, starší žáci pak v Krajském přeboru taktéž na 5. místě a 

družstvo minivolejbalistů v Krajském přeboru zvítězilo. 
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FLORBAL: družstvo mužů se umístilo na 7. místě florbalové ligy JmK. 

REKREAČNÍ  TĚLOVÝCHOVA: pravidelně cvičila 2x týdně v tělocvičně Zákl. školy 

Komenského a uspořádala pro své členy a veřejnost 15 sportovních a tělovýchovných akcí. 

V roce 2007 byla ve sportovní hale provedena oprava a nátěr podlahy za přispění JmK v 

celkové částce 200 tis. Kč a oprava přístupové cesty k hlavnímu vchodu do haly ze 

sdružených prostředků. 

Zájmová sdružení 

Nové sdružení zdravotně postižených 

Rok 2007 byl pro sdružení ve znamení malého výročí – pěti let činnosti. 

Tak jako předcházející léta byla hlavní náplní péče o upevnění a zlepšení fyzického i 

psychického stavu členů. Nechyběly informace z oblasti sociální a pro milovníky cestování 

byly připraveny zájezdy. Činnost byla zahájena dne 19. 1. rehabilitačním odpolednem v 

blanenské nemocnici, které se opakovalo v průběhu roku ještě šestkrát. Následovalo „Zimní 

zábavné odpoledne“, na programu byly přednášky pracovnic Okresní správy soc. 

zabezpečení, sociálního odboru MěÚ Boskovice a Policie ČR. 

V měsících únor a září se konala tradiční „Odpoledne pro zdraví“ na Ohradě ve Vískách. 

Nechyběla zde vodoléčba, masáže a cvičení. Březen patřil ženám, kde v rámci „Hudebního 

odpoledne se Zákl. uměleckou školou“oslavily svůj svátek. Květen a srpen patřily oblíbeným 

ozdravným pobytům v Orlických horách, resp. na Českomoravské vrchovině. 

Červen pro změnu patřil „Regionálnímu setkání zdravotně postižených občanů“, za velké 

účasti více jak 350 lidí z regionu Letovicka s bohatým kulturním programem. 

V srpnu se sešli na sportovním odpoledni v areálu na koupališti s turnajem v minigolfu a 

petanque. V říjnu se aktivně účastnili „Dnů zdraví“, pořádaných Kanceláří zdravé město 

Letovice. Stejně jako každý rok si přišlo 18. 12. prožít předvánoční atmosféru více jak 170 

členů sdružení do Kulturního domu na akci „Vánoční veselí“. Přítomné pozdravil s přáním 

veselých svátků pan místostarosta Stejskal, o veselý vánoční program se postarali žáci ZUŠ a 

sklidili bouřlivý potlesk. Akce proběhla za podpory kulturní komise Města. 
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Rok, se kterým se členové sdružení na výše uvedené akci rozloučili byl pro ně úspěšným. 

Vždyť uspořádali více jak dvacet akcí, dvakrát navštívili pacienty v letovické Nemocnici 

milosrdných bratří a během roku organizují v KD 1x týdně relaxační cvičení. 

Pokračovala dobrá spolupráce s MěÚ, ZUŠ a dále s přáteli z organizace zdr. postižených z 

Černé Hory. Díky sponzorským darům místních podnikatelů může být činnost sdružení 

bohatá. 

Městský klub důchodců 

Od založení MKD Letovice uplynulo již 27 let. Každou středu odpoledne se scházejí členové 

v prostorách klubu na ul. Tyršově. Přicházejí sem na pravidelné programy, někdy ale vypít jen 

kávu nebo čaj, povyprávět si, aby osamělý člověk nebyl sám. Členská základna má 156 členů, 

z nichž 8 pracuje v samosprávě pod vedením předsedkyně paní Jany Pitnerové. Zajišťují 

spolu nejen plynulý chod klubu, ale připravují též bohatou a rozmanitou činnost. 

V roce 2007 se uskutečnilo celkem 47 akcí. Například navštívili čtyři divadelní představení, 

podnikli 7 výletů na zámky, galerie, výstavní síně, muzea a Památník písemnictví na Moravě. 

V klubu vyslechli tři zdravotní přednášky, pět besed na různá zajímavá témata, uspořádali pět 

tvůrčích dílen - savování triček, zdravé vaření, studená kuchyně, podzimní dekorace květin. 

Některé ženy připravily ruční výšivky pro sdružení Mamma Help, háčkovaly papučky pro 

novorozence v inkubátorech, pletly obvazy z příze pro malomocné v Indii. Pochvalně byly 

kvitovány pravidelné vycházky do krásného okolí našeho města, několikrát relaxovali v 

krytém bazénu v Boskovicích. Ženy každé pondělí absolvovaly cvičení v tělocvičně ZŠ na ul. 

Tyršova. Koncem měsíce  května se uskutečnil pětidenní rekondiční pobyt v krásném 

prostředí Vysočiny v Podlesí u Sněžného  s turistickými vycházkami a koupáním v bazénu. 

Pobyt zde všem velice svědčil a rádi na něj vzpomínají. 

V klubu je vybudováno hezké prostředí, pěkné vztahy a všichni se vždy těší na pravidelná 

setkání, rádi uvítají mezi sebou další nové členy. 

Členové projevují vděčnost paní předsedkyni Pitnerové za její obětavé vedení klubu a 

kondičního cvičení, současně děkují představitelům města, kteří jejich činnost podporují. 
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Kultura 

Městské kulturní středisko 

Rok 2007 byl hned na svém počátku pro MKS Letovice rokem změny. Na konci měsíce února 

odešla do důchodu stávající paní ředitelka, paní Marie Synková, jež se věnovala oblasti 

kultury v Letovicích hodnou řádku let a zasloužila se  o značný přínos v této oblasti pro 

občany Letovic. Od 1. března 2007 byla jmenována ředitelkou PhDr. Eva Hejlová. 

Výčet akcí pořádaných v MKS Letovice je velmi různorodý. V oblasti divadelní jsou 

pravidelně každý měsíc pořádána divadelní představení pro děti předškolního a mladšího 

školního věku, navštěvovaná zejména letovickými mateřskými a základními školami. Dále 

divadelní představení ochotnických spolků z Vranové a Kunštátu, divadelní spolek mladých 

ochotníků TotAm předvedl svoji filmovou prvotinu „ O bláznech a  lidech“, vrcholem bylo 

vystoupení Divadla Járy Cimrmana s představením „Jára Cimrman v říší hudby“. 

Hudební pořady jsou zastoupeny produkcí tzv. vážné hudby – v cyklu Kruhu přátel hudby, 

který i nadále pokračuje v rámci jednotlivých sezon – v r. 2007 bylo uvedeno 7 koncertů (4 v 

rámci sezony 2006/2007 a 3  v rámci sezony 2007/2008), déle 3 výchovné koncerty pro ZŠ 

Letovice, Koncert mladých umělců – spoluúčinkování Komorního smyčcového souboru při 

Masarykově universitě Brno a Komorního smyčcového orchestru Zákl. umělecké školy 

Letovice, koncert Cimbal Classic v rámci Hudebních slavností pořádaných Jihomoravským 

krajem  a Krajem Vysočina. MKS bylo spolu se ZUŠ Letovice spolupořadatelem Národní 

soutěže jazzových a tanečních orchestrů, koncertu Jitky Zelenkové, při kterém spoluúčinkoval 

dětský pěvecký sbor  „Sluníčko“ při ZUŠ Letovice. Dále byl pořádán koncert legendární 

skupiny KAMELOT se křtem nového CD nosiče, koncert cimbálové muziky s Jožkou 

Černým.Na podzim byl uspořádán Slavnostní koncert u příležitosti 55. výročí založení ZUŠ 

Letovice a koncert Velkého dechového orchestru ZUŠ Letovice u příležitosti 35. výročí jeho 

založení. 

Tradičně byl pořádán Ples Města a MKS, Dětský maškarní karneval, Zpívání pod vánočním 

stromem, koncert tří generací Pěveckého sboru Boh. Martinů s  hosty. MKS uspořádalo v r. 

2007 celou řadu divadelních zájezdů – Janáčkovo divadlo Brno, muzikálová představení v 

Městském divadle Brno(Jesus Christ Super Star,Frame) a muzikálové představení v GOJA 

Music Hall Praha (Bídníci), divadelní představení W.Shakespeara Bouře v rámci 

Shakespearovských slavností na Špilberku v Brně. 
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Z dalších akcí se MKS spolupodílí na přípravě akademie mažoretek VO CO GOU, je 

spolupořadatelem rovněž tradičních akcí jako je Běh zámeckým parkem, Běh okolo přehrady 

Křetínka, úklid břehů Křetínky, oslavy státních svátků ve spolupráci s Městem. 

V měsíci květnu byl uspořádán tradiční Floriánský jarmark s celodenním programem 

šermířských skupin, skupiny středověké hudby a tanců zakončený koncertem The Beatles 

Revival z Kladna a v létě se středisko podílí na organizaci Festivalu 3+1. V měsíci prosinci 

byly jistě zajímavým programem Adventní dílničky, jichž se aktivně zúčastnilo velké 

množství dětí z letovických škol, ale i starších spoluobčanů. 

Z výstavních akcí – byly uspořádany výstavy obrazů D. Zemánkové, ing. J. Hlouška a D. 

Dittricha, fotografické výstavy – Klub moravských fotografů, Nejvýznamější přírodní lokality 

světa, Pivovarská výstava, Adventní výstava ve spolupráci se Svazem umělců Moravy a 

Slezska. 

MKS zřizuje Smíšený pěvecký sbor Boh. Martinů a Komorní pěvecký sbor Boh. Martinů, 

dále 5 mažoretkových skupin VO CO GOU, v r. 2007 pořádalo taneční kurzy a na podzim 

2007 byl opět zahájen jazykový kurz anglického jazyka ve třech skupinách dle stupně úrovně. 

Kromě celé řady besed,stojí za zmínku účast poprvé na celorepublikové soutěži „Noc s 

Andersenem“, která se setkala s velmi kladným ohlasem a letošní druhé pokračování vysoce 

překročilo rámec možností dětského odd.knihovny, proto byla uskutečněna v Kult. domě. V r. 

2007 byl předán panu řediteli ZŠ Letovice Mgr. M. Randulovi strom pohádkovník, který by 

měl být začleněn do výsadby v rámci úpravy prostor před ZŠ na Tyršově ulici. 

Kino v Letovicích je stále terčem ostré kritiky co se návštěvnosti týče. Jak se ovšem 

domnívají odborníci, obdobné problémy mají i kina v mnohem větších aglomeracích. Výběr a 

kvalita filmové nabídky jsou velmi dobré, nabídka pro použití v pohodlí domova však stále 

vítězí nad kvalitou produkce. Budova, ve které letovické kino sídlí je v majetku Pivovaru 

Černá Hora a do roku 2008 je smluvně zajištěna existence kina v budově „Karlova“. 

Statistika kina Letovice: 

odehráno v r. 2007  78 titulů ve 168 představeních, z toho 14 titulů českých 64 titulů 

zahraničních, filmová představení navštívilo 4 649 diváků (v r. 2006 to bylo 4 230 diváků, tj. 

nárůst o 9,9 %). 

Filmy, které měly v r. 2007 největší návštěvnost: 
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Obsluhoval jsem anglického krále                   -                     568 

Vratné láhve                                                     -                     382 

Harry Potter a Fénixův řád                               -                     339 

Shrek třetí                                                         -                     284 

Ratatouille                                                        -                     194 

Gympl                                                               -                     186 

Simpsonovi ve filmu                                        -                     162 

Prázdniny pana Beana                                      -                     151 

Piráti z Karibiku – Na konci světa                   -                     148 

Spláchnutej                                                     -                     111 

V roce 2007 byly ukončeny opravy stropu v horní klubovně č. 5 a úpravy na boční galerii, na 

příští rok jsou plánovány úpravy bezbarierového přístupu do Kult. domu – podána žádost na 

dotaci z rozpočtu Jihomoravského kraje. 

Paní ředitelka PhDr. Hejlová se domnívá, že pracovníci MKS zajišťují služby v oblasti 

kulturně - společenské na vysoké úrovni, často na úkor svého soukromí a pro občany Letovic 

a okolí MKS Letovice splňuje požadavky kvalitního společensko - kulturního i vzdělávacího 

vyžití. 

 

Statistika za rok 2007 – knihovna 

- porovnání s rokem 2006 ( v závorce) 

 

Knihovní jednotky celkem k 31. 12. 2007 –   24 589 svazků z toho: 

Naučná literatura               -               8 860 svazků 

Krásná literatura                -             16 557 svazků 

Přírůstky knih            -                      903  ( + 164, tj. nárůst o 22,2%) 

Počet registrovaných čtenářů            935  ( +  37, tj. nárůst o 4,1 %) 
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z toho čtenáři do 15 let                     288 

Návštěvníci v knihovně celkem    11 772   ( + 1 821, tj. nárůst o 18,3 %) 

Výpůjčky celkem                          41 984   ( + 3 050, tj. nárůst o  7,8 %) 

z toho dospělí                                34 447 

           děti                                        7 537 

Statistika za rok 2007 -Turistické informační centrum 

TIC Letovice navštívilo v roce 2007 za období leden až prosinec celkem 4 121  návštěvníků. 

Z toho bylo  3 045 místních občanů, 1 044 turistů českých a 32 turistů zahraničních. 

Zodpovězeno bylo 390 telefonických dotazů a 45 e-mialových dotazů. Celkový počet 

kontaktů tak činí 4 556. 

TIC dále zajistilo průvodcovské služby pro 349  návštěvníků Nemocnice milosrdných bratří. 

Různé 

Zámek  Letovice 

Také v roce 2007 pokračovaly rekonstrukční práce na objektu, jednom z nejzdevastovanějších 

svého druhu na Moravě. 

Byla dokončena oprava omítek a výměna oken na jižní straně, částečně i na východní, 

zrekonstruována část rozvětveného sklepení a téměř kompletně dokončena oprava zámecké 

jízdárny. Vzhledem k tomu,že bude zámek od počátku turistické sezony následujícího roku 

poprvé v historii otevřen pro veřejnost, započalo se s vyznačováním prohlídkové trasy. 

Majitelem zámku, přestavěného do novogotického slohu, z několikrát přestavovaného hradu, 

v pol. 19. století je od roku 2004 pan Bohumil Vavříček. Hodlá mu navrátit jeho dřívější slávu 

a proslulost a zachovat jej pro budoucí generace. 

Je vhodné touto cestou popřát panu majiteli hodně zdaru ke splnění přetěžkého úkolu, aby v 

brzké budoucnosti se opět ústřední dominanta města zaskvěla v plném lesku z vnějšku i 

zevnitř. Vždyť zámek (tvrz, hrad) a město (městečko) jsou spolu spojeni přinejmenším od 

roku 1145, kdy byly Letovice poprvé připomínány. Navíc roku 1548 byla zhotovena první 

obecní pečeť se znakem pánů z Letovic, vyšlých z rozrodu Ronovců. Tento znak se používá 

dodnes. 
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Přehled dosavadních držitelů tvrze,hradu a zámku Letovice: 

1203 – 1446        páni z Letovic 

1446 – 1505        páni z Lomnice 

1446 – 1544        páni z Boskovic 

1544 – 1613        páni z Hardegga 

1613 – 1654        páni z  Thurnu 

1654 – 1664        páni Bruntálští z Vrbna 

1664 – 1666        páni z Náchoda 

1666 – 1711        páni z Pohronce 

1711 -  1724        páni z Roggendorfu 

1724 -  1820        páni z Blümegen 

1820 -  2004        páni z Kálnoky 

2004 -                  p.Bohumil Vavříček 

 

Závěr 

Kroniku města Letovice za rok 2007 poprvé sestavil a sepsal nově jmenovný kronikář 

Jaroslav Hejl (1958), bytem ul. Krátká 6, vzdělání středoškolské odborné s maturitou, 

zaměstnáním osoba samostatně výdělečně činná – účetní práce. Ke kronikářské práci se dostal 

po tragické smrti kronikářky pí Mgr. Věry Škápíkové. Vzhledem k zájmu o tu tuto práci, 

historii a veřejné dění se přihlásil na výzvu Městského úřadu a byl pak následně vybrán  a 

jmenován Radou města Letovice dne 21. 1. 2008 do této funkce. Věří, že s pomocí věcných 

spolupracovníků se bude dařit sestavovat hodnotné městské kroniky. 
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Letovice v číslech charakterizující rok 

Matrika 

Bylo uzavřeno 52 sňatků, z toho 19 církevních 

Počet žádostí o změnu jména a příjmení            4 

Počet zápisu o určení otcovství                         29 

Počet žádostí o výpis z rejstříku trestů              46 

Počet ověřených podpisů na listinách a listin       3 911 

Počet žádostí o vydání občanského průkazu        1 088 

Počet výpisů prostřednictvím Czech POINTu: 

 výpisy z rejstříku trestů                                 381 

 výpisy z katastru nemovitostí                        116 

 výpisy z obchodního rejstříku                         65 

Prvním občánkem roku 2008  byl Josef Lebiš z ul. Příční 

Nejstarší občankou města – 100 letá paní Ludmila Janoušková, ul. Česká 

Evidence obyvatel 

K 31. 12. 2008 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6 679 obyvatel, což je naprosto 

stejný počet jako na konci roku minulého, (z toho 2 600 mužů, 2 846 žen, 1 233 dětí do 18 let 

- 625 chlapců a 608 děvčat). 

V roce 2008 se narodilo 75 dětí (37 chlapců a 38 děvčat) a zemřelo 64 občanů (29 mužů a 35 

žen). 

K trvalému pobytu ve městě se přihlásilo 203 občanů, odhlášeno bylo rovněž 203 občanů. 

 

Stavební úřad a životní prostředí 

Územní rozhodnutí                           34 

Kolaudační rozhodnutí                     90 

Rozhodnutí o změně stavby před dokončením        38 

Rozhodnutí o odstranění stavby          3 

Stavební povolení                              35 

Stavební povolení na plynofikaci        4 
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Souhlas s povolením ohlášené stavby       26 

Rozhodnutí o kácení dřevin                      33 

Vyjádření ke kácení dřevin                         9 

 

Finanční odbor 

Evidence místního poplatku za psa                               793 

Evidence místního poplatku za komunální odpad       6 679 

Provozování výherních hracích automatů                        23 

Počet uzavřených kupních smluv                                     27 

Počet uzavřených nájemních smluv                                 23 

Rada a zastupitelstvo přijali 79 návrhů na dispozice s majetkem města 

Počet prodaných bytových jednotek do osobního vlastnictví        48 

 

Správní odbor – sociální oblast 

Počet vyplacených příspěvků               381 

Na dávkách vyplaceno celkem       982 321,- Kč (z toho dávky v hmotné nouzi 977 521,- 

Kč) 

V Domově pro seniory bylo evidováno 99 žádostí, 10 uživatelů zemřelo, 7 ukončilo pobyt. 

Pozn.: údaje v části matrika a soc. odbor se vztahují i na obce pověřeného území. 

 

Záležitosti města 

Výsledky voleb do Zastupitelstva Jihomoravského kraje konané 17. a 18. října 

 1. místo                     Česká strana sociálně - demokratická                       931 hlasů 

 2. místo                     KDU - Českoslov. strana lidová                               629 hlasů 

 3. místo                     Komunistická strana Čech a Moravy                       446 hlasů 
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 4. místo                     Občanská demokratická strana                                433 hlasů 

 5. místo                     Strana zelených                                                          53 hlasů 

 6. místo                     Nezávislí                                                                    25 hlasů 

Ostatní uskupení získala dohromady 94 hlasů. 

Celkem se voleb zúčastnilo ve městě 2 611 voličů z celkového počtu 5 483, tj. 48%. 

Z našeho města byla zvolena do Zastupitelstva kraje paní Daniela Ottová z celkově vítězné 

ČSSD. 

Dne 23. ledna 2008 byla udělena městu Letovice cena Ministerstva vnitra „Organizace 

zvyšující kvalitu veřejné služby za rok 2007“ a to za realizaci projektu Zdravé město a místní 

Agenda 21. 

Významné ocenění převzal z rukou ministra vnitra Ivana Langra na shromáždění v Karlových 

Varech místostarosta pan Bohuslav Kuda. Obdržená cena je poděkováním a oceněním pro 

všechny, kteří k jejímu získání jakýkoliv způsobem přispěli. 

Dne 25. června se uskutečnilo odhalení pamětní desky podplukovníka in memoriam 

Jaromíra Toula u jeho rodného domku v místní části Chlum. Narodil se zde 13. 2. 1917, po 

vzniku protektorátu odešel do Anglie, kde se stal palubním střelcem 311. bombardovací 

perutě. Zahynul tragicky dne 16. 12. 1940, když se jejich bombardér pro poruchu zřítil 

poblíže letiště v East Wrethamu. Pohřeb se konal o týden později v Honingtonu. 

Pietního aktu se zúčastnili 1. náměstek hejtmana Jihomoravského kraje ing. Milan Venclík, 

válečný veterán RAF plk. Emil Boček, zástupci města a mnoho občanů jak z Chlumu, tak i z 

Letovic. 

Významným dnem bylo pro obyvatele místní části Babolky 1. září. V tento den přijel poprvé 

v historii do obce linkový autobus. Stalo se tak díky vybudování zbrusu nového propustku 

vodoteče v místech starého, jenž se nacházel již v havarijním stavu. Celkové náklady stavby 

si vyžádaly 3 miliony 950 tisíc korun. Z toho  byla získána dotace z kraje ve výši 2 miliony 

765 tisíc, zbytek hradilo město. Propustek má délku 25 metrů a jeho průměr činí 2 metry, což 

je dimenzace k převedení stoleté vody. 
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Další náklady byly vynaloženy městem na vybudování pěti výhyben pro větší bezpečnost 

dopravy na příjezdové komunikaci do Babolek ve výši 560 tisíc korun, dále na nový povrch 

návsi s autobusovou zastávkou 535 tisíc a na autobusovou čekárnu ve výši 25 tisíc korun. 

Touto akcí odpadne nutnost absolvovat pěší cestu na zastávku do Novičí, což ocení hlavně 

školáci. 

Dne 18. září převzal starosta města Mgr. Radek Procházka ve Štenberku ocenění za druhé 

místo v soutěži Cesty městy - zaměřené na zklidňování dopravy. Komise ocenila výstavbu 

okružní křižovatky pod kostelem pro kvalitní zpracování s důrazem na pěší a cyklisty a 

rovněž přítomnost zeleně a zlepšení estetického dojmu celého prostoru. Součástí ocenění byla 

též prémie ve výši 50 tisíc korun. 

Taktéž dne 18. září udělilo Zastupitelstvo Jihomoravského kraje Cenu za oblast lékařské vědy 

letovickému rodákovi prof. MUDr. Vladimíru Kořístkovi, DrSc. pan profesor Kořístek se 

narodil v roce 1927 v místní části Zábludov. Po ukončení studií působil na Lékařské fakultě 

brněnské univezity. Získal věhlas jako vynikající kardiochirurg. Působil také jako stážista na 

lékařské fakultě v Houstonu (USA). Jeho operační tým provedl v roce 1983 v tehdejším 

Československu první úspěšnou transplantaci jater. 

Dne 26. září byl uveden do provozu kolaudačním souhlasem nový vodovod v místní části 

Slatinka. Voda tak splňuje požadavky pro pitnou vodu dané vyhláškou č. 252/2004 Sb.. 

Důvodem investice bylo odstranění havarijního stavu v zásobování pitnou vodou v této místní 

části. V roce 2004 byl ve stávajícím zdroji skupinového vodovodu zjištěn až 6x vyšší limit 

arzenu než připouští výše uvedená vyhláška. Původní vodovod z roku 1956 byl za hranicí své 

životnosti. 

Nový vodovod sestává z vodoměrné šachty, čerpací stanice a 1 529 metrů vodovodních řadů. 

Zdrojem je Vlkovský přívaděč, přípojkami bylo napojeno 28 nemovitostí v ulici Údolní a ve 

Slatince. Část nemovitostí v ulici Údolní se zatím nenapojila, neboť využívají vlastních 

studní. 

Celkové náklady akce činily 3 miliony 911 tisíc korun. 

 Dne 24. září byla odhalena pamětní deska s fotografií a znakem francouzských letců 

plukovníkovi in memoriam Josefu Novákovi na jeho rodném domku v místní části Zboněk. 
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Plk. Novák se zde narodil v roce 1912 a zahynul tragicky v roce 1940 při zalétávání nového 

stroje poblíž francouzského města Toulouse. Ve Francii dlel tehdy několik měsíců a po její 

porážce od nacistického Německa by skoro jistě pokračoval na západ a zapojil se do bojů o 

Anglii. 

Slavostního aktu ve Zboňku se zúčastnil starosta města Mgr. Procházka, zástupci Krajského 

vojenského velitelství v Brně a pan Zdeněk Rozehnal z Prahy, poslední žijící příbuzný 

válečného hrdiny. 

Dne 9. října byl předán do užívání nový bytový dům na ulici Jaroslava Haška pod místním 

penzionem. Čerstvě dokončený dům čítá osmadvacet bytových jednotek, které soukromý 

majitel prodává do osobního vlastnictví. V objektu jsou malé garsoniery i rozsáhlá stometrová 

obydlí. Pásku před vchodem slavnostně přestřihli starosta města Mgr. Procházka a zástupce 

investorské firmy p. Řehoř. K výše uvedenému dni má své majitele 17 bytů, zbylých 11 bylo 

ještě volných. Každý byt je vybaven vlastními měřiči energie, vlastním kotlem a kupní cena 

zahrnovala i jedno parkovací místo za domem. Ceny za jednotlivé byty začínají zhruba na 1,3 

milionu korun. 

Dne 31. října se konal v Kulturním domě slavnostní večer při příležitosti 90. výročí vzniku 

samostatného československého státu. Při této slavnostní příležitosti byla udělena čestná 

občanství města in memoriam Miroslavu Burianovi a plukovníkovi Ladislavu Stahlovi. Při 

téže příležitosti obdržel Pamětní list Rady města pan Milan Henzl. 

Čestný titul převzala vdova po M. Burianovi paní Vlasta Burianová a syn plukovníka Stahla 

Ing. Kamil Stahl. Slavnostního večera se zúčastnila i předsedkyně Konfederace politických 

vězňů MUDr. Naděžda Kavalírová s politickými vězni padesátých let.  

Pan Miroslav Burian se narodil 25. 7. 1924 v Letovicích v dělnické rodině. V roce 1951 byl 

na svém pracovišti v Brně zatčen příslušníky Státní bezpečnosti a obviněn z vyzvědačství. V 

témže roce byl ve vykonstruovaném procesu odsouzen k 25 letům vězení. Pravdivým 

důvodem jeho zatčení byla okolnost, že od roku 1946 až do jejího zákazu po únoru 1948 byl 

aktivním členem tehdejší Československé strany národně-socialistické, výrazně opoziční proti 

komunistické diktatuře. 

Devět let až do svého propuštění na amnestii v roce 1960 hrdinně snášel těžko představitelné 

peklo koncentračního tábora Bratrství v Jáchymově. Po roce 1989 se dočkal pan Burian plné 
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rehabilitace, pracoval v Konfederaci politických věžňů, pomáhal potřebným. Zemřel 16. 6. 

2004 ve věku nedožitých 80 let. 

Plukovník Ladislav Stahl byl účastníkem domácího a zahraničního odboje, spoluzakladatelem 

skautingu v Letovicích. Po vzniku protektorátu odjel jako zpravodajec do Polska, odkud se 

ilegálně vrátil a organizoval domácí odboj. Při přesunu do Francie přes Maďarsko byl zatčen 

a předán německým orgánům. Prošel několika koncentračními tábory v Německu, kde byl 

osvobozen americkou armádou. Po válce ho vyznamenal prezident Edvard Beneš 

„Československým válečným křížem 1939“. 

Přehled čestných občanů města Letovice  jmenovaných v dřívějších letech: 

Kašpar Skorpil - učitel v letech 1847 - 1864  

Franz Sturm - farář v Letovicích v letech 1836 - 1850 

Alois Pražák – čestný občan již před rokem 1867 

Alexandr Kálnoky - svobodný pán z Köröspataku, c. k. komoří a generálmajor ve výslužbě, 

majitel Železné koruny s válečnou dekorací a majitel letovického panství. Jmenován byl 14. 

4. 1885 za velké zásluhy o zvelebení obce. 

Bonaventura Cornauth - převor kláštera Milosrdných bratří 

Tomáš G. Masaryk – první prezident Československé republiky v letech 1918 – 1935. 

Jmenován 15. 2. 1930. Na této schůzi zastupitelstva obce bylo rovněž usneseno, aby nově 

budovaná živnostenská pokračovací škola nesla čestný název Masarykova škola práce, 

usnesení bylo odsouhlaseno prezidentskou kanceláří. 

Alois Pižl – sekční šéf Ministerstva školství, jmenován 16. 4. 1932 

Englebert Šubert – ministerský rada, jmenován 16. 4. 1932 

Karel  Zahálka – inspektor živnostenských škol, jmenován 16. 4. 1932 

Hubert Lamplota – velkoobchodník z Brna, letovický rodák, jmenován 16. 4. 1932 

Edvard Beneš – prezident republiky v letech 1935 – 1938, 1940 - 1945 v exilu, 1945 – 1948,  

jmenován 8. 5. 1946. 
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Miloš Červinka – in memoriam, letovický továrník za významný podíl na rozvoji města 

Letovice a za morální a materiální podporu rodin postižených fašismem, jmenován v září 

1996. 

Emanuel Janoušek - in memoriam, ředitel Masarykovy školy práce v Letovicích za 

dlouholetou pedagogickou činnost a mimořádný kulturní přínos, jmenován v září 1996. 

P.František Krchňák - in memoriam, konzistorní rada, letovický farář a děkan, za 

dlouholetou duchovní podporu občanů a celkový kulturní přínos, jmenován v září 1996. 

MUDr. Jan Hrubý - in memoriam, ředitel Nemocnice Milosrdných bratří za rozvoj města 

Letovice, zásluhy a přínos v lékařském oboru gerontologie, jmenován 4. října 2001. 

R. František Sanctus Rott - in memoriam, převor konventu Milosrdných bratří v Letovicích 

za celoživotní obětavou službu nemocným, jmenován 4. října 2001. 

Dne 3. listopadu náhle zemřel ve věku 61 let bývalý starosta města Letovice pan Josef 

Novotný. 

Tuto vysoce odpovědnou, náročnou a významnou funkci vykonával po tři volební období v 

letech 1994 – 2006. V této době se vrchovatou měrou podílel na rozvoji města, nových 

investicích, na zlepšování podmínek v oblasti sociální, školství, sportu a dalších. Nesnažil se 

jen o materiální rozvoj města, jeho snahou bylo zlepšit mezilidské vztahy, přispět ke 

kulturnímu rozvoji a k rozkvětu partnerství, jak na regionální úrovni, tak i mezinárodní. Pro 

práci pro město stmeloval kolektiv spolupracovníků z celého politického spektra. Pro dobrou 

věc dokázal přesvědčovat jak na městském úřadě, zasedáních zastupitelstva, tak i na 

rozhodujících institucích. 

Stal se výraznou osobností veřejné správy Jihomoravského kraje. Inicioval založení Nadace 

pro rozvoj kultury a životního prostředí města Letovice. Měl rád život. Pokud měl nějaké 

nedostatky pak je nahrazoval obětavostí, nasazením a zájmem o veřejné blaho a to nejen ve 

funkci starosty ,ale i předsedy tenisového oddílu, funkcích v krajském a republikovém výboru 

tenisového svazu a jiných aktivitách. 

Velice známým se stal jeho „machiavellistický“ výrok: „Spojím se i z ďáblem, když to bude 

pro blaho Letovic“. 
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V panu Josefu Novotném odešla nepřehlédnutelná postava mající významný vliv na dění ve 

městě i celém regionu posledního desetiletí. 

Čest jeho památce!      

Dne 1. prosince oslavila vzácné životní jubileum 100 let  paní Ludmila Maňoušková z ul. 

České. 

K tomuto úctyhodnému jubileu si s ní při malé oslavě na radnici přiťukli starosta města Mgr. 

Radek Procházka a místostarostové Vladimír Stejskal  a Bohuslav Kuda. 

Jubilantka nenosí brýle, neužívá léky, jenom za hůlku se trochu stydí.... 

Rovněž dne 1. prosince byl otevřen po třech měsících prací kompletně rekonstruovaný most 

přes říčku Křetínku za přejezdem v Halasově ulici. Prošel zásadní obnovou, řidiči po něm 

mohou projíždět souběžně v obou směrech, protože je rozšířený a má vyšší nosnost. Mostní 

podpěry se při opravě zčásti zachovaly a zčásti rozšířily, vytvořila se nová konstrukce a na ni 

se položila předpjatá betonová deska. Celou akci financoval kraj  a celkové náklady dosáhly 

11 milionů korun. 

Občané bydlící nedaleko mostu si všímali jedné na dnešní dobu zvláštní a udivující 

skutečnosti. 

Celá parta dělníků se chovala velmi slušně, nevyjadřovala se vulgárně, někteří dokonce 

zdravili místní občany, starším lidem pomáhali překonávat bláto a vykopanou zeminu. 

Každodenní úklid pracoviště po směně byl samozřejmostí. Mělo by to tak být, ale zkušenosti 

vypovídají velice často o opaku. 

Začátkem léta se naplno rozběhly stavební práce na letovickém Městském úřadě. Jednalo se o 

celkovou rekonstrukci střechy, kde především dřevěné prvky již byly v tak špatném stavu, že 

se nedala vyloučit případná havárie. Rekonstrukce střechy a půdní vestavba byla projektována 

Ing. Jaroslavem Chloupkem, výběrové řízení na provedení stavby vyhrála firma Letostav s. r. 

o.. První etapa přestavby byla dokončena do konce roku 2008, nyní je na rozhodnutí 

zastupitelstva jak získat finance na dokončení stavby. I tak se dá říci, že budova Městského 

úřadu získala novou střechu a zimy se nemusí obávat. 

Rozpočet na celou akci činil asi 15 milionů korun, z toho přímou dotaci ze státního rozpočtu 

město obdrželo 4 miliony korun a z kraje další 1 milion korun. 
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Osobnost města za rok 2008 

Na základě rozhodnutí Rady města Letovice získaly ocenění osobnosti: 

Jana Pitnerová - za dlouholetou obětavou práci v Městském klubu důchodců a za organizaci            

                    všestranných aktivit a pomoc potřebným lidem, která sahá za hranice 

města, 

                               kraje i republiky. 

Bohumil Vavříček - za záchranu letovického zámku, dominanty a kulturní památky. 

Taneční skupina Vo Co Gou (vedoucí Renáta Bulová, Kamila Nováková, Magdaléna      

Křížová, Dagmar Procházková a Barbora Ondráčková) - za patnáctiletou činnost, kterou 

přispívá  k rozvoji kulturního dění našeho města a za úspěšnou reprezentaci Letovic v oboru 

mažoretkového sportu v rámci celé republiky. 

Průmysl 

Letovické strojírny s. r. o. 

Vývoj obratu od roku 2001: 

Rok                                                    obrat výroby                          nárůst oproti minulému roku 

 

 2001                                                  178 mil. korun                                             - 

 2002                                                  187 mil. korun                                         5,1 % 

 2003                                                  240 mil. korun                                        28,3 % 

 2004                                                  310 mil. korun                                        29,2 % 

 2005                                                  396 mil. korun                                        27,7 % 

 2006                                                  415 mil. korun                                          4,8 % 

 2007                                                  452 mil. korun                                          8,9 % 

 2008                                                  473 mil. korun                                          4,6 % 

Oproti roku 2001................................................................................................165   % 

Počty zaměstnanců:     

Rok                                                 počet pracovníků                     nárůst oproti minulému roku 

 

 2001                                                   181                                                               - 
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 2002                                                   213                                                            17,7 % 

 2003                                                   230                                                              8,0 % 

 2004                                                   253             10,0 % 

 2005                                                   286                                                             13,0 % 

 2006                                                   299                                                               4,5 % 

 2007                                                   274                                                              úbytek 

 2008                                                   295                                                               7,6 % 

Oproti roku 2001 …...............................................................................................62,9 % 

 

Příznivého vývoje hospodaření společnosti bylo dosaženo především zavádění nových 

technologií umožňujících zvýšení produktivity práce a velmi dobrou kvalitu výrobků. 

V oblasti výstavby a dodávky nových technologií bylo v roce 2008 celkem proinvestováno 39 

milionů korun. Byly uskutečněny následující investiční akce a nákupy: 

Náklady na vzdělání                                                                                     433 tisíc korun. 

Investiční akce a nákupy: 

a)Investice pořízené na leasing - robotizované pracoviště CLOOS          2 miliony 962 tisíce  

korun 

b)Investice pořízené z vlastních i cizích zdrojů: 

Výstavba nové haly                                                                       21 milionů 612 tisíc korun 

Robotizované pracoviště CLOOS                                                      3 miliony 389 tisíc korun 

Robotizované pracoviště ABB                                                             3 miliony 269 tisíc korun 

Nákup vysokozdvižného vozíku Gekon VD 25                                                    431 tisíc korun 

c)Modernizace a rekonstrukce objektů: 

Rekonstrukce objektu SO 67 na kanceláře                            5 milionů 806 tisíc korun 

Opravy fasády a výměna oken na obrobně                            2 miliony 209 tisíc korun 

V roce 2008 činil obrat dodávek pro export     76,5 % 
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Nedílnou součástí rozvojových programů společnosti je trvalá péče o zaměstnance. 

Průměrný výdělek za rok 2008 činil 22 tisíce 174 koruny, což je zvýšení oproti roku 2007 o 

12,6 %. 

Společnost zaměstnancům přispívá na obědy částkou asi 50 % hodnoty stravy. 

Velmi oblíbenými se stávají sportovní dny pořádané vedením společnosti pro všechny 

zaměstnance. Soutěží se v řadě disciplín (např. minikopaná, střelba ze vzduchovky a luku, 

petang atd.) o hodnotné ceny. V zimním období je pro zaměstnance zajišťován pronájem 

zimního stadionu v Boskovicích pro rodinné bruslení a dále pronájem plaveckého bazénu a 

tenisového hřiště. 

Nedílnou součástí péče o zaměstnance je také trvalé vzdělávání a možnost zvyšování 

kvalifikace. Společnost má tradičně pro každý rok zpracován tzv. Plán vzdělávání, jenž 

zahrnuje kurzy a školení např. ve výuce cizích jazyků, odborné kurzy kvalifikační apod. 

V roce 2008 společnost investovala do oblasti vzdělávání zaměstnanců částku  433 tisíce 

korun. 

Dne 22. 4. 2008 oslavily Letovické strojírny 10 let od založení firmy. 

Stručný přehled výsledků a činností společnosti Letovické strojírny, s. r. o. svědčí o úspěšném 

hospodaření firmy v roce 2008. 

Vrcholový management pracuje ve složení: 

RNDr. Milan Hagan – jednatel, majoritní vlastník 

Ing. Zdeněk Vykydal – jednatel, ředitel společnosti 

Ing. Marie Provazníková – jednatelka, obchodní ředitelka 

Ing. Luděk Novotný – výrobně-technický ředitel 
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Ochrana občanů a majetku 

Policie ČR – Obvodní oddělení Letovice 

Vývoj a trendy trestné činnosti: 

Pachatelé trestné činnosti 

V roce 2008 nedošlo k nárůstu trestné činnosti mládeže oproti roku 2007. Skladba trestné 

činnosti byla obdobná, převažovala majetková kriminalita a trestné činy spáchané v dopravě, 

byla rozpracována trestná činnost na úseku drog, k jejíž realizaci došlo v průběhu druhého 

pololetí 2008, na úseku násilné kriminality došlo k výraznému poklesu. 

Oběti trestné činnosti 

V rámci OOP Letovice nebyly zaznamenány výrazné výkyvy, ať již jde o trestnou činnost 

spáchanou na seniorech, dětech a mládeži. 

 

Přestupky 

V roce 2008 bylo řešeno celkem 1 075 přestupků v rámci teritoria  OOP Letovice, v 

katastrálním území města Letovice celkem 635 přestupků, z nichž bylo 473 v  dopravě, 

alkohol v dopravě 31x, majetek 33x, občanské soužití 122x, podání alkoholu mládeži 7x. 

Oproti roku 2007 došlo ke zvýšení řešení přestupků o 163 přestupky, t. j. o 17,9 %. 

Majetková kriminalita 

Na úseku majetkové kriminality nedošlo v roce 2008  k žádnému nárůstu. 

Násilná kriminalita 

V roce 2008 došlo k poklesu násilné kriminality ve srovnání s rokem 2007 (v roce 2007 

realizovaná série loupeží) V roce 2008 byly šetřeny tři loupeže. 

Mravnostní kriminalita 

Na úseku mravnostní kriminality došlo k poklesu (v roce 2007 realizovaná série útoků). 

Korupce 



 115 

Na úseku korupčního jednání nebyl zaznamenán Policií ČR OOP Letovice žádný podnět, 

oznámení či stížnost. 

V čekárně OOP je umístěn propagační materiál s kontaktem na protikorupční linku, při 

besedách jsou posluchači upozorněni na tento jev a kontaktní telefon. 

Kriminalita páchaná v oblasti železniční dopravy 

V oblasti železniční dopravy byla v roce 2008 šetřena jedna krádež ve vlaku (mezi 

cestujícími) a dvakrát narušení občanského soužití. Celkem v devíti případech došlo na 

nádraží Českých drah k nástřiku grafiti. V rámci pochůzkové činnosti je vlakovému nádraží 

věnována značná pozornost. 

Oblast veřejného pořádku 

V roce 2008 ani v roce 2007 nedošlo ve městě Letovice ani v jiné části služebního obvodu 

Policie Letovice k výraznému narušení veřejného pořádku. Nebyla pořádána žádná 

nepovolená akce, demonstrace či shromáždění. 

Prevence 

Na úseku preventivních opatření bylo v roce 2008  pokračováno v besedách na Základních 

školách v Letovicích a v dalších městech a obcích spadajících do služebního obvodu. V 

součinnosti s Městskou policií Letovice byl prováděn dohled v zájmových lokalitách (škola, 

park, noční provoz diskotéky, nádraží). 

Ostatní 

Bezpečnostní opatření a akce -  v roce 2008 bylo pokračováno v nastaveném trendu 

kontrolních akcí zaměřených na podávání alkoholu mládeži a dopravně-bezpečnostních akcí, 

zejména na silnici 1/43. Na úseku působnosti „tabákového zákona“ bylo v blokovém řízení 

vyřízeno 7 přestupků (kouření na zakázaných prostorách). Bylo vypátráno celkem 19 

hledaných osob, 5 silně podnapilých osob bylo dodáno na Záchytnou stanici. 

Závěr 

Vývoj bezpečnostní situace – trestná činnost  nezaznamenala ve služebním obvodě Letovice 

výrazných změn. S ohledem na nejvíce diskutované problémy bude policie nadále věnovat 
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pozornost situaci v dopravě a to nejen formou silničních kontrol, ale i preventivních 

opatření. Nadále budou prováděny besedy se seniory a na školách. 

Na celé řadě činností se spolu s příslušníky Policie ČR podílela i Městská policie Letovice a 

díky tomu byla dosažena řada dobrých výsledků. 

 

Městská policie Letovice 

Úvod 

Městská police v Letovicích pracovala od počátku roku do září v počtu tří strážníků, od tohoto 

měsíce v počtu čtyř strážníků. Služby byly plánovány tak, aby se pokryly akce plánované na 

území města a integrovaných obcí a dále operativně dle bezpečnostní situace. Vzhledem k 

počtu strážníků není v silách jednotky zajistit nepřetržitý provoz, noční směny jsou v pátek a 

v sobotu, kdy dochází nejčastěji k páchání vandalizmu a přestupků páchaných pod vlivem 

alkoholu. 

Přestupky 

Městská policie Letovice řešila v roce 2008 přestupků, což je srovntelné s přechozím rokem. 

Za přestupky byly uloženy blokové pokuty ve výši 35 000,- Kč (nárůst oproti roku 2007 o 

4 300 Kč)  

Přehled přestupků: 

doprava: celkem 36 přestupků, z toho 31 blok. pokut za 19 900,- Kč 

porušení vyhlášky obce: 21 přestupků, z toho 10 pokut za 5 800,- Kč 

veřejný pořádek: 23 přestupků, z toho 6 pokut za 3 800,- Kč 

majetek: 6 přestupků, z toho 5 pokut za 5 000,- Kč 

alkoholizmus a toxikománie: 5 přestupků 

občanské soužití: 5 přestupků 

  Přestupky, jenž mají nižší společenskou nebezpečnost řešili strážníci převážně domluvou. 

Trestné činy 
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Počet trestných činů předaných k šetření Policii ČR či šetřených s jejich spoluprací činil v 

roce 2008 celkem 12 činů, což je nárůst oproti loňskému roku o 7 činů, t. j. 140 %. 

Alkohol v dopravě 

Celkem bylo zjištěno 5 řidičů motorových vozidel pod vlivem alkoholu. Z toho se jednalo o 4 

trestné činy, kdy hladina alkoholu v krvi překročila 1 promili, a jeden přestupek s hladinou 

pod 1 promili. Zarážející je i výše hladiny alkoholu, což činí toto protiprávní jednání výrazně 

společensky nebezpečným. 

Odchyt zvířat 

Celkem bylo odchyceno 26 psů, jedna zraněná srna a dva koně. Koně a 24 psů bylo vráceno 

majitelům, dvěma psům byl zajištěn nový majitel, srna předána hospodáři mysliveckého 

sdružení. Městská policie byla dovybavena odchytovými prostředky – narkotizační puškou a 

přepravní klecí. 

Prevence 

Uskutečnily se dvě rozsáhlé akce na kontrolu všech chatových oblastí v rajonu, dvě akce na 

kontrolu zákazu kouření na vymezených místech, s Policií ČR dvě akce okresního formátu na 

kontrolu diskoték a tanečních zábav, třikrát kontrolní měření radarem, čtyři akce na kontroly 

psů, beseda  s žáky 1. - 3. třídy Zákl. školy, kontrola k zamezení vloupání do motorových 

vozidel u hřbitova v období „dušiček“. 

Ostatní činnost strážníků 

Jednalo se především o doručování tzv. nedoručitelných písemností, úspěšnost tohoto 

doručování je vysoká, strážnici jich doručili 43. Mezi samozřejmosti dále patří zajišťování 

místních společenských, kulturních a sportovních akcí. 

Sbor dobrovolných hasičů 

Činnost zásahové jednotky 

Jednotka se schází pravidelně každé pondělí při cvičení. Kontroluje se výzbroj, výstroj  a 

provádí se údržba techniky. Výzbroj a výstroj zásahové jednotky je dostačující co do výše 

rozpočtu. V roce 2008 byly do výzbroje zakoupeny vyprošťovací nůžky Herkules, 

rozbrušovačka, pracovní obleky a obuv. Avšak největší událostí bylo předání nového 
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dopravního vozidla Iveco DA 10 1Z. Hasiči děkují touto cestou radním, hlavně p. starostovi 

Mgr. Procházkovi za zajištění dotací a sponzorů ke koupi tohoto vysoce moderního vozidla. 

Co se týče školení, těch bylo v roce 2008 o něco více. Je to potřebné, neboť výjezdů zásahové 

jednotky se účastní převážně mladí členové, kteří výcvik a školení nutně potřebují. 

Také námětová cvičení se osvědčila, do výcviku jednotky se zapojili noví dorostenci, kteří se 

při těchto cvičeních nejvíce naučí, protože k ostrým zásahům ještě nemohou jezdit. 

Účast na soutěžích: 

 18. května - okresní liga na Horním Poříčí 

 25. května – soutěž v Černovicích  5. místo 

 31. května – okresní kolo soutěže dorostu v Benešově  1. místo a postup do kraje 

 31. května -  I. kolo soutěže v požárním sportu v Míchově   2. místo 

 8. června – soutěž mužů nad 35 let v Rozseči   2. místo 

 14. června – krajské kolo soutěže dorostu   2. místo 

 července – účast tří členů na Podorlické stovce, z 86 účastníků z našich Musil Michal 

31. místo 

 13. července – soutěž mužů nad 35 let v Petrově   3. místo 

 19. července – II. kolo soutěže v požárním sportu v Blansku   5. místo 

 srpna – účast dvou členů na Poháru Českého ráje v Turnově, z 89 účastníků z našich 

Musil Michal 37. místo 

 9. srpna – účast čtyř členů na večerních stovkách v Kamenci, ze 192 účastníků z 

našich Musil  Michal 34. místo 

 16. srpna – účast tří členů na III. kole soutěže v požárním sportu ve Znojmě (soutěžili 

za Vel. Opatovice)  1. místo a postup rep. kola - Musil Michal, Dokoupil Martin, 

Leinveber   Tomáš 

 31. srpna – soutěž mužů nad 35 let Letovice, 2. a 4. místo 
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 31. srpna – účast čtyř členů na stovkách v Brně, ze 76 účastníků z našich nej. 

Dokoupil Martin  25. místo 

 20. září – účast tří členů na rep. kole soutěže v Přerově (soutěžili za Vel. Opatovice), 

ze 16 družstev obsadili 12. místo a na stovkách ze 128 účastníků z našich nej. 

Dokoupil Martin  48. místo 

 27. září – účast na Bludovské stovce, z 86 účastníků z našich nej. Leinveber Tomáš  

31. místo 

  Je potřebné vyzdvihnout úspěchy člena sboru Roháče Martina, který se v běhu na 100 m s 

překážkami stal vítězem neoficiálního halového mistrovství republiky v Jablonci nad Nisou. 

Stal se též vítězem večerní stovky v Kamenci, kde vytvořil rekord dráhy časem 16,41 vt., dále 

obsadil 2. místo v celostátním hodnocení seriálu závodů Velkopopovického kozla, v 

disciplíně výstup na věž obsadil 10. místo na mistrovství republiky Hasičského záchranného 

sboru, vytvořil nový národní rekord ve štafetě 4x100 m s překážkami, čímž byl neoficiálně 

překonán světový rekord v požárním útoku časem 25,55 vt.. 

Výjezdy k požárům: 

10. ledna – požár v hale firmy Letoplast  -  5 členů 

31. ledna -  požár na ulici Pražská (saze v komíně)  - 12 členů 

20. června – požár střechy v Letovických strojírnách -  8 členů 

21. června – požár sena na ulici Pražská  - 8 členů 

22. června – požár lesa u Nýrova -  15 členů 

20. července – požár na susičce ve Třebětíně -  15 členů 

26. září – požár rodinného domu v Podolí – 10 členů 

27. září – požár bývalé slepičárny v Sebranicích – 13 členů 

  4. října – požár ve Lhotě u Lysic – 9 členů 

  6. prosince – požár rodinného domu v Nýrově – 14 členů 

13. prosince  - malý požár lesa u Novičí – 10 členů 



 120 

15. prosince – požár auta na ulici Komenského – 9 členů 

Členové zásahové jednotky vyjeli také k několika technickým zásahům, pomocím a 

dopravním nehodám, např. výlov leklých ryb v zámeckém parku, odklizení stromů a větví po 

vichřici dne 25. června, vyproštění vozidla v ulici Na vyhlídce, únik ropných látek u 

koupaliště atd.. 

Rok 2008 byl charakteristický vyšším počtem požárů, avšak co do velikosti se naštěstí jednalo 

o menší záležitosti. Též technických zásahů bylo více z důvodu dvou vichřic, jenž se během 

léta přehnaly nad Letovickem. Pokud se sečtou hodiny strávené u požárů, technických zásahů 

a pomocí dostaneme se k číslu 520 hodin. Uchráněné hodnoty jsou tímto těžko vyčíslitelné. 

Společenské, kulturní a sportovní akce pro členy i občany města: 

13. ledna se konala výroční valná hromada v restauraci Na koupališti. Dne 23. února pořádali 

členové sboru již svůj XV. hasičský ples. Při přípravě odpracovali 280 hodin, při samotném 

plese dalších 320 hodin, účast byla tradičně hojná, kvitován byl rovněž zákaz kouření ve 

všech prostorách Kulturního domu. Ve dnech 11. a12. března provedli pokácení bříz u 

tanečního parketu a brány areálu (70 hodin). Dne 31. března obdrželi 30 kusů vycházkových 

obleků a čepic, vycházkový oblek tak vlastní již 57 členů. Při sběru železného šrotu ve dnech 

10. - 12. dubna bylo odpracováno 195 brig. hodin. Již tradičně 30. dubna byla zapálena vatra  

na Filipojakubskou noc. Členové sboru se sešli v nových vycházkových oblecích 4. května  

při mši svaté za zemřelé členy sboru v kostele sv. Prokopa. Dne 16. května shlédlo 30 členů 

divadelní představení Cikáni jdou do nebe v Brně, 14. června pořádali první taneční zábavu v 

tomto roce v areálu zbrojnice, počasí přálo a poprvé vyzkoušeli označování účastníků zábavy 

idintifikačním páskem. Nejdůležitější akcí měsíce července je pořádání Předpouťové zábavy, 

jenž se po všech stránkách hasičům vydařila, čímž se 462 brig. hodin vyplatilo, ve stejný den 

5. července bohužel navždy opustil řady  sboru bratr Alois Daněk, dlouholetý a obětavý  člen, 

známý především svými konferanciérskými vystoupeními při různých akcích pořádanými 

sborem. 

Na zábavě dne 9. srpna při přípravě, prodeji a pořadatelské službě odpracovali 342 hodin. V 

neděli 31. srpna pořádali soutěž mužů nad 35 let „O putovní pohár SDH  Letovice“ za účasti 7 

družstev mužů a jednoho žen.Ve dnech 5. - 7. září se uskutečnil zájezd do západních Čech 

(např. Orlík, Manětín, Bečov nad Teplou, Mariánské Lázně a Hluboká). V tomto měsíci se 

pustili také  do výměny desek a nátěru konstrukcí u lavic a stolů v areálu, po otryskání ve 
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firmě p. Floka se úsilím několika členů podařilo všechno natřít, tito odpracovali celkově 260 

hodin, ve dnech 25. - 26. listopadu se provedla kompletní výměna oken zbrojnice, následný 

úklid provedli Martin a Jana Leinveberovi. Tradiční hojně navštívená Mikulášská nadílka  5. 

prosince se opět velice vydařila, na dobrovolném vstupném se vybralo 9 006,- Kč, následně 

zaslaných na  Fond ohrožených dětí a na konto Adventních koncertů. 

Pokud se sečtou všechny brigádnické hodiny odpracované v areálu zbrojnice při jeho údržbě, 

opravách, pořádání různých akcí apod. dostaneme celkový počet 4 899 hodin, což je přibližně 

stejně jako loni. Průměr činí 122 hodin na jednoho aktivního člena. 

Činnost kolektivu mladých hasičům 

V roce 2008 se mladí hasiči scházeli na pravidelných pondělních schůzkách, kroužek 

navštěvovalo 13 dětí. Ve vedení pracoval jeden vedoucí a dva instruktoři. Přes zimu schůzky 

trávili hrami, učením hasičské výzbroje, výstroje a absolvovali teoretickou část hasičského 

sportu. Starší žáci v Šebetově v soutěži „O pohár starosty“ skončili na pěkném třetím místě. 

Jako každým rokem se mladí hasiči zúčastnili Hry Plamen ve Vavřinci, kde starší žáci 

skončili na 7. místě. Dorostenecké družstvo statečně bojovalo 31. května na okresním kole v 

Benešově, kde zvítězilo a postoupilo do krajského kola do Hodonína. To se konalo 14. 

června, pouhé půl vteřiny chybělo letovickým k vítězství a postupu na mistrovství České 

republiky, ale i tak bylo druhé místo velkým úspěchem. 

Na mikulášské nadílce obdržel každý mladý hasič balíček sladkostí, avšak největším dárkem 

byla projížďka novým hasičským autem Iveco. 

 

Sbor dobrovolných hasičů Letovice - Lhota 

Z nečekaného daru, který ale přišel vhod se dne 6. října radovali členové tohoto malého sboru. 

Převzali totiž z rukou ministra vnitra Ivana Langra v Brně pět nových zásahových ochranných 

obleků včetně speciální ochranné obuvi. 

Vybavení je určeno členům jednotek dobrovolných hasičů obcí kategorie JPO V. Jedná se o 

formu státního příspěvku na akceschopnost požárních jednotek, kterou poskytuje vláda i 

nejmenším sborům republiky. Lhotečtí hasiči dar přivítali, neboť jeden oblek stojí kolem 10 

000,-  Kč, což by si  nikdy nemohli dovolit zakoupit. Jednotka čítající v současnosti 15 členů 

jezdí k zásahům v rámci své obce, ale zúčastňují se i hasičských soutěží. 
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Školství 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště - Masarykova škola práce 

Ve školním roce 2007/2008 připravovala škola 418 žáků v těchto oborech: 

čtyřleté maturitní:                                          Stavebnictví-pozemní stavitelství 

                                                                      Obchodně podnikatelská činnost 

                Nábytkářství 

denní maturitní nástavbové:                          Podnikání 

tříleté s výučním listem:                                Truhlář 

      Zedník 

V oblasti materiálního zabezpečení pokračovalo vybavování školy dalším hardware a 

software pro výuku i učitele. Byla pořízena vyšší verze programu Bakalář, jedna z 

počítačových učeben byla vybavena novými PC s příslušenstvím, zakoupen nový nábytek do 

učebny teoretické výuky a pokračovala postupná rekonstrukce kuchyně. Byly opraveny 

podlahy v 1. patře budovy Tyršova 500, došlo ke kompletnímu ošetření zeleně v zahradě u 

budovy Tyršova 500 a z prostředků získaných z grantu byly pořízeny nádoby na třídění 

odpadu. 

Po pěti letech se podařilo znovu otevřít obor Zedník, i když jen v kombinované třídě s jiným 

oborem. Škola byla zařazena do systémového projektu Kvalita I – Nová závěrečná zkouška 

(pro obor Truhlář) ,financovaného z Evropských fondů a statního rozpočtu. Byly zahájeny 

práce na tvorbě školního vzdělávacího programu pro jednotlivé obory vyučované ve škole. 

Dále proběhla řada akcí, soutěží a zájezdů, pracovaly zájmové kroužky, škola byla též 

organizátorem krajského kola soutěže Enersol a její žáci úspěšně reprezentovali Jihomoravský 

kraj v národním a mezinárodním kole této soutěže; jeden z nich, student Radek Hanskut 

obdržel osobní dopis s poděkováním od náměstkyně ministra životního prostředí Ing. Rút 

Bízkové a knihu s osobním věnováním od  hlavy státu pana prezidenta Václava Klause. 

V rámci Regionálního centra pro obnovitelné zdroje energií proběhly plánované vzdělávací 

akce a semináře. Pro žáky škola zorganizovala zahraniční poznávací a ozdravný pobyt do 
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Řecka – letovisko Neos Marmaros. V oblasti mezinárodní spolupráce pokračovaly výměnné 

pobyty žáků a pedagogů se školou v Hirschfelde (Německo) a škola uspěla s dalším 

projektem v programu Comenius „Internetové využití informací, didaktika a vzdělávání 

prostřednictvím internetu“, na kterém začala spolupracovat od 1. 9. 2008 se školami z Polska, 

Portugalska a Turecka. 

Studenti úspěšně reprezentovali školu v různých typech soutěží, např. soutěž moravských škol 

SUSO - 2. místo truhlářů a postup do celostátního finále, celostátní soutěž v grafických 

programech oboru Stavebnictví – 1. místo v programu Allplan, soutěž „Nejlepší MESE tým“ 

(Junior Achievement - obchodníci) – 3. místo v oblastním kole, 5. místo v celostátním finále, 

celostátní kolo soutěže Hala roku - obor Stavebnictví, kde v konkurenci studentů Vysokých 

škol obsadili 2x výborné 4. místo. 

 

Církve 

Římskokatolická církev 

Významná událost pro letovickou farnost se udála hned na Nový rok 2008, to sbormistr 

Miloslav Krejsa si při děkovné mši svaté v kostele sv. Prokopa připomněl 50 let své 

sbormistrovské činnosti a tuto neopakovatelnou událost rád oslavil. Mimořádná je i ta 

skutečnost, že ve stejném kostele jubilant  řídil tutéž Šimíčkovu Českou vánoční mši jako 

před padesáti lety. Sbormistru Krejsovi přišli po mši svaté poblahopřát děkan P. Pavel 

Kopecký, jáhen Bohumil Urbánek, členové pěveckého sboru Bohuslav Martinů a mnoho 

dalších gratulantů.  

Začátkem roku dne 11. ledna došlo k pokácení posledních čtyř přerostlých borovic 

(douglasek) v prostoru za apsidou farního kostela sv. Prokopa, čímž byla celá akce započatá v 

předešlém roce ukončena. 

Jako již tradičně proběhla v Letovicích Tříkrálová sbírka, jenž se setkala u většiny občanů s 

porozuměním a štědrostí. Skupiny koledníků přály svým sousedům Christus mansionem 

benedicat - Kristus žehnej tomuto příbytku a koledovaly pro ty, kteří jsou v nouzi a potřebují 

nutnou pomoc. Touto cestou bylo získáno 30 306,- Kč. Výtěžek sbírky byl předán na 

konkrétní projekty organizované Charitou České republiky. 
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Následkem vichřice ve dnech 1. a 2. března byla na konventním kostele sv. Václava 

poškozena střešní krytina věže, včetně části krytiny pod věží a na střešních plochách kostela. 

Aby se zabránilo vyšším škodám byly neprodleně zahájeny opravné práce. Lešení do výšky 

téměř 28 metrů postavila firma z Lysic a klempířské práce na výměně měděné krytiny v 

rozsahu přes 40 metrů čtverečních provedla firma Konečný z Černé Hory. Současně byla 

opravena poškozená fasáda na průčelí. Celkové náklady  přesáhly 200 000,- Kč. 

Na letovickou poutní neděli 5. července odešel na věčnost ve věku 81 let pan Alois Daněk, 

jenž od svých šesti let až do doby těsně před svým skonem ministroval v obou letovických 

kostelích. V pohnutých padesátých létech byl přinucen těsně před ukončením opustit studium 

bohosloví, aby následně celý svůj věnoval nemocným na rentgenovém oddělení v boskovické 

nemocnici. Svým skromným a slušným jednáním byl příkladem vzorného křesťana. 

V první pololetí byly provedeny následující stavební práce: 

1) Oprava vstupu do kostela sv. Prokopa a zakoup. nových skříněk do předsálí ve výši 30 

000,-Kč 

2) Sanace základového zdiva kostela sv. Prokopa na severní straně hlavní lodi za též 30 000,- 

Kč. 

3) Současně byla provedena další etapa spojená s úpravou zeleně kolem kostela, kdy došlo k 

vysazení  nové zeleně v častce 8 000,- Kč. 

Veškeré výše uvedené práce zajišťoval po všech stránkách jáhen Bohumil Urbánek, avšak 

bohužel i přes jeho mnohé výzvy věřícím k účasti na brigádách se jich zúčastňovala jen malá 

skupinka. Naopak je  chvályhodné, že několik ateistů svou účastí na brigádách prokázalo, že 

jim není osud kostela - kulturní památky lhostejný. 

Dne 12. července se konala primiční mše svatá novokněze P. Bohumila Urbánka, 

dosavadního letovického jáhna, v Uherčicích u Hustopečí za účasti též mnoha farníků z 

Letovic a okolí. Současně nastoupil nový jáhen Robert Prodělal. 

Dne 15. září, na svátek Panny Marie Bolestné se konalo požehnání čerstvě opravené kapličky 

Panny Marie na Pražské ulici. Práce, jenž započaly v roce předešlém byly dokončeny roku 

2008 obnovením průčelního zdiva atiky, vnitřních a vnějších omítek, provedením drenážní 

štěrbiny a položením nového chodníku. Opravy zajišťovalo Město Letovice ve spolupráci s 

farností, celkové náklady dosáhly 179 000,- Kč, z toho přispělo Město 94 000,- Kč, příspěvek 
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z rozpočtu Jihomoravského kraje 45 000,- Kč a podpora Nadace města Letovice pro rozvoj 

kultury a životního prostředí ve výši 40 000,- Kč. 

Rekonstruovanou kapličku požehnal novokněz P. Bohumil Urbánek. 

Dne 6. října byla letovické veřejnosti představena obsáhlá publikace „Kostel sv. Prokopa v 

Letovicích“ autorů Bohumila Kociny a P. Mgr. Pavla Vybíhala, jenž vytvořili 

nepřehlédnutelné dílo daleko přesahující podobné práce vydávané v našem regionu. 

Významný letovický fotograf B. Kocina obohatil publikaci šedesáti snímky zobrazující jak 

celkové pohledy na kostel, tak mnoho detailů zevnitř. Mladý kněz P. Mgr. P. Vybíhal je 

autorem zajímavě zpracovaného textu, vzniklého na základě jeho diplomové práce. Kniha se 

věnuje historii vzniku kostela, popisuje architektonická řešení a detailně se zabývá 

mobiliářem včetně zvonů. Na konci je pak přehledová tabulka se jmény všech dosavadních 

letovických duchovních. 130-ti stránkovou publikaci na kvalitním křídovém papíře za 150 

korun vydala místní Katolická beseda. 

Počinem manželů Fuzkových byl obnoven kříž v Letovicích - Lhotě před domem čp. 33. Z 

vlastní iniciativy a z větší části ze svých prostředků renovovali poškozenou drobnou sakrální 

památku pocházející z roku 1905. Částkou 8 500,-  Kč přispělo i Město Letovice. 

Na zadní straně podstavce kříže čteme nápis: 

                                        „Omnia ad maiorem Dei gloriam renovationem 

                                                MUDr. Eva et  MUDr. Josephus Fuzka 

                                                           Anno Domini 2008“ 

Výsledek hospodaření farnosti Letovice za rok 2008: 

Počáteční stav k 1. 1. 2008                                                31 888,-  Kč 

Příjmy: 

Nájemné               2 000,- 

Sbírky                                                                             447 375,- 

Dary                                                                                363 100,- 

Úrok z běž.účtu                                                                   1 544,- 

Příspěvek města                                                                 20 000,- 

                                                                                 __________________ 

        Sa                                                                             834 019,- 
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Výdaje: 

Bohoslužebné                                                                       9 094,- 

Režijní výdaje                                                                   249 298,- 

Opravy                                                                                 84 606,- 

Odeslané sbírky                                                                   74 906,- 

Nákup mikrofonu                                                                  8 250,- 

Poplatky bance                                                                         444,- 

                                                                                     __________________  

       Sa               406 598,-     

 

Zůstatek k 31. 12. 2008                                                        459 303,-  

 

Církev bratrská 

I když Církev bratrská patří k menším protestantským církvím, má v Letovicích již svoji  

dlouhou tradici. Právě v roce 2008 si připomněli 100. výročí založení sboru. Je pro ně 

potěšitelné, že během stoleté existence sboru nedošlo ke stagnaci či úbytku členů a aktivit, ale 

právě naopak. Proto se začalo v dřívějších letech uvažovat o rozšíření prostor na Okružní ulici 

kvůli rozrůstajícímu se sborovému životu. Početná mládež neměla vhodné zázemí pro svoji 

činnost a rovněž další prostory ze 70. let minulého století již přestaly vyhovovat. 

Během prvního pololetí  2008 byla dokončena hrubá stavba, dokončily se omítky, o 

prázdninách se instalovalo topení a do konce roku byla celá stavba zhruba hotová. V přístavbě 

budou sloužit členům sboru dvě větší klubovny pro setkávání dětí, mládeže i dalších generací, 

velká kruhová multifunkční místnost poskytne dostatečný prostor k setkáním po 

bohoslužbách i případně kulturním akcím. Nechybí ani větší kuchyň, sociální zařízení a 

kotelna. Nové prostory chtějí využívat nejen k církevním akcím, ale i pro akce určené široké 

letovické veřejnosti, aby „žila“po celý týden. Celkové náklady činily zhruba 9 milionů korun. 

Od začátku roku koná záslužnou činnost letovická rodačka a členka sboru Alena Krúpová v 

daleké jihoamerické zemi – Chile. Pracuje tam jako učitelka angličtiny a spolu s místním 

křesťanským společenstvím CENLIMI  připravuje projekt „Anglické kempy“, který 

Letovicích funguje již osmý rok pod záštitou právě Církve bratrské. Projekt nabízí možnosti 

učit se angličtinu s rodilými Američany o letních prázdninách. 
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Kultura 

Městské kulturní středisko 

Výčet akcí pořádaných v MKS Letovice v roce 2008 byl velmi bohatý a různorodý. V 

divadelní oblasti byla pořádána pravidelně každý měsíc divadelní představení pro děti 

předškolního a mladšího školního věku, např. v únoru divadlo Špilberg z Brna „Králíci z 

klobouku“, v dubnu divadlo Andromeda s představením „Líný Honza“, v květnu představení 

divadla KAPSA z Andělské Hory „Nešťastný šafářův dvoreček“, v září představení divadla 

DUHA z Polné „Perníková chaloupka“ atd. Co se týče představení pro dospělé diváky, hned v 

lednu přijeli divadelníci z Prahy uvést hru „Věrný – Vrah zvoní dvakrát“ se známými herci 

Ivanem Vyskočilem, Tomášem Krejčířem a Danou Homolovou. Dne 10. dubna pobavila 

diváky dvojice populárních komiků Josef Alois Náhlovský a Josef Mladý v pořadu 

„Kamikadze v akci“. Úspěšné bylo též představení v podání ochotnického souboru z okolí – 

dne 4. dubna Ochotnického divadelního spolku z Brněnce „Maryša“ od bratří Mrštíků 

Hudební pořady byly zastoupeny produkcí tzv. vážné hudby - v cyklu Kruhu přátel hudby 

bylo uvedeno 8 koncertů, dále 3 výchovné koncerty pro Základní školy, koncert „zpívajícího 

právníka“ JUDr. Ivo Jahelky „Písničky z pod taláru“, v měsíci květnu také veleúspěšné 

vystoupení legendární formace KATAPULT, v červnu v rámci Hudebních slavností 2008 

koncert Ondřeje Havelky a jeho Melody Makers. 

Tradičně bylo MKS spolupořadatelem X. reprezentačního plesu Města Letovice, který se 

konal dne 16. února, o měsíc později to byl Tradiční dětský karneval, v dubnu Koncert tří 

generací, v témže měsíci Jarní koncert Velkého dechového orchestru Základní umělecké 

školy Letovice. 

MKS uspořádalo několik divadelních zájezdů – v lednu do Městského divadla Brno na 

muzikál „Čarodějky z Eastwicku“, v červenci na festival Shakespearovské letní hry do Brna 

na hru Kupec benátský. 

Z dalších akcí se kulturní středisko spolupodílí na přípravě akademie mažoretek VO CO 

GOU, je spolupořadatelem tradičních akcí jako jsou pravidelné výstavy v prostorách 

Kulturního domu, Běh zámeckým parkem, Běh okolo přehrady Křetínka, úklid břehů 

přehrady Křetínka v rámci Dne Země, oslavy státních svátků ve spolupráci s Městem 
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Letovice. V měsíci květnu to byl tradiční Floriánský jarmark spojený s nesoutěžní přehlídkou 

mažoretkových skupin Letovice 2008, v létě se středisko podílí na organizaci Festivalu 3+1, v 

čase adventním byly hojně navštíveny s tímto časem související akce – Adventní dílničky, 

Adventní zpívání pod vánočním stromem na Masarykově náměstí a Adventní výstava betlémů 

a vánoční tématiky. 

Masopustní veselí v místních částech 

V sobotu 2. února se po dlouhých dvaadvaceti létech vrátila tradice ostatků do Meziříčka. Již 

časně zrána se sešla dvacetičlenná skupina osvědčených občanů, aby svoje tváře a postavy 

proměnila v různé masopustní maškary. Po deváté hodině ranní bylo možné dům od domu od 

dolního konce a po celé vesnici vidět, slyšet a kdo chtěl i přivítat i medvěda, vojenského 

vysloužilce s harmonikou, partu potulných muzikantů, starobylé cikánky, kominíčka 

přinášejícího do domů štěstí, ženich se sličnou pannou nevěstou a nade vším dohlížející 

smrtku. Celé této formaci vévodil rejtar se svojí kobylou a dědek nesoucí se v nůši babky 

Aničky. 

Návrat tradice ocenili především starší občané, ale i mnozí z těch, kteří buď byli kdysi 

aktivními aktéry „ostatků“, nebo je dobře pamatují, i ti, pro něž byla tato akce úplnou 

novinkou. Koblihy, koláče i tekuté občerstvení pro masopustní průvod čekaly téměř v každém 

domě, aby se všichni sešli večer opět na společné zábavě v kulturním domě. Zpěvy a dobrá 

nálada nebraly konce do pozdních nočních hodin.  

Taktéž 2. února oslavili konec masopustu podruhé v Kladrubech. Po poledni vyšel průvod od 

klubovny na cestu vesnicí. Celé rodiny, rodiče a děti v maskách, mládež i starší občané prošli 

celou ves. Za zvuků harmoniky byli v jednotlivých staveních obdarováni různými dobrotami, 

a ti co mohli, nepohrdli i nějakou kořaličkou. Počasí bylo v ten den dobré, v průvodu čítajícím 

43 masek panovala dobrá nálada. Také přijel se svými krásnými koni a kočárem pan Ing. 

Groga, tím byli všichni účastníci doslova nadšeni. 

K večeru se průvod  vrátil do klubovny a spolu s  dalšími občany, kteří se přišli také pobavit a 

posedět, pochovali basu. 

Zhodnocení činnosti knihoven v roce 2008 

Registrovaných čtenářů – 1 068 (z toho 387 v dětském oddělení) 

Návštěvníků celkem – 15 643 (z toho 7 938 v dět. odd.) 
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Výpůjčky celkem – 45 987 (z toho 9 600 v dět. odd.) 

Internet – 1 996 návštěv  

Virtuální návštěvy  webových stránek knihoven 1 200 

Porovnání  se stejným obdobím loňského roku: 

Celkem čtenářů od počátku roku o 133 více, t. j. o 14,2 % 

Celkem návštěvníků o 3 871 více, t. j. o  32,9% 

Celkem výpůjček o 4 003 více, t. j. o 9,5% 

Zhodnocení činnosti Turistického informačního centra 

Centrum navštívilo v roce 2008 celkem 3 822 návštěvníků, z toho bylo 2 704 místní občané, 1 

088 českých turistů a 30 turistů zahraničních. 

Zodpovězeno bylo 341 telefonických dotazů a 49 e-mailových dotazů. 

Celkový počet kontaktů tak činí 4 212. 

TIC dále zajistilo 7 prohlídek historické rokokové lékárny v klášteře Milosrdných bratří s 

výkladem, lékárnu si prohlédlo 85 návštěvníků. 

 

 

Zájmová sdružení 

Nové sdružení zdravotně postižených 

Činnost sdružení byla i v roce 2008 zaměřena na zábavu, poučení a hlavně na upevnění zdraví 

členů a zúčastněných zdravotně znevýhodněných spoluobčanů. Členská základna Nového 

sdružení čítala ke konci roku 340 členů. 

Leden patřil tradičně „Zimnímu zábavnému odpoledni“. Členové byli kromě prožité zábavy 

též informováni o změnách v sociálních zákonech, důchodové oblasti a poplatcích ve 

zdravotnictví. 
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V měsíci březnu se tak jako každým rokem sešli s žáky Základní umělecké školy, kteří se 

pochlubili svým uměním a současně členové oslavili svátek žen. Dárkem pro ně bylo estrádní 

vystoupení souboru Lipka z Blanska. 

V  dubnu navštívili zámecký park, kde se díky místostarostovi p. Kudovi dozvěděli mnoho 

zajímavého o historii letovického panství a od RNDr. Marty Makovské zase vše o zámeckém 

parku. Akci, jenž umožnil nový majitel zámku p. Vavříček se zúčastnilo téměř 200 občanů. 

V červnu pořádali oblíbené Regionální setkání zdravotně postižených za účasti více než 400 

lidí se zdravotním postižením ze širokého okolí. Hlavní část kulturního programu zajistila 

ZUŠ a svým dílem přispěli zdrav. postižení přátelé z Černé Hory. Při hudbě a tanci se 

přítomní bavili až do pozdních večerních hodin. 

Ve druhém prázdninovém měsíci zavítali do Skrchova, kde ve spolupráci se spřáteleným 

občanským sdružením ESO Skrchov uspořádali PEL-MEL odpoledne za i účasti zdravotně 

postižených přátel z Černé Hory. Odpoledne bylo zahájeno v muzeu zemědělství v Horním 

Smržově, pokračovalo exkurzí ve firmě Teluria Skrchov a vyvrcholilo sportovními hrami na 

výletišti ve Skrchově, kterých se zúčastnilo více jak 40 zdatných. 

V říjnu pořádali další zajímavost - „Výlet okolo Křetínské přehrady“. Pod přehradní hrází je 

hrázný seznámil s vodním dílem Letovice, ve Křetíně navštívili modelovou železnici p. 

Bačovského a dále Dětskou ozdravovnu. Nezapomněli na místní kostel sv. Jeronýma s 

výkladem o historii. Celý zájezd byl ukončen zábavou v křetínské sokolovně. 

V listopadu se konalo „Výroční setkání členů“, kde byla shrnuta celoroční činnost a 

naplánován program na rok 2009, který si členové sami schválili. Přítomné pozdravil starosta 

města Mgr. Radek Procházka. 

Poslední měsíc roku patřil „Předvánočnímu odpoledni“ s bohatým kulturním programem. 

Šestkrát během roku uspořádali rehabilitační odpoledne v blanenské nemocnici na oddělení 

balneoterapie. Vždy za účasti 45 zájemců proběhlo cvičení v tělocvičně, plavání a cvičení v 

bazénu pod dohledem odborných pracovnic. Dvakrát ročně pořádali „Odpoledne pro zdraví“ 

na Ohradě ve Vískách, za vysokého zájmu asi 80 lidí zde byly na pořadu masáže, cvičení, 

plavání , vířivá koupel a hipoterapie. Před Velikonocemi a Vánocemi zorganizovali návštěvu 

dlouhodobě léčených pacientů místní Nemocnici Milosrdných bratří, kde každý pacient 

obdržel malý dárek pro potěchu. 
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Vždy 50 účastníků se zúčastnilo dvou ozdravných pobytů a to v Orlických horách resp. na 

Vysočině. 

Tuto, z pohledu členů Nového sdružení bohatou činnost lze pořádat díky finanční pomoci 

podnikatelů z našeho regionu a zejména pochopení Města Letovice,poskytujícího nemalou 

dotaci. 

Svaz tělesně postižených – místní organizace 

První akcí roku byla lednová beseda s místostarostou města p. Vladimírem Stejskalem o 

přestavbě budovy městského úřadu a hřiště u školy na Komenského ulici. Dne 19. února v 

přednášce o zdraví referovala MUDr. Královcová o nových pomůckách pro tělesně postižené 

pacienty a o dokončovacích pracích v areálu Nemocnice Milosrdných bratří. Velmi zájímavá 

a poutavá byla také přednáška paní Podsedníkové o účinku bylinek na naše zdraví konaná dne 

15. dubna. 

Dne 13. května členové oslavili Svátek matek a 25. května zajeli do Vlčnova na tradiční a 

vždy hojně navštívenou Jízdu králů. Avšak vrcholnou záležitostí byl ozdravný pobyt ve dnech 

12. -19. července v Sezimově Ústí v jižních Čechách, kterého se zúčastnilo 34 členů. Bydleli 

v Domově mládeže zdejších odborných škol, během pobytu navštívili mnoho kulturních 

památek v oblasti - zámek Červená Lhota, historický Tábor s jeho památkami, poutní místo 

Klokoty spjaté s překrásným kostelem a klášterem, lázeňské městečko Bechyni a hrady Orlík 

a Zvíkov. Unikátní byla návštěva naší největší atomové elektrárny Temelín s odborným 

výkladem. Několika pěkných dní využili k procházkám do okolí, např. na zříceninu Kozí 

Hrádek spojenou s pobytem Mistra Jana Husa v letech 1412 - 1414. Samozřejmě neopomněli 

navštívit v místě svého pobytu hrobku prezidenta Edvarda Beneše a jeho ženy Hany v 

rozsáhlém parku s vilou. 

V měsíci září pak uspořádali zájezd na Svatý Kopeček u Olomouce a koncem října na 

majestátný Pernštejn a vše zakončili dne 16. prosince vánočním posezením. 

V průběhu roku se konala též dvě relaxační koupání pro členy v centru Ohrada na Vískách. Je 

vhodné se zmínit touto cestou i o tom, že všechny akce konané v Letovicích mohou být díky 

pochopení Města pořádány v prostorách Městského klubu důchodců. 
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Junák – středisko Letovice 

V lednu se členové všech oddílů zúčastnili „Tříkrálové sbírky“, v březnu navštívili areál 

Ohrada na Vískách a muzeum minerálů tamtéž. Koncem dubna na svátek sv. Jiří proběhlo 

setkání skautů u příležitosti jeho svátku - patrona  junáků a bojovníka za spravedlnost. V 

květnu se zúčastnili v krojích vzpomínkových akcí Dne osvobození u památníku na koupališti 

a u kostela. Koncem června a začátkem července uspořádali pro mládež letní tábor na 

Randulce u Němčic, kde prožili nezapomenutelných 15 dní ve zdravém prostředí uprostřed 

lesů se studánkou v místech pramenících vod,jedněch nejčistších u nás. Hlavním úkolem roku 

2008 byla oprava části střechy nad klubovnami v parku provedená v měsících  červenci a 

srpnu v celkové hodnotě 135 tisíc 547 korun, toto se podařilo díky vydatné podpory města, 

Jihomoravského kraje a ústředí Junáka. Práce ve vzorné kvalitě provedla firma Zdeněk 

Toman z Meziříčka. Na pomocných pracích se podílel i roverský kmen za vedení bratra 

Štulpy. 

V Letovicích proběhl druhý běh čekatelských kurzů, zaměřený na výchovu budoucích 

vedoucích a to pro celý okres. Těsně před Vánocemi roznášely skautky Betlémské světlo pro 

pohodu vánočních svátků. 

Dům dětí a mládeže Letovice 

Dne 19. ledna byl uspořádán Maškarní karneval - V. ročník tanečního veselí spojeného s 

diskotékou a spoustou soutěží. 18. února se konal zájezd do největšího centra zábavy, sportu a 

relaxace Babylon v Liberci, dne 8. března byl pořádán Okresní turnaj družstev ve florbalu v 

tělocvičně Zákl. školy Komenského v kategorii starší žáci a dorost, v kategorii dorost 

zvítězilo družstvo Domu dětí a mádeže Letovice. U příležitosti Dne Země se konal dne 19. 

dubna zájezd do ZOO Olomouc. Dne 1. června byl uspořádán ve spolupráci s Leteckým 

klubem Dětský den na letišti Písečná se spoustou soutěží, ukázek letecké techniky, leteckých 

a raketových modelů. Akcí pro nejmenší byl Pohádkový park dne 18. června pořádaný v 

zámeckém parku s pohádkovými bytostmi a soutěžemi. 

Hned po prázdninách to byla 19. září Drakiáda na letišti pro všechny děti bez rozdílu věku v 

rámci Týdne mobility, o čtyři dny později se konal v rámci akce „Evropský den bez aut“ v 

uzavřené části Masarykova náměstí závod horských kol. Závodníci museli překonávat 

překážky, jenž prověřili jejich cyklistickou zručnost. Dne 18. října došlo k zakončení sezony 

jezdeckých oddílů DDM Letovice Hubertovými jezdeckými dny - soutěží v jízdě na koních na 
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farmě CH v Cetkovicích. Dne 29. října byl uspořádán v zámeckém parku Bludičkový pochod, 

kdy hodné bludičky připravili pro děti úkoly v podvečerním zámeckém parku, po jejichž 

splnění byli v cíli odměněni sladkostmi a lampionem, kterým si svítili na cestu domů. Dne 3. 

prosince proběhla v sále restaurace Na koupališti Mikulášská diskotéka spojená s volbou 

MISS a MISSÁKa roku, děti zvolil MISS 2008 Lucii Bayerovou a MISSÁKa 2008 Pavla 

Fridricha. 

Kromě pravidelných činností v zájmových útvarech a akcích pro veřejnost, DDM provozoval 

i táborovou činnost: 

 29. červen – 12. červenec -   Sportovně-rekreační tábor v Orlických horách se 

zaměřením na   judo, karate a kurz sebeobrany 

 14. červenec – 18. červenec   Příměstský tábor „Tvořivá dílna“, zaměřený na výrobu 

keramiky 

 27. červenec – 1. srpen    Letní tábor u koní v Cetkovicích 

Největší úspěchy v roce 2008: 

Judo  -  Kristýna Striová -  zlato a bronz na Krajském poháru v Blansku 

             bronz na Turnaji mládeže v Olomouci      

             zlato na Turnaji mládeže ve Velké Bíteši 

Raketový modelář  -  Petr Štěpánek – stříbro na mistrovství České republiky 

Stolní tenis  -  Martin Foret  - 3. místo na Okresním přeboru mládeže, kategorie mladší žáci 

                       Denisa Mazalová -  2. místo na Okresním přeboru mládeže, kategorie dívek 

Různé 

Zámek Letovice 

Ještě před pár lety málokdo věřil tomu, že letovický zámek může získat ještě někdy svoji 

dávnou krásu. Takřka nemožné se stalo skutečností. Do konce roku 2008 byly dokončeny 

venkovní fasády, proběhla kompletní výměna oken a stále současně pokračují i opravy v 

interiérech. Dne 1. května začala na zámku historicky první sezona pro návštěvníky. 

Prohlídky mají název „Jak pokračuje rekonstrukce“, kdy zájemci mají možnost si prohlédnout 

celý objekt, což v budoucnu již možné nebude, neboť majitel pan Vavříček se plánuje do 

druhého patra nastěhovat. Dospělí za 50 korun a děti za 30 korun si tak mohou prohlédnout 

přízemí, jenž je vlastně starým hradem, první i druhé patro a pak sejít točitým schodištěm do 

jízdárny, kde je v provozu nová restaurace. 
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Prohlídka probíhá vesměs bez průvodce, návštěvník může dle brožurky prozkoumat celý 

komplex budov bez jakéhokoliv omezení. V prostorách zámku došlo k otevření galerie, kde 

společně i v zámecké restauraci se uskutečnila řada společenských a kulturních akcí. Během 

víkendů se na prostranstvích konala šermířská vystoupení, lukostřelba a vyjížďky na koních. 

Na zájem návštěvníků si pan majitel po skončení turistické sezonu v říjnu stěžovat nemohl, 

premiéra dopadla velmi dobře. Zájemců přišlo přes 20 tisíc, především z našeho města a 

blízkého okolí, ale též  ze všech koutů naší vlasti i ze zahraničí, svoje dojmy vyjadřovali ve 

zcela popsané knize návštěv. Zájem byl i o výstavy, konaly se zde i svatby a soukromé 

oslavy. Očekává se, že návštěvnost bude s postupem dokončovacích prací v dalších sezonách 

stoupat. 

Majitel pan Vavříček může být na svoji práci hrdý, mimo získaného titulu Osobnost roku 

2008 pro svoji osobu, letovický zámek získal  titul „Nejlépe opravená památka v 

Jihomoravském kraji v roce 2008“, kdy uspěl v konkurenci dvaceti dalších památek a to 

díky nejvyššímu počtu zaslaných SMS zpráv (3 400). Prvenství v soutěži bylo spojeno s 

mimořádnou dotací ve výši 150 tisíc korun, která přispěje nejspíše na rekonstrukci zámeckých 

komnat, kde hodlá majitel zřídit raritu – novomanželské apartmá. Vítězství v soutěži 

potvrdilo, že snaha a práce pana Vavříčka má svůj smysl. 

Z nové turistické atrakce má radost též starosta města Mgr. Radek Procházka, pro něhož je 

příjemné, že opravený zámek přiláká turisty, čímž se zvýší návštěvnost města i jeho uvedení 

ve známost v celém státě. ¨ 

 

Letovický rodák mistrem světa 

Dne 25. října získal Jiří Hrdlička v německém Dorn 

birnu titul mistra světa v kolové ( spolu ve dvojici s Radimem Hasoněm). Ve finalové zápase 

porazili reprezentanti České republiky  domácí Německo 6:4. 

 

Kroniku města Letovice 2008 sestavil a sepsal Jaroslav Hejl. 
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Letovice v číslech charakterizující rok 

Matrika 

(údaje zahrnují i obce, pro něž je město Letovice pověřeno výkonem státní správy) 
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Bylo uzavřeno 39 sňatků, z toho 15 církevních 

Počet žádostí o změnu jména a příjmení     3 

Počet zápisů o určení otcovství       19 

Počet podaných žádostí o výpis z rejstříku trestů    2 

V rámci Czech POINTu bylo vydáno 229 výpisů z rejstříku trestů, 117 výpisů z katastru        

                    nemovitostí, 87 výpisů z obchodního rejstříku, 4 výpisy ze živnostenského 

rejstříku, 3 výpisy z      bodového hodnocení řidičů, 4 žádosti o zřízení datové schránky 

Počet ověřených podpisů na listinách a listin    3 540 

Počet žádostí o vydání občanského průkazu        640 

Evidence obyvatel 

 K 31. 12. 2009 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6 658  občanů České republiky (z 

toho 2 614 mužů, 2 831 žena a 1 213 dětí -  614 chlapců, 599 děvčat) 

V roce 2009 se narodily 64 děti – 33 chlapci, 31 děvče, zemřeli 83 občané – 37 mužů, 46 žen. 

K trvalému pobytu se přihlásilo 170 občanů, odhlášen byl 191 občan. 

Počet  obyvatel - občanů České republiky se oproti stejnému období loňského roku snížil o 

21. 

Dle dostupných informací bylo ke konci roku 2009 hlášeno k pobytu ve městě 195 cizinců. 

Sociální oblast 

Pečovatelská služba – v roce 2009 byla poskytnuta pečovatelská služba 126 občanům, z toho 

přímo v Domově 50 občanům 

Domov pro seniory – v roce 2009 evidováno 95 žádostí o umístění, 17 ubytovaných ukončilo 

pobyt  (z toho 15 zemřelo, 2 ukončili pobyt na vlastní žádost) 

Dům s pečovatelskou službou – v roce 2009 bylo evidováno 186 žádostí o umístění, přiděleno 

6 bytů 

Sociální dávky: 
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Na dávkách bylo vyplaceno celkem 1 192 762,- Kč (z toho dávky pomoci v hmotné nouzi  

1 187 962,- Kč) 

Záležitosti města 

Dne 1. března zahájila provoz tolik potřebná rehabilitační ambulance v prostorách Nemocnice 

Milosrdných bratří. Pro mnoho pacientů to znamená úsporu časovou, ale i finančních 

prostředků při cestách, především do Boskovic. Službu zajišťuje místní firma Rehacentrum a 

probíhá každou středu od 9,00 do 17,00 hodin. 

Začátkem března rezignoval na svoje členství v předsednictvu dobrovolného okresního 

Svazku vodovodů a kanalizací starosta města Mgr. Radek Procházka. Dle jeho vyjádření ho 

práce v něm stála příliš mnoho energie a času, a to bez výrazného efektu. Byl osamoceným 

rebelem proti zbytku předsednictva, které na svých postupech neustále odmítalo cokoliv 

měnit. Otevřeně poukazoval na nedostatečnou informovanost při zadávání veřejných zakázek 

a kritizoval rovněž hospodaření uvnitř Svazku samotného. Navíc by mohla přítomnost pana 

starosty v budoucnu ohrozit řešení problémů v našem městě ze strany Svazku. Jako nového 

zástupce města doporučil místostarostu Vladimíra Stejskala. 

Dne 14. března zemřela ve věku 100 let a tří měsíců nejstarší občanka města paní Ludmila 

Janoušková. 

Dne 1. dubna byly zahájeny práce v rámci projektu Revitalizace budov Základní a Mateřské 

školy na Komenského ulici a to pracemi na objektu Základní školy. Rekonstrukce byla 

rozvržena na léta 2009 a 2010 za účelem snížení energetické náročnosti provozu obou budov, 

když budou vyměněna veškerá okna a dveře a se zateplením obvodových zdí a střech a novou 

fasádou dojde i ke změně celkového vzhledu. Investorem celého projektu je Město Letovice, 

jenž z programu Státního fondu životního prostředí získalo dotaci ve výši 30 478 261 koruna, 

samotné město se  podílí částkou 14 milionů korun. Do konce roku byly práce na budově 

Základní školy zhruba ze tří čtvrtin hotovy. 

Od 1. května se kvůli novele zákona č. 235/2004 Sb. o dani z přidané hodnoty stalo Město 

Letovice plátcem této nepřímé daně. Hlavním důvodem byl zvýšený obrat na účtu města, 

zapříčiněný zejména prodejem městských bytů, což způsobilo překročení limitu obratu 1 

milionu korun za bezprostředně předcházejících 12 měsíců dle § 6 výše zmiňovaného zákona. 
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Odvádět zákonem stanovenou sazbu daně (k 1. 5. 2009 činila základní sazba 19% a snížená 

9%) povede ke zdražení služeb a zboží, které město nabízí. 

Jedná se o následující položky: 

- prodej dřeva 

- rozhlasové hlášení 

- Katalog řemesel a služeb 

- věcná břemena 

- krátkodobý pronájem do 48 hodin 

- prodej vyřazeného majetku 

- propagační předměty a dary nad 500,-Kč 

- přeshraniční dodání zboží a služeb. 

Dne 13. května se sešli zástupci letovické samosprávy, představitelé institucí a řadoví občané, 

aby společně hledali co je zapotřebí udělat pro zlepšení života v Letovicích. Výsledkem byla 

deklarace hlavních priorit, takzvaného Desatera největších problémů města, jejichž řešením 

by se měli v budoucnu zabývat nově zvolení zastupitelé. 

Bolavá témata města: (bez prioritního řazení) 

- parkování ve městě 

- vytvoření uceleného jednotného vzdělávacího centra 

- zajištění minimálního počtu bytů pro krizové situace 

- zpracování územního plánu 

- podpora služeb v cestovním ruchu 

- výstavba veřejných toalet 

- podpora akcí sportovního vyžití neorganizované mládeže 

- podpora zavádění obnovitelných zdrojů energie 

- realizace protipovodňových opatření 

- řešení likvidace odpadních vod v místních částech 

- využití průmyslové zóny 

- zachování speciálního školství ve městě 

- zbudování přestupního uzlu Integrovaného dopravního systému 

- řešení dvorního traktu městského úřadu. 

V polovině roku dlužilo městu zhruba dvacet  nájemníků obecních bytů - neplatičů půl 

milionu korun, což v době recese především není zanedbatelná částka v příjmové kapitole. 
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Vedení radnice s nimi zatím jednalo po dobrém, snažilo se je přimět k platbě cestou domluvy 

na splátkovém kalendáři a usilovalo o zaměstnávání dlužníků v rámci veřejně-prospěšných 

prací, aby došlo k umořování pohledávek z jejich výdělků. Radnice jen minimálně využívá 

možnost dle Občanského zákoníku, jenž umožňuje dát výpověď z nájmu uživateli bytu 

neplatícímu třikrát po sobě nájemné. Toto krajní řešení bylo využito v loňském roce 

jedenkrát, letos zatím nikoliv. 

Ekonomická recese zmrazila mimo jiné i činnost místní Nadace pro rozvoj kultury a životního 

prostředí. Koncem června se rozhodlo, že letos nebude poskytovat žádné granty, protože 

výnosy z jejího majetku nedosáhly potřebné výše. Nadační jmění tvoří v převážné míře cenné 

papíry, jejichž reálná hodnota poklesla natolik, že výnosy nepokryjí více než náklady na 

provoz. Ještě v loňském roce si mohla nadace dovolit rozdělit 250 000,-Kč a letos najednou 

bohužel nic, což se v celé čtrnáctileté historii nadace ještě nikdy nestalo. 

Koncem června vedení města ustoupilo pro technickou náročnost od zavedení pravidelné 

autobusové dopravy do místní části Lhota, která tímto zůstává jako jediná ze třinácti místních 

částí odříznutá od hromadné dopravy. Skrze Lhotu neprojede autobus ani údržbové vozidlo 

kvůli nedostatečně široké cestě a kus před zástavbou by se musela postavit nová točna. Příliš 

úzká je i příjezdová cesta od Letovic ulicí Lesnou. Rada města hodlá vymyslet raději způsob, 

jak místním trvalým obyvatelům (nyní asi 40) v případě zájmu přispět na dopravu osobními 

vozy. 

V polovině roku očekávalo vedení města kvůli hospodářské krizi asi dvanáctiprocentní pokles 

příjmů ve srovnání s rokem 2008, což činí asi 7,5 milionu korun. Tímto bere řada 

naplánovaných akcí za své, jiné se odkládají na neurčito; např. posilování vodovodu v 

Jevíčské ulici, rozšiřování kanalizace v Halasově ulici i sanace svahu pod zámkem, která měla 

přijít na osm set tisíc korun. Se zvládnutím současné tížívé situace pomůže městu firma 

budující v Třebětíně inženýrské sítě u nových stavebních pozemků. Z celkových 5 milionů 

korun se zaplatí letos jen polovina a zbytek se přesune do příštího roku.   

Začátkem července skončila druhá etapa rekonstrukce budovy městského úřadu, jejímž 

výsledkem je kromě nových podkrovních místností i bezbariérový přístup do všech podlaží. 

Podkroví vévodí ze tří stran prosklená zasedací síň vybavená moderním nábytkem a určená ke 

všem typům jednání. Další část nových prostor využívá finanční odbor a jednu kancelář získal 

do pronájmu Živnostenský úřad. Především lidé s tělesným postižení ocení zbrusu nově 
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vybudovaný výtah. Náklady na stavební práce v roce 2009 dosáhly 8,8 milionů korun a 

celkově s prostředky vloženými loni pak 15 milionů. 

Dne 15. července po pozdně odpoledním přívalovém dešti došlo k povodním v severních 

částech našeho města. Největší spoušť zůstala ve Slatince. Rozbouřený potok zničil zhruba 

čtyři sta metrů spojovací silnice s městem. Po celé šíří vozovky se hrnul divoký, více než půl 

metru vysoký proud, jenž vytrhával kusy asfaltu a zanechával za sebou nánosy hlíny a 

kamení. Díky úsilí silničářů se podařilo cestu za tři dny provizorně zprůjezdnit. 

Běsnění nespoutaného živlu odnesli i v Dolním Smržově, kde došlo k obnažení podzemního 

vedení vodovodu a elektřiny, když valící se voda ucpala naplaveným pískem a kamením 

kanalizaci včetně propustku pod silnicí. V přímé souvislosti s touto událostí ocenila Rada 

města přístup místní obyvatelky paní Danuše Prudilové, která  vlastními silami po mnoho dní  

prováděla opravu koryta potoka, cesty, úpravy terénu a obnovu květin a zeleně nacházejících 

se v blízkosti jejího domu.  

Stejně tak vlivem naplaveného dřeva a sena byl zatarasen a následně rozvodněn Třebětínský 

potok na horním konci Třebětína, naštěstí sem hasičské sbory dorazily včas a odstraněním 

nánosů bylo zabráněno dalekosáhlým škodám na majetku. V této oblasti museli občané 

používat několik dní po povodni pitnou vodu z přistavených cisteren, neboť zde došlo k 

zasažení vodního zdroje. 

Několik zatopených domů a poškozené komunikace zůstaly po živlu též v Novičí. 

Ve vlastním městě naštěstí k větším škodám nedošlo, řeka Svitava se jen vylila z břehů na 

louku u motorestu Apetit a čerpací stanice Shell. Výška tohoto toku dosáhla v prostoru 

náměstí výšky 1,8 metru, kolem 23.00 hod. dosáhl průtok 37 m3/vt. oproti normálu 2 m3/vt., 

po této kulminaci začala voda v časných ranních hodinách opadat. 

Celková škoda na majetku Města Letovice tímto vlivem dosáhla výše asi 3 miliony korun. 

Dle vyjádření expertů se přívalové deště a bleskové lokální povodně stávají naprosto běžnou 

součástí našeho života. Je to důkaz  toho, že klimatické změny již nastaly a že se s nimi učíme 

žít stejně jako s jinými neštěstími. 

Dne 1. srpna byl zaveden ve městě nový způsob vylepování plakátů, spočívající v tom, že 

každý pořadatel musí nejdříve zajít na radnici, uhradit stanovený poplatek (např. formát A3 

přijde na 15 korun za kus na čtrnáct dní) a opatřit svoje plakáty úředním razítkem. K tomuto 
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účelu bylo umístěno na frekventovaných bodech deset výlepových ploch. Vylepování jiným 

způsobem má za následek odstranění plakátů a navíc postih dle právních předpisů. 

Ve dnech 25. - 30. srpna se konal v areálu koupaliště již 10. jubilejní ročník Festivalu 3 +1. V 

jeho rámci se tradičně uskutečnila prezentace neziskových organizací a vystoupení hudebních 

skupin různých žánrů. Součástí akce byla beseda dne 28. srpna se světově uznávaným 

ekonomem PhDr. Tomášem Sedláčkem o jeho první knize Ekonomie dobra a zla, a to ve 

zcela zaplněném sále zámecké jízdárny. Autor je obdarován zvláštní schopností a odvahou 

propojit svět ekonomie s filosofií, etikou či teologií a zpřístupnit tuto pestrou směs široké 

veřejnosti. Stejně tak se dívá na současnou finanční krizi a naznačuje, jak skrze ni může 

člověk objevit sám sebe a svůj vztah k věcem materiálním i spirituálním. 

PhDr. Tomáš Sedláček (nar. 1977) byl v létech 2001 - 2003 ekonomickým poradcem 

prezidenta Václava Havla, v současnosti pracuje jako hlavní makroekonomický stratég 

Československé obchodní banky.  

Dne 4. září byl po rozsáhlé rekonstrukci zahájen opětovně provoz v Mateřské škole na 

Čapkově ulici. Město obdrželo na tuto akci dotace z prostředků Evropské unie a Státního 

fondu životního prostředí, v jejímž rámci byla provedena výměna oken, zateplení fasády, 

stropů a střechy budovy. Díky místní firmě Kompletstav, která stavbu předala v řádném 

termínu a rodičům, kteří pomohli při úklidových pracích, zde mohli přivítat děti včas na 

začátku školního roku. 

Stavební práce se dotkly i knihovny - oddělení pro dospělé,jenž je v prostorách školky 

umístěna. Ta se byla nucena přemístit na více jak čtyři měsíce do náhradních prostor v  

horním sále kulturního domu, když nucený transport se týkal zhruba dvaceti tisíc svazků. 

V polovině září navštívili Evropský parlament ve Štrasburku místostarosta města Vladimír 

Stejskal a člen Rady města Karel Synek. Stalo se tak na pozvání europoslance Ivo Strejčka, 

který tímto umožnil významným podnikatelům a politickým osobnostem nahlédnout do 

zákulisí této nadmíru významné instituce. Došlo i na diskuzi účastníků s panem 

europoslancem, z níž vyplynulo, že je  nepříjemně překvapil styl i obsah práce Evropského 

parlamentu, ale i složitost a nepřehlednost rozhodování evropských institucí. 

Dne 13. listopadu bylo na vzpomínkové akci vzpomenuto 20. výročí revolučních 

listopadových událostí roku 1989. Po lamiponovém průvodu, který vedl Velký dechový 
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orchestr a mažoretky, se účastníci shromáždili před sochou prezidenta T. G. Masaryka na 

náměstí, kde přednesl slavnostní projev starosta Mgr. Radek Procházka. 

K revolučním listopadovým dnům v Letovicích se pro regionální tisk vyjádřil i MUDr. Milan 

Pištělák - vůdčí osobnost těchto dní. Někdy o těchto věcech  z důvodu dojetí nemůže ani 

mluvit. V listopadu 1989 byl jeho dům vlajkovou lodí Sametové revoluce, neboť v tu dobu 

hrozilo kdekoliv jinde nebezpečí odposlechu. Zde bylo rovněž rozhodnuto o uspořádání 

generální stávky na 27. listopad, původně před tehdejší Městský národní výbor, posléze kvůli 

velkému zájmu přeloženou před hasičskou zbrojnici. Pan doktor vzpomíná, že situace byla i 

nadále nejistá a to až do zvolení Václava Havla prezidentem dne 29. prosince 1989. 

V polovině listopadu městská rada uzavřela otázku ztrátového kina s tím, že jej alespoň v 

tomto volebním období rušit nehodlá. Městské kino dlouhodobě bojuje s mínusovou bilancí 

hospodaření, jenom letos radnice na jeho přežití vydá půl milionu korun, neboť vybrané 

vstupné nepokryje ani náklady na provoz a poplatky filmovým distributorům. 

Dne 27. listopadu byla otevřena zbrusu nová prodejna diskontního řetězce Penny Market na 

Pražské ulici. Město tímto dostalo skutečně moderní nákupní prostory s tolik potřebným 

velkým parkovištěm. Na počest otevření byl téhož dne večer odpálen slavnostní ohňostroj. 

Nový supermarket se stal velkou konkurencí pro ostatní potravinářské prodejny ve městě, 

především  Albert. Při současné, téměř desetiprocentní nezaměstnanosti na Letovicku mohl 

Penny Market nabídnout místním občanům alespoň dvanáct pracovních míst. 

Nový obchod si pochvalují i zákazníci, když v době, kdy mnoho lidí nemá peněz nazbyt si 

rádi vystojí i dlouhé fronty, pokud si zde dobře a poměrně levně nakoupí. 

Na konci roku 2009 bylo zcela jasné, že ekonomickou krizí zmítaný rozpočet města pro příští 

rok zůstane při zemi, kvůli nižším daňovým příjmům je v pokladně zákonitě méně peněz na 

potřebné investice. Konkrétně městu chybí asi deset až třináct milionů korun, proto budou 

upřednostněny dotované projekty jako např. dokončení rekonstrukce Základní školy, 

rekonstrukce Mateřské školy na Komenského ulici, hřiště u Základní školy Komenského a 

rekultivace skládky na Červeném vrchu. 

Začátkem zimní sezony byla uvedena v život novela zákona o pozemních komunikacích, 

takzvaný „chodníkový zákon“, podle kterého se přenáší odpovědnost za stav chodníků na 

jejich majitele, v praxi tedy nejčastěji na obce. Pokud se někdo na něm zraní odškodné je 

právě na majiteli. V našem městě je situace taková, že chodníky uklízí spíše starší 
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spoluobčané, co na to byli vždy zvyklí, mladší se spoléhají více na město. Místa, kde je úklid 

technicky náročný byla vyřazena ze zimní údržby, jmenovitě ta, kde na chodnících úklidovým 

strojům vadí značky, schodiště nebo velký spád. Zde pomáhají ručně lidé ve veřejné službě. 

Na Štědrý den se v pravé poledne před budovou Městského úřadu konal premierový ročník 

dobročinné akce „Polévka pro chudé i bohaté“. Polévka byla vydávána zdarma, ale kdo 

projevil zájem, mohl přispět do sbírky pro potřebné ve městě. Majitelé místní restaurace 

Delikas pro tento účel připravili přes dvacet litrů chutné bramboračky. Na dvě stovky občanů 

darovalo 7 823 ,- Kč. Tuto sumu radnice zaokrouhlila na 8 tisíc a vzápětí ji rozdělila přesně 

napůl dvěma navrženým příjemcům. Prvním byl šestiletý Ondřej Vávra, trpící spastickou 

mozkovou obrnou. Rodiče mu za příspěvek hodlají zakoupit tříkolku, kterou bude třeba 

speciálně upravit. 

Druhou půlku daru obdržel sedmiletý Libor Tenora. Trpí vrozenou vývojovou vadou, která 

mu nedovoluje jakýkoliv samostatný pohyb, je plně odkázaný na svoje okolí. Rodina 

darovaný obnos využije jako příspěvek na vozík. 

Koncem roku v rámci bodování nových rozvodů po městském úřadě byl pořízen nový 

počítačový server přesahující 600 tisíc korun. Součástí ceny byl veškerý potřebný software, 

licence, instalace a převody dat. Stávající server fungující šest let přestal vyhovovat 

současným požadavkům. 

V téže době bylo jasné, že město vstoupí do nového roku tradičně bez řádně připraveného 

rozpočtu. První tři měsíce bude fungovat na základě rozpočtového provizoria, zahrnující asi 

čtvrtinu veškerých ročních příjmů a výdajů. Podle pana starosty se provizorium v minulých 

letech vždy osvědčilo a nevidí v něm žádné riziko, neboť je to takový menší rozpočet na čtvrt 

roku, se kterým se nemohou dělat žádné mimořádné výdaje, ale k těm stejně v prvních 

měsících nedochází.  

K 31. prosinci bylo registrováno v letovické pobočce Úřadu práce 910 nezaměstnaných, to 

jest 10% práceschopného obyvatelstva. Vlivem hospodářské krize se jedná o záležitost 

mimořádnou, nemající v polistopadových dějinách obdobu. Jde o historicky nejvyšší údaje v 

míře nezaměstnanosti i v počtu evidovaných uchazečů o práci za minulých dvacet let. 

Osobnost města za rok 2009 

Na základě rozhodnutí Rady města Letovice získaly ocenění osobnosti: 
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Bohumil Kocina -  za celoživotní nasazení pro osvětu v oblasti místní historie, jako fotograf 

a autor  se podílel na vydání mnoha publikací zaměřených na Letovice 

Miroslav Vacula – za dlouholetou činnost v Sokolu a celkový sportovní přínos městu 

Martin Roháč – za mimořádné úspěchy v soutěžích v požárním sportu, člen státní 

reprezentace  Hasičského záchranného sboru 

Michaela Šaršonová – úspěšná ve vytrvalostních bězích, ve svých sedmnácti letech naděje 

naší  atletiky 

Skupina Horkou jehlou – za druhé místo na festivalu amatérských kapel Kravál 

Ochrana občanů a majetku 

Policie České republiky - Obvodní oddělení Letovice 

V rámci reformy Policie ČR došlo k 1. lednu k přímému podřízení Obvodního oddělení 

Letovice Územnímu odboru vnější služby Blansko. V průběhu roku se v důsledku odchodů 

policistů a přestupů k jiným součástem Policie potýkalo místní oddělení s neutěšenou 

personální situací. Zvýšeným vlastním úsilím a za pomocí kolegů z Boskovic, Černé Hory a v 

součinnosti s Městskou policií Letovice a Velké Opatovice se podařilo tyto obtíže překonat 

bez následků na bezpečnostní situaci ve svém obvodu působnosti. Personální stav byl k 1. 

lednu 2010 již stabilizován. 

Pachatelé trestné činnosti 

V roce 2009 nedošlo k nárůstu trestné činnosti u mládeže (15 - 18 let) ve srovnání s rokem 

minulým. Skladba trestné činnosti je obdobná - převažuje majetková kriminalita, trestné činy 

páchané v dopravě, na úseku násilné trestné činnosti došlo k výraznému poklesu. 

Oběti trestné činnosti 

Neustálým problémem je trestná činnost páchaná na seniorech, i přes její slabě sestupnou 

tendenci. Této trestné činnosti a její prevenci je věnována zvýšená pozornost jak ze strany 

uniformovaných složek, tak služby kriminální policie a vyšetřování. 

Přestupky 
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V roce 2009 bylo šetřeno celkem 816 přestupků v rámci působnosti Obvodního oddělení, v 

katastrálním území města Letovice potom 521 přestupek. Nejvíce z nich bylo zjištěno v 

dopravě, a to 494 přestupky (bez alkoholu), z nichž velká část připadá na silnici č. I/43 na 

území města Letovice. Alkohol v dopravě byl zjištěn ve 23 případech. Majetkových přestupků 

bylo na území města spácháno 73, občanské soužití v 68 případech. 

Majetková kriminalita 

Zde v roce 2009 nedošlo k nárůstu, naopak byl zaznamenám výrazný pokles krádeží jízdních 

kol, vloupání do vozidel (hlavně u vodní nádrže Letovice). 

Násilná kriminalita 

V roce 2009 došlo k poklesu z 29 spáchaných skutků loni na 22 skutky. 

Mravnostní kriminalita 

Na tomto úseku došlo k poklesu ze tří na dva skutky. 

Drogová kriminalita 

Trestná činnost tohoto charakteru spadá do úzké kompetence kriminální policie, je jí 

věnována patřičná pozornost. Pro svůj charakter je většina úkonů prováděna kriminální 

službou, nicméně poznatková základna uniformované policie plní nezastupitelnou úlohu v 

boji s tímto zločinem. 

Korupce 

Na úseku korupčního jednání nebyl zaznamenán Policií ČR OO Letovice žádný podnět, 

oznámení či stížnost. 

 

 Kriminalita páchaná v oblasti železniční dopravy 

Zde bylo v roce 2009 šetřeno jedno vloupání do nádražního bufetu, 5x grafiti, což je oproti 

loňskému roku (9x) výrazný pokles. V rámci obchůzkové činnosti je věnována prostoru 

nádraží trvale značná pozornost. 

Oblast veřejného pořádku 
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V roce 2009 nedošlo ve městě Letovice ani jiné části služebního obvodu k výraznému 

narušení veřejného pořádku., 

Prevence 

Na úseku preventivních opatření bylo pokračováno v besedách na Základních školách v 

Letovicích a v dalších městech a obcích v obvodu působnosti oddělení, klubech důchodců v 

Letovicích a Vel. Opatovicích, penzionu v Letovicích a dalších prezentacích policie při 

konání různých akcí. V součinnosti s Městskou policií je prováděn neustálý zvýšený dohled v 

rizikových lokalitách, jako je škola, park, noční provoz diskotéky a nádraží. 

 

Městská policie Letovice  

V měsíci dubnu se služebna přestěhovala do přízemí budovy na stejné adrese, tj. Tyršova 1, 

čímž se stala důstojnější a dostupnější. Služebna byla dovybavena nábytkem a novou 

počítačovou sestavou, současně došlo k připojení k Centrálnímu registru řidičů. 

 Městská policie Letovice za rok 2009 řešila celkem 128 přestupků, což je o 25 více než v 

roce minulém, za přestupky strážníci uložili blokové pokuty ve výši 37 500,- Kč. 

Přehled přestupků: doprava 36, porušení vyhlášky obce 39, veřejný pořádek 27, majetek 16, 

alkoholismus a toxikománie 4 a občanské soužití 6 přestupků. Čtyři osoby byly převezeny na 

Protialkoholní záchytnou stanici do Brna, došlo k odchycení 29 volně pobíhajících psů, což je 

o tři více než v roce 2008. Přestupky, mající nižší společenskou nebezpečnost, řešili strážníci 

převážně domluvou a tyto nejsou zahrnuty do celkového počtu výše uvedených přestupků. 

V roce 2009 se zvýšil počet autovraků na území města. Na tuto problematiku došlo k 

zaměření  a tím pádem bylo vydáno 18 výzev na jejich odstranění, z toho 17 majitelé 

odstranili, 1 byl odstraněn firmou SD Kovošrot. 

Počet trestných činů předaných k šetření Policii České republiky, respektive šetřených ve 

spolupráci s ní byl 20, což je nárůst oproti loňskému roku o 8 případů. Jejich přehled: 8 

doprava, 7 krádež, 3 ublížení na zdraví, 1 porušování domovní svobody a 1 vydírání. 

Pod vlivem alkoholu bylo zjištěno 6 řidičů, ve všech případech byla hladina alkoholu vyšší 

než 1 promile, nejvyšší naměřená hodnota činila neuvěřitelných 4,55 promile alkoholu. 

Městská policie se úspěšně podílela na pátrání po mladistvých pohřešovaných osobách, 
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kterých zadržela celkem v roce 2009 šest, strážníci rovněž zadrželi dvě celostátně hledané 

osoby. 

 

Sbor dobrovolných hasičů 

Hlavním úkolem zásahové jednotky byl neustále včasný výjezd a provedení rychlého a 

účinného zásahu. Začátkem roku 2009 se stal novým velitelem zásahové jednotky bratr 

Martin Leinveber, jenž jako příslušník profesionálního Hasičského záchranného sboru by měl 

být stoprocentní zárukou kvalitního velení. Dne 31. ledna bylo do výjezdu zařazeno nové a 

tolik potřebné dopravní vozidlo IVECO DA 1Z, plynárenská společnost RWE darovala sboru 

20 000,- Kč na pořízení nových ochranných prostředků. 

Výjezdy z požárům: 

  2. ledna        -   požár budovy v Kladorubech                              12 členů 

  9. března      -   požár trafostanice v Babolkách                            5 členů 

  5. dubna       -   požár kontejneru na Svitavici                               6 členů 

24. dubna     -   požár osobního vozu v ul. Jaroslava Haška         14 členů 

26. dubna        -   požár garáže v ul. Boční                                       13 členů 

14. července     -  požár rozvodny na ul. Pražské                           12 členů 

  8. listopadu    -  požár elektroinstalace ve Vískách                         14 členů 

23. listopadu    -  požár osobního vozu v Křetíně                              5 členů 

Výjezdy k technickým zásahům, pomocím a dopravním nehodám: 

15. ledna         -  odstranění překážky v Dolním Smržově               9 členů 

  2. května      -  dopravní nehoda v Chlumu                                   7 členů 

  7. července    -  čerpání vody po přívalovém dešti Letovice          7 členů 

14. července   -  čerpání vody po přívalovém dešti Boskovice      15 členů 

15. července   -  čerpání vody po přívalovém dešti v Novičí         15 členů 

                       - čištění potoka od naplavenin ve Slatince               9 členů 

                       - odstraňování naplavenin v Třebětíně                     7 členů 

16. července    - odstranění naplavenin, čerpání vody ul. Pražská     9 členů 

                       - čerpání vody ve Skrchově                                        6 členů 

18. července    -  záchrana zvířete ul. Jevíčská                                  13 členů 
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Rok 2009 se vyznačoval menším počtem požárů, co do velikosti se jednalo hlavně o menší 

požáry nebo požáry aut. Díky počasí nebyl již druhým rokem po sobě žádný požár suché 

trávy a lesních porostů v jarním období. Čas hašení tedy zabral členům podstatně méně času 

než v létech minulých -  98 hodin. S trochou legrace a nadsázky místní hasiči kvitovali 

počínání pana Rydla, že si podpálil vlastní kůlnu a garáž (viz Výjezdy k požárům -ul. Boční ), 

protože jinak by bylo toto číslo podstatně nižší a hasiči by se cítili nevyužiti. O to však bylo 

více výjezdů k technickým pomocím, kde členové strávili 474 hodiny a to hlavně kvůli 

odstraňování následků přívalových dešťů postihujících náš region 14. a 15. července. Činnost 

letovického dobrovolného sboru při výše uvedených živelných pohromách byla oceněna 

Pamětním listem předaným dne 3. prosince v Brně. Toto ocenění převzal z rukou ministra 

obrany Martina Bartáka a hejtmana Jihomoravského kraje Michala Haška br. Pavel Bohatec. 

Poděkování si zaslouží rovněž vedení města, uvědomující si, že investice do zásahové 

jednotky se městu vždy bohatě vyplatí. 

Co se týká hodnocení soutěží v požárním sportu, kterých se zúčastnili členové místního sboru, 

je možno uvést několik úspěšných vystoupení. Především je nutné uvést, že člen br. Martin 

Roháč se stal koncem roku členem reprezentačního výběru Hasičského záchranného sboru 

České republiky, což je vynikající úspěch. K jeho špičkovým výsledkům v roce 2009 patří: 

- národní halový rekord (56,94 vt.) ve štafetě 4x100 m s překážkami v dresu hasičů z 

Hor. Poříčí 

- národní rekord (54,68 vt.) ve štafetě 4x100 m s překážkami v dresu 

Moravskoslezského kraje 

- 1. místo na XIV. Mezinárodní hasičské soutěži CTIF  v družstvech v dresu státní 

reprezentace 

Dalších úspěšných výsledků dosáhl dorostenec Tomáš Leinveber, když zvítězil v okresním 

kole soutěže jedntolivců a dne 7. června obsadil v krajském kole v Přísnoticích druhé místo. 

Následně potom dne 4. července na dorosteneckém mistrovství republiky jednotlivců v 

Třebíči skončil osmnáctý. 

V měsíci dubnu byla dokončena oprava stolů a lavic na výletišti, celkové náklady dosáhly asi 

100.000,- Kč. Dne 1. července zemřel nečekaně dlouholetý člen sboru br. Petr Vrána ve věku 

62 let. Posledního rozloučení v kostele sv. Prokopa se zúčastnilo asi 50 členů sboru. Dne 18. 

srpna navštívil v rámci předvolební kampaně hasiče předseda Občanské demokratické strany 
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Mirek Topolánek a předal jim pamětní stuhu na standartu sboru. Jako vždy se konala 5. 

prosince Mikulášská nadílka a že se vydařila, tak o tom svědčí velká účast dětí i dospělých. 

Na dobrovolném vstupném se vybralo 8 092,- Kč, jenž byly rozděleny a zaslány na Fond 

ohrožených dětí a na konto Adventních koncertů České televize. 

Pokud se sečtou všechny brigádnické hodiny, které odpracovali členové v areálu zbrojnice při 

jeho údržbě, opravách, pořádání různých akcí, zábav atd. dostaneme celkový součet 5 344 

hodiny. Při průměrném počtu asi 40 aktivních členů vychází 133 hodiny na jednotlivce. 

60. výročí hasičského sboru ve Lhotě 

Dne 19. července si připoměli dobrovolní hasiči z místní části Lhota 60. výročí svého 

založení. Tehdy se jednalo o zcela praktickou záležitost, neboť v případě požáru za 

nepříznivých povětrnostních podmínek se sbory z okolních obcí dostávaly do Lhoty velice 

obtížně. Prvním velitelem se stal Josef Hejl. Oslavy výročí byly zahájeny ukázkou použití 

hasičské techniky, poté následovala v areálu Pod lipami volná zábava s hudbou a 

občerstvením. 

 

Školství 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště - Masarykova škola práce 

Oborová nabídka pro 400 žáků denního studia zůstala ve školním roce 2008/2009 stejná jako 

v předcházejícím. Škola pokračovala ve svých aktivitách v rámci projektu Comenius 

(spolupráce se školami v polském Sosnowieci, portugalském Setúbalu a Turecku), stejně tak 

pokračovaly aktivity v projektu Ekoškola, včetně organizace dalšího regionálního kola 

projektu Enersol. 

Studenti úspěšně reprezentovali školu v regionálních i celostátních soutěžích; např.: 1. místo 

družstva zedníků a 3. místo truhlářů v regionálním kole soutěže učňů stavebních oborů s 

postupem do celostátního kola; 2. místo studentky v oboru stavebnictví v okresním kole 

středoškolské odborné činnosti a 3. místo v krajském kole; 6. a 8. místo v celostátní soutěži v 

matematice (ze 102 soutěžících); 3.místo studenta oboru stavebnictví v konkurenci 

vysokoškoláků na konferenci stavební fakulty Vysokého učení technického. Za zmínku stojí 

též výborné 2. místo učňů oboru zedník na soutěži Machr roku, pořádané kvůli 
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zpopularizování dělnických učebních oborů na náměstí Svobody v Brně. Kromě toho škola 

pořádala poprvé zcela novou akci, a to Týden stavebnictví. Studenti se zúčastnili další řady 

zajímavých akcí, např. Svátků řemesel v Kunštátě, proběhlo setkání pedagogů a studentů v 

portugalském Setúbalu, lyžařský zájezd do Alp, poznávací a relaxační zájezd do Španělska 

atd. 

Pedagogičtí pracovníci v průběhu školního roku pracovali na školních vzdělávacích 

programech pro jednotlivé obory tak, aby dle nich bylo zahájeno vzdělávání studentů prvních 

ročníků od 1. září 2009. 

V oblasti materiálního zabezpečení byla ukončena jednání  s energetickou společností E-ON, 

tím pádem začal být škole hrazen takzvaný „Zelený bonus“ a příspěvek k elektřině z 

kombinované výroby elektřiny a tepla. Pokračovalo se v postupném vybavování učeben 

dataprojektory, byl zakoupen upgrade software Bakalář a zpřístupněny informace o 

výsledcích vzdělávání na internetových stránkách školy rodičům a studentům. Byla provedena 

modernizace jedné z učeben výpočetní techniky a všechny učebny výpočetní techniky dostaly 

nový sedací nábytek, rovněž došlo k vytvoření odborné učebny oboru nábytkářství. Bylo 

zakoupeno nové vybavení pro praktickou výuku zedníků, pro truhláře horní frézka a stopková 

frézka, nástroje pro číslicově řízené obrábění a ruční nářadí. 

 

Církve 

Římskokatolická církev 

Tradičně a to již po deváté pořádala Charita České republiky Tříkrálovou sbírku. Rovněž v 

Letovicích vyšly do ulic skupinky mladých koledníků, aby popřály svým sousedům Christus 

mansionem benedicat. Těm, kteří si to přáli, pak křídou své přání vypsaly i na veřeje domů ve 

zkratce K+M+B 2009. Koledníci roznášeli poselství dobré vůle a koledovali pro ty, jenž jsou 

momentálně v nouzi a nutně potřebují pomoc bližních. Výtěžek Tříkrálové sbírky ve městě 

činil 30 492 koruny. 

 Dne 28. června si věřící v místní části Jasinov připomenuli 40. výročí vysvěcení místní kaple 

sv. Jana Křtitele. Při této příležitosti byla sloužena slavnostní poutní mše svatá. 
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Původní kaplička byla z bezpečnostních důvodů v minulosti odstraněna a touha vystavět 

novou se stávala stále silnější. Počátkem roku 1968 se konala první veřejná sbírka mezi 

občany a vynesla 11.000 korun. Za pomoci všech občanů Jasinova se započalo ihned na jaře s 

výstavbou nové svatyně. Následujícího roku byly stavební práce dokončeny, což si vyžádalo 

mnoho úsilí a finančních prostředků, proto se uskutečnila druhá sbírka mezi občany. Dne 22. 

června se konalo slavnostní vysvěcení kaple. V roce 2001 bylo nainstalováno automatické 

zvonění. 

Začátkem července byly zahájeny opravné práce opěrné zdi před klášterním kostelem sv. 

Václava. Z důvodu jejího havarijního stavu se rozhodlo kamennou zeď zcela odstranit a 

nahradit novou. Práce započaly přípravou a zabezpečením vstupního schodiště do kostela a 

odtěžováním zeminy. Koncem téhož měsíce započaly vlastní stavební práce na opěrné zdi. 

Vzhledem k finančním možnostem řádu Milosrdných bratří jako vlastníka, budou veškeré 

opravy ukončeny až následujícího roku. 

Dne 4. července se zúčastnili farníci z Letovic a okolí primiční mše svaté P. Roberta Prodělala 

v Přibyslavicích u Třebíče. P. Robert vykonával do té doby v naší farnosti roční jáhenskou 

službu. Současně nastoupil nový jáhen Petr Košulič. 

Dne 14. srpna  se konala pouť ke sv. Otýlii, zrekonstruované kapli nacházející se mezi 

Boskovicemi a Sudicemi, a to u příležitosti 5. výročí jejího znovuvysvěcení. V interieru je 

umístěn nový titulární obraz sv. Otýlie, toto umělecky kvalitní a působivé dílo vytvořila 

letovická rodačka, malířka Jana Hejlová. Barokní sakrální stavba postavená v roce 1751, 

umístěná na samotě uprostřed polí, přímo vybízí poutníky ke ztišení a rozjímání. 

Dne 6. září na slavnostním shromáždění v kulturním domě bylo vzpomenuto 100. výročí 

vysvěcení a otevření Katolického domu v Letovicích, který dodnes slouží ke kulturním 

účelům celému městu i širokému okolí. Po slavnostních fanfárách a projevu starosty města 

Mgr. Radka Procházky, vystoupil s duchovním slovem a vzpomínkou na zakladatele P. Jana 

Holbu a P. Františka Krchňáka letovický duchovní správce P. Pavel Kopecký. Historii domu 

přítomným přiblížil Karel Hoder starší. 

Ve dnech 19. a 20. září absolvoval místní řezbář Ivo Krajíček s několika střídajícími se 

spolupoutníky 66 km dlouhou pouť do Brna, když na svých bedrech nesl vlastnoručně 

vyřezanou plastiku z olšového dřeva znázorňující svaté Petra a Pavla. Jednalo se o dar pro 
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papeže Benedikta XVI., jenž týden poté dlel na návštěvě České republiky a přímo v Brně dne 

27. září sloužil  pontifikální mši svatou na letišti v Tuřanech. 

 Liturgický obraz vážící 12 kilogramů vytvářel ve svém ateliéru celkem 14 dní. O námětu měl 

již od prvopočátku jasno - otec se jmenoval Pavel a nejstarší syn je Petr. 

 Poutníci vyšli od kostela sv. Prokopa brzy ráno směrem na Míchov a přes Boskovice kolem 

desáté hodiny došli do Valchova, kde byla krátká zastávka. Poté cesta pokračovala přes 

Němčice do poutního místa Sloup, kde se připojil pan Sedlák z Vilémovic, poskytnuvší 

následně nocleh putujícím ve svém domě. Nádhernou krajinou Moravského krasu skupina 

došla přes Ostrov právě do Vilémovic. Do této obce donesl spolupoutník Pavel Heger rovněž 

dílo Ivo Krajíčka, a to dřevěné tabernaculum pro zdejší kapli. Krátké slavnostní předání díla 

bylo spojeno s pohoštěním před kaplí. Nato zbýval poslední úsek tohoto dne do Jedovnic. 

Druhého dne se ze stejného místa pokračovalo do dalšího významného poutního místa Křtiny. 

V poutním kostele Jména Panny Marie byl dar v rámci krátké zastávky přede mší svatou 

požehnán brněnským kanovníkem P. Václavem Sloukem, téhož se  dostalo na další cestu i 

tvůrci. Ta pokračovala přes Babice a Bílovice nad Svitavou do cíle na Petrov. Zde o půl páté 

odpoledne ukončil pan Krajíček se svým darem pouť společně s jedním ze spolupoutníků, 

jenž šel celou trasu s ním jako jedinný. Stalo se tak za potlesku pracovníků biskupství a 

přítomných novinářů. 

 Kromě prvořadě spirituálního rozměru pouti se jednalo i o záležitost společenskou, kulturní, 

poznávací a v neposlední řadě i sportovní. 

 V neděli dne 25. října udělil v kostele sv. Prokopa svátost biřmování Mons. Jiří Mikulášek, 

generální vikář brněnské diecéze, 45 biřmovancům z Letovic a okolí. 

 V průběhu roku 2009 se konaly následující stavební práce při kostele sv. Prokopa: 

Instalace nového elektrického topení do lavic, nového osvětlení IV., V., VIII. a IX. zastavení 

křížové cesty v chrámové lodi a demontáž starého akumulačního topení. 

Hodnota díla k 31. 12. 2009                        388 000,- Kč 

z toho fakturováno                                     293 000,- Kč 

           brigádnické hodiny                           95 000,- Kč 
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Při sbírkách při nedělních mších svatých bylo vybráno na tyto účely 214 000,- Kč. Zde je 

nutno zdůraznit šlechetný počin farníků bratří Františka a Jaroslava Jančových, jenž značnou 

část prací provedli brigádnicky bez nároku na odměnu. 

Rovněž  pokračovala  sanace  zdiva u sakristie a kolem apsidy, zde se fakturovalo celkem  

167 000,-Kč, z toho dotace od státu činila 100 000,- Kč. 

Výkaz hospodaření farnosti Letovice k 31. 12. 2009     

   

Počáteční stav k 1. 1. 2009                                                                      účet        448 991,- Kč 

                                                   hotovost   10 312,- Kč 

Příjmy: 

Nájemné                     4 000,- Kč 

Sbírky                                      422 877,- Kč 

Církevní úkony             6 680,- Kč 

Dary             54 500,- Kč 

Úrok z účtu                  1 538,- Kč 

Dotace: Ministerstvo kultury                   100 000,- Kč 

            Město Letovice          10 000,- Kč 

Příjmy celkem                    599 595,- Kč 

Výdaje: 

Bohoslužebné potřeby           15 315,-Kč 

Režijní výdaje                                 376 127,-Kč       

 Opravy kostela sv.Prokopa:         417 225,- Kč 

-    odvlhčení kostela           167 009,-Kč 

-    elektr.instalace a topení v kostele                                                               246 788,-Kč 

-    ostatní                 3 428,- Kč 

Opravy ostatní              11 320,- Kč 

Sbírky odeslané na biskupství          122 639,- Kč 

Daň z nemovitostí                                      2  208,-Kč  
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Nákup drobného majetku farnosti                                             17 731,- Kč 

Poplatek bance                                        410,-  Kč 

 

                 

 

Výdaje celkem                             962 985,- Kč 

Konečný stav k 31. 12. 2009                banka        95 040,- Kč   

                                 hotovost          873,- Kč 

Církev bratrská 

 Pro členy Církve bratrské v Letovicích se stala velice významným datem neděle 15. listopadu 

2009. To byly slavnostně otevřeny nové prostory přístavby ke stávajícímu objektu za účasti 

většiny věřících sboru, starosty města Mgr. Radka Procházky, projektanta Ing. Jaroslava 

Chloupka, kazatele Zbigniewa Lipuse a dalších hostí. 

Za sálem, kde probíhají shromáždění, byl vybudován nový víceúčelový sál, takzvaná rotunda, 

ta bude sloužit jako místo pro neformální rozhovory po shromáždění, společné obědy, ale i 

jako místo konání výstav a koncertů. K ní přiléhá rovněž zbrusu nové zázemí - klubovna 

mládeže Wembloud, klubovna dětí Re-start, klubovna pro maminky s dětmi Rybička, 

kuchyňka a sociální zařízení. Současně došlo v rámci přestavby i k prodloužení stávajícího 

sálu o 45 metrů čtverečních. Rekonstrukce trvala téměř tři roky a vyžádala si přibližně 9 

milionů korun. Oproti dřívějšku tímto prostory sloužící Církvi bratrské prakticky 

zdvojnásobily svoji velikost. Hlavní práce provedla firma Karel Majdl, avšak část drobnějších 

prací si provedli věřící svépomocí. Členové  sboru celou akci financovali z vlastních zdrojů, a 

to z jedné třetiny ze sbírek a ze dvou třetin z půjček, které postupně splácejí opět z vlastních 

prostředků. Smyslem je využití tolik potřebných nových prostor pro nejrůznější setkávání, 

odhadem tak čtyřikrát týdně. 

Mimo vlastní přístavbu provedli ještě výměnu všech oken ve stávajícím sále, vstupních dveří 

a výměnu oken a zateplení obytných prostor. 

Sbor Církve bratrské čítá 120 členů, pravidelných shromáždění se účastní i nečlenové sboru. 

Okruh příznivců církve je poměrně široký. 
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Diakonie Českobratrské církve evangelické – centrum denních služeb Letovice 

Toto centrum umístěné na Alšově ulici slouží jako denní stacionář pro tělesně a mentálně 

postižené spoluobčany z Letovic a okolí. Klienti se účastní mnoha sportovních, kulturních, 

společenských akcí, prodejních výstav vlastních výrobků, rekondičních pobytů atd. Hned v 

lednu je navštívil raketový modelář pan Kašpar, přinesl ukázat několik raket a hlavně spoustu 

fotografií ze soutěží. Ve dnech 3. - 6. února proběhla prodejní výstava v rámci Týdne 

stavebnictví na Masarykově škole práce v Letovicích, když výtěžek ve výši 3 320,- Kč byl 

věnován centru. Nezapomínají ani na výlety do blízkého i dalekého okolí, hned první 

březnový den se byli „nadýchat jara“ v Arboretu v Borotíně. Dne 25. března proběhl Den 

otevřených dveří v Centru denních služeb Letovice, po celý den si mohli zájemci zakoupit 

výrobky klientů. Na jaře převzali zástupci centra na Krajském úřadě v Brně na slavnosti 

symbolický šek v hodnotě 38 397,- Kč od společnosti AHOLD Czech republic a. s., 20. 

května se klienti zúčastnili Speciální olympiády v Šumperku, kde se jejich družstvo umístilo 

na pěkném druhém místě. Následně dne 17. června proběhl Regionální sportovní den v 

Boskovicích, pořádaný místním denním stacionářem Betany. Soutěžilo se  v hodu míčkem, 

skoku do dálky, štafetě vozíčkářů a v kuželkách, ve kterých letovičtí zvítězili. V červnu se 

rovněž konala tradiční prodejní výstava výrobků, klientů centra v Galerii Domino. Další 

sportovní den je čekal v červenci na půdě Českobratrské církve evangelické ve Vanovicích na 

společném sportovním setkání s místní evangelickou mládeží. Cenou pro ně nebyl jen 

výborný oběd, ale i dobrý pocit z toho, že evangelický sbor ve Vanovicích činnost 

letovického Centra denních služeb podporuje. V srpnu prožili nádherný týden ne rekondičním 

pobytu v Jánských Lázních. 

Asi nejzajímavější exkurzí byla návštěva Městské policie Letovice dne 18. listopadu, kde je 

policisté seznámili s profesí městského strážníka, včetně pomůcek, jenž běžně požívají při 

výkonu služby. 

V prosinci se všichni rozloučili s vedoucí centra paní Mgr. Ruth Steinerovou, která odešla na 

mateřskou dovolenou, na její místo nastoupil Bc. Erik Novotný, DiS. 

Kultura 

Městské kulturní středisko 

Dne 10. února se konal koncert Komorního dua Ivany Tomáškové (housle) a Renaty 

Ardaševové (klavír), 14. února pak XI. Reprezentační ples města s vyhlášením výsledků 
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ankety  „Osobnost města 2008“. 21. března to byl tradiční Dětský maškarní karneval v 

kulturáku s Pohádkovými tetinami Matyldou a Klotyldou z Brna. Skutečnou lahůdkou před 

beznadějně zaplněným hledištěm se stala I. Hudební show Velkého dechového orchestru při 

Základní umělecké škole Letovice dne 29. března. V průběhu dvou hodin nabídla 

posluchačům v multimediálním provedení běh historií, muziku, tanec, vtip a dobrou zábavu. 

Dne 15. dubna  se konal koncert věnovaný 50. výročí úmrtí skladatele Bohuslava Martinů. 

Kulturní středisko se 18. dubna podílelo na tradiční akci – Úklid okolo přehrady Křetínka. 25. 

dubna přijeli do našeho města členové pražského Divadla Járy Cimrmana s inscenací České 

nebe. Zdařilý byl rovněž koncert známé brněnské skupiny Kamelot dne 11. května. Oblíbený 

herec Josef Dvořák zde vystoupil dne 21. září se svou divadelní společností ve hře Čochtan 

vypravuje a 16. října pražské herečky Květa Fialová a Naďa Konvalinková v pořadu Dámy, 

na kafíčko. Vysokou úroveň měla též opereta Mam'zelle Nitouche v nastudování Hudebního 

divadla Praha, v hlavní roli s Otakarem Brouskem mladším dne 10. listopadu. 

Díky skvělé organizaci a spolupráci všech zaměstnanců Městského kulturního střediska 

proběhlo v rekordním čase stěhování více jak dvaceti tisíc svazků z knihovny oddělení pro 

dospělé na počátku měsíce května do horního sálu kulturního domu a počátkem září zase 

nazpět. Stalo se tak kvůli rekonstrukčním pracím prostor knihovny na Čapkově ulici. 

V měsíci září byly dokončeny stavební úpravy spočívající ve vybudování bezbariérového 

přístupu do kulturního domu a s tím související úprava vjezdu zadem z ulice Nová. 

 

Turistické informační centrum Letovice 

Záčátkem ledna to byla účast na veletrhu cestovního ruchu Regiontour v Brně. V téže době 

získalo centrum grant z rozpočtu Jihomoravského kraje ve výši 43 589,-  korun, tyto byly 

čerpány ve druhém pololetí a použity k rozšíření otevírací doby v letní turistické 

sezóně,zakoupení barevné laserové tiskárny, vydání aktualizovaného dotisku mapy města ve 

formátu A4 a zcela nového letáku o městě. Došlo rovněž k zajištění průvodcovaných 

prohlídek rokokové lékárny kláštera Milosrdných bratří, kde mimo pravidelných prohlídek 

TIC zajišťuje nově i prohlídky na objednávku pro zájezdy. V měsících květen až srpen si 

lékárnu prohlédli 244 zájemci v rámci 14 prohlídek. Centrum zjistilo také prezentaci města na 

internetových stránkách Jihomoravského kraje. 
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Z činnosti Smíšeného pěveckého sboru Bohuslava Martinů a Komorního sboru Carpe 

diem                                     

Na Nový rok  zazněla v rámci mše svaté v kostele sv. Prokopa v podání sboru II. vánoční mše 

pro sbor a orchestr od Jaroslava Máchy. Tamtéž dne 11. ledna vystoupili na koncertě k 

ukončení doby Vánoční. V předvelikonoční době  to byly zpívané Pašije v obou letovických 

kostelech. Dne 15. dubna se konal tradiční Jarní koncert letovických sborů v kulturním domě 

věnovaný 50. výročí úmrtí Bohuslava Martinů. Dne 3. května vyjel sbor na koncertní zájezd k 

přátelům do Dobrušky, 6. června účast Komorního sboru  na přehlídce chrámových sborů v 

Boskovicích. Co se týká vystoupení na slavnostních mších svatých, jednalo se o pouť v 

Jasinově dne 28. června, pouť v kostele sv. Prokopa v Letovicích 6. července, primice P. 

Roberta Prodělala v kostele sv. Prokopa dne 12. července a nakonec pouť v Meziříčku 19. 

července. 

U příležitosti 80. narozenin sbormistra pana Miloslava Krejsy zazpíval sbor několik 

duchovních skladeb při mši svaté ve výroční den 31. července v kostele sv. Prokopa. Pěvecký 

sbor vystoupil rovněž na oslavě 100 let Katolického-kulturního domu v Letovicích dne 6. září. 

Vrcholnou akcí se stal zájezd komorního sboru do Chorvatska na ostrov Hvar ve dnech 11. až 

18. září, kde poprvé vystoupil pod novým názvem Carpe diem a zazpíval duchovní skladby ve 

dvou kostelech a v hotelu Panorama. Na den sv. Václava  sbor učinkoval v klášterním kostele 

na slavnostní pouťové mši za doprovodu komorního orchestru. Na Půlnoční mši svaté byla 

provedena slavná vánoční mše Jakuba Jana Ryby „Hej, mistře“ rovněž za doprovodu 

komorního orchestru. 

Komorní sbor Carpe diem řídí sbormistr Karel Pecháček, Smíšený pěvecký sbor Bohuslava 

Martinů řídí sbormistr Miloslav Krejsa,na varhany doprovází Marie Portlová a na klavír a 

klávesy Miloslav Krejsa. 

Výstavy letovických umělců: 

Dne 6. února se konala vernisáž uměleckých fotografií významného patriota Bohumila 

Kociny (nar. 1932) v Galerii Domino. Původním povolání učitel výtvarné výchovy byl v 

období totality za svoje politické názory diskriminován, neboť musel z tohoto důvodu 

kantořinu opustit. Na výtvarnou múzu však nezanevřel a spojil svůj život s uměleckou 

fotografií. Svá díla, kde středobodem zájmu a hlavním uměleckým tématem je žena, vystavuje 

úspěšně na četných výstavách doma i v zahraničí. 
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Autor si výstavu uvedl sám, když pohovořil hlavně o specifičnosti umělecké fotografie. Ve 

většině vystavených děl tvůrce zdůraznil podmanivé kouzlo obnažených ladných těl žen, na 

rozdíl od v dnešní době většinového, mnohdy až kýčovitě-smyslného pojetí ženské nahoty. 

Dne 6. listopadu byla slavnostně zahájena v Galerii Domino výstava obrazů akademického 

malíře Jiřího Brtnického, keramiky jeho syna Jiřího Brtnického mladšího a  Zuzany 

Rozsypalové. 

Dne 19. listopadu se konala v kulturním domě vernisáž obrazů letovické rodačky Jany 

Hejlové. Malířka pracující technikou pastel, vytváří díla především duchovního a 

naturistického zaměření. Její obrazy přímo vybízejí ke krátkému zastavení se, a k určité 

meditaci a kontemplaci nad smyslem lidského počínání a bytí. Jana Hejlová v současné době 

žije a tvoří v blízké Vranové. Součástí slavnosti bylo bravurní vystoupení hudebníka Martina 

Opršála, rovněž místního rodáka, dnes mezinárodně uznávaného hráče na marimbu (nástroj 

xylofonního typu pocházející z Afriky) a bicí nástroje. 

Masopustní veselí v místních částech: 

 V sobotu 21. února se již tradičně konal masopustní rej v Meziříčku. Cikánky předpovídaly 

osud, lékař změřil teplotu veleteploměrem, harmonikář či flašinetář zahráli, aby si občané 

mohli zatancovat s medvědem. Masky současně zvaly na večerní posezení do místního 

kulturního domu. Tam se konal soud s kobylou, jenž byla shledána vinnou ve všech bodech 

obžaloby a popravena. 

 Ve stejný den se sešli v místním hostinci u Čížků ke třetímu sousedskému posezení obyvatelé 

Lhoty. Celá akce, připravená místními hasiči, byla rovněž spojena s ukončením masopustu. 

Velkým překvapením se stalo půlnoční pochovávání basy. Večer v sále zaplněném do 

posledního místečka rychle uplynul v tanci, pohodě a dobré náladě až do skorých ranních 

hodin. 

Dne 4. března odešel náhle ve věku 69 let pan Petr Halamka, dlouholetý ředitel Lidové školy 

umění v Letovicích v období let 1979 – 2000. Založil a dirigoval Velký dechový orchestr. 

Nikdy mu nebylo líto času, který se svými muzikanty trávil a vždy si našel chvilku, když 

někdo potřeboval jakoukoliv radu. Jeho rukama prošly stovky muzikantů, jimž pomáhal 

utvářet vztah k hudbě a hudebním nástrojům. 
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Dne 31. července oslavil významné životní jubileum 80 let pan Miloslav Krejsa, dirigent, 

sbormistr a učitel hudby. Hudba jej provází celým životem. V šesti letech začal hrát na 

housle,  pak i na klavír. Hru na varhany vystudoval na brněnské konzervatoři. Za svůj život 

působil jako sbormistr celkem třiadvaceti pěveckých těles. S jeho osobností bude navždy 

spojen hlavně letovický Smíšený pěvecký sbor Bohuslava Martinů, který založil a  dodnes 

řídí, stejně tak ještě vede pěvecký sbor Vlastimil ve Vanovicích. Pracovitost a pozitivní 

přístup k životu je podle jubilanta cesta, jak si udržet dobrou kondici i ve stáří, vždyť ještě 

dnes jak vidno řídí dvě pěvecká tělesa dospělých zpěváků a v dirigování třetího, dětského 

vypomáhá. 

Koncem srpna vyšla nová, více než stostránková kniha s názvem „Historie ochotnického 

divadla v Letovicích“ autora Josefa Procházky staršího, mapující období od konce 19. století 

po rok 1989. Publikace se věnuje divadelnímu umění, jenž mělo v našem městě velkou 

tradici. Přináší celkovou historii činnosti divadelních spolků ve městě, vzpomínky 

protagonistů z řad herců, režisérů a dalších neméně důležitých osob divadelního světa. To vše 

je doplněno dobovými fotografiemi, programy apod. Velice smutným faktem je ale ta 

skutečnost, že ochotnické divadlo  v Letovicích zaniklo v roce 1989 a od té doby se jej 

nepodařilo do současnosti obnovit. 

Zájmová sdružení 

Nové sdružení zdravotně postižených 

Činnost sdružení byla stejně jako v minulých létech zaměřena hlavně na upevňování zdraví 

členů. V měsíci lednu uspořádali již tradiční Zimní zábavné odpoledne, na pořadu byla 

především informace o změnách v sociálních zákonech, týkajících se hlavně osob s těžkým 

zdravotním postižením. V měsíci dubnu členové relaxovali v Agrocentru Ohrada ve Vískách s 

využitím vodoléčby a masáží, akce se zúčastnilo 85 členů. V červnu sdružení pořádalo ve 

spolupráci s ESO Skrchov Regionální setkání zdravotně postižených. I přes nepřízeň počasí 

panující ve stanovený den se na výletišti ve Skrchově sešlo úctyhodných 250 účastníků, mimo 

kulturní program zde byla připravena celá řada sportovních akcí. 

Po prázdninách v polovině září zavítali opět na víseckou Ohradu, kde se tentokráte věnovali 

rehabilitaci, pro zpestření měli zajištěnou hipoterapii, účastno bylo 90 členů. Dvě stovky 

členů se sešly tradičně v listopadu na Výročním setkání, kde se konstatovalo, že plán činnosti 
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pro rok 2009 se podařilo beze zbytku splnit, dále byla schválena finanční zpráva a plán 

činnosti na následující rok. 

V průběhu celého roku navíc uspořádali šestkrát rehabilitační odpoledne v Nemocnici 

Blansko, pod odborným vedením si utužovali zdraví v tělocvičně, plaváním a cvičením v 

bazénu a ve vířivé koupeli s celkovou účastí 270 členů. I v roce 2009 organizovali ozdravné 

pobyty, tentokráte v Orlických horách  a na Vysočině. K datu 4. listopadu čítala členská 

základna 346 členů. 

Celoroční činnost prováděli díky finanční pomoci zejména Jihomoravského kraje, Města 

Letovice, ale i místních podnikatelů. 

Svaz tělesně postižených – místní organizace 

 Dne 13. ledna navštívil členy pan Jiří Štěp, zástupce okresní organizace Svazu tělesně 

postižených, jenž je seznámil s rekondicemi na rok 2009, např. Luhačovice, Skalka, Hodonín 

u Kunštátu. Dne 17. března se konala výroční schůze, kde pracovnice z důchodového odboru 

z Blanska seznámila přítomné s novinkami v důchodovém zabezpečení. Dne 7. dubna 

vystoupila se zajímavou přednáškou o bezpečnosti občanů strážmistr Mgr. Iva Šebková z 

Okresního ředitelství Policie. V měsíci květnu, a to 14. 5. se konal relaxační pobyt na Ohradě 

ve Vískách a 21. 5. prohlídka zámku Letovice s přednáškou pana místostarosty Bohuslava 

Kudy. Ve dnech 11. až 18. července si členové užili ozdravného pobytu, tentokráte v 

Jizerských horách, kde účastníci utužovali svoje zdraví cvičením, plaváním a každodenními 

vycházkami do horské přírody.. 

Po prázdninách se opětovně konal relaxační pobyt ve Vískách dne 18. září. Členskou schůzi 

spojenou s návštěvou členů ESO Skrchov pořádali dne 13. října. Závěr roku patřil tradičně 15. 

prosince Vánočnímu posezení s účastí pana starosty Mgr. Radka Procházky. 

Členská základna ke konci roku čítala 65 členů. 

Junák – středisko Letovice 

V roce 2009 se podařilo skautům za finanční podpory města, ústředí Junáka a dobrovolných 

prací starších členů opravit přední část budovy kluboven v zámeckém parku. Tím dostal 

bývalý zahradní domek nový, oku lahodící vzhled. V červenci uspořádali tradiční skautský 

letní tábor v překrásném a civilizací nezasaženém prostoru Randulka u Němčic u Boskovic. V 

rámci akcí pro veřejnost junáci provedli úklid zámeckého parku, uspořádali Skautský den pro 
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děti, dále drakiádu, Maxiautodráhu a tradiční Vánoční besídku. Náborem se jim podařilo 

získat 15 nových členů, takže ke konci roku bylo registrováno 96 letovických skautů a 

skautek. 

 

Katolická Beseda 

 Katolická Beseda v Letovicích  je organizace sdružující zájemce o duchovní a kulturní 

činnost v našem regionu. Snaží se o šíření duchovních a kulturních hodnot mezi širokou 

veřejností. Byla zde založena již v roce 1896, působí tedy v našem městě a okolí včetně 

násilného přerušení činnosti téměř 113 let. 

V roce 2009 se její práce řídila plánem, jenž se odpovědným přístupem výboru a členů 

podařilo splnit. Předně se v měsíci květnu 30 účastníků zúčastnilo úspěšného zájezdu do 

Slavkovic u Nového Města na Moravě, spojený s návštěvou nového poutního kostela Božího 

milosrdenství. Nejdůležitější akcí letovické Katolické Besedy byla rozhodně oslava 100. 

výročí založení Katolického domu v roce 1909 místním farářem a jeho zakladatelem P. Janem 

Holbou. Oslava se uskutečnila v neděli 6. září 2009 za účasti mnoha členů a příznivců. 

Promluvili zde starosta města Mgr. Radek Procházka a předseda místní Katolické Besedy P. 

Pavel Kopecký, v kulturním programu vystoupil žesťový soubor učitele Libora Suchého, 

Smíšený pěvecký sbor Bohuslava Martinů a cimbálový soubor Drahan z Blanska. 

Člen výboru Karel Hoder starší uspořádal dne 21. září v horním sále kulturního domu výstavu 

plakátů malíře Alfonse Muchy, konanou k 70. výročí úmrtí tohoto významného českého 

malíře. Setkání členů a příznivců Besedy v Letovicích, spojené s duchovní částí akce, 

proběhlo v kostele Povýšení svatého Kříže v Rozhraní u Letovic. Po mši svaté a promluvě P. 

Pavla Kopeckého na téma „Víra a věda“ setkání pokračovalo v restauraci Stvolovská rychta 

přednáškou s tématem „Poznávejme hvězdnou oblohu“, vedl ji jednatel výboru PaedDr. 

Jaroslav Chloupek. Této akce se zúčastnilo 35 členů a příznivců. Všechny uvedené 

uskutečněné akce považují za hodnotné a zdařilé. 

 

Dům dětí a mládeže 

První akcí roku se stal dne 24. ledna Maškarní karneval, následoval 30. ledna turnaj ve 

stolním tenisu a 14. března ve sportovní hale turnaj ve florbalu. V období Velikonoc byly dne 
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5. dubna pořádány Velikonoční dílničky v kulturním domě a dne 9. dubna Velikonoční 

tvořivá dílna. Ve dnech 19. a 25. dubna spolupořádali na místním letišti Oblastní přebor 

raketových modelářů respektive Mistrovství republiky raketových modelářů. 23. května se 

členové oddílu judo úspěšně zúčastnili přeboru mládeže v Brně. Dne 17. června se konal v 

zámeckém parku Pohádkový park. 

Po prázdninách začaly aktivity domu 18. září drakiádou a pokračovaly 23. září závodem 

horských kol na náměstí v rámci Dne mobility. V tradičním termínu 11. října uspořádali pro 

děti zájezd na Velkou pardubickou steeplachase a 28. října do aquaparku v Olomouci. V 

předvánoční době uspořádali dvoje Vánoční dílny, a to 4. prosince se zaměřením na tvorbu 

adventních věnců a 11. prosince na keramiku. 

Různé 

Zámek Letovice 

Stavební práce na zámku zdaleka neskončily a  pokračovaly v průběhu celého roku. Druhá 

návštěvnická sezona zahájená 1. května přinesla několik novinek. Bylo zpřístupněno muzeum 

zemědělské techniky v prostorách zámeckého hospodářského dvora, ve sklepení zámku to 

byla hladomorna a středověká mučírna s dobovými mučícími nástroji, včetně kójí pro 

vyslýchané. Prohlídka zámku probíhá pořád bez průvodce, návštěvník může prozkoumat celý 

komplex budov včetně zahrady s rybníčkem bez omezení prostorového i časového. V 

červenci byla dokončena skutečná rarita, nemající obdobu v širokém okolí, a to luxusní 

novomanželské apartmá umístěné v prvním poschodí. Součástí je mimo ložnice i moderně 

zařízené sociální zařízení  s malou kuchyňkou. Šlechtický stylový nábytek apartmá a dekorace 

doplňují vkusně vymoženosti naší moderní doby - televizor ukrytý ve stylové skříňce, krb 

okamžitě hřející díky plynovému zdroji. 

Jsou zde nabízeny kompletní služby, a to civilní svatební obřad v dosud nevysvěcené 

zámecké kapli s hostinou v místní restauraci a svatební noc v apartmá. Toto bylo zadáno pro 

novomanžele historicky poprvé dne 29. srpna. Majitel pan Vavříček očekává zájem 

novomanželských párů o apartmá, neboť prožít romantickou první společnou noc je  přáním 

mnoha nevěst a tuhle službu nenabízí mnoho šlechtických sídel. 

V sobotu dne 3. října proběhlo slavnostní otevření nově opravených zámeckých vinných 

sklepů. 
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 Navzdory hospodářské krizi lidé všeobecně nepřestali navštěvovat kulturní památky, nejinak 

tomu bylo i těchto prostorách, pan majitel byl se zájmem návštěvníků nadmíru spokojený, 

vždyť podle něj návštěvnost oproti minulé, premiérové sezoně stoupla o sto procent. 

V současné době se zatím stále nachází podstatná část zámeckého mobiliáře v deponii ve 

státním zámku v Lysicích. Je tomu tak již od začátku padesátých let minulého století, kdy se 

Lysice staly svozovým zámkem pro uložení zařízení ze zrušených šlechtických sídel po 

únorových událostech 1948. 

Silně znepokující skutečností je fakt, že zámecký park, pronajatý panem majitelem městu se 

stává terčem vandalů. V roce 1995 se pro svoji vyjímečnost stal přírodní památkou. 

Vandalové ničí opěrnou zeď z kamení, kterou rozebírají a kameny hází do rybníčku, lákavým 

terčem jsou pro ně rovněž lavičky. V roce 2007 je město sem pořídilo ze širokých dřevěných 

desek a byly zabetonované do země, ale ani tento odolný materiál pod jejich atakem 

nevydržel a musely být pořízeny nové. Nenechavci nevynechali ani nově vysazené stromky. 

Úklid psích výkalů, náprava škod po vandalech a vlastní údržba parku stojí město ročně okolo 

čtvrt milionu korun. 

Dne 17. srpna byl zahájen na základě archivních materiálů unikátní archeologický průzkum 

zaniklého středověkého hrádku Rumberk na návrší nad Deštnou u Letovic. Zaměřil se 

především na pátrání po zbytcích stavby, tvořící od 13. století správní centrum pro dvě 

desítky okolních obcí. Přesně polovina z nich dnes již neexistuje, dvě ze zachovalých obcí, a 

to Kochov a Chlum jsou nyní místními částmi našeho města. Hrádek býval středobodem 

tehdejšího léna biskupa olomouckého. První písemná zmínka o osídlení pochází z roku 1276 a 

zatím poslední je z roku 1391, kdy  přešel na pány z Letovic  a poté se o něm nikde nikdo 

nezmiňuje. Podnět k výzkumu dala z tohoto důvodu obec Deštná, když dostala podporu tří 

milionů korun z Evropské unie. 

Koncem měsíce září byl průzkum ukončen a přinesl nové poznatky o jeho existenci. Byly 

objeveny zbytky kamenných stěn ze třináctého století jeden až tři metry pod úrovní nynějšího 

povrchu, nalezené pozůstatky hrádku zabírají dle badatelů zhruba jednu pětinu rozlohy sídla. 

Bylo rovněž prokázáno, že původní kamenný objekt byl později nahrazen dřevohliněnou 

zástavbou. Nálezy mincí, úlomků keramiky a zvláště ohořelé zbytky trámů pomohly 

odborníkům stanovit přesně, z jakého období pocházejí. Dendro-chronologická zkouška 

potvrdila, že na podzim roku 1307 zde došlo k ničivému požáru, avšak úlomky kostí dokládají 

skutečnost, že zde lidé žili ještě ve druhé polovině 15. století.  
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Velmi dobrého výsledku dosáhla šestnáctiletá Eva Kovaříková ze Slatinky koncem srpna na 

Mistrovství České republiky ve westernovém ježdění v Horce nad Moravou, kde obsadila 

druhé místo v soutěži typu B, když od titulu v trailu ji dělil jedinný bod. Takový úspěch potěší 

obzvláště proto, že slečna Eva je vlastně samoukem. Oproti soupeřkám je v nevýhodě v tom, 

že nemá k dispozici jízdárnu a tudíž trénuje jen za příhodného počasí a ve vhodném přírodním 

terénu. Studuje druhým rokem pozemní stavitelství na letovické střední odborné škole, závodí 

za hmotné podpory svých rodičů a sponzorů. 

Dne 29. října se konala na poli mezi Bořitovem a Lysicemi podivná scéna. Farmáři z celého 

okresu tam demonstrativně vylili přibližně třicet tisíc litrů mléka, aby upozornili na 

diskriminující výkupní ceny mléka od zpracovatelů. K celostátní protestní akci se připojila i 

letovická zemědělská společnost Ledeko. Situace je podle jejich představitelů momentálně 

neúnosná, neboť za litr nadojeného mléka dostávají prvovýrobci od mlékáren necelých šest 

korun, což prý nepokryje ani výrobní náklady. Reálná cena včetně zisku by měla činit deset 

korun. 

Problémy se netýkají jen velkých společností, ale i soukromě hospodařících rolníků. Do tížívé 

situace se dostal i Jan Štrych z Meziříčka, který kvůli nižším dodávkám dostává ještě menší 

platby. Skončit se zemědělskou výrobou by ale velmi nerad, když by těžko v nynější době 

sehnal někde práci. Věnuje se této práci třicet let a vlastní sedmnáct dojnic. 

Kroniku města Letovice 2009 sestavil a sepsal Jaroslav Hejl 
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Letovice v číslech charakterizující rok 

Matrika 

- uzavřená manželství : 69 ( z toho církevních 19 ) 
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- počet žádostí o změnu jména a příjmení : 5 

- počet zápisů o určení otcovství : 26 

- žádosti o výpis prostřednictvím Czech POINTu : 510 

- počet ověřených podpisů na listinách  : 3 323 

- počet žádostí o vydání občanského průkazu : 692 

Evidence obyvatel 

 K 31.12.2010 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6 637 občanů ( z toho 2 615 

mužů,2 829 žen a 1 193 dětí do 18 let – 615 chlapců a 578 děvčat ). 

V loňském roce se narodilo 75 dětí ( 41 chlapců a 34 děvčat ) a zemřelo 76 občanů ( 25 

mužů,50 žen a jedno dítě ). 

K trvalému pobytu ve městě se přihlásilo 166 občanů,odhlášeno bylo 187 občanů. 

K 31.12.2010 bylo ve městě hlášeno k pobytu 163 cizinců. 

Stavební úřad a životní prostředí 

- vydaných územních rozhodnutí : 39 

- vydaných kolaudačních rozhodnutí : 58 

- rozhodnutí o odstranění stavby : 2 

- vydaná stavební povolení : 31 

- vydaná rozhodnutí o kácení dřevin : 26 

Finanční odbor 

- evidence místního poplatku ze psa : 777 

- evidence místního poplatku za komunální odpad : 6 670 

- počet provozovaných výherních automatů : 20 

- uzavřené kupní a darovací smlouvy : 41 

- přijaté návrhy na dispozice s obecním majetkem : 92 

- počet předaných bytových jednotek do osobního vlastnictví: 58 

Sociální dávky a služby 
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Na sociálních dávkách bylo vyplaceno 1 480 904,-Kč.V domově pro seniory bylo v roce 2010 

evidováno 99 žádostí,přijato 18 nových uživatelů,celkem 20 uživatelů ukončilo pobyt. 

V Domě s pečovatelskou službou bylo evidováno loni celkem 187 žádostí o 

umístění,přiděleno 5 bytů. 

Pečovatelská služba v roce 2010 byla poskytována 157 uživatelům,z toho pouze obědy 

poskytnuty 83 uživatelům,obědy a úkony 18 uživatelům. 

 

Záležitosti města 

Dne 1.ledna nabyla účinnost Obecně závazná vyhláška Města Letovice č.4/2009,o zákazu 

požívání alkoholických nápojů na veřejném prostranství. 

Konzumace alkoholických nápojů na veřejném prostranství je činností,jenž by mohla narušit 

veřejný pořádek ve městě,nebo být v přímém rozporu s dobrými mravy,ochranou 

bezpečnosti,zdraví a majetku občanů. 

Vymezení míst,kde se zakazuje požívání alkoholických nápojů na veřejném prostranství: 

     zóna 1  - Masarykovo náměstí 

     zóna 2  - pozemky v okolí kostela sv.Prokopa 

areály dětských hřišť na území města 

v okruhu 50 metrů od supermarketů a ostatních prodejen potravin 

v okruhu 100 metrů od zdravotnických zařízení a zařízení socialních služeb 

     v prostoru nástupišť veřejné dopravy osob 

V polovině dubna získali příslušníci Obvodního oddělení Policie České republiky v 

Letovicích nový,moderní přístroj na odhalování alkoholu v dechu při kontrolách na silnici 

I/43 a při namátkových šťárách v restauracích a na diskotékách.Tento typ alkoholtesteru 

přispěje hlavě k tomu že,kontroly budou častější a ve větší míře.Na pořízení moderního 

detektoru v hodnotě čtyřicet tisíc korun se poměrnými částkami složily radnice v 
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Letovicích,Velkých Opatovicích,Olešnici a ve Svitávce-čtyř hlavních obcí,spadajících do 

obvodu letovického oddělení. 

Koncem dubna bylo dokončeno zabezpečení a rekultivace bývalé odpadní skládky v lokalitě 

Červený vrch.Účelem projektu bylo zabránit šíření nečistot do přírody a podzemních vod a 

současně vytvořit prostor pro pozdější výstavbu sběrného dvora.Rovněž bylo vytvořeno 

odvětrání skládky pro případ,že by se v uložených odpadech tvořily plyny.Investiční náklady 

celé akce se vyšplhaly na 9 milionů 385 tisíc 600 korun.Z toho činily dotace z Evropské unie 

85% a Státního fondu životního prostředí 5% nákladů,vlastní zdroje města byly 10% . 

Dne 3.května oslavila významné životní jubileum 100 let paní Marie Blašková z Rekreační 

ulice. K tomuto překrásnému výročí jí poblahopřál osobně starosta města Mgr.Radek 

Procházka. 

V polovině května rozhodnul Krajský úřad v Brně v neprospěch města ohledně sporu s obcí 

Skrchov,týkající se napojení místní části Borová na skrchovský vodovod.Domy v Borové 

mají pouze svoje vlastní studny,které po většinu roku zejí prázdnotou.Proto jsou nuceni pro 

pitnou vodu jezdit k příbuzným a známým a pro užitkovou chodit do řeky Svitavy.Složitá 

situace se měla vyřešit napojením prodloužením vodovodu ze Skrchova.Těsně před 

uskutečněním se však tato vize rozplynula pro odpor Skrchovských, kvůli jejich obavě,že 

příjdou o vodu.Město tak bude muset hledat nový způsob řešení. 

Výsledky voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky ve dnech 21.a 22. 

května: 

Česká strana sociálně demokratická        -       937 hlasů 

Občanská demokratická strana                -       617 hlasů 

Komunistická strana Čech a Moravy       -      503 hlasy 

Věci veřejné                                             -       480 hlasů                                                                                     

Voleb se ve městě a místních částech zúčastnilo 3.664 voličů,to jest 67,17 procenta. 

Na základě povolebních jednání vznikla nová vládní koalice ve složení Občanská 

demokratická strana,TOP 09 a Věci veřejné. 
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Dne 2.června se v kulturním domě konalo diskusní fórum s cílem sestavit seznam Top desítky 

problémů,jenž je potřebné přednostně vyřešit,aby se ve městě lépe žilo.O společné 

pojmenování klíčových úkolů pro budoucí období se ve městě snažíme každý rok. 

Účastníci debaty spojené s hlasováním se nakonec shodli,že nejpalčivějším tématem je 

absence veřejných záchodů v blízkosti centra. 

Dále se letos na první místa dostaly: nutnost protipovodňových opatření na řece 

Svitavě,zajištění veřejného provozu v nově budovaném sportovním areálu u školy, 

vybudování cyklostezky směrem do Pardubického kraje a centralizace městské knihovny. 

Stinnou stránkou jednání byl fakt,že se ho zúčastnilo minimum řadových občanů,když většinu 

ze zhruba čtyřiceti účastníků tvořili zástupci samosprávy,úředníci,lidé ze škol,členové 

městské policie atd.Podle místostarosty Bohuslava Kudy byl zarážející především nezájem 

organizací a spolků,které od města pravidelně získávají finanční podporu. 

V polovině června byla dokončena generální obnova dětských hřišť v areálu sídliště U 

zámku.Namísto zastaralých prvků,jenž se neshodovaly se současnými požadavky, byly sem 

umístěny prvky nové, již odpovídající bezpečnostním normám.Dvě sportoviště ležící mezi 

bytovkami u základní školy,volaly po obnově hodně dlouho.Město na ni získalo více než 

půlmilionovou dotaci z Místní akční skupiny Partnerství venkova.Celkové náklady činily 599 

tisíc korun. 

Dne 4.července oslavil významné životní jubileum 100 let pan Pavel Michenka,žijící v 

Domově pro seniory na ulici J.Haška.K tomuto vzácnému výročí mu osobně poblahopřál 

starosta města Mgr.Radek Procházka. 

Dne 27.července započaly stavební práce na projektu Protipovodňové úpravy na řece 

Svitavě.Na spuštění projektu čekali místní obyvatelé od roku 1997,kdy město čelilo zničující 

povodni se škodou v úhrnu desítek milionů korun.Úpravy hrází a čištění říčního koryta bude 

zajišťovat statní podnik Povodí Moravy.Jeho opatření mají zajistit,aby profil koryta dokázal 

udržet a převést stoletou vodu v úseku asi 2,3 kilometru,a to od jezu za sportovní halou až po 

soutok Svitavy s Křetínkou u Tylexu.Stavební práce potrvají pravděpodobně až do léta 

příštího roku a Povodí Moravy za ně zaplatí kolem padesáti milionů korun. 

 Na stavební úpravy nábřežních zdí v prostoru Masarykova náměstí naváže radnice svým 

vlastním projektem úprav.Bude se jednat o vybudování originálního betonového sestupu k 
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vodě a odpočinkových ploch v blízkosti řečiště, v hodnotě asi čtyř milionů korun,hrazených 

městem.Od Svitav po Brno to bude jediné místo,kde se řeka zapojí do života nějakého města. 

 Dne 21.srpna se konal v areálu koupaliště již 11.ročník festivalu 3+1,který přinesl podstatnou 

změnu v organizaci festivalu.Dosavadní hlavní pořadatel – brněnský institut rozvoje občanské 

společnosti Trialog se akce zúčastnil pouze jako spolupořadatel, hlavním organizátorem se 

stalo město Letovice.Pro něž se stal festival tak trochu zkušebním v novém režimu,a to pro 

omezenější personální a finanční možnosti,avšak podle představitelů města lze počítat s tím,že 

se akce bude postupně v budoucnosti znovu rozvíjet.Mimo hudební vystoupení probíhaly po 

celý den v rámci doprovodného programu nejrůznější tvořivé dílny.Tradičně rodinná 

atmosféra přilákala na čtyři sta návštěvníků. 

Dne 1.září nastoupilo poprvé čtrnáct postižených dětí do budovy základní školy na 

Komenského ulici.Stalo se tak proto,že došlo ke  zrušení odloučeného pracoviště Speciální 

školy na Tyršově ulici.Radní chtěli speciální výuku ve městě zachovat,neboť by se jinak cesta 

za vzděláním postižených dětí značně zkomplikovala,především kvůli problematickému 

dojíždění do vzdálenějších škol. 

 V základní škole mají vyčleněny třídy s bezbariérovým přístupem,navíc celá budova 

disponuje vyhovujícím vybavením,jenž mohou v plné míře využívat. 

V polovině září byla zakoupena pro potřeby města nová sněžná fréza.V zimním období bude 

využívána na údržbu těžko dostupných úzkých chodníků,její šíře je pouhých sedmdesát 

centimetrů a bude nasazena především v uličkách pod kostelem a pod klášterem,dále v 

místech,kde překáží sloupky veřejného osvětlení a dopravní značky.Městskou pokladnu přišla 

na sedmdesát tisíc korun. 

Dne 28. září, na svátek sv. Václava, se konal Den otevřených dveří Základní školy Letovice u 

příležitosti 30. výročí jejího otevření, dokončení rekonstrukce budovy a slavnostního otevření 

nového sportoviště v areálu školy. I přes nevlídné počasí přišlo v průběhu dne na tisíc 

návštěvníků. Obdivovali především zbrusu nový sportovní areál, vzniklý na místě původního 

sportoviště ze sedmdesátých let minulého století.  Náklady se vyšplhaly na jedenáct milionů 

korun, když 70 % činila dotace Evropské unie a zbytek uhradilo město. Součástí 

víceúčelového, stupňovitě uspořádaného areálu jsou dvě samostatná hřiště s umělou trávou a 

atletická dráha s povrchem polyuretanovým.  Prostory budou využívány nejen žáky základní 

školy, ale v odpoledních hodinách i širokou veřejnosti. 
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Koncem září byly vyrobeny repliky čtyř pamětních listin a pečetí spojených s městem 

Letovice.Originály pocházejí z 15. až 17.století a jsou uloženy v Moravském zemském 

archívu.Radnice chce repliky v hodnotě patnáct tisíc korun v nejbližší době veřejně vystavit. 

Podle vyjádření místostarosty Vladimíra Stejskala začínají být velkou módou právě staré 

listiny,které by jako unikátní památky neměly v obci chybět. 

Nejstarší z listin je datována  rokem 1490,kdy Albrecht z Boskovic a na Letovicích prodává 

Letovicím část boskovického panství. 

Koncem září radní rozhodli o novém způsobu připojení místní části Borová na veřejný 

vodovod.Po dřívějším zkrachování záměru napojení na vodojem ve Skrchově, by mělo být 

deset borovských rodin připojeno k oblastnímu přivaděči Vlkov – Letovice.Tato akce se 

oproti původní variantě prodraží o téměř milion korun,celkově vychází na přibližně 1,7 

milionu.Avšak od poloviny příštího roku by si občané Borové  mohli pohodlně napustit  

kdykoliv vodu z kohoutků.        

Výsledky voleb do Zastupitelstva města Letovice ve dnech 15. a 16.října 2010: 

 

Kandidátní listina                                  Počet hlasů             v %            Počet zastupitelů 

 

Občanská iniciativa                               15 175                  26,94                     6 

Česká strana sociálně demokratická        9 403                  16,69                     4 

Občanská demokratická strana                9 197                  16,32                     4 

Komunistická strana Čech a Moravy       9 059                  16,08                     3 

Křesťansko demokratická unie- 

Československá strana lidová                  4 586                    8,14                     2 

TOP 09                                                     4 356                    7,73                     1 

Starostové a nezávisí                                2 940                    5,21                     1 

Věci veřejné                                              1 509                    2,67                     0 

Volte Pravý blok                                          103                    3,84                     0 
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 Členy Zastupitelstva města Letovice byli zvoleni: 

 Občanská iniciativa     -   Procházka Radek Mgr.,  Mifek Jiří,  Kotlánová Renata Mgr., 

Bula Michal,  Pařízek Josef,  Klíč Marián 

 Česká strana sociálně demokratická   -  Vystavěl Kamil Ing., Palbuchta Jiří Ing.,Ottová 

Daniela, Rašovský Bořivoj 

 Občanská demokratická strana  - Stejskal Vladimír, Královec Jan JUDr., Žilka 

Antonín , Janoušek Petr RNDr. 

 Komunistická strana Čech  a Moravy  -   Řehoř Jan, Šimák Vlastimil Mgr., Machala 

Luboš 

 Křesťansko demokratická unie - Československá strana lidová  -  Kuda Bohuslav, 

Boček František 

 TOP 09 -  Novotný Petr Mgr. 

 Starostové a nezávislí -  Chloupek Jaroslav Ing. 

Celkově bylo při volbách odevzdáno 2 954 platných hlasovacích lístků,to jest 53,7 procenta. 

 Dne 30.října byla uvedena do provozu nová cyklostezka mezi místní částí Zboněk a 

Svitávkou.Její délka činí 1,5 kilometru a má kvalitní asfaltový povrch.Kromě cyklistů může 

být využívána i chodci,in-line bruslaři či maminkami s kočárky.Trasa byla zbudována po 

dříve skoro nepoužívané cestě ze Zboňku směrem k řece Svitavě,a poté dále podél levého 

břehu k mlýnu U Labutě,kde navazuje na místní komunikaci ve Svitávce.V širším pohledu je 

nová stezka důležitá tím,že odděluje nemotorovou dopravu z frekventované silnice I/43,čímž 

cyklisté v tomto úseku již nemusí riskovat  svoje zdraví,či dokonce život.Stavba komunikace 

přišla na 5,6 milionu korun,větší část pokryla dotace a o zbytek se podělily obce Letovice a 

Svitávka. 

Dne 15.listopadu se konalo,a to v nejzazším možném termínu,ustavující zasedání nově 

zvoleného zastupitelstva města.Takřka měsíční povolební vyjednávání se neslo ve znamení 

neúprosného boje především mezi dosavadními představiteli radnice,Mgr.Radkem 

Procházkou a Vladimírem Stejskalem. Hlasy třinácti zastupitelů byl zvolen na čtyřleté období 

starostou města Letovice pan Vladimír Stejskal. Do funkce místostarosty pak Mgr.Radek 

Procházka. Podle něho byl verdikt zastupitelů pro jeho sdružení, jinak jasného vítěze voleb, 

porážkou. Aby nezklamali své voliče museli přistoupit na cestu kompromisů, což se nakonec 

projevilo ve výsledku hlasování. 
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Složení Rady města Letovice: 

Vladimír Stejskal   -                   starosta                Občanská demokratická strana 

Radek Procházka,Mgr. -       místostarosta            Občanská iniciativa 

Michal Bula -                              člen rady              Občanská iniciativa 

Jaroslav Chloupek,Ing. -           člen rady               Starostové a nezávislí 

Petr Janoušek,RNDr.  -              člen rady              Občanská demokratická strana 

Jan Královec,JUDr.  -                člen rady               Občanská demokratická strana 

Petr Novotný,Mgr. -                   člen rady               TOP 09  

  

V polovině listopadu byly vydány dvě nové knihy vážící se k našemu městu.První z nich se 

jmenuje Staré pověsti letovické,obsahující například historii zámku,pověsti o hastrmanovi 

nebo o prapodivném zrcadle.Po pětiletém úsilí ji napsal a vydal majitel letovického zámku 

Bohumil Vavříček. Podle něj mají velkou zásluhu na sepsání místní pamětnice, díky nimž se 

dostalo do knihy i místní nářečí. V publikaci se nacházejí dobové i současné fotografie a je 

určena pro všechny věkové kategorie v ceně 99 korun. 

Druhá kniha se stručným názvem Letovice, navazující na sérii knížek o městě, si vzala za 

úkol zmapovat moderní historii od roku 1938. Realizace knihy zabrala dva roky, v textové 

části představuje starosty, rodáky, čestné občany, dále seznamuje s památkami města, 

školstvím, kulturou atd. Ve fotografické části je přiblížena především vybavenost města a 

památky zvoucí k jejich návštěvě.Autorský tým knihy stojící 150 korun tvořili Eva Hejlová, 

Bohumil Kocina, Bohuslav Kuda, Radek Procházka a  Karel Synek. 

Dne 26.listopadu byla slavnostně předána do užívání rekonstruovaná  výpravní budova 

železniční stanice v Letovicích. Deset měsíců trvající obnova probíhala za plného 

provozu,jejímž výsledkem je skoro k nepoznání modernizovaný interiér,zlepšení podmínek 

pro cestující i zaměstnance. Stavební úpravy probíhaly převážně v přízemní části,byla 

rekonstruována čekárna a prodejna jízdenek,vybudovány důstojné toalety pro cestující včetně 

vozíčkářů,jenž se dočkali i celkového bezbarierového přístupu. Výraznou proměnou prošel i 

původní nádražní bufet v příjemnou,moderní a  vkusnou restauraci. Celý objekt byl zateplen a 

dostal i novou venkovní fasádu.Byla vyměněna všechna okna,dveře i střešní krytina.Investice 

činila 15,5 milionů korun, plně hrazená Českými drahami bez dotací.Dráhy vybraly 

letovickou stanici jako důležitý přestupní bod jihomoravského integrovaného dopravního 

systému,kde frekvence cestujících je v současné době větší než například ve Skalici nad 
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Svitavou.Letovická železniční stanice,ležící na trati evropského významu,získala tímto 

skutečně reprezentativně vyhlížející a vybavenou budovu. 

Dne 16.prosince si na svém 2.veřejném zasedání mohli připadat letovičtí zastupitelé jako 

poslanci ve sněmovních lavicích.Kvůli svému rozhodnutí zveřejňovat přímo jmenovité 

seznamy kdo hlasoval pro,kdo byl proti a kdo se zdržel hlasování,našli na svých stolech 

poprvé elektronické hlasovací zařízení.Vzhledem k vysoké pořizovací ceně ho má město 

zatím zapůjčeno.Avšak nákup tohoto zařízení nebyl zatím schválen,chtějí se ještě rozmyslet.S 

nápadem více obnažit a zprůhlednit názory komunálních politiků před veřejností, přišla na 

listopadovém ustavujícím zasedání zastupitelka Daniela Ottová, v současné době také členka 

Zastupitelstva Jihomoravského kraje. 

Na Štědrý den se podruhé konala na náměstí u vánočního stromu dobročinná akce s názvem 

„Polévka pro chudé i bohaté“.Pro příchozí bylo rozdáno zdarma přes dvěstě porcí výborné 

čočkové polévky,připravené zaměstnanci místní firmy Delikas,jenž společně s Městem 

Letovice celou akci zajišťovala.Ať již pouhou účastí nebo jakýmkoliv dobrovolným 

příspěvkem do kasičky projevili přítomní lásku k bližnímu ve svém okolí.Vybralo se celkově 

14 tisíc korun ( o  6 tisíc více než loni).Hotovost byla posléze předána na charitativní účely 

potřebným ve městě.Rodině Vladíkových na pořízení stolu a lavice pro děti,rodině 

Láníkových přispění na vybavení dětského pokoje a rodině Dokoupilových na účast dětí na 

školním lyžařském výcviku. 

 Do konce roku 2010 byla v rámci projektu Protipovodňové úpravy na řece Svitavě 

dokončena výstavba opěrných zdí,a to od mostu na náměstí po sportovní halu na pravém 

břehu,a po lávku pro pěší na břehu levém.Rovněž bylo vybudováno nové stavidlo na náhonu 

mezi Křetínkou a Svitavou u učňovské školy,mající za účel zabránit rozlivu vzduté vody. 

Ve své erudované stati „Nejstarší feudální držitelé Letovic“, v čísle Letovického zpravodaje z 

února 2011, se zabýval historik PhDr.Jaroslav Bránský tím, koho lze jednoznačně považovat 

za prvního doloženého držitele Letovic.Dříve sice byl připomínán jako první Bořita z roku 

1203 , avšak stalo se tak údajně na základě pozdějšího podvrhu ( falsa) v zápisu  pořízeném v 

klášteře hradišťském.Prokázal tedy,že prvním nesporně historicky doloženým držitelem 

Letovic, byl až v roce 1250 Heřman z rodu pánů z Ředhoště,jenž po vybudování svého sídla v 

Letovicích začal užívat predikát „ z Letovic“. 
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Ochrana občanů a majetku 

Policie České republiky – Obvodní oddělení Letovice 

Kriminogenní faktory 

Nezaměstnanost – v průběhu roku 2010 byl zaznamenán nárůst nezaměstnanosti ve srovnání 

se stavem na konci roku 2009. 

Alkoholismus, drogy – dle výsledků kontrolních akcí se jeví tento faktor jako velmi 

významný. 

Sekty,extrem,grafiti,tedy členství v různých referenčních skupinách – nebyl zaznamenán 

vzestupný trend. 

Trestná činnost 

V roce 2010 došlo na území Letovic k 145 trestným činům,jenž musela policie šetřit. 

Pachatelé trestné činnosti 

V roce 2010 nedošlo k nárůstu trestné činnosti mládeže ( 15-18 let ).Stejně tak trestné činnosti 

osob mladších 15-ti let.Skladba trestné činnosti je obdobná,převažuje majetková kriminalita a 

trestné činy spáchané v dopravě,na úseku násilné kriminality došlo k výraznému poklesu. 

Cizinci se v roce 2010 dopustili 1 protiprávného skutku,kdy se jednalo o ohrožení pod vlivem 

návykové látky ze strany občana Slovenské republiky,jenž řídil motorové vozidlo pod vlivem 

alkoholu. 

Oběti trestné činnosti 

V rámci oddělení Letovice nebyly zaznamenány výrazné výkyvy.Trestná činnost páchaná na 

seniorech zůstává neustálým problémem,avšak má sestupnou tendenci.Ze strany Policie a 

Městské policie je věnována značná pozornost prevenci v řadách seniorů,besedám v Klubech 

důchodců,Střediscích sociální péče,v tisku a na internetu. 

Přestupky 

V roce 2010 bylo řešeno celkově 490 přestupků v rámci teritoria oddělení,v katastrálním 

území města Letovice celkem 236 přestupků. 
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Násilná a mravnostní kriminalita 

U násilné kriminality došlo v porovnání s rokem minulým k poklesu,na úseku mravnostní 

kriminality nebyl šetřen žádný případ. 

Korupce 

Na úseku korupčního jednání nebyl ze strany Policie šetřen žádný případ. 

Oblast veřejného pořádku 

V roce 2010 nedošlo ve městě Letovice,ani v jiné části služebního obvodu OOP Letovice k 

výraznému narušení veřejného pořádku. 

Prevence 

Na úseku preventivních opatření bylo pokračováno v besedách na Základních školách v 

Letovicích a dalších městech a obcích služebního obvodu.V součinnosti s Městskou policií je 

prováděn dohled v zájmových lokalitách,například ve školách,parku,při nočním provozu 

diskotéky,na nádraží atd. 

Bezpečnostní opatření a akce – v roce 2010  bylo pokračováno v nastaveném trendu 

kontrolních akcí zaměřených na podávání alkoholu mládeži a dopravně – bezpečnostních 

akcí.Bylo rovněž vypátráno celkově 54 hledaných osob. 

Vývoj bezpečnostní situace nezaznamenal v letovickém služebním obvodě výrazných změn.S 

ohledem na nejvíce diskutované problémy je nutné nadále věnovat pozornost situaci v 

dopravě.Nadále budou prováděny besedy se seniory a besedy na školách.V součinnosti se 

službou kriminální policie budou prováděna preventivní opatření drogové problematiky. 

V rámci reformy Policie ČR došlo ke dni 1.října 2010 ke změnám organizačního článku 

Obvodního oddělení Policie ČR Letovice,kdy došlo k začlenění části Obvodního oddělení 

Policie ČR  Černá Hora pod dislokaci Obvodního oddělení Policie ČR Letovice.V tomto 

směru došlo k rozšíření služební působnosti letovického oddělení. 

 Na celé řadě činností se podílela i Městská policie Letovice a řada výsledků byla dosažena 

díky úzké součinnosti obou složek. 
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Městská policie 

Městská policie Letovice řešila za rok 2010 celkově 132 přestupků,za které byly uloženy 

blokové pokuty ve výši 33.000,- Kč. 

Přehled přestupků: 

- doprava:celkem 32 přestupků, blokové pokuty ( BP ) uloženy ve výši 8.900,-Kč 

- porušení vyhlášky obce: 35 přestupků, BP 8.100,-Kč 

- veřejný pořádek: 33 přestupků,BP 7.200,-Kč 

- majetek: 16 přestupků,BP 6.500,-Kč 

- alkoholismus a toxikománie: 9 přestupků,BP 3.300,-Kč 

- občanské soužití: 7 přestupků bez blokové pokuty 

Počet trestných činů předaných k dalšímu šetření činil 18 případů, z  toho 8 x doprava, 7 x 

majetek a 3 x násilná trestná činnost.Pod vlivem alkoholu bylo zjištěno 8 řidičů,ve všech 

případech byla hladina alkoholu vyšší než 1 promile,nejvyšší hodnota činila 3,05 promile 

alkoholu. 

Strážníci vypátrali celkově 6 pohřešovaných osob,ve 3 případech došlo k otevření bytu,kdy 

byly bezprostředně ohroženy lidské životy.Odchyceno bylo 22 volně pobíhajících psů,4 koně, 

kuriozní byl výjezd k pohybu opice v Kladorubech, jenž těsně před příjezdem strážníků 

utekla. 

Do Protialkoholní záchytné stanice v Brně byly převezeny 3 osoby.Mezi samozřejmosti 

patřilo tradičně zajišťování místních společenských,kulturních a sportovních akcí,během 

kterých nedošlo k žádnému narušení veřejného pořádku. 

V rámci preventivních opatření byly strážníky provedeny besedy ve školách a v klubu 

důchodců.Jako každoročně byly provedeny 2 rozsáhlé akce na kontrolu všech chatových 

oblastí,4 akce na kontrolu kuřáků na náměstí,3 akce na kontrolu tanečních zábav a diskoték,se 

zaměřením na podávání alkoholu mladistvým a dále 2 akce na kontrolu řidičů,zda nepožili 

před jízdou alkoholické nápoje. 
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Po celý rok 2010 Městská policie úzce spolupracovala s Obvodním oddělením Policie v 

Letovicích,kdy tato spolupráce je dlouhodobě na vysoké úrovni.                                                                         

Sbor dobrovolných hasičů 

Rok 2010 byl pro členy sboru velice významným,neboť oslavili 140.výročí jeho 

založení.Nepořádali  sice žádné velkolepé oslavy,ale přesto akcí spojených s oslavami se 

konalo více než dost. 

Hlavním úkolem zásahové jednotky je a vždy bude včasný výjezd a provedení rychlého a 

účinného zásahu,výzbroj a výstroj je dostačující,i když je v dnešní době používáno k zásahům 

stále modernější a dokonalejší vybavení.V roce 2010 bylo provedeno nové uspořádání v 

garážích,byly zhotoveny nové police na hadice, přemístěn kompresor a přesunuto nářadí a 

ostatní materiál do věže.Do výstroje přibyly plovací vesty,záchranné 

lano,přílby,vysílačka,motorová pila a zásahové obleky.Koncem roku hasiči získali do 

výzbroje zásahové vozidlo Nisan Navara,které bylo hrazeno ze 2/3 z rozpočtu kraje a z 1/3 z 

rozpočtu města Letovice. 

Školení a výcviků bylo o něco méně než léta minulá,žel se jich účastní převážně mladí 

členové a ti starší o ně nemají takový zájem.Stejná situace nastává i při výjezdech, kterých se 

starší členové, až na pár výjimek nezúčastní. 

Námětová cvičení se opět osvědčila,neboť se při nich vždy zjistí nějaké drobné problémy a 

nedostatky,jenž by pak mohly komplikovat zásah. 

Nejvíce brigádnických hodin zásahové jednotky bylo odpracováno při malování a úpravě 

garáží a věže ( 484 hodiny).Další hodiny můžeme připočítat bratru Karáskovi při zajištění 

časomíry na hasičských soutěžích.Zbytek brigádnických hodin byl odpracován na opravě 

techniky a to 174 hodin. 

Úspěchy člena sboru Martina Roháče na hasičských soutěžích v roce 2010: 

- 1.místo při halovém mistrovství v disciplíně štafeta 4x100 metrů s překážkami 

- 1.místo v disciplíně 100 metrů s překážkami v Plzni a vytvoření osobního rekordu 

15,88 vteřiny 

- 2.místo na mistrovství republiky v požárním sportu v disciplíně výstup na věž,osobní 

rekord  
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- 2.místo na mistrovství světa v požárním sportu v dresu České republiky v Doněcku 

- 1.místo na mistrovství republiky v požárním sportu družstev ( za SDH Horní Poříčí) 

- Byl vyhlášen v roce 2010 nejlepším sportovcem města Letovice. 

Výjezdy k požárům: 

 2.1.- požár toalety na výletišti v Kladorubech  ( 10 členů) 

 8.1.- požár kontejneru v ulici Rybníky ( 6 členů ) 

 18.2.- požár rodinného domu ve Svitávce    ( 10 členů ) 

 21.2.- požár rodinného domu ve Svitávce ( 15 členů ) 

 26.3.- požár trávy ve Svitávce  ( 8 členů ) 

   5.7.- požár kůlny na samotě Horky u Kochova ( 15 členů ) 

   5.8.- požár chaty v Meziříčku ( 10 členů ) 

  19.8- požár trafostanice na nádraží ( 12 členů ) 

  21.9.- požár balíků slámy ve Skrchově ( 8 členů ) 

 19.10- požár rodinného domu ve Svitávce ( 11 členů ) 

  2.11.- požár rodinného domu ve Svitávce ( 10 členů ) 

  3.11.- požár lesa u Svárova ( 6 členů ) 

  4.12.- požár sazí v komíně ve Velkých Opatovicích  ( 12 členů ) 

 12.12.- požár sazí v komíně ve Zboňku    ( 12 členů ) 

 19.12.- požár hospodářské budovy ve Třebětíně ( 13 členů ) 

 27.12.- požár sazí v komíně v ulici Na Vyhlídce ( 12 členů ) 

 30.12.- požár hospodářského stavení v Olešnici ( 16 členů ) 

Rok 2010 byl pro zásahovou jednotku poměrně náročný, neboť se výrazně zvýšil počet 

výjezdů. Bylo více požárů, a to především kvůli výjezdům do Svitávky. Největší požár byl v 

samotném závěru roku v Olešnici, kde členové strávili 6 hodin.Nejvíce technických zásahů 
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přibylo v zimním období,kdy téměř denně odstraňovali spadlé stromy v úseku Letovice-

Zábludov.Pokud se sečtou hodiny strávené u požárů ( 374 ),technických zásahů a pomocí 

(307),dostaneme celkově 681 hodin. 

 Vedení sboru poděkovalo dlouholetým členům revizní komise bratřím Miloši Dokoupilovi 

staršímu a Ladislavu Musilovi,kteří již nově nekandidovali,za jejich svědomitou práci. 

 Soutěžnímu družstvu se rok poměrně vydařil,neboť třikrát obsadili 1.místo – 29.května v 

Jasinově, 21.srpna opět v Jasinově a 4.září v Kladorubech.Na pohárové soutěži 10.července v 

Blansku pokazili požární útok a skončili celkově na 5.místě. 

Slušně si tradičně vedli členové Dokoupil Martin, Lienveber Tomáš a Jeřábek Lukáš, kteří 

reprezentují sbor v běhu na 100 metrů překážek.Na Bludovské stovce obsadili Dokoupil M. 

72.místo, Leinveber T. 77.místo ze 140 účastníků.Na večerní stovce v Kamenci obsadil 

Dokoupil M. 83.místo ze 180 účastníků.Družstvo nad 35 let mělo v soutěžích průměrné 

výsledky,ale podávalo vyrovnané výkony jak v útoku tak v pivní štafetě. 

Letovičtí hasiči hodnotili rok 2010 jako úspěšný,vyšli jim téměř všechny akce a zábavy,čímž 

vytvořili celkem slušný zisk,jenž však v zápětí utratili ( slavnostní  

schůze,zájezd,fontána,foto..),nebo investovali do opravy skladu na pivo,nákupu nové 

lednice,zhotovení polic a zásuvek...). 

Bez nadšení k hasičskému koníčku a bez práce to nejde,bez peněz už vůbec nikoliv.                                                                           

 

Školství 

Střední odborná škola a Střední odborné učiliště – Masarykova škola práce 

V roce 2010 probíhalo vzdělávání a výchova zhruba 400 žáků ve čtyřletých maturitních 

oborech ( Stavebnictví,Nábytkářství,Ekonomika a podnikání),tříletých oborech zakončených 

závěrečnou zkouškou ( Truhlář,Zedník) a dvouletém nástavbovém studiu Podnikání,a to 

kromě oboru Podnikání podle nově zpracovaných školních vzdělávacích programů. 

 Již v září roku 2009 byla na pokyn zřizovatele ( Jihomoravského kraje) zahájena příprava na 

sloučení se Střední školou uměleckou Velké Opatovice.Postupně probíhala jednání a byla 

zpracována strategie a postup přestěhování opatovické školy do Letovic.Avšak překvapivě 

dne 5.listopadu 2010 chystané sloučení neschválilo Zastupitelstvo Jihomoravského kraje. 
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Škola získala prostředky z několika grantů, a to v rámci projektů:Comenius,Enersol a Cesta k 

sobě a druhým. 

Již podruhé se uskutečnila organizačně náročná akce – Týden stavebnictví a bydlení ve dnech 

2.-5. února 2010,ve svých aktivitách pokračovalo středisko RVC ( obnovitelné zdroje energie 

) a jako každoročně organizovalo krajskou přehlídku Enersol,proběhl další ročník soutěže pro 

žáky základních škol „Dřevo pro život“,škola se prezentovala na vědecko-odborné konferenci 

Stavební fakulty Vysokého učení technického v Brně. 

Během roku se ve škole konaly další akce-soutěže a přehlídky,studenti zpracovali v rámci 

výuky 24 projektů,jenž v červnu prezentovali spolužákům a zaměstnancům školy,konaly se 

zájezdy do divadel,za sportem a kulturními památkami.Ve škole pracovalo 11 zájmových 

kroužků,akce organizoval rovněž Středoškolský klub mládeže a Domov mládeže. 

V reprezentaci školy dosáhli studenti celé řady úspěchů,např. Okresní přebory:2.místo v 

přespolním běhu,2.místo ve stolním tenisu,1.místo ve volejbalu.V rámci akce Zlaté dno 

obsadili v konkurenci družstev z celé republiky zedníci výborné 2.místo. 

V oblasti materiálního zabezpečení bylo pořízeno nové vybavení počítačové učebny,zřízena 

velkokapacitní počítačová učebna,byly zakoupeny 2 dataprojektory, 4 kusy 

natebooků,pořízena část nových lavic a židlí,zakoupena odborná literatura pro 

pedagogy,pořízeno nové vybavení pro obor zedník,pro obor truhlář zakoupena olepovačka, 

rozšířeno odsávání a připojeny nové stroje, pořízeny nástroje pro obrábění,zakoupeno vozidlo 

Ford Transit. 

Mateřské školy 

Zápis do Mateřské školy na Čapkově ulici proběhl 6.května 2010,přihlášeno bylo 47 

dětí,přijato bylo 25 dětí.Při výchovně-vzdělávací činnosti zde pracují dle „Kurikula podpory 

zdraví“. 

Do dveří z knihovny a ze tříd byly zabudovány skleněné vitráže,byly pořízeny nové koberce 

do šatny učitelek a ředitelny a na okna žaluzie.Byly nainstalovány bezpečnostní zámky do 

všech vstupních dveří s jedním univerzálním klíčem a videokamery do tříd.Došlo k opravě 

vláčku na zahradě a chodníku od branky k budově.Byly zřízeny nové webové stránky. 

Během roku se děti zúčastnily tradičních akcí: 

- divadelní představení v Kulturním domě 
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- posezení s rodiči o Vánocích 

- Mikuláš 

- Den dětí na hasičárně 

- výlet na zámek do Rájce nad Svitavou 

- plavecký výcvik 

- Den otevřených dveří s vystoupením kouzelníků 

- beseda s Policií 

- návštěva Základní školy 

- vystoupení dětí v Domě s pečovatelskou službou 

- rozloučení s předškoláky 

 V Mateřské škole na Třebětínské ulici byly v roce 2010 v provozu 2 smíšené třídy po 25 

dětech při naplněné kapacitě. Dne 31.března měli možnost rodiče navštívit své děti ve třídě a 

společně si vyrobit několik velikonočních dekorací.29.dubna se děti opět převlékly za 

čarodějnice a čaroděje a na školní zahradě si tento den užily jako slet čarodějnic a 

čarodějů.Dne 5.května je čekal školní výlet na hrad Veveří s programem.Dne 31.května se 

seznamovaly na dopravním hřišti v Blansku s pravidly silničního provozu.Dne 16.června se 

konal v prostorách školky tradiční karneval pro děti a rodiče,spojený s rozloučením pro 

předškoláky.Součástí bylo vystoupení dětí z tanečního kroužku. 

V období od února do dubna se uskutečnilo 9 lekcí plaveckého výcviku v plaveckém bazénu 

ve Svitavách. 

Církve 

Římskokatolická církev 

Začátkem ledna se konala v naší farnosti tradiční celonárodní Tříkrálová sbírka,tentokráte pod 

mottem „Pomoc rodinám a lidem v nouzi u nás i v zahraničí a podpora charitního díla“.Ani 

nepřízeň počasí,ani dopady ekonomické krize nazabránily,aby se koledníci ujali svého 

poslání.Že se zdařilo,o tom svědčí to,že pro pomoc bližním vybrali zatím nejvyšší částku v 

historii sbírek 43.223,-Kč.Kdo si přál,tomu napsali svěcenou křídou na veřeje domu K+M+B 

2010 ( Christus mansionem benedicat). 

Na Bílou sobotu dne 3.dubna oslavil životní jubileum – 80 let převor konventu Milosrdných 

bratří v Letovicích P.Jiří Stanislav Fiala OH. 
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S milosrdnými bratry byl kontaktu již od ranného dětství,a to prostřednictvím bratra 

Celestýna,jenž pocházel z jeho rodné farnosti Loučeň u Nymburka.Léta Páně 1947 vstoupili 

jako kandidát do konventu v Praze.Kněžské svěcení přijal v roce 1972 od litoměřického 

biskupa Štěpána Trochty. Poté působil až do roku 1992,kdy byl zvolen provinciálem 

milosrdných bratří,v různých farnostech v olomoucké arcidiecezi.V této funkci zůstal po čtyři 

volební období do roku 2004,když převzal po P.Vojtěchu Málkovi vedení letovického 

konventu. 

Jubilantovi přišli poblahopřát delegát Milosrdných bratří pro Českou republiku bratr Martin 

Macek, řádoví spolubratři, místní farář P.Pavel Kopecký, jáhni František Bačovský a Petr 

Košulič spolu s velkým zástupem farníků. 

Ve dnech 14.-21.března proběhla pouť naší farnosti do Věčného města – Říma. Třiačtyřicet 

poutníků vedl P.Robert Prodělal, bývalý letovický jáhen. Prohlídku všech nejvýznamnějších 

pamětihodností Říma a Vatikánu doplnil erudovaným výkladem, neboť zde několik let 

studoval. Poutníci nocovali v poutním domě Velehrad, jenž získal pro naše věřící v 

šedesátých létech minulého století kardinál Josef Beran. 

Dne 16.května se konala u kapličky sv. Jana Nepomuckého ve Třebětíně pouťová mše 

svatá.Dále zde každé květnové úterý a pátek probíhaly májové pobožnosti,dne 20.července 

sloužil ve Třebětíně mši svatou novokněz P.Petr Košulič.Veškerou činnost kolem kapličky 

zajišťují čtyři velmi obětavé místní sestry a to paní Janková,Ježová,Novotná a Tichá.Obnosy 

vybrané při mších svatých, spolu s obdrženým gantem 1.000,-Kč od města použijí na 

bohoslužebné potřeby,drobné opravy stavby,květinovou výzdobu a na malé pohoštění o pouti. 

V sobotu 10.července se velký počet letovických farníků zúčastnil primiční mše svaté P.Petra 

Košuliče v kostele sv.Václava a sv.Anežky České v Hustopečích u Brna.Otec Petr do té doby 

vykonával v naší farnosti jáhenskou službu.S personálních důvodů nenastoupil po něm po 

devíti létech žádný nový diákon. 

 Dne 17.července se konal v areálu fary farní den,vycházející z myšlenky napodobit 

společenství a způsob života prvních křesťanů.Účastníci zjistili,že mají veškeré občerstvení 

zdarma dle chuti.Chvíle povídání byly střídány soutěžemi pro děti,melodiemi místních 

kapel,nechyběla ani bohatá tombola a skákací hrad.Kdo chtěl mohl přispět na farní den 

dobrovolným příspěvkem. 



 187 

 Dne 1.srpna ukončil po devíti létech pastorační činnost v Letovicích P.Pavel Kopecký, na 

jeho místo nastoupil P.Jan Bezděk, dosavadní farní vikář v kostele sv.Jakuba v Brně. Pochází 

z Drnovic u Vyškova a na kněze byl vysvěcen Léta Páně 2008.                                                                   

Začátkem srpna vydala letovická Katolická beseda útlé knižní dílko pod názvem Křížová 

cesta.Text, vztahující se ke křížové cestě v kostele sv. Prokopa, zpracoval místní rodák 

P.Pavel Vybíhal. Mistrně aplikoval slova Písma, mající vztah k jednotlivým zastavením na 

místní poměry Letovic a okolí. Autorem fotografií je vynikající Bohumil Kocina, věnující jim 

nevšední péči. Především nádherná hra světla a stínů na každém snímku je fascinující. 

Dne 22.srpna bylo vybráno při obou nedělních mších svatých v kostele sv.Prokopa 66.000,- 

Kč,při stejné příležitosti v klášterním kostele sv.Václava 29.000,- Kč, a to jako pomoc pro 

postižené povodněmi na Liberecku, kde nespoutaný živel udeřil po přívalových deštích 

začátkem srpna.Farníci tímto darem vyjádřili svoji účast postiženým a zároveň se stali jejich 

bližními.Finanční obnos převzal místní rodák P.Radek Jurnečka, jenž v postižené oblasti 

působí a cíleně ho rozdal potřebným. 

V sobotu dne 6.listopadu se uskutečnila zdvořilostní pouť letovické farnosti do míst nového 

působení našeho rodáka P.Pavla Vybíhala,j enž začátkem září přešel do Jimramova. Pod 

vedením duchovního správce P.Jana Bezděka se vydalo na cestu čtyřicet poutníků. Postupně 

navštívili kapli Povýšení sv.kříže v Nyklovicích, kostel Narození Panny Marie v Jimramově a 

nakonec kostel sv.Havla v Sulkovci. Duchovní dimenze pouti pramenící z víry, doplněna 

přímým osobním poznáním podzimní Vysočiny, včetně několika sakrálních staveb, se stala 

pro účastníky upevňujícím činitelem sounáležitosti s imanentní Boží Trojicí i samotnou církví 

svatou. 

Dne 3.prosince byla dokončena restaurátorská obnova pískovcového kříže z roku 1811 na 

Nádražní ulici. Jedná se o kulturní památku přináležející k bývalému Synkovu mlýnu, jehož 

současným vlastníkem je pan Jiří Bohatec. Památka byla odborně rozebrána, jednotlivé díly 

očištěny od nevhodných cementových vysprávek, mechů a lišejníků, zoxidované železné 

ukotvení a čepy byly nahrazeny novými nerezovými prvky. Památka s přilehlým chodníkem 

je nyní nově nasvětlena veřejným osvětlením.Celkové finanční náklady obnovy činily 189 

tisíc korun, z toho tvořily dotace ministerstva kultury a kraje 149 tisíc a příspěvek  Města 

Letovice 40 tisíc korun. K tomu je nutno připočítat práce vlastníka, jenž vybudoval nový 

základ, zhotovil opěrné zdi z kamene, odvodnění, přístupový chodník a ochranné oplocení. 

Taktéž odstranil ztrouchnivělou lípu v blízkosti kříže. Opravené památce,  svědku starých 
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časů ,bude velmi brzy rovných 200 let a je dobře, že se opět zaskvěla v plné kráse a je dobrou 

vizitkou vlastníka i města. 

 Ve dnech 4.-12.prosince proběhly po dlouhých letech v naší farnosti lidové misie,  které vedli 

členové Kongregace Nejsvětějšího Vykupitele – redemptoristé z Tasovic u Znojma P.Jiří 

Šindelář a P.Tomasz Waściński.Smyslem misií bylo,aby lidé znovu nalezli či obnovili lásku 

ku Kristu.Během týdenního duchovně bohatého setkávání si mohli uvědomit,kde je chyba v 

nich samotných a jak se mohou sami změnit.Nejdůležitější ze všeho je láska k Bohu.V ní je 

obsaženo vše ostatní – láska k   dalším lidem,k zemi,sobě samému i celému vesmíru. 

V prosinci byla zkolaudována rekonstruovaná opěrná zeď před průčelím konventního kostela 

sv. Václava.Původním záměrem vlastníka byla oprava poškozené omítky opěrné zdi.Po jejím 

odstranění a zjištění havarijního stavu zdi se rozhodlo,aby celá původní kamenná zeď byla 

odstraněna a nahrazena zcela novou,betonovou.Stavební práce probíhaly od poloviny roku 

2009 do listopadu 2010,a to pod dohledem stavebního úřadu a Národního památkového 

ústavu v Brně.Celkové náklady opravných prací činily 1 milion 733 tisíce korun,když 

naprostou většinu hradil vlastník ze svých prostředků,darů a sbírek.                                                                       

Diakonie Českobratrské církve evangelické -Centrum denních služeb 

Rok 2010 byl pro letovickou pobočku Diakonie ve jménu změny,a to hned z několika 

důvodů.Na začátku roku nastoupil do funkce vedoucího Mgr.Erik Novotný,DiS.Následně 

přibyla 4 pracovní místa pro pracovnice v přímé péči.Naopak zde ukončila své působení 

dlouholetá pracovnice paní Zdenka Prudilová. 

Další významnou událostí bylo otevření nové sociální služby- chráněného bydlení dne 

26.dubna.Tato změna představuje velký zlom nejen pro toto zařízení,ale především pro 

klienty,kteří zde mají možnost žít co nejvíce soběstačným a nezávislým životem. 

Stávající sociální služba Centra denních služeb Letovice prošla též změnou,jejímž výsledkem 

je nová koncepce programu,který více vychází vstříc individuálním potřebám klientů. 

Stejně jako v předchozích létech absolvovali klienti prázdninový pobyt,tentokrát v Bukové v 

jižních Čechách.Během roku se zúčastnili několika akcí na kterých mohli prezentovat svoje 

zařízení, bylo jich opravdu mnoho,a proto zmíníme jen některé – Týden stavebnictví ve 

spolupráci s Masarykovou školou práce ve dnech 2.-5.února, Den otevřených dveří, Festival 

3+1 a Benefiční koncert ve Vanovicích. 
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Kultura 

Městské kulturní středisko 

Výčet akcí pořádaných v roce 2010  byl již tradičně velmi různorodý.V oblasti divadelní byla 

pořádána každý měsíc představení pro děti předškolního a mladšího školního věku.Dále se 

konala představení ochotnických spolků z Kunštátu,Vranové a Boskovic.Hudební pořady byly 

zastoupeny jak produkcí vážné hudby – v cyklu Kruhu přátel hudby,jenž pokračuje v rámci 

jednotlivých sezon,dále koncerty populární hudby,své místo mají i představení mluveného 

slova.Tradičně byl pořádán dne 13.února Ples Města Letovice a Městského kulturního 

střediska,na počátku adventu to bylo Zpívání pod vánočním stromem spojené s jeho 

rozsvícením. 

Středisko pořádalo rovněž řadu divadelních zájezdů – na muzikálová představení v Městském 

divadle v Brně,v červenci na představení Veselé paničky windsorské v rámci letních 

Shakespearovských slavností na hradě Špilberku v Brně. 

Z dalších akcí  se jednalo o spolupodílení se na přípravě akademie mažoretek VO CO 

GOU,Běhu zámeckým parkem,tradičního listopadového Běhu okolo přehrady Křetínka,oslav 

státních svátků ve spolupráci s Městem Letovice.Začátkem května tradičně středisko pořádalo 

Historický jarmark,spolupořádalo březnovou show Velkého dechového orchestru Základní 

umělecké školy Letovice,spolupodílelo se na organizaci Ústředního kola soutěže dechových 

hudeb ČR Letovice 2010 ve dnech 7. a 8.května.Spolu s knihovnou organizovali pravidelnou 

akci Noc s Andersenem,jenž se  setkala s obrovským ohlasem u dětí,proto jsou od  roku 2009 

pořádána i podzimní pokračování s názvem Pohádková sobota v zámeckém parku.Zcela nově 

se středisko podílelo na pořádání mezinárodního kongresu PROCTO Letovice 2010  v měsíci 

dubnu,který byl věnován lékařským oborům následné péče. 

Z činnosti Smíšeného pěveckého sboru Bohuslava Martinů a Komorního pěveckého 

sboru Carpe diem při Městském kulturním středisku Letovice v roce 2010: 

10.ledna – Vánoční koncert v kostele sv.Prokopa v Letovicích,na programu byla Česká mše            

                  vánoční    Jakuba Jana Ryby, řídil Miloslav Krejsa 

11.ledna – Ekumenická pobožnost v modlitebně Církve bratrské 

28.března –Pašije v kostele sv.Prokopa 

  2.dubna – Pašije v kostele sv.Prokopa 
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  4.dubna – Účinkování na Boží hod velikonoční v kostele sv. Prokopa, kde zaznělo Aleluja z                  

         oratoria Mesiáš od G.F.Händela. 

16.května – Zpívání na poutní mši ve Třebětíně 

12.června – Jarní koncert pěveckých sborů v Kulturním domě v Letovicích 

27.června – Zájezd Komorního sboru Carpe diem do Unína ,vystoupení na pouťové mši 

  4.července – Vystoupení na slavné pouťové mši svaté v kostele sv.Prokopa v Letovicích,kde        

            zaznělo provedení Slavnostní mše od Josefa Walenty 

10.července – Na primiční mši svaté P.Petra Košuliče,bývalého letovického jáhna,zazpívali v     

            Hustopečích u Brna Aleluja z oratoria Mesiáš 

18.července – Vystoupení na pouťové mši svaté v Meziříčku 

25.července – Rozloučení s P.Pavlem Kopeckým, místním farářem, odcházejícím do Čebína a          

            Drásova 

8.srpna –  Konal se koncertní zájezd obou sborů do Protivanova, a to na pozvání tamnějšího  

        duchovního správce P.Zdeňka Fučíka, bývalého letovického jáhna 

  4.září – Slavnosti chleba 2010 ve Slupi, kde oba sbory zpívaly jednak světský program na 

                podiu, a dále program duchovní v místním kostele 

18.září – Komorní sbor vystoupil na koncertu v evangelickém kostele ve Vanovicích 

25.září – Komorní sbor vystoupil na koncertech v Sulíkově a Babolkách 

28.září -  Koncert obou sborů v kostele sv. Prokopa pod názvem Ave Maria gratis   

                plena, pásma duchovní poezie a hudby 

24.října – Koncertní zájezd Komorního sboru do Prosetína 

31.října – Dušičková pobožnost na místním hřbitově,oba sbory 

21.listopadu – Koncertní zájezd obou sborů do Čebína 

28.listopadu – Vystoupení obou sborů na Zpívání pod Vánočním stromem na Masarykově                    

náměstí                                           

12.prosince – Komorní sbor spoluučinkoval na Vánočním koncertu ve Svitávce 

19.prosince – Komorní sbor spoluučinkoval na koncertech v Protivanově a Boskovicích 

24.prosince – Vystoupení obou sborů na slavné Půlnoční mši svaté v kostele sv. Prokopa,kde           

zazpívaly Českou vánoční mši Jana Evangelisty Kypty,rodáka z blízkého 

Borotína 

 

Smíšený pěvecký sbor Bohuslava Martinů řídil a vedl Miloslav Krejsa, Komorní pěvecký 

sbor Carpe diem Mgr.Karel Pecháček. 
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Zájmová sdružení 

Nové sdružení zdravotně postižených 

Činnost Nového sdružení byla v roce 2010 opět zaměřena hlavně na zlepšování a  upevňování 

zdraví členů,ale i zdravotně postižených spoluobčanů – nečlenů- ,jenž se akcí rovněž 

zúčastňují. 

První akcí nového roku bylo oblíbené lednové Zimní zábavné odpoledne.Na pořadu byly 

informace o změnách v sociálních zákonech,týkajících se hlavně osob s těžkým zdravotním 

postižením,dále o změnách ve vyplácení všech druhů důchodů.Závěr velmi zdařilého 

odpoledne patřil zábavě s hudbou FRAPET ze Svitávky. Akce se zúčastnilo 130 členů 

sdružení. 

V měsíci březnu se tradičně pobavili při hudebním odpoledni se Základní uměleckou školou 

Letovice.Součástí je i oslava svátku žen,když přítomné ženy obsluhují muži a každá žena 

obdrží malý dárek.V kulturní vložce vystoupili amatérští divadelníci,členové sdružení.Mezi 

významné hosty patřili Mgr.Ivo Polák,náměstek hejtmana Jihomoravského kraje a Vladimír 

Stejskal,první místostarosta města Letovice.Závěr patřil muzikantům ze souboru 

KLIPT,přinášejícím dobrou náladu 180 spokojeným účastníkům. 

Dne 9.dubna relaxovali na Vískách,na programu byla návštěva místní Orlovny, dále kostela 

sv. Michala, patřící mezi nejstarší na Moravě. Program pokračoval v Agrocentru Ohrada, kde 

využili prostory pro rehabilitaci.Účast – 87 zájemců o zdraví. 

V polovině června pořádalo sdružení tradiční Regionální setkání zdravotně postižených na 

krásně opraveném zámku v Letovicích.Do zámecké jízdárny si našlo cestu více jak 250 

zdravotně postižených.Svoji návštěvou poctili letovické účastníci z Černé Hory,Kunštátu a 

Olešnice. 

Po prázdninách zavítalo 90 členů opět do rehabilitačního centra na Vískách, kde měli 

zajištěnou hipoterapii a soutěž v ruských kuželkách. 

Dne 4.listopadu se konala za účasti více jak dvou stovek členů Výroční členská schůze.Ve 

výroční zprávě byla připomenuta celoroční činnost a současně konstatováno,že plán na rok 

2010 byl beze zbytku a v plném rozsahu splněn.Ve volbách byl opětovně zvolen výbor pouze 

s malou změnou,do čela sdružení členská základna znovu zvolila pana Bořivoje Rašovského. 
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Měsíc prosinec patřil Předvánočnímu veselí v Kulturním domě. 

V průběhu roku 2010 uspořádali celkově šest rehabilitačních odpolední v nemocnici v 

Blansku,kde vyškolené pracovnice je učily jak si svým přičiněním utužovat vlastní zdraví.A 

to v tělocvičně,v bazénu a ve vířivé koupeli.Celkem se těchto odpolední účastnilo 270  

zdravotně postižených.Od podzimu do jara probíhala Relaxační cvičení s Lenkou.Cvičilo se 

vždy 1 x týdně za účasti 40 cvičenců různého věku a postižení,cvičení vedla již pátým rokem 

paní Lenka Rašovská. 

Organizovali rovněž velmi oblíbeně ozdravné pobyty,kde si účastníci aktivně utužují svoje 

zdraví cvičením,plaváním,využitím masáží a společnými vycházkami do horské přírody.  

Tak jako každoročně využili pohostinnosti Chaty Deštná v Orlických horách a hotelu U 

Loubů ve Třech Studních na Vysočině.Celkem se ozdravných pobytů zúčastnilo 92 lidí. 

Mezi akce pro zdraví řadili i sportovní hry na letovickém koupališti, kde v areálu minigolfu 

proběhly dva turnaje v minigolfu a petangue.V daném období byly pořádány čtyři poznávací 

zájezdy. Koncem dubna navštívili baziliku v Třebíčí, dalešický pivovar, zpestřením zájezdu 

se stala vyhlídková plavba na přehradě u Dalešic a prohlídka Muchovy Epopeje na zámku v 

Moravském Krumlově. Druhý zájezd byl nasměrován na Znojemsko. Při dalším zájezdu v 

září navštívili malebné lázně Velké Losiny, kde spojili poznání místního renesančního zámku 

s upevněním zdraví v místních termálních lázních. Zajímavý byl poslední zájezd v říjnu do 

Boskovic,spojený s prohlídkou židovského města,místního zámku a závěrečnou,pro mnohé 

překvapivou, návštěvou cukrárny „Sladké mámení“. 

Členská základna čítala ke konci roku 342 členů,všech akcí pořádaných sdružením v roce v 

2010 se celkově zúčastnilo více jak 2 a půl tisíce lidí. 

Svaz tělesně postižených – místní organizace 

Členové se schází pravidelně každý měsíc a snaží se vždy pozvat nějakého hosta k zajímavé 

přednášce.První se konala dne 12.ledna o významu konopí a jeho použití ve 

zdravotnictví.16.února přednášel Ing.Kamil Vystavěl z místní společnosti Ledeko o 

zemědělství,dne 23.března je poctili návštěvou zástupci města,a to pan starosta 

Mgr.Procházka pan místostarosta Kuda.13.dubna se konala přednáška paní Podsedníkové o 

léčivých bylinkách,následovala oslava Dne matek 11.května spojená s vystoupením žáků 

Základní umělecké školy.V rámci přátelského posezení dne 18.června je navštívil pan 
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místostarosta Kuda.Za relaxací a utužováním svého zdraví vyjeli členové dne 10.července na 

týdenní ozdravný pobyt do Dačic.Vykonali zde přátelskou návštěvu bývalého letovického 

kaplana P.Karla Satorii,jenž v blízkosti tohoto města vykonává pastorační činnost.10.srpna se 

konala přednáška příslušníků Městské policie o ochraně majetku občanů.Zajímavá přednáška 

se konala rovněž dne 14.září,když paní Křížová z firmy Kříž s.r.o. Seznámila přítomné s 

výrobky strojně vyšívanými v jejich společnosti.Následně dne 9.listopadu si mohli členové v 

rámci exkurze celý výrobní proces v této firmě na vlastní oči prohlédnout. 

Závěr roku slavili dne 17.prosince na Předvánočním posezení,kdy je navštívil nový starosta 

města pan Vladimír Stejskal. 

Během roku se zúčastnili pro zlepšení zdraví několika rehabilitačních koupání na Ohradě ve 

Vískách. 

Díky pochopení a vstřícnému jednání ze strany samosprávy Městského klubu důchodců se 

mohly konat všechny akce v jejich prostorách na Tyršově ulici. 

   

Různé 

Zámek Letovice 

V sobotu 1.května zde započala nová návštěvnická sezona,kdy byl připraven bohatý kulturní 

program probíhající po celý den. Mimo jiné se mohli návštěvníci projet zámeckým parkem v 

kočáře, sledovat vystoupení mažoretek či si večer zatancovat. 

 Zámek stále prochází rozsáhlou rekonstrukcí,  pokračující i v roce 2010. Po dokončení 

opravy fasády a výměny oken jsou veškeré hlavní práce nasměrovány do interiéru objektu. 

Pracuje se zde pořád naplno, i když výsledky již nejsou tolik vidět jako v případě nové fasády. 

Zaznamenán byl zvýšený zájem o svatební obřady, s úspěchem se již setkalo  nocování v 

mučírně s hladomornou, standardně funguje i ubytování v apartmánech. Ve dnech 25.a 26.září 

se konalo v zámeckém parku XIX. Mistrovství České republiky v terénní lukostřelbě 

dospělých a dorostu. 

Zámek Letovice se v tomto roce zapojil do nového projektu Návštěvnické služby objektů 

architektonického dědictví na Boskovicku. Za evropské peníze budou vytištěny podrobné 

skládačky, kde se turisté dozvědí bližší informace o jednotlivých památkových objektech. 
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Vzhledem k nepříznivému počasí v měsících květnu a červnu byla návštěvnost velmi nízká, 

ale o prázdninách výrazně stoupla. Návštěvnost se oproti loňsku zvýšila a v konečném součtu 

byla asi o deset procent vyšší. Ostatní památky zaznamenaly spíše pokles,  podle majitele 

pana Vavříčka je stoupající tendence dána tím, že svůj vrchol zámek nemá ještě za sebou, 

nýbrž k němu teprve stoupá. 

Dne 5.února se stala MUDr.Drahoslava Královcová ředitelkou Nemocnice Milosrdných 

bratří. Na základě výsledků výběrového řízení ji do funkce jmenovala Rada Jihomoravského 

kraje. Nemocnice byla bez ředitele od dubna 2009, kdy ze zdravotních důvodů odešel z 

vedoucí funkce MUDr.Lubomír Unčovský a doktorka MUDr. Královcová  poté  stála v čele 

zařízení jako dočasně pověřená řízením. 

Začátkem února obdržela Nemocnice Milosrdných bratří v Letovicích finanční dar ve výši 

150 tisíc korun od nadace Komerční banky. Pacienty bude čekat během hospitalizace vyšší 

komfort, neboť nemocnice za ně pořídila speciální matrace pro klienty upoutané na lůžko. 

Jedná se o více než třicet antidekubitních matrací, které dlouhodobě ležící pacienty ochrání 

před proleženinami, a dále dva invalidní vozíky a tři čtyřkolová chodítka. 

Dne 24.února byl v Letovicích jako první na okrese zahájen provoz automatu na prodej 

syrového  kravského mléka, a to v těsném sousedství supermarketu Albert. Automat splňuje 

přísné hygienické i veterinární normy. Zařízení, jenž stálo 1 milion korun, zakoupila místní 

zemědělská společnost Ledeko a je v provozu nepřetržitě 24 hodin denně. Neobvykle 

prodávané mléko pochází z chovu dojnic ve Třebětíně a pro zájemce přijde 1 litr na 15 korun 

a půl litru na 10 korun.V prvních dnech se prodej pohyboval okolo 300 litrů za den, posléze se 

ustálil na 200 litrech denně. 

Ve dnech 16.a 17. dubna se konal v kulturním domě v Letovicích mezinárodní kongres Procto 

Letovice 2010. Byl věnován pokrokům v ošetřovatelské péči a koloproktologii ( onemocnění 

střev a konečníku). Kongresu se zúčastnilo na 200 sester a lékařů z celé republiky a dále 11 

sester a lékařů z Itálie, Slovenska, Srbska  a Izraele. Čestným prezidentem kongresu byl 

profesor Dalaini z Bolzana. 

Kromě odborných disputací se konal pro hosty i společenský večer na místním zámku.                                                                       

Ve dnech 7. a 8. května se sjelo do Letovic 29 orchestrů z celé České republiky, aby v šesti 

kategoriích podle počtu hráčů a věku muzikantů soutěžily o co nejlepší umístění v Ústředním 

kole národní soutěže dechových orchestrů základních uměleckých škol.Klání se uskutečnilo 
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na dvou místech, a to v kulturním domě malých orchestrů a v zámecké jízdárně těch velkých 

do 45 členů.Během dvou dní se při vystoupeních vystřídalo úctyhodných 1250 

muzikantů.Díky  sehranému organizačnímu kolektivu asi 60  lidí byla soutěž perfektně 

zorganizovaná, slova chvály nebrala od zainteresovaných osobností konce. 

V sobotu dne 28.srpna se na Vyrovnávací nádrži Letovice nabízel zajímavý pohled. Jednalo 

se o první zdejší závod Dračích lodí. Po hladině se proháněly dlouhé lodi,jenž na krajích 

lemuje hlava mýtického zvířete chrlícího oheň – draka.Šestnácti až dvacetičlenné posádky co 

nejrychleji pádlovaly na 200 a 1000 metrových tratích,a to  za velkého povzbuzování a zvuku 

bubnů,mající je co nejvíce vyburcovat. Celkově se závodů zúčastnily 34 posádky se sedmi sty 

závodníky. Přišlo se podívat i hodně diváků,nultý ročník tak rozhodně ukázal,že o nový druh 

zábavy,byť i takto netradiční,mají lidé zájem. Pořadatelé jsou vzhledem k této skutečnosti 

rozhodnuti v pořádání dalších ročníků pokračovat. 

Ve dnech 5.-17. října se zúčastnil Velký mládežnický dechový orchestr Základní umělecké 

školy Letovice mezinárodního hudebního festivalu FIBM ve španělském letovisku Malgrad 

de Mar. V kategorii koncertních orchestrů získal vynikající 2.místo, když porota vyslovila 

ústy jejího předsedy velkou pochvalu a uznání nad souhrou, dynamikou, výběrem repertoáru a 

celkovou vyspělostí letovického orchestru. 

Kromě soutěže absolvovali ještě dvanáct samostatných koncertů v Malgrad de Mar a dále v 

Mataru a Barceloně.Zvláště hodinové vystoupení v barcelonském Pueblo Espaniol bylo 

vrcholem jejich úspěšného účinkování ve Španělsku. 

Dne 28.října se konala v Babolkách tradiční oslava „Lípa svobody“, a to u příležitosti dvou 

výročí vysazení líp v létech 1928 a 2001. Na programu byla vystoupení loutkového divadélka 

z Lazinova, mistryně republiky v moderní gymnastice Michaely Pavlíkové, komorního sboru 

Carpe diem z Letovic, dále soutěže, taneční zábava,  lampionový průvod a ohňostroj. 

 

 

 

 

Kroniku města Letovice za rok 2010 sestavil a sepsal Jaroslav Hejl 



 196 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 197 

 

 

 

2011 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 198 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 199 

Letovice v číslech charakterizující rok 

 

Matrika 

 

- uzavřená manželství      61   (z toho církevních 12 ) 

- počet žádostí o změnu jména a příjmení         4 

- počet zápisů o určení otcovství          27 

- žádosti o výpis prostřednictvím Czech POINTu: 

- výpisy z rejstříku trestů          174 

- výpisy z katastru nemovitostí 125 

- výpisy z obchodního rejstříku   73 

- výpisy z živnostenského rejstříku  6 

- výpisy z bodového hodnocení řidičů   10 

- počet ověřených podpisů na listinách a ověřených listin  2 832 

- počet žádostí o vydání občanského průkazu  855 

 

Evidence obyvatel 

- k 31. 12. 2011 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6 664 občanů (z toho 2 714 

mužů, 2 902 žen a 1 048 dětí do 15 let) 

- v roce 2011 se narodilo 60 dětí (26 chlapců a 34 děvčata), zemřelo 79 občanů 

- k trvalému pobytu ve městě se přihlásilo 150 občanů, odhlášeni byli 104 občané 

- k 31. 12. 2011 bylo v Letovicích hlášeno k pobytu 174 cizinců 

Celkový počet obyvatel města Letovice tak činil 6 838. 

 

Finanční odbor 

- poplatníci místního poplatku ze psa         798 

- poplatníci místního poplatku za komunální odpad        6 885 

- provozovaných výherních hracích automatů           19 

- počet uzavřených smluv(kupních, darovacích, nájemních, věcné břemeno)   80 

 

Sociální dávky 

- vyplaceno na sociálních dávkách bylo celkem 1,904 792,-Kč, z toho dávky v hmotné 

nouzi 1,899 992,-Kč. 
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Sociální služby 

Domov pro seniory 

- v roce 2011 bylo evidováno 96 žádostí na umístění, přijato bylo 28 nových            

uživatelů, celkem 27 uživatelů ukončilo pobyt                 

Pečovatelská služba 

- v roce 2011 byla poskytována 132 uživatelům, z toho přímo v Domově ji                                     

využívalo 51 uživatelů, pouze obědy byly poskytovány 64 uživatelům, 15                           

uživatelů v  průběhu roku služby přestalo využívat 

 

Dům s pečovatelskou službou 

V roce 2011 bylo celkem 192 evidovaných žádostí,  přiděleny byly 2 byty. 

 

Záležitosti města 

Dne 28. ledna se zaplnil dolní sál kulturního domu dvěma sty příznivci astronomie, aby si 

vyslechli přednášku RNDr. Jiřího Grygara, astronoma světového formátu, jenž si ve svém 

doslova nabitém programu našel čas pro letovické publikum. Svoji přednášku nazval 

„Pohledy do nebe“ a na dané téma se i zaměřil. Promítl řadu zajímavých snímků, jež doplnil 

vysoce erudovaným komentářem. Zvláštní místo věnoval Dr. Grygar činnosti Hubbleova 

vesmírného teleskopu, obíhajícímu naši Zemi již 21 let ve výšce 600 kilometrů. Vrcholným 

snímkem, který tento teleskop pořídil, je nedávno získaná fotografie galaxie vzdálené od nás 

13,2 miliardy světelných let. RNDr. Jiří Grygar v upomínku na návštěvu Letovic obdržel 

publikaci o našem městě, a jak se následně vyjádřil, odjížděl z Letovic s velice dobrými 

pocity a dojmy. 

 

Dne 10. března zastupitelé města schválili rozpočet na rok 2011, čímž skončilo období 

rozpočtového provizoria. Rozpočet počítal na straně příjmů i výdajů se sumou okolo sta 

milionů korun. Hlavní investiční akcí byla schválena výstavba odpočinkové plochy při řece 

Svitavě na Masarykově náměstí a to ve výši 5,2 milionu korun. Toto bude prvním krokem k 

nové podobě celého městského centra. Výdajová stránka rozpočtu dále počítala s pořízením 

veřejných toalet, opravami místních komunikací, další etapou regenerace panelového sídliště 

atd. Naopak na příjmové straně se nepočítalo s dotacemi, o které město požádalo. 
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Koncem měsíce března bylo zcela jasné, že se minimálně pro letošní turistickou sezonu 

neotevřou brány letovického keltského skanzenu Isarno,  a to pro nevyjasněné majetkoprávní 

vztahy mezi radnicí a provozovatelem. V těchto dnech právě vypršela lhůta, kterou radní dali 

bývalé provozovatelce a zároveň nájemkyni pozemků pod stavbami Simoně Hruškové k 

dořešení majetkoprávních vztahů. Hrušková před rokem ukončila s městem nájemní smlouvu 

a současně narhla, aby veškerá práva přešla na jejího kolegu a hlavního tahouna celého 

projektu Aleše Olesova. To ale radní zamítli z důvodů ochlazení jeho iniciativy. Současně 

provozovatelku vyzvali, aby skazen buď za symbolickou cenu přenechala městu, anebo v 

souladu se smlouvou vrátila pozemky do původního stavu beze staveb. Protože do dvou týdnů 

nepřišla od ní žádná odezva, město trvalo na vyklizení. Avšak nadále se počítalo s variantou, 

že se přihlásí nový investor a činnost skanzenu by byla obnovena. 

 

Dne 25. května se konala tradiční veřejná debata s cílem pojmenovat deset palčivých 

problémů města. Asi třicítka účastníků odhlasovala, že problémem číslo jedna je absence 

sběrného dvora odpadů. O tom vědí i představitelé radnice, ale realizace projektu závisí na 

získání dotace. Projekt dvora je již dva roky hotov a měl by navázat na nově rekultivovanou 

skládku Červený vrch. Pokud se uspěje se získáním dotace začne se s budováním příští rok. 

Dle rozpočtu má investice přijít na 15,5 milionu korun. 

Na pomyslném druhém místě žebříčku nedostatků se ocitnul požadavek na zajištění 

přestupního uzlu  Integrovaného dopravního systému u nádraží Českých drah, na dalších pak 

vyznačení přechodu pro chodce na vysoce frekventované Pražské ulici, řešení nedostatku míst 

v mateřských školách, budování sociálních bytů atd. S desaterem se prostřednictvím 

anketních lístků seznámí také jednotlivé domácnosti, jenž dostanou příležitost sestavit 

žebříček priorit dle vlastního uvážení. 

 

Dne 25. května v odpoledních hodinách došlo k tragické a zároveň kuriozní situaci při 

stavebních pracích na rodinném domku ve Smetanově ulici. Jeden z pracovníků při 

rekonstrukci domku zasáhl sbíječkou nálož, které se používaly mimo jiné i za druhé světové 

války. Při explozi byl těžce zraněn a musel být převezem vrtulníkem do brněnské nemocnice. 

Přivolaní policejní pyrotechnici v místě výbuchu až do nočních hodin zjišťovali jeho příčiny. 

Následující den pak ještě během dopoledne prohledali celý dům, další nálože však na místě 

nenašli. 

Podle zjištění byla výbušnina ukryta v půdním prostoru mezi trámy podlahy půdy a stropem 

místnosti pod ní. Samozřejmě se ihned začala řešit otázka jak se tam dostala a kdo ji mohl 
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uložit. Vysoce pravděpodobnou skutečností je, že sem byla umístěna za druhé světové války, 

kdy se v  nemovitosti – domě svých rodičů, ukrýval odbojář Vladimír Doležal (1922 –1944), 

uprchlý z totálního nasazení v Německé říši. Od jara do podzimu roku 1943 se skrýval s 

několika dalšími hledanými v bunkru u Drválovic. Po vyzrazení úkrytu konfidentem gestapa 

Františkem Šmídem (alias Velký Franta ) se přesunul právě do tohoto domku svých rodičů, 

kde byl dne 10. listopadu 1943 zatčen a následně odsouzen k trestu smrti pro odbojovou 

činnost proti Německé říši. Popraven byl 13. července 1944 v Breslau, nynější polské 

Vratislavi. 

 

Dne 26. května, v rámci Hudebních slavností,  byly uděleny čestné tituly Osobnost města 

2010 na poli kultury a sportu. Do kroniky města se pomyslným zlatým písmem tímto zapsali 

lidé, jenž dlouhodobě pracovali a pracují pro druhé a přispívají k rozvoji kulturního a 

sportovního dění. Ocenění osobně převzali: 

Věra Hubáčková  

- dlouholetá členka a prezidentka Smíšeného pěveckého sboru Bohuslava Martinů při 

Městském kulturním středisku,  podílí se na organizování koncertů a zájezdů doma i v 

zahraničí, vedoucí cvičení pro ženy, sportovkyně 

Jaroslav Chloupek, PaedDr.  

- pedagog, astronom, fotograf, malíř, zpěvák, spisovatel, lokální patriot, velmi skromný 

člověk, polyhistorik                            

 

 

Miloš Hlaváček  

- neunavný sportovec, jež získal ocenění za celoživotní přínos v oblasti sportu, za 

zásluhy ve výchově tenisové mládeže a za rozvoj tenisových areálů, funkcionář Sokola 

FAN – club BOP Křetínka  

- za desetiletý přínos v oblasti životního protředí k všestrannému vyžití občanů           

města, za organizaci sportovních, společenských a kulturních                               

aktivit, mající pozitivní dopad na výchovu mládeže i vedení lidí k úctě                                                  

a péči o životní prostředí 

 

   Jména lauerátů vzešla z návrhů sportovní a kulturní komise při Radě města, po vyhlášení 

osobností následoval koncert brněnského Big Bandu Gustava Broma a Big Bandu Základní 

umělecké školy Letovice. 
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    Dne 9. června byl na zasedání městského zastupitelstva schválen záměr finanční podpory 

všem třinácti částem města. Každý rok obdrží dvacet tisíc korun na kulturní a společenské 

akce, čtyřicet tisíc na drobné opravy a jedenkrát za čtyřleté volební období půl milionu na 

větší investici. V tomto roce svůj hlavní půlmilionový příděl plně nebo z části vyčerpají obce 

Jasinov, Zboněk, Dolní Smržov a Podolí. Počítá se s doděláním oprav budovy osadního 

výboru ve Zboňku, s opravami budov osadních výborů v Dolním Smržově a Jasinově a s 

dokončením některých akcí v Podolí. 

 

Dne 29. června se příznačně filmem bývalého prezidenta republiky Václava Havla Odcházení 

završila dlouholetá historie letovického kina. Vysoké náklady, pronajaté prostory, blížící se 

digitalizace a nízká návštěvnost dala kinu v budově Karlova červenou. Na tohle téma 

probíhala diskuze již několik let. Investice do budovy a zázemí není možná, neboť tyto 

prostory nepatří městu. V posledním období se rovněž neinvestovalo ani  do vybavení kina a 

to již technicky neodpovídá moderním trendům. Na nové zařízení město momentálně nemá 

prostředky, navíc pro nízkou návštěvnost byla některá představení zrušena. Obrovským 

luxusem je skutečnost, že město v době finanční krize ročně dotovalo kino 800 tisíci 

korunami. Dnešní situace proto nedovoluje nadále provozovat stálé kino v Letovicích. 

Radní chtějí ušetřené peníze investovat do obnovy bývalého letního kina na koupališti. 

 

Dne 30. června se rověž završila historie, v tomoto případě základního školství v historické 

budově z roku 1906 na Tyršově ulici. Též i zde se jednalo o důvody ekonomické. Vdůsledku 

snižování provozních nákladů se odsud přesunuly po 14 letech působení odloučeného 

pracoviště tři třídy I. stupně spolu s družinou do ústřední budovy na Komenského ulici. 

 

Koncem srpna bylo dokončeno vedle rozptylové loučky na nejnovějším letovickém hřbitově 

č. 4 zbrusu nové kolumbárium v hodnotě 230 tisíc korun. Vedení města nechalo postavit 

zídku z betonových prefabrikátů s jedenadvaceti skříňkami z nerezové oceli pro uložení čtyř 

uren, především proto, aby vyhovělo poptávce veřejnosti. Městská rada schválila, že každý 

zájemce zaplatí za desetiletý pronájem jedné schránky 5 tisíc korun. Částka je to výrazně 

vyšší než u běžných hrobových míst, zde je však nutno zohlednit fakt, že při budování hrobu 

nese všechny náklady nájemce, zatímco stavbu kolumbária investovalo město. Vznikla rovněž 

obava, že by při nízkém nájmu vzrostla poptávka a muselo by se brzy dostavovat 

kolumbárium další. Zde je ovšem nutno zdůraznit jednu podstatnou skutečnost, že vysoce 
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pravděpodobně z důvodu výše pronájmu nebyla ještě půl roku po dostavbě ani jedna skříňka 

obsazena. Dle dostupných informací patří nájemné v Letovicích k jednomu z nejvyšších v 

celé republice. Například desetiletý pronájem skříňky s urnami v areálu největšího 

evropského krematoria v Praze-Strašnicích byl v této době o 24 koruny levnější. 

 

 Dne 27. srpna se konal na vodní nádrži Letovice I. ročník závodů dračích lodí. Celkově se 

zúčastnilo rekordních 48 posádek, což při obsazení jedné lodi 20 závodníky činí 960 aktivních 

účastníků. Závody probíhaly pod parkovištěm za mostem na tratích 200 a 1000 metrů. 

Organizace závodů si vyžádala značné úsilí na jejich uskutečnění, velkou pomocí pro 

pořadatele TJ Sokol Letovice byla dotace města na úhradu vzniklých nákladů při realizaci 

celé akce. Za velmi pěkného počasí přihlíželo klání posádek přibližně 2000 spokojených 

diváků. 

    

Dne 1. září nastoupili studenti Biskupského gymnázia do nových prostor v prvním poschodí 

historické budovy školy na Tyršově ulici. Přemístili se sem z přízemí téže budovy do 

uvolněných prostor po základní škole. Stěhování techniky a montáž keramických tabulí, 

přivedení internetu do místností prvního patra,  instalace a kalibrace interaktivních tabulí 

spolu s drobnými úpravami tříd vyšlo na 200 tisíc korun.  Současně se začalo v uvolněném 

přízemí s úpravami pro umístění obou oddělení knihoven a Turistického informačního centra 

de těchto prostor. 

 

Dne 5. září vypršela lhůta, do kdy mohli podávat noví zájemci o pronájem pozemků pod 

skanzenem Isarno svoje nabídky. Neozval se žádný. Město vyhlásilo záměr na pronájem 

pozemků v tomto roce již podruhé, neboť na jaře se rovněž nikdo nepřihlásil. 

Zatímco v minulých létech patřila keltská osada k nejdůležitějším turistickým lákadlům ve 

městě, celou letošní sezonu leží ladem, chýše chátrají, vůbec není zatím jisté jakým způsobem 

bude celý areál fungovat dále. Právní zástupce provozovatelky navrhnul, aby se osady znovu 

ujal její dlouholetý tahoun pan Olesov, a to s finančním přispěním města. Tento návrh ovšem 

striktně odmítnul pan starosta Vladimír Stejskal. Oponoval, že úpadek mají na svědomí 

původní provozovatelé, kteří údajně zanedbali potřebnou údržbu. Město požadované tři 

miliony korun do projektu nedá, neboť nynější tragický stav nezavinilo a navíc z něj má 

jenom ostudu.   
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Dne 8. září zemřela ve věku 101 let nejstarší občanka našeho města paní Marie Blašková z 

ulice Rekreační.  

 

Dne 19. září vyzvala městská rada po vleklých jednáních dosavadního nájemce, aby ve lhůtě 

do 31. října t. r. uvedl do původního stavu městský pozemek pod skanzenem Isarno. To značí 

zlikvidovat veškeré chýše, chatrče a všechny ostatní kulisy, jenž deset let vytvářely iluzi 

starověké keltské osady. K tomuto zásadnímu rozhodnutí se dospělo proto, že všechna 

uplynulá jednání skončila na mrtvém bodě, a po dvakrát se nikdo nepřihlásil, kdo by měl o 

pronájem pozemků zájem.  

 

Dne 30. září byly ukončeny rekonstrukční práce v okolí bytových jednotek na Komenského 

ulici. Jednalo se o opravy místních komunikací a chodníků, obnovu veřejného osvětlení, 

doplnění laviček a odpadkových košů, rozšíření inventáře na dětském hřišti, obnovu a 

doplnění zeleně. Celkově si práce vyžádaly 4,6 milionu korun, celými 4 miliony však městu 

přispělo Ministerstvo pro místní rozvoj. 

 

Koncem září došlo na hodnocení sezony na městském koupališti. Zde se vkrádá na mysl 

bezděky Vančurovo okřídlené „tento způsob léta zdá se mi poněkud nešťastným...“ Tomu 

nasvědčují i čísla, vyplývající z provozu. Počítalo se s 75 dny, kdy měl být areál otevřen pro 

veřejnost, avšak otevřeno bylo nakonec pouhých 38 dní. Během nich se zde letos vykoupalo 6 

733 osob, z toho dne 26. srpna jich přišlo 619, čímž se tento den zapsal do letošní statistiky 

jako rekordní. Naopak nejméně vodomilů (otužilců ) bylo zaznamenáno 30. června, kdy pouzí 

čtyři koupající měli celý bazén jenom pro sebe. V průměru sem během sezony zavítalo 177 

lidí denně. Návštěvnst ovlivnilo především nevlídné počasí, ale i konkurence dalších 

příležitostí ke koupání v okolí a zvyšující se počet rodinných bazénů u domů. 

Tržby dosáhly 211 tisíc korun, což představuje o 60 tisíc méně než v roce 2010. 

 

Dne 10. října zanikl mandát člena Zastupitelstva města Letovice Jana Řehoře za volební 

stranu Komunistická strana Čech a Moravy, a současně vznikl ke dni následujícímu mandát 

členky Zastupitelstva města Letovice Ing. Jaroslavy Konůpkové, jako náhradníka ze stejné 

volební strany. 

 

 Dne 20. října výrazným způsobem svitla naděje na záchranu keltské usedlosti Isarno. Skupina 

šermířů z Prahy, mající  k Isarnu blízký vztah a odmítající se smířit s jeho zánikem, nabídla 
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plán obnovy. Hodlali založit občanské sdružení, připravit projekt a sehnat peníze. Ponteciální 

předseda sdružení pan Raban chtěl v první řadě stabilizovat situaci po majetkoprávní stránce, 

získat od města nájemní smlouvu na pozemky a inhed začít s postupnou obnovou chátrajícího 

areálu. Sdružení v žádném případě nehodlá měnit dosavadní koncept činnosti skanzenu. 

Peníze na obnovu chtějí získat od sponzorů a partnerů, počítá rovněž se žádostí o dotaci z 

Evropské unie. 

Rada města celou záležitost projednala na svém zasedání posledního října. 

 

Dne 31. října vypršel radnicí stanovený termín, kdy mělo být o osudu Isarna definitivně 

rozhodnuto. Majitelka chýší měla do tohoto data stavby odstranit nebo předložit 

životaschopnou koncepci využití osady. Nestalo se jedno ani druhé. Avšak vzhledem ke 

skutečnosti, že Jan Raban v čele pražských šermířů a příznivců Isarna zakládá občanské 

sdružení se rada shodla na třítýdenním odkladu likvidace staveb. Pokud by se všechno stihlo v 

termínu vyřídit a Raban se posléze dohodl s městem na pronájmu, tak od jara příštího by ho 

chtěl otevřít návštěvníkům. 

 

Na přelomu října a listopadu byly ukončeny více jak rok trvající práce na protipovodňových 

opatřeních na řece Svitavě, a to v zhruba dvoukilometrovém úseku od bývalého mlýna u 

nádraží po soutok Svitavy s Křetínkou u Tylexu. Rozhodnutí realizovat preventivní 

protipovodňové kroky vzniklo již v roce 1997, kdy se městem prohnala zničující povodeň. 

Nynější projekt vyřešil zvýšení kapacity říčního koryta a úpravu toku s cílem ochránit města 

před stoletou vodou. Náklady celé akce, financované státním podnikem Povodí Moravy, 

činily něco málo přes 50 milionů korun. Zahrnovaly vybudování nových ochranných zídek, 

odtěžení nánosů ze dna řeky a urovnání opevnění koryta. Klíčovým opatřením pro město se 

jeví především vybudování dvou stavidel na řece Křetínce, které při nadměrném průtoku 

nepustí vodu do Svitavy. Právě v roce 1997 byl průtok v Křetínce příliš silný a město bylo 

zaplaveno zpětným chodem ve Svitavě. To by se díky stavidlům již nemělo opakovat. 

 

Dne 1. listopadu byly zveřejněny výsledky ankety mapující nejpalčivější problémy 

současnosti ve městě. Zahrnovaly vyjádření 30 občanů na veřejném projedání 25. května a 

327 respondentů prostřednictvím ankety v městském zpravodaji během června a července. 
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PROBLÉM ( dle dosaženého počtu hlasů )                                         Počet hlasů 

 

    ANKETA       VEŘ. FÓRUM      SOUČET 

° Učinit administrativní opatření pro podporu        97                    5            102 

   zaměstnanosti v Letovicích 

° Rozšíření silnice I/43           84        6       90 

° Řešení nedostatku míst ve školkách       73        5       78 

° Zajištění přestupních bodů a uzlů        68        8       76 

   Integrovaného dopr.systému 

° Zřízení přechodu pro chodce na ul.Pražská      50       7       57 

° Vybudování sběrného dvora        36       9       45 

° Zřízení pravidelných farmářských trhů       41       0       41 

° Obnovit činnost Isarna         37       1       38 

° Vybudování sociálního bydlení        27       4       31 

° Zachování vlivu města v sociální oblasti        27       0       27 

° Vodovody a kanalizace v místních částech      23       3       26 

° Rozšířit bezbarierové přístupy ve městě       24       1       25 

° V okolí města udržovat trasy pro běžkaře       11       2       13     

° Dokončení rekonstrukce Měst.úřadu          8       2       10   

 

Dne 7. listopadu byl zahájen provoz obou oddělení knihoven a Turistického informačního 

centra pod jednou střechou na nové adrese, a to v přízemí historické budovy  bývalé základní 

školy na Tyršově ulici. Dosud se nacházelo oddělení pro dospělé čtenáře v objektu mateřské 

školy na Čapkově ul., a dětské spolu s Turistickým centrem v budově umělecké školy na 

náměstí. Prostory dostaly novou podlahovou krytinu, zrušila se umývadla, proboural se 

průchod mezi dvěma místnostmi a rozšířila se počítačová síť. Celá akce včetně výmaleb, 

doplnění nábytkem a přestěhování si vyžádala 350 tisíc korun. 

Knihovna bude mít k dispozici asi 300 metrů čtverečních, což je dvojnásobek dosavadní 

plochy. Tímto je zde možné rozšiřovat služby. Budou se tu konat besedy, dojde ke zřízení 

studovny a čítárny, možnost konání je zde i pro oblíbenou Noc s Andersenem. 

Ke konci měsíce září knihovna evidovala 22 123 svazků pro dospělé a 6 347 pro děti. 

 

Dne 12. prosince po dlouhých telefonických jednáních byl pozván na jednání rady  pan Raban 

z Prahy, stojící v čele nově vznikajícího Sdružení přátel keltského skanzenu Isarno. Doložil 
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žádost o  registraci sdružení, písemný podnikatelský záměr i čestné prohlášení bývalé 

provozovatelky, že na novou společnost převede stavby. Nedoložil ovšem přímo registraci 

sdružení u Ministerstva vnitra. 

Na tomto zasedání byl schválen další postup města k této problematice: 

-   pozastavit rozhodnutí o odstranění staveb umístěných na těchto pozemcích do konce ledna 

2012 

-   vyčkat na předložení registrace sdružení u Ministerstva vnitra 

-   vyčkat na převod majetku bývalé provozovatelky na nově vzniklé sdružení 

-   za splnění těchto podmínek město připraví nájemní smlouvu na pronájem předmětných 

pozemků na předpokládané období jedné sezony. 

 

V polovině prosince byla předána veřejnosti do užívání nová, originální odpočinková zóna na 

nábřeží řeky Svitavy na náměstí. Součástí zóny je nový nábřežní parčík, vybavený 

kaskádovitým žulovým schodištěm do řečiště. Jsou zde i čtyři velké kamenné sedáky, odkud 

mohou návštěvníci v poklidu sledovat říční proud i západ slunce. Svitava tímto přestala být 

jenom účelovým vodním kanálem, ale plně se zapojila do života města, což nemá v 

současnosti široko daleko konkurenci. Hotové nábřeží je tak první dokončenou etapou prací, 

jenž zahrnují úpravy celého Masarykova náměstí. Navázala tak přímo na přelomu října a 

listopadu dokončená preventivní protipovodňová opatření na Svitavě v Letovicích. 

Odpočinková zóna přišla městskou pokladnu na 6,5 milionu korun. 

 

 

 

 

Sbor pro občanské záležitosti při Radě města 

 

Sbor pro občanské záležitosti tradičně i v roce 2011 do své činnosti zahrnul významné 

události v životě občanů našeho města i místních částí. Vítání nových občánků se uskutečnilo 

ve dnech 19. února a 8. října v obřadní síni městského úřadu. Do společného života přivítal 

starosta Vladimír Stejskal se členy sboru 48 nově narozených dětí. 

Mezi priority sboru patří též činnost pro starší generaci. Členové sboru osobně navštívili 315 

občanů při příležitosti jejich jubilea 75 let a od 80 let výše. K významným událostem také 

patřila gratulace představitelů města čtrnácti občanům, kteří se dožili 90 let. 
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Dva manželské páry oslavily zlatou svatbu (50let společného života) a jeden pár dokonce 

svatbu diamantovou (60 let společného života) za účasti členů sboru, starosty města Vladimíra 

Stejskala a místostarosty Mgr. Radka Procházky. Pro klienty Centra sociálních služeb 

Letovice zhotovili a předali celkem 123 vánočních dárkových balíčků. 

 

 

Ochrana občanů a majetku 

 

Městská policie Letovice 

 

V průběhu roku 2011 absolvovali tři strážníci úspěšně zkoušky odborné způsobilosti před 

komisí Ministerstva vnitra, rovněž absolvovali povinné školení k obsluze Silničního 

laserového rychloměru ProLaser III PL-DOK 1. 

Městská policie za rok 2011 vyřešila 148 přestupků, za něž byly uloženy blokové pokuty v 

celkové výši 62.000,-Kč, což je oproti roku minulému o téměř 30.000,- Kč více. V blokovém 

řízení byla vyřešena zhruba polovina přestupků, ostatní byly oznámeny místně příslušným 

úřadům. Přestupky, které měly nižší společenskou nebezpečnost, byly řešeny na místě 

domluvou a nejsou zahrnuty do celkového počtu. 

Přehled přestupků s uloženou sankcí: 

- doprava : celkem 49 přestupků blokové pokuty, (BP) uloženy ve výši 33.700,- Kč 

- porušení vyhlášky obce : 41 přestupků, BP 11.100,- Kč 

- veřejný pořádek : 30 přestupků, BP 11.200,- Kč 

- majetek : 12 přestupků, BP 4.000,- Kč 

- alkoholismus a toxikomanie : 11 přestupků, BP 2.100,- Kč 

- občanské soužití : 5 přestupků, BP 500,- Kč 

- spravní delikty : 4 přestupky 

 

Počet trestných činů předaných k šetření Policii ČR, či šetřených ve spolupráci s ní bylo 

celkem 18. Jejich přehled : 

- 5 x doprava 

- 7x majetek 

- 6x násilná 
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Pod vlivem alkoholu bylo zjištěno celkem 6 řidičů, nejnižší hladina alkoholu byla 0,57 

promile, nejvyšší pak 2,88 promile. 

 

V rámci ostatní činnosti strážníků bylo vypátráno 7 pohřešovaných osob, ve dvou případech 

došlo k otevření bytu, kdy byly bezprostředně ohroženy lidské životy. Došlo k odchycení 31 

volně pobíhajících psů a jednoho berana. Do protialkoholní záchytné stanice do Brna bylo 

převezeno 5 osob. Mezi samozřejmosti patřilo zajišťování místních společenských, kulturních 

a sportovních akcí, jako například Festival 3+1, Běh okolo přehrady Křetínky, pouti, Dračí 

lodě, Silvestr atd. Dále zajišťovali přechod na ulici Komenského k bezpečnému přechodu dětí 

do školy. Téměř již tradicí se staly besedy ve všech mateřských školách, družinách a v 

městském klubu důchodců. 

 

Sbor dobrovolných hasičů 

V roce 2011 bylo zakoupeno 7 kusů zásahových kompletů Fireman, navigace do vozidla 

Nissan, nabíjecí svítilna do CAS 24, majáky na vozidlo Tatra 815, výsuvné plato do Nissanu, 

resuscitační vak, teleskopický žebřík, vakuová matrace, úniková maska a akuvrtačka Makita. 

Všechny tyto prostředky byly pořízeny z rozpočtu města a z dotace kraje ve výši 150.000,-Kč. 

Dále byly za prostředky sponzorského daru od firmy Teluria Skrchov ve výši 100.000,-Kč 

pořízeny lodní motor Tohatsu, záchrannářská motorová pila Stihl a rozbrušovací pila. Značná 

část finančních prostředků byla v tomto roce investována do úpravy a modernizaci garáží. 

Došlo k montáži nových vrat, výměně elektroinstalace, topení, přívodu vody k mytí techniky, 

zeteplení a nové fasády. Hasiči poděkovali panu starostovi Stejskalovi a radě města za 

uvolnění prostředků na tuto akci. 

 

 

 

Výjezdy k požárům: 

 

  5. ledna - požár stolárny na ulici Nádražní     18 členů 

  8. ledna – požár osobního automobilu na ulici Pražské    10 členů 

12. ledna – požár rodinného domu v Kunštátě-Sychotíně   6 členů 

15. února – požár komína v Dolním Smržově      11 členů 

24. února – požár trávy na ulici Nádražní    10 členů 

26. února – požár trávy na ulici Pražská  20 členů 



 211 

                 -požár trávy v Meziříčku   19 členů 

  9. března – požár kontejneru na skládce Červený vrch       10 členů 

27. března – požár seníku na ulici Brahmsova      15 členů 

  7. dubna – požár trávy ve Stvolové    13 členů 

13. května – požár sila na ulici Pražská   15 členů 

19. června – požár lokomotivy na nádraží        14 členů 

25. června – požár budovy ve Velkých Opatovicích         13 členů 

15. července – požár sušičky v Třebětíně   15 členů 

25. srpna – požár cisterny na ulici Pražská     10 členů 

28. srpna – požár zámku ve Velkých Opatovicích    15 členů 

 

Díky suchému počasí došlo k podstatně více požárům trávy, avšak  jednalo se převážně o 

malá zahoření. Technických zásahů a pomocí bylo méně díky tomu, že nepřišly žádné 

přívalové deště jako léta minulá. O to však více využili vysavač při zásazích na nebezpečný 

hmyz, který se díky suchému počasí značně rozmnožil a ohrožoval naše spoluobčany. 

Když hasiči sečetli hodiny strávené u požárů, technických zásahů a pomocí dostali se k číslu 

428 hodin, uchráněné hodnoty však mají daleko větší význam. 

 

Rok 2011 měli letovičtí hasiči bohatý na brigádnickou činnost zásahové jednotky. 

Odpracovali celkově 1 164 brigádnických hodin na úpravě garáží. Hasičská zbrojnice je nejen 

vizitkou hasičů samotných, ale i města, vždyť kolem ní projíždějí denně stovky aut. 34 hodiny 

je dále možno přičíst bratru Karáskovi a společníkům při zajišťování časomíry na různých 

hasičských soutěžích, a v neposlední řadě bylo odpracováno na technice 167 hodin. Na 

brigádách zásahová jednotka odpracovala tedy celkově 1 365 hodin. 

 

 

Účast na soutěžích : 

 

28. května  -  I. kolo soutěže v požárním sportu Jasinov – 1. místo  Letovice 

                                                                                            2. místo Kladoruby 

                                                                        3. místo Zábludov 

 

19. června - soutěž mužů nad 35 let Rozseč       -      1. místo Kunštát 

                                                                                    2. místo Letovice 
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                                                               3. místo Věstín 

  2. července - účast soutěžního družstva na II. kole soutěže v požárním sportu v Blansku, kde   

                 obsadili 4. místo 

  6. srpna - účast dvou členů na večerních stovkách v Kamenci u Poličky 

28. srpna – soutěž mužů nad 35 let o putovní pohár SDH Letovice  -   1. místo   Věstín 

               2. místo Letovice 

               3. místo Olešnice 

  3. září - soutěž Kladoruby          1. místo Letovice 

                                2. místo Kladoruby 

                    3. místo  Zábludov 

 

 

V rámci hodnocení soutěží je vhodné uvést úspěchy člena letovického sboru bratra Martina 

Roháče. V roce 2011 byl členem reprezentačního družstva Hasičského záchranného sboru 

Moravskoslezského kraje, jenž se stalo mistrem republiky. Jeho největším úspěchem je 5. 

místo v soutěži družstev  na akademickém mistrovství světa v požárním sportu v Petrohradě. 

 

Školství 

 

Základní škola 

V měsíci květnu  se uskutečnil desetidenní pobyt žáků a pedagogů v německém Kirchlintelnu. 

Tato spolupráce s partnerskou školou je finančně podporována též Česko-německým fondem 

budoucnosti, který velmi ocenil úroveň spolupráce a následně stejně dlouhý pobyt německých 

přátel v Letovicích v září téhož roku. 

Dne 30. června byla z důvodů poklesu počtu narozených dětí ukončena výuka na odloučeném 

pracovišti Základní školy v historické budově na Tyršově ulici č.2. 

Dne 1. září  přivítala škola o dvacet školáků méně než v loňském roce. S úbytkem dětí se 

vyrovnala tak, že ve své novodobé, třicetileté historii poprvé tento den otevřela pouze dvě 

první třídy s celkovým počtem 52 žáků. Stojí za tím souběh obecného poklesu porodnosti s 

neobvykle vysokým počtem případů odkladů nástupů do školy. 

Téhož dne se začal používat v prostorách školy mobilní schodolez, který zajistí 

bezbarierovost celé budovy. K jeho pořízení se přistoupilo především proto, že jeden z žáků 

školy je trvale připoután na invalidní vozík a pohyb mezi patry pro něj znamenal 
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nepřekonatelný problém. Celkové náklady na schodolez činily 330 tisíc korun, přičemž město 

Letovice přispělo 165 tisíci korunami, škola 85 tisíci a Jihomoravský kraj 80 tisíci korunami. 

Dne 13. října byla vysílána v České televizi prezentace školy v rámci celorepublikového klání 

o titul Nejlepší česká škola. Ze tří soupeřících jihomoravských škol se letovická devítiletka 

umístila na druhé pozici s celkovým počtem 3 740 hlasů. 

Mimořádné bylo zapojení i výsledky žáků ve všech oblastech. Více než 400 účastí bylo ve 

školních kolech znalostních soutěží, v okresních kolech pak 150 účastí žáků. Do krajských kol 

postoupil rekordní počet 11 žáků školy. Největšího úspěchu zde dosáhl Karel Juřík, umistivší 

se na 3. místě chemické olympiády. 

V roce 2011 se plně projevila ekonomická část „Revitalizace budov Zákl. školy a Mateřské 

školy Komenského“.Nové technické parametry radikálně snížily energetickou náročnost. 

Jestliže na počátku devadesátých let se spotřebovalo ročně 180 tisíc metrů kubických plynu, 

po zateplení a zrušení dálkového vytápění mateřské školy se roční spotřeba snížila v obou 

budovách na pouhých 50 tisíc metrů kubických. 

 

Mateřská škola Komenského ulice 

V roce 2011 docházelo do školky 100 dětí, všechny s celedenní docházkou. Hned v lednu 

pozvali pracovnici psychologické poradny, která si pro rodiče připravila přednášku a 

následnou besedu o školní zralosti. V měsíci květnu proběhla v kulturním domě Jarní 

slavnost. Každá třída si připravila krátký program, který předvedla rodičům a hostům. Závěr 

patřil brněnským Tetinám a pasování předškoláků na školáky. Ke Dni dětí byl pro ně 

připraven skákací hrad. Ve spolupráci s místními hasiči proběhla u hasičské zbrojnice tradiční 

přehlídka techniky a dovedností. 

  Dne 1. srpna odešla do důchodu paní ředitelka Alena Chloupková, na základě výběrového 

řízení se stala její nástupkyní paní Eva Pařilová. V měsíci září, v rámci Týdne mobility 

proběhla beseda  s příslušníky Městské policie přímo v terénu o dodržování bezpečnosti 

silničního provozu. S mimořádným ohlasem rodičů se setkal v říjnu zahájený kroužek 

Taneční výchovy. Začátkem prosince navštívili zařízení tradičně Mikuláš, anděl a čert s 

bohatou nadílkou. Uspořádali rovněž vánoční besídky pro rodiče a přátele školy. 

 

Mateřská škola Čapkova ulice 

Dne 7. února byla zde vykonána inspekce bezpečnosti a ochrany zdraví při práci. Zdravotní 

stav dětí byl celoročně výborný, průměrně docházka byla vysoká. V rámci výchovně-
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vzdělávacího programu pracuje škola druhým rokem podle Školního kurikula s prvky Škol 

podporující zdraví. 

Došlo k opravě části chodníku před školkou, schodů do sklepa, byla pořízena markýza na 

terasu. 

 

Mateřská škola Třebětínská ulice 

Školu navštěvovalo během roku 50 dětí, na polovinu ve dvou třídách, čímž byla kapacita 

naplněna. Od měsíce června došlo z finančních důvodů ke zrušení místa údržbáře. 

Dne 24. května navštívili předškoláci 1. třídy na základní škole, byli srdečně přijati a hned 

zapojeni do výuky. 26. května absolvovali žáci školní výlet do Zoologické zadrady v Brně, 

prohlédli si exotická zvířata a svezli se vláčkem. Dne 3. června na oslavu Dne dětí se konalo 

na školní zahradě sportovní odpoledne. 

Ve čtvrtek 16. června se konala kolaudace budovy školky. Dělníci obložili stavbu izolační 

vrstvou polystyrenu a provedli kompletní výměnu oken. Po osmi měsících prací za plného 

provozu zařízení, tak září novotou pestře barevná stavba, jenž příští rok oslaví sto let svojí 

existence. Po zateplovací úpravě však její historická podoba definitivně zmizela. Symbolicky 

na ni odkazují již jen zachovalá střešní atika s bustou Jana Amose Komenského, 

zjednodušené okenní šambrány či napodobenina původní obvodové římsy. Od zateplení si 

město slibuje nemalé úspory plynu. Náklady doteď činily kolem sto třiceti tisíc korun ročně, 

dle energetického auditu by měly poklesnout o třicet až čtyřicet procent. Celá investice si 

vyžádala 3 miliony korun, z toho 2 miliony 200 tisíc pokryla dotace z evropských fondů a 

zbytek doplatilo město. 

Dne 21. června jeli děti na dopravní hřiště do Blanska, ke dni 30. června odešlo do základní 

školy 10 dětí, po prázdninách jich nastoupil stejný počet. 
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Kultura 

 

Městské kulturní středisko 

Kulturní dům 

 

28. ledna – Hojně navštívená beseda s přednáškou RNDr. Jiřího Grygara s názvem Pohledy 

do nebe 

  3. února – Poslechový koncert legendární skupiny Poutníci ke 40 letům jejich existence 

15. února – Nezbedné pohádky – divadlo pro děti 

18. března – Posezení s dechovkou Vlčnovjanka 

24. března – Večer klavírní improvizace s Jiřím Pazourem 

26. března – Tradiční dětský maškarní karneval v kulturním domě 

  1. - 2.dubna – Tradiční V. ročník akce Noc s Andersenem 

10. dubna – Konání III. hudební show – koncertu Velkého dechového orchestru Základní 

umělecké školy Letovice 

11. dubna – Beseda s autorem literatury o kosmonautice Ing. Tomášem Přibylem spojená 

s výstavkou Raketomodelářského klubu Letovice 

15. dubna – Koncert známé české zpěvačky Věry Špinarové se skupinou Adama Pavlíka 

26. května – Hudební slavnosti 2011 s předáním ocenění Osobnost roku 2010, vystoupení 

Gustav Brom Big Band Brno 

23. červen – Koncert velmi známé populární slovenské skupiny z Košic – No Name 

16. červenec – Zájezd do Brna na hrad Špilberk, kde se v rámci Shakespearovských slavností 

2011 konalo představení Zkrocení zlé ženy 

19. srpna – Vernisáž výstavy Klubu moravských fotografů 

16. září – Divadelní představení ochotnického souboru z Vranové Kaviár nebo čočka 

22. září – Show Banánová velryba v podání populární Haliny Pavlowské 

  7. října – Koncert Pavlíny Jíšové s hosty 

13. října – Zahajovací koncert Klubu přátel hudby, výběr z opery Evžen Oněgin 

10. listopadu – Divadelní představení pro děti Honza nebojsa 

11. listopadu – Estrádní pořad populárního herce a komika Jiřího Krampola – Nikdo není 

dokonalý 

12. listopadu – Vánoční tvořivé dílničky  v kulturáku 

30. listopadu – Vernisáž tradiční adventní výstavy betlémů 

9. prosince – Vánoce s Moravankou Jana Slabáka 
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Turistické informační centrum 

 

V měsíci lednu byl spuštěn nový web Městského kulturního střediska, na kterém Turistické 

informační centrum prezentuje turistické informace, včetně obsáhlé fotogalerie z celého 

Mikroregionu Letovicko. V témže měsíci byla aktivní účast na veletrhu cestovního ruchu 

Regiontour v Brně, po celou dobu trvání byl otevřen jejich stánek. Centrum získalo grant od 

kraje na zkvalitnění svých služeb, mimo jiné především k rozšíření otevírací doby v letní 

turistické sezoně, zakoupení nového počítače a stojanů na propagační materiály. TIC se 

rovněž v roce 2011 podílelo na spolupráci s regionálními informačními centry a na zajištění 

prezentace Letovic na internetových stránkách Jihomoravského kraje a internetových 

stránkách turistické oblasti Boskovicko. Došlo k rozšíření sortimentu suvenýrů a publikací, a 

to nových pohlednic sakrálních památek a dvou druhů turistických vizitek. 

 

Skutečně velmi významným pro Turistické informační centrum se stalo datum 7. listopad 

2011, kdy společně s oběma odděleními knihoven zahájilo provoz v nových, výrazně 

reprezentativnějších prostorách v historické budově bývalé školy na Tyršově ulici 2. 

V centru byla též zajišťována praxe studentů oboru cestovní ruch – svoji praxi zde 

absolvovala studentka Vyšší odborné školy ekonomické Boskovice a studentka Integrované 

střední školy Moravská Třebová. 

Pokračovala úspěšná spolupráce s hokejovým klubem HC Kometa Brno, když je centrum 

zapojeno do projektu Jižní Morava – Království Komety. Dále se jednalo o aktivní zapojení 

do nového pohádkového projektu pro rodiny s dětmi – Projekt  Pověsti a pohádky od Svitavy 

a  Svratky. 

V roce 2011 se dle statistiky návštěvnosti výrazně projevila nutnost mít ve městě kvalitní 

Turistické informační centrum, a to i díky změně víkendového provozu oproti roku loňskému. 

V měsíci srpnu  zde zaznamenali rekordní návštěvnost 929 lidí, z čehož bylo 661 českých 

turistů (dosavadní maximum bylo 350, takže téměř dvojnásobek). 

 

Od roku 2008 zajišťuje centrum rovněž prohlídy historické barokní lékárny v klášteře 

Milosrdných bratří, kdy kromě pravidelných prohlídek zajišťuje i prohlídky na objednávku 

pro zájezdy. 
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Počty prohlídek a návštěvníků v historické lékárně kláštera Milosrdných bratří 

 

Rok    Počet prohlídek  Počet prohlídek na objednávku  Prohlídky celkem  Návštěvníci      

2008    4            3        7    85 

                                                                                                                                       

2009     8            8     16  279                                                                   

   

2010    17          15     32  359 

 

2011    17            8     25  400 

___________________________________________________________________________ 

Celkem   46          34     80  1 123 

 

 

Z činnosti Smíšeného pěveckého sboru Bohuslava Martinů v roce 2011: 

 

 9. ledna – Tříkrálový koncert v kostele sv. Prokopa v Letovicích 

10. ledna – Vystoupení na Ekumenické pobožnosti v modlitebně Církve bratrské v Letovicích 

17. a 22. dubna – Zpěv Pašijí ve farním kostele sv. Prokopa v Letovicích 

24. dubna – Sbor zazpíval na slavné mši svaté u příležitosti Božího hodu velikonočního v 

kostele sv. Prokopa v Letovicích 

15. května – Pouťová mše svatá ku cti sv. Jana Nepomuckého ve Třebětíně 

 4. června – Jarní koncert pěveckých sborů v kulturním domě Letovice, kde jako host 

vystoupil Smíšený pěvecký sbor Sušil z Rousínova 

11. června – Koncertní zájezd do Rousínova 

25. června – Zájezd do Čebína za bývalým letovickým duchovním správcem P. ICLic. 

Pavlem Kopeckým, kde sbor zazpíval při mši svaté 

 3. července – Slavnostní pouťová mše svatá ve farním kostele sv. Prokopa v Letovicích 

s přednesem Liturgické české mše od významného skladatele Zdeňka Pololáníka, jenž zde byl                   

osobně přítomen a s provedením spokojen. 

28. srpna – Zájezd do Dolních Dunajovic, kde zpíval při mši svaté 
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11. září – Zájezd do Drásova, kde rovněž zpíval při mši svaté 

27. listopadu – Zpívání pod vánočním stromem na náměstí v Letovicích na 1. neděli adventní 

24. prosince – Provedení Půlnoční mše od Jakuba Jana Ryby, při slavné půlnoční mši svaté      

                       Slavnost Narození Páně 

 

Smíšený pěvecký sbor řídil sbormistr Miloslav Krejsa, klavírní a varhanní doprovod – 

Miloslav Krejsa a Marie Portlová – Krejsová. 

 

Z činnosti Komorního sboru Carpe diem v roce 2011: 

 9. ledna – Tříkrálový koncert ve farním kostele sv. Prokopa v Letovicích 

10. ledna – Ekumenická bohoslužba v modlitebně Církve bratrské v Letovicích 

23. ledna – Koncert ve Vranové 

24. dubna – Sbor zazpíval na slavné mši svaté u příležitosti Božího hodu velikonočního 

v kostele sv. Prokopa v Letovicích 

 4. června – Vystoupení na Jarním koncertu pěveckých sborů v kulturním domě v Letovicích 

11. června – Koncertní zájezd do Rousínova 

18. června – Vystoupení na přehlídce chrámových sborů ve Sloupu v Moravském krasu, na 

          takzvaném „Sborování“ 

26. července – Zpívání na pouťové mši svaté ku cti sv. Marie Magdaleny v Meziříčku 

17. září – Vystoupení v obci Unín, kde sbor  zazpíval při bohoslužbě a slavnosti ke svěcení 

obecního praporu 

 2. října – Koncert v Babolkách na slavnosti 83 let Lípy svobody 

 4. listopadu – Vystoupení na Slavnostním koncertu k 65. výročí založení Pěveckého sboru 

Janáček v Boskovicích 

 6. listopadu – Sbor zazpíval důchodcům v Domově pečovatelské služby v Letovicích 

26. listopadu – Koncert ve Vranové 

27. listopadu – Vystoupení pod vánočním stromem na náměstí v Letovicích na 1. neděli 

adventní 

10. prosince – Koncertní vystoupení na hradě Svojanov 

18 .prosince – Koncertní vystoupení ve Vítějevsi 

 

 Komorní sbor Carpe diem řídil sbormistr Mgr.Karel Pecháček.  
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Různé 

 

Zámek Letovice 

 

Od 1. května 2011 započala další návštěvnická sezona na zámku, jenž vlastní a postupně 

rekonstruuje pan Bohumil Vavříček. I tak má co nabídnout. Opravenou mučírnu s 

hladomornou, novomanželské apartmá se čtyřmi pokoji, koupelnou a kuchyňkou. Pro 

nejmenší bylo připraveno zcela nové lákadlo - zookoutek. V prostorách zámku se během 

sezony konalo množství koncertů a dalších společenských akcí. Velmi pěkně na pohled 

působí zcela nově opravené hradební zdivo na severozápadní straně. Prohlídka  probíhala tak 

jako v minulých letech bez průvodce, za vstup do historického objektu zaplatili dospělí 70 

korun a děti 40 korun. 

Na konci sezony  vyjádřil pan majitel velkou spokojenost s letošní návštěvností. Vzhledem k 

nepříznivému počasí lidé chodili více po památkách, zaznamenán zde byl nárůst návštěvnosti 

oproti roku 2010 asi o 20 procent. Neustále se zvedá zájem o svatby na zámku ,stoupající 

tendenci, co se týče zájmu mají i pravidelné burzy starožitností každou první neděli v měsíci. 

Celá úspěšná sezona byla zakončena dne 29. října, kdy od 19 hodin se konala poslední 

prohlídka, po níž následoval bohatý program v zámecké restauraci. Vše zakončil tradiční 

slavnostní ohňostroj. 

 

 

Ve dnech 14. a 15. května  se v prostorách jízdárny na zámku uskutečnil Mezinárodní festival 

dechových orchestrů Letovice 2011. Konal se počest 60. výročí existence Základní umělecké 

školy Letovice a 40 let od založení Velkého dechového orchestru ZUŠ Letovice.Ve dvou 

dnech se představilo posluchačům 24 souborů, z toho čtyři ze zahraničí, konkrétně ze 

Slovenska, Polska, Německa a Chorvatska. Pořadatele potěšilo, že se pochvalně o provedení 

celé akce vyjádřil Václav Blahunek, šéfdirigent hudby Hradní stráže a Policie České 

republiky. 

Koncem mesíce června byl na autobusovou linku 274 z Letovic do Bohuňova nasazen zbrusu 

nový nízkopodlažní autobus z vozového parku společnosti Dopaz, přičemž speciálně 

upravený vůz pro vozíčkáře má zatím pouze tento. Naráz se do něj vejdou dva invalidní 

vozíky. Na zastávce, kde nastupuje vozíčkář, se o patnáct centimetrů spustí podlaha vozu, 
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potom se u zadních dveří vyklopí nájezdová plošina a řidič pomůže postiženému dovnitř. 

Nevýhodou vozu je větší hmotnost a tím vyšší spotřeba pohonných hmot. 

 

Ve dnech 4. - 11. října se Velký dechový orchestr Základní umělecké školy Letovice zúčastnil 

úspěšně prestižního mezinárodního festivalu a soutěže FIBM (Festival internacional de banes 

de musica) ve španělském přímořském letovisku Malgrat de Maar. Ve velmi silné konkurenci 

osmi koncertních dechových orchestrů ze šesti evropských zemí získali Letovičtí vynikající 3. 

místo. Kromě soutěže probíhaly samostatné koncerty a promenády přímo v tomto místě a v 

okolí, náš orchestr vystoupil celkem šestkrát a vždy měl velký úspěch a ovace. 

Jeho úspěšné vystoupení znamenalo pozvání od pořadatelů na další ročník příští rok. 

Současně byl orchestr pozván od švýcarského orchestru Feldmusik Baar na jejich festival do 

města Zug v červnu 2012. 

 

   V sobotu dne 24. prosince se v době mezi 12. a 13. hodinou uskutečnila pod vánočním 

stromem na náměstí již potřetí dobročinná akce - Polévka pro chudé i bohaté. Rozdáno bylo 

60 litrů výborné zelňačky, vybraný obnos činil 10,5 tisíce korun. Peníze byly rozděleny mezi 

dvě handicapované osoby z našeho města. Dvě třetiny letošního výtěžku, 7 000 korun, 

převzala maminka osmiletého Libora Tenory, potřebujícího celodenní péči, protože se kvůli 

vrozené vývojové vadě nemůže téměř samostatně pohybovat. Výtěžek poslouží k nákupu 

koupacího zařízení pro hocha. Zbylou částku, tedy 3 500 korun přijal pan Jan Janáček, 

invalidní důchodce 3. stupně. Kvůli zdravotnímu stavu je zbaven způsobilosti k právním 

úkonům. Příspěvek mu pomůže uhradit doplatek na speciální obuv pro diabetiky a pořídit si 

mikrovlnnou troubu. Tentokráte akce proběhla poprvé bez účasti města, zajišťovala ji Galerie 

Pex a restaurace Karlov. 

 

Církve 

 

Římskokatolická církev  

   Dne 8. ledna 2011 se vydali jako již tradičně do terénu v naší farnosti koledníci, aby v rámci 

Tříkrálové sbírky  popřáli lidem „Christus mansionem benedicat“, a současně vykoledovali od 

štědrých a laskavých lidí nějaký peníz na dobročinné účely. Tato sbírka vynesla v Letovicích 

49.458,- Kč. 

Celkově bylo vybráno v brněnské diecézi rekordních 16,9 milionu korun,do této sumy přispěli 

dárci na Blanensku 1,339.476 korunami, z čehož zůstane zde v regionu 65 procent. 
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  Dne 29. ledna bylo pokáceno deset přerostlých jehličnanů v prostoru za kostelem sv. 

Prokopa, vysoce odbornou práci zde provedli hašiči z Drnovic u Vyškova, obce odkud 

pochází současný letovický pan farař P. Jan Bezděk. 

  

   Dne 1. března došlo po mnoha desetiletích ke změnám časů nedělních mší svatých ve 

farním kostele sv. Prokopa. Začátky byly stanoveny na 7,00 a 8,30 hodin.Stalo se tak na 

základě ankety mezi farníky. 

 

   V měsíci březnu došlo k vydání další serie pohlednic zachycující významné detaily 

letovických kostelů. Jsou zaměřeny především na hlavní oltář kostela sv. Prokopa, jenž byl 

instalován a vysvěcen právě před sto lety. Působivá jsou rovněž vyobrazení barevných vitráží 

Ukřížování a Život Panny Marie od našeho významného umělce Karla Svolinského, když 

jeho vitráže najdeme mimo Letovic pouze v chrámu sv. Víta v Praze. 

 

   V polovině dubna byla vylíčena boční gotická kaple Panny Marie. 

 

   Dne 27. května se poprvé připojily k celostátní akci Noc kostelů farní kostel sv. Prokopa i 

klášterní kostel sv. Václava. Tato akce konaná již celkově potřetí nabídla návštěvníkům 

jedinečnou možnost zažít atmosferu kostelů v noční době, seznámit se s průběhem jejich 

historie, zúčastnit se komentovaných prohlídek kostelů či vystoupat do věží ke zvonům. 

Program byl v Letovicích následující: 

sv. Prokop - v době od 18 do 24 hodin komentované prohlídky kostela, koncerty vážné hudby, 

výstup do věže ke zvonům, občerstvení, od 23 hodin mše svatá 

sv. Václav – 18,00 až 18,50 hodin mše svatá,18,50 až 19,30 zpívané nešpory, poté volná 

prohlídka kostela. 

 

   Začátkem června došlo k dokončení provedení drenáže okolo celého kostela sv. Prokopa 

odbornou firmou, když výkopové práce provedli brigádnicky farníci. 

 

  Dne 19. června se konal na slavnost Nejsvětější Trojice tradiční Farní den, kde hostem byl 

bývalý letovický kaplan P. Karel Satoria, nyní člen Řádu cisterciáku přísnější observance - 

trapistů v malé komunitě u Telče. Začátek byl stanoven na 10 hodin mší svatou, po ní byl 

podáván farní guláš, následovalo divadlo, atrakce pro děti, vystoupení živé hudby, atd. 
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   Dne 3. července se konala ve farním kostele slavná pouťová mše svatá ku cti svatého 

Prokopa, kterou jako hlavní celebroval bývalý zdejší kaplan P. Michael Martínek, člen 

kongregace salesiánů. K okrášlení bohoslužby přispěl letovický Smíšený pěvecký sbor 

Bohuslava Martinů. 

Sbor interpretoval jedno z děl našeho významného hudebního skladatele Zdeňka Pololáníka s 

názvem Liturgická mše pro sbor, varhany a komorní orchestr, když provedení řídil sbormistr 

Miloslav Krejsa, jeho dlouholetý přítel. Na pozvání pana Krejsy se autor spolu s manželkou 

slavné pouťové mše osobně zúčastnil. 

 

   Dne 16. července se konala  za krásného počasí  pouť letovické farnosti, pod vedením 

duchovního správce P. Jana Bezděka, do místa spojeného s působením patrona našeho farního 

kostela sv. Prokopa na Sázavu. Poutníci si prohlédli posvátná místa tamního benediktínského 

kláštera a v kostele zazpívali za doprovodu varhan sborově Píseň ke svatému Prokopovi. Po 

zrušení kláštera Josefem II. sloužil po klasicistních úpravách jako šlechtické sídlo,nyní se v 

něm nachází muzeum. Poté se v odpoledních hodinách přesunuli do Číhoště u Ledče nad 

Sázavou na děkovnou bohoslužbu novokněze P. Martina Sklenáře. Toto místo je známo tzv. 

číhošťským zázrakem, kdy o 3. neděli adventní roku 1949 se dle devatenácti svědků měl 

vychýlit třikrát kříž na Svatostánku na obě strany. Následně byl místní farář P. Josef Toufar 

obviněn tehdejší státní mocí ze zinscenování tohoto úkazu. Vlivem těžkých výslechů zemřel 

dne 25. února 1950 mučednickou smrtí. V parčíku u kostela uctili poutníci po mši svaté 

památku P. Toufara u jeho pamatníku. 

 

Dne 17. prosince se konal Předvánoční koncert v kostele sv. Prokopa, kde vystoupil místní 

pěvecký sbor  Cantamus a hudební skupina 7 teens za dirigování Františka Lavičky. Zlatým 

hřebem večera bylo poprvé v Letovicích provedení II. mše „Již slunce z hvězdy vyšlo“  

našeho významného raně barokního skladatele Adama Václava Michny z Otradovic. 

Všichni návštěvníci koncertu odcházeli do svých domovů s nevšedním kulturním i duchovním 

zážitkem. 

O bohoslužbách o Vánočních svátcích se vybralo mezi věřícími rekordních 28.720,- Kč, jenž 

budou použity v následujícím roce na výmalbu chrámové lodi farního kostela sv. Prokopa. 
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Katolická beseda 

Sdružuje zájemce o duchovní a kulturní činnost v letovickém regionu již 116 let. V měsíci 

dubnu se uskutečnila přednáška na téma „Postřehy z cest po světadílech“, jenž dle vlastních 

prožitků přednesl bratr ing. Jozef Gabarik. V tomto měsíci se podařio vydat další část série 

tématických pohlednic, tentokráte zaměřené na interiery obou letovických kostelů. Autorem 

pohlednic byl známý místní fotograf bratr Bohumil Kocina. Dne 21. května se třicet členů a 

zájemců zúčastnilo zájezdu do Slavkovic u Nového Města na Moravě. Konal se zde Kongres 

o Božím  milosrdenství, slavné poutní mši svaté předsedal Mons. Vojtěch Cikrle, biskup 

brněnský. Několik členů besedy se s Otcem biskupem osobně setkalo během krátkého 

přátelského posezení. Koncem téhož měsíce členové výboru Katolické besedy uspořádali 

zájezd do Čebína, a to na pozvání bývalého letovického faráře a předsedy KB v Letovicích P. 

Pavla Kopeckého a poinformovali ho o své činnosti. 

Dne 13. listopadu proběhlo plánované setkání členů spojené s členskou schůzí. V první části 

setkání současný předseda P. Jan Bezděk v obsáhlé přednášce seznámil přítomné s biblickou 

archeologií, doplněnou mnoha zajímavými diapozitivy. V druhé části bratr PaedDr. Jaroslav 

Chloupek přiblížil posluchačům některá podzimní souhvězdí. 

Pokračovalo se v nahrávce všech vystoupení Pěveckého sboru Bohuslava Martinů a sboru 

Carpe diem. Došlo k zakoupení promítacího přístroje ke konání přednášek v hodnotě 22.500,- 

Kč, když   třetinu pokryl velký grant od Města Letovice. 

 

Zájmová sdružení 

 

Nové sdružení zdravotně postižených 

 

Činnost Nového sdružení zdravotně postižených v Letovicích byla v daném roce 2011 

zaměřena převážně na  akce pro zdraví členů. 

První akcí roku bylo počátkem ledna tradičně oblíbené „Zimní zábavné odpoledne“,na pořadu 

byly informace pracovnice Okresní správy sociálního zabezpečení o změnách ve vyplácení a 

výpočtu všech důchodů.Druhým přednášejícím byl pracovník advokátní kanceláře Mgr.David 

Rašovský,jenž upozornil na nástrahy při uzavírání různých typů spotřebitelských smluv.Na 

závěr vystoupili příslušníci Policie s přednáškou na téma bezpečnost seniorů a zdravotně 

postižených v běžném životě.Akce se zúčastnilo 130 členů,kteří se pobavili při závěrečném 

posezení s hudebním doprovodem. 
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Začátkem března se konala u příležitosti Mezinárodního dne žen oslava tohoto svátku spojená 

s hudebním odpolednem. Přítomné ženy zde obsluhovali ochotní muži a dostaly od výboru 

malý dáreček. Byla zde též připomenuta nazištná a nemalá podpora Jihomoravského kraje, 

bez níž by byla činnost sdružení značně omezena. Kraj tu zastupoval Mgr. Ivo Polák, 

náměstek hejtmana. Akce se zúčastnilo 180 spokojených účastníků. 

 

Dne 17. června sdružení pořádalo „Regionální setkání zdravotně poostižených“,o pět po roce 

na letovickém zámku. Do zámecké jízdárny si našlo cestu 280 lidí z řad zdravotně 

postižených z Letovic, Černé Hory,Kunštátu a Olešnice. Hosty odpoledne byli mimo jiných, 

Zdeněk Škromach - místopředseda senátu, Jozef Regec - senátor za náš okres, Vladimír 

Stejskal - starosta města a ředitelka letovické nemocnice MUDr. Drahoslava Královcová. 

 

V měsících červnu a srpnu uspořádali oblíbené ozdravné pobyty, a to na Chatě Deštná v 

Orlických horách, respektive v hotelu U Loubů na Třech Studních. Při těchto pobytech,jenž se 

celkově zúčastnilo 96 lidí,si účastníci aktivně utužovali svoje zdraví cvičením, 

plaváním,využití masáží a společnými vycházkami do horské přírody. Dne 4. listopadu bylo 

na programu Výroční setkání, když za účasti 200 členů byla ve výroční zprávě připomenuta 

celoroční činnost s konstatováním,že plán činnosti na rok 2011 byl beze zbytku splněn.K 

tomuto datu čítala členská základna 338 členů.Poté došlo ke schválení finanční  

zprávy,usnesení a plánu činnosti na rok 2012. 

    

11.prosinec patřil Předvánočnímu setkání členů v kulturním domě.Zábavný program po 

slavnostním přípitku zahájili žáci Základní umělecké školy Letovice, jejich vystoupení 

přítomné dvě stovky členů zcela nadchlo. 

    

V průběhu roku uspořádali šest rehabilitačních odpolední v Nemocnici Blansko pro celkově 

270 členů,nově rovněž využili dvakrát prostor boskovických lázní. 

    

Všech akcí, jenž letovické Nové sdružení zdravotně postižených v roce 2011 uspořádalo, se 

zúčastnilo více jak 2 500 lidí. 
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Městský klub důchodců 

 

 V roce 2011 se uskutečnilo celkem 46 akcí s průměrnou účastí 32 členů. V průběhu roku 

shlédli čtyři představení v brněnských divadlech (v lednu operu Aida, v dubnu muzikál Mary 

Poppins, v říjnu balet Edith Piaf a v prosinci operu Turandot). Uspořádali rovněž dva zájezdy 

s kulturní náplní, a to do Rychnova nad Kněžnou, Nového Města nad Metují, respektive do 

Památníku Bible Kralické, Náměště nad Oslavou a Ivančic. Koncem června si pětadvacet 

členů utužovalo svoje zdraví na šestidenním ozdravném pobytu v Polici nad Metují, kde se 

věnovali převážně turistice. Nutno dodat, že turistické výkony, převážně členek, zde byly 

obdivuhodné. 

  

Každé pondělí se scházelo přibližně 22 cvičenek na kondičním cvičení v tělocvičně historické 

budovy školy na Tyršově ulici 2. Jako další pohybové aktivity je nutno zmínit oblíbené 

vycházky do okolí našeho města, např. po nové cyklostezce do Svitávky, na Ohradu do Vísek 

a rozhlednu Járy Cimermanna nad Březovou nad Svitavou.  

 

V měsíci říjnu se všem líbila výborná přednáška doplněná diapozitivy o návštěvě Indie, 

kterou vedla PhDr. Eva Hejlová. Rovněž byla hojně navštívena beseda, obohacená 

fotografiemi, ze zájezdu manželů Pitnerových na Kypr. Zorganizovali velikonoční a vánoční 

dílničky, kde si vyzkoušeli tvoření drobných dárků. Za velmi prospěšné považovali pletení 

obvazů pro Diakonii sv. Františka z Asissi, která slouží malomocným v Indii.Celkem bylo 

upleteno 211 obvazů a letovická skupina byla vyhodnocena jako nejlepší rámci 

Jihomoravského kraje.Stejně tak poslouží v rozvojových zemích 35 kusů sesbíraných 

dioptrických brýlí a šatstvo. 

 

Veškerá činnost klubu je zaznamenávána v kronice,kterou v současnosti vede paní Vilma 

Novotná,rovněž vedou ještě evidenci v seznamech aktivit,a to již od roku 1981.Co však nelze 

zaznamenat je dobrá a přátelská atmosféra,pohoda a často i legrace,jenž v kolektivu 

vládne.Protože zde přísně dodržují heslo,že „ o vlastních nemocech a penězích se v klubu 

nemluví“ 
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Junák - středisko Letovice 

V roce 2011 se místním skautům podařilo dokončit opravy skautské klubovny v zámeckém 

parku.Celkově bylo proinvestováno téměř 200 tisíc korun z dotací Jihomoravského kraje, 

Města Letovice a pražského Ústředí Junáka. Dále pak přispěli drobní letovičtí sponzoři, 

rovněž velký kus poctivé fyzické práce odvedli starší členové. O prázdninách uspořádali 

skautský tábor v Újezdě u Černé Hory.Skautským dnem pro veřejnost oslavili 90 let od 

založení 
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Letovice v číslech charakterizující rok 

 
Matrika 

 
( údaje zahrnují i obce,pro které je město pověřeno výkonem státní správy ): 

 

-počet zápisů úmrtí                                           206 

-počet uzavřených manželství                            56 

-počet zápisů o určení otcovství                         17 

 

prostřednictvím Czech POINTu: 

-výpisy z rejstříku trestů                                    124 

-výpisy z katastru nemovitostí                           109 

-výpisy z obchodního rejstříku                            70 

-výpisy ze živnostenského rejstříku                     11 

-výpisy z bodového hodnocení řidičů                  61 

-počet ověřených podpisů na listinách            2 080 

 

Evidence obyvatel 
 

-k 31.12.2012 bylo ve městě přihlášeno k trvalému pobytu 6 587 občanů ( z toho 2 716 mužů,2 901 žen a 970 

dětí do 15 let( 497 chlapců a 473 děvčat) 

-v roce 2012 se narodilo 72 dětí ( 40 chlapců a 32 děvčat) a zemřelo 82 občanů ( 39 mužů a 43 žen) 

-k trvalému pobytu ve městě se přihlásilo 120 občanů,odhlášeno bylo 187 občanů. 

K 31.12.2012 bylo v Letovicích hlášeno k pobytu 180 cizinců,z toho 99 mužů,55 žen a 26 dětí. 

Celkový počet obyvatel města Letovice tedy k 31.12.2012 činil 6 767,to jest o 71 občanů méně,než na konci 

roku 2011. 

 

Finanční odbor 
 

-bylo evidováno 765 poplatníků místního poplatku ze psa 

-bylo evidováno 6 922 poplatníků místního poplatku za komunální odpad 

-v městě bylo provozováno 14 ks výherních hracích přístrojů v sedmi provozovnách 

 

Sociální služby 
 

-Domov pro seniory – v roce 2012 bylo evidováno 110 žádostí o umístění,bylo přijato 10 nových uživatelů,10 

uživatelů zemřelo 

-Pečovatelská služba – v průběhu roku  byla pečovatelská služba vykonávána u 137 uživatelů,z toho pouze 

dovážky obědů využívalo 68 uživatelů,oběda a dalších úkonů pečovatelské služby využívalo 19 uživatelů.Přímo 

v Domově využívalo všech služeb 50 uživatelů.V průběho roku 2012 přestalo využívat službu z důvodů 

ukončení smlouvy nebo úmrtí 24 uživatelů,které již nahradili noví žadatelé. 

  

 

Záležitosti města 
 

   Dne 30.ledna odevzdali zástupci obyvatel místní části Třebětín na radnici petici,v níž zformulovali tamní 

občané své silné znepokojení nad záměrem zemědělské společnosti Ledeko,hodlající vybudovat ve svém areálu 

v Třebětíně bioplynovou stanici.Protesty obyvatel vyvolala především obava ze zvýšeného provozu v obci a z 

rizika zápachu.Právě průjezd mezi rodinnými domy v ulicích Purkyňova a Třebětínská představuje jeden z 

nejožehavějších námětů pro diskusi.Petenti ovšem věří,že před zahájením stavebních prací bude vyřešena 

příjezdová komunikace do areálu mimo zastavěnou zónu,jak přislíbili zástupci společnosti. 

   Obavy dále vzbuzuje možný hluk a zápach.Hlučnost by však měla být dle vyjádření projektantů odizolována 

díky navrženému provedení stavby z monolitického betonu. 
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   Ke dni 31.ledna,kdy bylo stavebním úřadem zahájeno územní řízení,se pod protestní petici podepsalo 390 lidí. 

 

   Koncem ledna stále visí otazníky nad budoucností keltského skanzenu Isarno.Příčinou stávajících problémů je 

stále skutečnost,že stavby v osadě mají jiného vlastníka než pozemek,na němž se před dvanácti lety začal areál 

budovat.Koncem loňského roku příznivci keltských tradic v čele s pražským šermířem Janem Rabanem dali 

vedení města příslib,že založí sdružení,na něž převedou majetková práva ke stavbám.Ale stále ticho po pěšině... 

   Rada města prodloužila posléze panu Rabanovi lhůtu k doložení registrace sdružení z konce ledna na 

20.únor.Nicméně ani do tohoto termínu žádné dokumenty nedorazily.Pan Raban již měsíc s městem 

nekomunikuje,tudíž mnozí členové rady ztrácejí trpělivost a znovu se vynořuje scénář,že budou stavby srovnány 

se zemí. 

 

   Dne 1.února se konečně dočkali obyvatelé města a jeho návštěvníci zbrusu nových veřejných záchodků.Byly 

vybudovány na velmi příhodném místě,a to na náměstí před vstupem do restaurace Na Rybárně v těsné blízkosti 

řeky Svitavy.Záchodky zbudovali na vlastní náklady majitelé budovy,a město jim bude platit nájemné ve výši 

zhruba 5 tisíc korun měsíčně.Prostory se obejdou bez pokladny,neboť lidé vhodí pětikorunu do 

turniketu.Nonstop provoz mohou využít i maminky s těmi nejmenšími, a to díky přebalovacímu pultu. 

 

   Dne 20.února projednala Rada města Letovice na svém pravidelném zasedání petici,jenž byla doručena na 

Městský úřad dne 30.ledna 2012 a s ní související následné podání v téže věci ze dne 9.února 2012 a vydala 

následující prohlášení: 

   „Město Letovice neshledává petici občanů Třebětína v bodech týkajících se zhoršení kvality bydlení při 

dodržení všech technologických a provozních předpisů při výstavbě a provozování bioplynové stanice jako 

oprávněnou.Ve věci příjezdové komunikace k bioplynové stanici bude ke stavebnímu povolení na tuto akci 

město písemně,jako podmínku města,dokládat prohlášní firmy Ledeko a.s.,o užívání stávající veřejné účelové 

komunikace tak zvané „ severní cesty“ vedené mimo Třebětín k bioplynové stanici ze strany investora.“ 

 

    Dne 7.března podal petiční výbor obyvatel Třebětína po poradě s právníkem odvolání ke krajskému úřadu 

proti vydanému územnímu rozhodnutí v souvislosti s jimi kritizovanou a odmítanou výstavbou bioplynové 

stanice v jejich bezprostředním sousedství.Nyní bude záležet na kraji,jak rychle celou záležitost prověří a k 

jakým závěrům dojde. 

   Jednání ohledně příjezdové cesty dospěla k vytyčení cesty mimo obec tak zvanou „severní cestou“,odbočující 

ze silnice Letovice – Chlum asi půl kilometru za městem.Avšak Třebětínští slibům nevěří a usilují o právní 

vymahatelnost dohody,aby se dokázali bránit v případě jejího porušení.Diskusi okolo rizika pachu by měla 

pomoci plánovaná exkurze pro zájemce do obdobného,již vybudovaného zařízení v Telči. 

 

   Dne 16.března  rozhodl definitivně zřizovatel biskupského gymnazia v Letovicích,biskupství brněnské,o jeho 

zániku k 30.6.2012.K tomuto rozhodnutí  se dospělo proto,že na škole poklesl počet studentů pod šedesát,čímž 

dle zákona zaniká právní subjektivita školy.Nepomohla ani petice,kterou podepsalo na dva tisíce lidí na internetu 

i v ulicích města.Stejně tak měsíc modliteb v místním kostele sv.Prokopa za osvícení těch, jenž o zrušení měli 

rozhodnout.Letos tam tedy naposledy odmaturuje třiadvacet čtvrťáků,ostatní přejdou od září  na jiné střední 

školy. 

   Biskupství brněnské si vážilo podpory zařízení,kterou tolik lidí vyjádřilo v petici,avšak jako zřizovatel nemělo 

jinou možnost řešení. 

 

  Začátkem dubna se u obyvatel města zvedla velké vlna nevole v přímé souvislosti s možností nastěhování 

několika desítek tak zvaně nepřizpůsobivých občanů z Brna.O ubytovnu na Brahmsově ulici totiž projevila 

zájem společnost I.Pražská komisní,jenž tam chce nastěhovat především romské rodiny.Celý proces vyvolal v 

občanech města paniku,a dali to zřetelně najevo na zasedání zastupitelstva.Na jedné straně město sice zamítlo 

žádost o rozšíření ubytovací kapacity,na straně  druhé si může budoucí majitel ve stávajících prostorách ubytovat 

koho bude chtít. 

Nabízelo se jedno z možných řešení, že objekt odkoupí město,avšak z něho velmi rychle sešlo. 

 

   Koncem dubna se podařilo vedení města  uzavřít smlouvu s majitelkou staveb v keltském skansenu Isarno a 

vyřešit tak majetkoprávní vztahy,jejichž nejasnosti odrazovaly potencionální investory v tomto prostoru.Škoda 

že, nebyl dotažen do zdárného konce záměr pana Rabana.                   V zápětí byl vyhlášen nový záměr 

pronájmu.Majitelka má možnost vše ,co bude chtít, z Isarna odvézt.Poté bude pozemek,včetně toho,co na něm 

zůstane, v majetku města.Radnice má zájem,aby areál byl co nejdříve využívaný i proto,aby  nepokračovalo 

ničení vybudovaného zázemí.Jenom škoda na elektroinstalaci je vyčíslena na 9 400 korun.Již loni na podzim 

projevilo zájem  sdružení Keltoi  o pronájem Isarna,když již provozuje keltský Archeopark delší dobu v 

Prášilech na Šumavě. 
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Vedení města s ním již navázalo jednání. 

 

   Dne 10.května se rozpadla dosavadní koalice na letovické radnici, tvořená Občanskou iniciativou,Občanskou 

demokratickou stranou,TOP 09 a seskupením Starostové a nezávislí.Tři bývalí koaliční partneři se distancovali 

od čtvrtého,a to ODS,reprezentované osobou současného starosty Vladimíra Stejskala.V prohlášení mu vytýkají 

prokazatelné překročení pravomoci starosty města ,jeho nekompetentnost a neplnění usnesení Rady města 

Letovice. 

   Proč tato situace vůbec vznikla?Začátkem května 2011 vyhlásil Svazek vodovodů a kanalizací okresu Blansko 

uzavřené výběrové řízení na rekonstrukci a rozšíření vodovodní sítě v místní části Borová.Předpokládaná cena 

byla vyčíslena předběžně na 1,4 milionu korun.Předsednictvo Svazku poté vybralo na doporučení hodnotící 

komise dodavatele,jenž ovšem nabízel cenu za provedení prací mnohom vyšší,a to 1,95 milionu korun.Následně 

starosta města a současně předseda hodnotící komise Vladimír Stejskal podepsal smlouvu s vybranou firmou, a 

to bez schválení radou města. 

Ukázalo se rovněž,že zpracovaný projekt není možno v takové podobě uskutečnit.V polovině srpna 2011 

místostarosta města Radek Procházka proto celou akci pozastavil, a to v době,kdy pan starosta dlel na dovolené. 

 

   Následně bylo vyhlášeno nové,tentokráte otevřené výběrové řízení.Vítězná firma nabídla zhotovení díla za 

1,09 milionu korun,což ve srovnání s původně vítěznou cenou přineslo městu úsporu v rozpočtu  více než osm 

set padesát tisíc korun.Pan starosta Stejskal si byl následně vědom pochybení,když podepsal se Svazkem 

smlouvu bez jejího předchozího projednání v radě města.Bylo to prý jenom pro urychlení celé záležitosti.Podle 

něj se vždy na zasedáních rady města deklarovalo,že oprava vodovodu v místní částí Borová je prioritou města. 

   Protichůdné názory na realizaci oprav vodovodu Borová byly tedy jedním z hlavních důvodů rozpadu koalice 

na místní radnici,jenž tak skončila po roce a půl své existance.Kdy se podaří zformovat koalici novou ukáže čas. 

 

    Dne 24.května byly v kulturním domě uděleny tituly Osobnost roku 2011.Na anketě se podílejí samotní 

občané města,když navrhují své favority,z nichž poté městská rada vybere tři jednotlivce a jeden 

kolektiv.Ocenění osobně převzali: 

 

Jaroslava Burkoňová – ocenění za celoživotní působení v oblasti sportu,kultury a za repezentaci                                  

města. 

 

Bořivoj Rašovský – oceněn za zásluhy za založení Nováho sdružení zdravotně postižených v                           

Letovicích a desetiletou činnost v něm. 

 

Petr Dokoupil – za celoživotní aktivní působení ve Sboru dobrovolných hasičů 

 

Sbor dobrovolných hasičů -za dlouhodobou činnost v oblasti záchrany osob a majetku 

 

   Letos bylo mimořádně uděleno ještě ocenění Martinu Tománkovi za záchranu lidského života,když se 

neohroženě vrhnul mezi dítě a rozzuřeného psa. 

 

    Na den 29.května bylo svoláno mimořádné zasedání Zastupitelstva města, a to na základě skutečnosti,že došlo 

dne 10.května k vypovězení koaliční smlouvy ze strany vítěze voleb Občanské iniciativy a bylo tudíž nutno 

zvolit nové vedení města. 

   Zastupitelstvo města Letovice neodvolalo Vladimíra Stejskala z funkce starosty města Letovice. 

   Zastupitelstvo města Letovice odvolalo Mgr.Radka Procházku z funkce místostarosty města Letovice,dále 

Michala Bulu,Ing.Jaroslava Chloupka,Mgr.Petra Novotného a JUDr.Jana Královce z funkce členů Rady města 

Letovice. 

   Zastupitelstvo města Letovice dále  zvolilo Ing.Jiřího Palbuchtu do funkce místostarosty města 

Letovice,Františka Bočka,Bohuslava Kudu,Danielu Ottovou a Antonína Žilku do funkce členů Rady města 

Letovice. 

   Těmito volbami tak vznikla na radnici zbrusu nová koalice ve složení Občanská demokratická strana,Česká 

strana sociálně demokratická a Křesťansko-demokratická unie – Československá strana lidová.Disponuje v 

zastupitelstvu pouze 10 mandáty,což z ní činí koalici menšinovou. 

   Ve funkci potvrzený starosta města Vladimír Stejskal prohlásil,že se snad podaří v této nové sestavě dokázat 

občanům,že město budou umět dobře vést a dělat i dobré věci. 

 

  V pátek dne 29.června se budova Biskupského gymnázia na Tyršově ulici naposledy zaplnila studenty.Po 

devatenácti létech se tak definitivně uzavřela kapitola humanitního středního školství v Letovicích,a to na 

základě březnového rozhodnutí zřizovatele brněnského biskupství.Někteří využijí možnost dostudovat na 
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Biskupském gymnáziu v Brně,jiní se rozhodli pro přestup na další vzdělávací instituce v Jihomoravském i 

Pardubickém kraji.Zaměstnanci obdrželi výpovědi k 30.dubnu,aby již od začátku prázdnin nemuseli být  

placeni,což všichni považují za velkou křivdu ze strany ctěné církevní instituce.Navíc nikomu z nich nebylo 

nabídnuto z této strany další působení,většina z nich tedy skončila na úřadu práce.Podle nich smutná tečka za 

devatenácti léty... 

 

   Zánikem školy přišly Letovice nejen o výchovně-vzdělávací zařízení,ale především o aktivity a činnosti,které 

byly se školou spojovány.Za celé období zde studovalo 340 žáků. 

 

   Koncem června zrušil Krajský úřad územní rozhodnutí o umístění stavby - bioplynové stanice  ve 

Třebětíně,když odhalil nedostatky v postupu stavebního úřadu,jenž nehodnotil soulad stavebního záměru s 

územním plánováním.Kraj doporučil, aby zjištěné vady byly napraveny novým projednáním věci. 

   Jako prohra signatářů petice se však jeví to,že výtky Krajského úřadu v žádném případě nesměřovaly proti 

samotné podstatě bioplynové stanice.Dle investora firmy Ledeko nemůže dotčená stavba zhoršit životní 

prostředí,naopak dojde ke zrušení otevřeného hnojiště,čímž se omezí zápach z areálu.Rovněž mohou být 

Třebětínští spokojeni i z vyřešení otázky příjezdu;všem řidičům bylo nařízeno,aby používali výhradně tak 

zvanou „severní cestu“,tudíž v současnosti již žádná těžká technika přes Třebětín nejezdí. 

 

   Dne 1.července byla v polském městě Chelmno,nacházejícím se v Gdaňském vojvodství,podepsána smlouva o 

přátelství a vzájemné spolupráci mezi oběma městy.Smlouvu podepsali starosta města Letovice Vladimír 

Stejskal a starosta města Chelmno Mariusz Kedzierski. 

 

   Dne 1.července se v místní části Novičí uskutečnila oslava 110.výročí založení hasičského sboru v obci, 

spojená se sjezdem rodáků.Pořadatele velice mile překvapil zájem rodáků i obyvatel obce o tuto akci.Pro 

všechny byla připravena výstava mapující historii i současnost obce a její kulturní život.Vystaveno bylo též 

velké množství dokumentů – např. Kronika obce,původní plány obecní školy,obecní vkladní knížky vedené u 

Občanské záložny ve Vanovicích z roku 1909 a mnoho dalších.Za finančního přispění Města Letovice byl 

vytvořen tématický almanach,zachycující události jak z historie obce,tak i z její současnosti.Odpoledne se 

konalo pro širokou veřejnost námětové hasičské cvičení na návsi.Vyvrcholením oslav bylo předání hasičských 

vyznamenání   zasloužilým členům  místního sboru dobrovolných hasičů. 

 

   Koncem července byla po dlouhých peripetiích konečně zkolaudována stavba vodovodu v místní části 

Borová.Během měsíce srpna si tak většina domů může nechat udělat přípojky.Jak je budou míti hotové,tak jim 

po pěti letech poteče konečně v domácnostech voda.Záměr výstavby vodovodu od prvopočátku provázely 

komplikace;nejprve se dlouho zvažovalo schůdné řešení odkud vodu brát,později již téměř zahájené stavba byla 

zastavena pro pochybení při zadávání zakázky.Připojení na vlkovský vodovod nakonec vyhovuje všem 

zainteresovaným stranám. 

   Každý byl odkázán sám na sebe,většinou má každá nemovitost vlastní studnu,avšak povětšinou jen s užitkovou 

vodou.A tak se pitná voda vozila odkud se dalo,většinou od příbuzných nebo známých z Letovic,nebo z 

veřejného vodovodu na letovickém nádraží. 

 

   V polovině srpna stojí již rok nově vybudované kolumbárium na místním hřbitově č.4,jako důstojná alternativa 

uložení svých předků.Avšak není vůbec využívaná,od zprovoznění tohoto pietního místa je obsazena 

všehovšudy jediná schránka z jednadvaceti,a to ještě dle vyjádření správce hřbitova na dobu určitou.Přičinou je 

jednoznačně nepřiměřeně stanovená cena pět tisíc korun za desetiletý pronájem.Dle dostupných informací je 

nájemné v současnosti v Letovicích nejvyšší v celé republice.Vedení města se rozhoduje proto částku snížit,aby 

schránky byly prodejné.Nutno podotknouti,že první impuls ke zřízení kolumbaria přišel od méně majetných 

lidí,kteří nemají desetitisíce korun na mramorový pomník,ale vysoká cena je odrazuje. 

 

   Během školních letních prázdnin na Základní škole došlo k završení stavebních úprav směřujících k úsporám 

energií za vytápění.Došlo ke generální rekonstrukci školní kotelny,když zařízení sloužilo zhruba dvacet let a 

potřebovalo obnovu.Zastaralé kotle nahradily dva moderní ovládané počítačem.Škola je nyní rozdělena na 

jednotlivé sekce a teplo se bude pouštět dle rozvrhu hodin jen do prostor,kde bude probíhat 

vyučování.Předpokládá se asi sedmiprocentní úspora oproti loňským nákladům,přestože se o jejich hlavní pokles 

zasloužilo už předchozí zateplení budovy.                                     Na závěr ať pohovoří jasně čísla:místo 195 tisíc 

kubíků plynu v roce 1992 se spálilo v roce 2011 pouze necelých 50 tisíc kubíků.Rekonstrukce kotelny si 

vyžádala 1,66 milionů korun. 
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   Začátkem září byly zveřejněny výsledky ankety,v níž občané města vybrali deset nejpalčivějších problémů 

hodných řešení ( tak zvaných 10 TOP problémů ),a to z celkového počtu šestnácti.Celkově se do ní zapojil 501 

respondent.Průmět problémů,na jejichž významnosti se shodli jak účastníci veřejného projednání v červnu,tak 

respondenti během hlavních prázdnin v rámci otevřené ankety je dle počtu přidělených hlasů následující :   

  1.V případě podložených  informací o přílivu nepřizpůsobivých občanů do Letovic,této skutečnosti             

 zabránit 

   2.Obnova kina 

   3.Úprava západní části náměstí 

   4.Rekonstrukce hřiště pro střední školu 

   5.Obnovit činnost Isarna 

   6.Parkování v centru města 

   7.Podpora bioplynové stanice 

   8.Řešení odpadních vod v místních částech 

   9.Propagace průmyslové zóny 

 10.Startovací byty pro mladé 

 

   Jak z ankety jednoznačně vyplynulo, lidé v první řadě nechtějí,aby se do města přistěhovali nepřizpůsobiví 

občané,především romské národnosti z Brna.Mají strach z nárůstu kriminality a chtějí aby město situaci 

vyřešilo.Celá situace pravděpodobně uvízne ze strany města na mrtvém bodě,když na posledním jednání 

prodávajíci i kupující inkriminované ubytovny u Tylexu oznámili,že je to jejich obchod a městu do toho nic není. 

  Rovněž problém na druhém místě bude v současnosti těžko realizován,neboť město s obnovou stálého kina 

nepočítá.Nemá peníze na provoz a nemíní prodělávat 600 tisíc korun ročně.Rekonstrukce hřiště pro střední školu 

je též pasé,neboť není v majetku města.Vedení města se naopak bude vážně zabývat úpravou západní části 

náměstí,obnovou Isarna i parkováním v centru města. 

 

  Začátkem září vedení města rozhodlo o novém nájemci městských pozemků chátrajícího keltského skasenu 

Isarno.Ze dvou zájemců nakonec zvítězil projekt občanského sdružení Keltoi ze  západních Čech,jenž se 

popularizaci keltské kultury věnuje téměř dvacet let.Hodlá se vrátit k aktivitám,které Isarno už dříve 

nabízelo.Aby se nestalo,že skanzen bude ležet ladem ještě dalších pár let,zakomponuje město do smlouvy jisté 

záruky.Jednalo by se především o možné finanční sankce v případě,že by zde bezdůvodně ukončili svoji činnost. 

   Nicméně nyní čeká jeho členy několik měsíců tvrdé práce,budou muset vše opravit,protože veškeré dřevěné 

přístřešky jsou v dezolátním stavu.Některé z nich v souladu se smlouvou původní majitelka rozebrala a 

odvezla.Co půjde, zrenovují,ale i postaví nové přístřešky,včetně vyřešení připojení vody a elektřiny. 

   Druhým zájemcem bylo místní sdružení Úletov u Letovic,jenž neuspělo především proto,že chtěli po městě 

finanční pomoc ve výši 1,5 milionu korun na vybudování sociálních zařízení a přípojek vody a elektřiny.Jelikož 

město tyto prostředky nemá, byla jejich nabídka zamítnuta. 

 

   Dne 13.září schválilo Zastupitelstvo města snížení ceny za pronájem jedné skříňky kolumbária na místním 

hřbitově č.4 na 2000,-Kč za 10 let.Jak autor těchto řádků zjistil,ani šedesátiprocentní sleva momentálně příliš na 

lidi nezapůsobila,neboť ještě půl roku na to byly obsazeny pouhé tři skříňky. 

 

   Ve dnech 4. - 7.října dlela v Letovicích zhruba padesátičlenná delegace z nového družebního polského města 

Chelmno.Tvořilo ji jednak vedení města na čele se starostou Mariuszem Kedzierskim,jednak devětatřicetičlenný 

orchestr.Čtyři dny přátelské atmosfery byly naplněné vzájemným poznáváním,plány do budoucna,ale též 

společnými koncerty a návštěvami atraktivních míst Letovic a okolí.Navštívili operní koncert v klášterním 

kostele sv.Václava,letovický zámek,propast Macochu,byly pro ně také připraveny vyhlídkové lety nad naším 

městem.V sobotu 6.října celá návštěva vyvrcholila společným koncertem družebního pěveckého sboru a 

orchestru Chorus Culmensis Chelmno a letovického sboru Carpe Diem v kostele sv.Prokopa. 

   Do budoucna se česká a polská strana shodly na společné vůli rozšířit spolupráci  v oblasti hudební,školské i 

sportovní. 

 

   Dne 13.října byl po roční rozsáhlé rekonstrukci slavnostně otevřen kulturní dům v místní části Jasinov.Došlo 

na zateplení stropů,novou elektroinstalaci, výměnu oken,nové podlahy,plynové topení,obnovení štuků na sále a 

novou fasádu.Letovičtí radní přispěli na obnovu zchátralé stavby částkou 800 tisíc korun.Ta by však na veškeré 

opravy zdaleka nestačila.Aby zdejší kulturní dům vypadal jako ze škatulky již za rok po zahájení prací je velkou 

zásluhou jasinovských občanů.Přibližně dvacet z nich se svýma šikovnýma rukama chopilo díla,práce se nebály 

ani ženy.Celkem všichni odpracovali dva a půl tisíce hodin bez nároku na odměnu,což je v dnešní době něco 

takřka nepředstavitelného.Zrenovovaná stavba rozhodně zahálet nebude,na obec se 120 obyvateli je zde velké 

společenské vyžití,např.plesy,cvičení,stolní tenis,přednášky,schůze i volby. 
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        Výsledky voleb do Zastupitelstva Jihomoravského kraje 12.a13.října v Letovicích 

    

Česká strana sociálně demokratická                                               654 hlasy 

Komunistická strana Čech a Moravy                                              492 hlasy 

Křesťansko-demokratická unie – Československá strana lidová    378 hlasů 

TOP 09                                                                                   275 hlasů 

Občanská demokratická strana                                                        250 hlasů 

 

Celkově se zůčastnilo voleb ve městě 2 370 voličů,to jest 43,5 %. 

Vítězem voleb se v rámci kraje stala Česká strana sociálně demokratická,a spolu s ní se do zastupitelstva dostaly 

pouze čtyři výše další uvedené strany. 

 

   Dne 26.října se uskutečnilo na letovickém hřbitově za velké účasti veřejnosti slavnostní odhalení pomníku 

letovickým padlým vojákům v I.světové válce.Slavnost byla zahájena státní hymnou,na kterou navázala 

procítěně přednesená báseň Buď jakkoliv od Viktora Dyka.Poté následoval slavnostní projev starosty města 

Vladimíra Stejskala,v němž připomněl hrůzy na bojištích I.světové války a tehdejší události v Letovicích.Do 

války odešlo z Letovic 624 mužů, 61 z nich ztratilo život za svobodu a lepší budoucnost našeho národa. 

   Prvá jednání ohledně památníku proběhla těsně po skončení války,avšak finance získané veřejnou sbírkou 

získal tehdy Dětský domov v Boskovicích.Do zdárného konce nebyly z objektivních příčin dotaženy úmysly 

vybudování pomníku ani v roce 1938,po II.světové válce a už vůbec nikoliv po únoru 1948.Ke změně stavu 

došlo před třemi lety na zasedání městské rady,kdy radní pan Karel Synek podal návrh na zbudování důstojného 

památníku.Ještě v témže roce radní požádali Odbor pro válečné veterány na Ministerstvu obrany o dotaci,a to ji o 

dva roky později přidělilo.Návrh na pomník zhotovil místní občan akademický malíř Jiří Brtnický.                                                                                                                                

 

    Skládá se ze dvou žulových desek,jenž znázorňují dva protivné vojensko-politické bloky ve válečném 

konfliktu,a to Dohodu a Ústřední mocnosti.Žulová koule umístěná mezi deskami  poukazuje na  skutečnost,že 

válka zasáhla tehdy poprvé celý svět.Slavnostní odhalení se uskutečnilo symbolicky dva dny před 94.výročím 

Dne vzniku samostatného československého státu.Za tónů husitského chorálu Ktož jsú Boží bojovníci 

následovalo odhalení pomníku a položení věnce,jež provedli důstojníci Armády České republiky. 

   Poté starosta města přečetl výčet jmen padlých hrdinů uvedených na pomníku.Náklady na zřízení činily 420 

tisíc korun,účelová investiční dotace ze státního rozpočtu tvořila 263 tisíce korun. 

   Pomník nám a dalším generacím bude navždy připomínat skutečnost,že zmařené mladé životy v nesmyslném 

krvavém konfliktu nebyly nadarmo.Vděčíme těmto hrdinům za to, že po čtyř stech letech habsburské poroby 

mohl náš národ opět svobodně vydechnout a vytvořit si svůj samostatný a suverénní stát.My i další generace jim 

můžeme splácet alespoň tím,že na ně nezapomeneme! 

 

   Začátkem listopadu zhodnotilo vedení města stav zájmu o kulturu ve městě.Bylo konstatováno,že zájem 

návštěvníků o kulturní akce ve městě je mizivý,a to jednoznačně z důvodů pohodlnosti,když lidé upřednostňují 

především televizi, a současného nedostatku finančních prostředků lidí na kulturu.Ta pro ně vždy byla,je a bude 

nadstavbou.Provoz kulturního domu stojí velké peníze,nynější stav je však takový,že i na kvalitní akce chodí 

málo diváků.Například na koncert známé slovenské skupiny No Name nebyl sál zaplněn ani z poloviny. 

   Pan starosta města se domnívá,že lidi by mohla nadchnout vyváženější nabídka kulturních akcí.Ředitelce 

kulturního střediska v této souvislosti naznačil,že celoroční skladba programu by měla být určena pro všechny 

věkové kategorie,což se tomu tak neděje.Paní ředitelka vzápětí kontrovala tvrzením,že apriori ani 

širokospektrální nabídka není zárukou zvýšeného diváckého ohlasu. 

 

   V polovině listopadu, pravděpodobně na základě kritiky ze strany vedení města na bídný stav návštěvnosti 

kulturních akcí,podala rezignaci ředitelka Městského kulturního střediska PhDr.Eva Hejlová.Dle jejího 

vyjádření,když před šesti lety přijala nabídku věnovat se kulturně společenskému životu ve městě nabyla 

přesvědčení,že se jí podaří oživit kulturní dění v Letovicích.Místo toho však došlo loni k uzavření stálého kina a 

postupem času zjistila,že kultura je opravdu nadstavbou pro většinu lidí,což se projevovalo sestupnou tendencí 

stavu návštěvnosti. 

   Vedení města rezignaci PhDr.Hejlové přijalo a připravuje se vyhlásit výběrové řízení na uvolněné místo.    

     

   Začátkem prosince byla připravena k podpisu na radnici smlouva,která by měla vyřešit budoucnost keltského 

skanzenu.Po dlouhých jednáních se podařilo najít zájemce,jenž by měl tradici Isarna vzkřísit.Je to občanské 

sdružení Keltoi ze šumavských Prášilů.Využijí při tom pro výstavbu stávající stavební povolení,což byla ostatně 

příčina táhnoucích se jednání,město totiž nevyhlásilo v rámci výběrového řízení záměr pronájmu stávajících 

staveb.Spolupráce se plánuje velmi úzká,počítá se ,že Keltoi budou žádat o městské granty.Smlouva je nastavena 

tak,když se tam něco postaví musí to tam zůstat například dalších pět let.Tím bylo naznačeno,že ne všechno 
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kolem kroků sdružení Keltoi se představitelům radnice jeví v pořádku.Svůj skanzen v bývalém vojenském 

újezdu  v Prášilech totiž postavili nelegálně. 

 

   Dne 11.prosince vynesl kontrolní výbor při Zastupitelstvu města konečný verdikt v záležitosti oprávěnosti 

postupu starosty města Vladimíra Stejskala při rekonstrukci a rozšíření vodovodu v místní části Borová.Po 

prostudování příslušných dokumentů se sedmičlenný výbor jednomyslně shodl,že v srpnu 2011 starosta svým 

podpisem smlouvy bez schválení městské rady a zastupitelstva porušil zákon o obcích. 

   Závěr? Voda v Borové teče,osmsetpadesát tisíc bylo ušetřeno.Starosta svoji chybu přiznal a omluvil 

se.Vzhledem k tomu,že díky včasnému zastavení prací nebyly shledány finanční škody městu,zastupitelstvo 

hlasováním vyjádřilo starostovi důvěru. 

 

   Na Štědrý den se v pravé poledne konala již počtvrté na náměstí dobročinná akce Polévka pro chudé a 

bohaté.Sedmdesát litrů poctivé bramboračky z kuchyně restaurace Karlov nestačilo poptávce a přineslo do 

kasičky pod vánočním stromem rekordní částku 18 240 korun.Za čtyři uskutečněné ročníky tak solidarita 

Letovických o Vánocích překročila hranici 50 tisíc korun. 

   Po poradě se sociálním odborem bylo rozhodnuto,že letošní výtěžek sbírky obdrží šestiletý Lukáš 

Deml.Chlapec je závislý na celodenní maminčině péči s diagnozou autismu,Hypotonického syndromu a s 

dalšími zdravotními problémy.Rodiče za získaný obnos pořídí synovi polohovací lůžko s hrazdičkou pro 

zjednodušení náročného údělu. 

 

  Koncem roku 2012 zveřejnil Český statistický úřad první data ze Sčítání lidu,domů a bytů provedeného v 

březnu 2011.Zajímavá jsou nejen samotná čísla platná k březnu 2011,ale především srovnání s výsledky 

předchozího sčítání v roce 2001.Zde je vhodné uvést dostupná data vztahující se k městu Letovice: 

Počet obyvatel zůstal prakticky stejný  -   6 637.Zajímavým ukazatelem je dosažené vzdělání.Oproti roku 2001se 

zvětšil podíl středoškoláků s maturitou z 25 na 27 procent.Podobně se do statistiky promítlo zvyšování počtu 

absolventů vysokých škol, v našem městě ze 7 na 10 procent.O kvalitě dosaženého vzdělání statistika však nic 

neuvádí.Zvlášť výrazné a pozoruhodné jsou změny dvou důležitých ukazatelů v údajích o náboženském 

vyznání.Především je to podíl věřících k populaci,včetně těch kteří se nehlásí k žádné církvi.Ten oproti roku 

2001 v Letovicích výrazně poklesl z 55 na 32 procenta.Podstatně se však zvýšil počet lidí,kteří tento dobrovolný 

údaj vůbec nevyplnili,což může naznačovat,že skutečný pokles věřících je tedy pravděpodobně nižší.    

       

 

Z činnosti Sboru pro občanské záležitosti při Radě města 

 
  Sbor pro občanské záležitosti při Radě města Letovice zahrnuje trvale ve své činnosti významné události v 

životě občanů města a jejich místních částí.Tradiční vítání nových občánků našeho města se uskutečnila ve 

dnech 17.března a 3.listopadu 2012 v obřadní síni městského úřadu.Do společného života přivítal pan starosta 

města Vladimír Stejskal 61 nově narozených dětí s jejich rodiči.Vřelého uvítání se dostalo Antonínu 

Olšanovi,prvnímu občánkovi našeho města  narozenému v roce 2012. 

  Mezi priority Sboru patří činnost především pro starší generaci.Členové osobně navštívili 346 občanů při 

příležitosti jejich životního jubilea 75 let a od 80 let výše.K významných událostem patřila tradičně gratulace 

členů Sboru , starosty města Vladimíra Stejskala a místostarosty Ing.Jiřího Palbuchty dvanácti 

spoluobčanům,jenž se dožili 90 let. 

  Pro klienty Centra sociálních služeb zhotovili a předali s přáním pevného zdraví,štěstí a pohody celkem 122 

dárkových balíčků.Balíček obdržel i pan Ladislav Vašek,místní chudák,a to plně v souladu s Ježíšovým výrokem 

v evangeliu podle Matouše: „Cokoliv jste učinili jednomu z mých nejmenších bratří,mne jste učinili..“ 

  Ve čtyřech místních částech,Dolním Smržově,Kladorubech,Kochově a Zboňku se podíleli na činnosti Sboru též 

členové osadních výborů,za což jim patří vřelé poděkování.  

 

 

 

Ochrana občanů a majetku 

 
Policie České republiky – obvodní oddělení Letovice 

 
 

Přehled vybraných trestních činů na území města: 
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Násilná trestná činnost     -         5 případů 

Mravnostní trestná činnost   -     2 případy 

Krádeže a vloupání           -       49 případů 

Podvody                            -         3 případy 

 

 

Přehled vybraných přestupků na území města: 

 

Proti veřejnému pořádku ( § 47 )      -                 5 případů 

Proti občanskému soužití ( § 49 )     -               41 případů 

Proti majetku ( § 50 )                        -               75 případů 

 

 

  V průběhu první poloviny roku 2012 došlo ke krádežím vybavení v opuštěném objektu kravína v místní části 

Chlum.Pachatelé ( později bylo zjištěno,že se jedná o dvojici mužů ve věku 42 a  51 let ),kradli zejména 

věci,jenž bylo možno zpeněžit jako kovový odpad.Případ se podařilo objasnit díky dobré práci příslušníků 

obvodního oddělení Letovice,kteří provedli podrobné šetření k vytipovaným osobám a zejména důsledné 

prověrky výkupen barevných kovů.Případy krádeží barevných kovů obecně,představují jeden z problémů,se 

kterým se policie v současné době potýká.Důvodem je zejména bezproblémová možnost výkupu těchto 

kovů.Pachatelé často doslova riskují svůj život,např.při krádežích mědi z transformátorů pod proudem. 

 

    Dne 26.září 2012 v 03:50 hod. vstoupil do hernabaru Maxim na Masarykově náměstí muž,který pod 

pohrůžkou střelné zbraně požadoval po obsluze vydání finanční hotovosti.Mladá pracovnice obsluhy mu z obavy 

o vlastní život vydala celkem 20 tisíc korun.Způsob spáchání loupeže a zejména popis pachatele,byl do značné 

míry podobný,jako v ostatních případech loupeží v okrese Blansko.Případ začali prověřovat pracovníci 

kriminální policie, a to ve spolupráci s policisty obvodního oddělení Letovice.V průběhu šetření byl jako 

podezřelý vytipován 34 letý muž.Postupným prověřováním okolností bylo podezření potvrzeno.Dále bylo 

zjištěno,že tento muž se dopustil celkem 5 loupeží.Ve všech případech se jednalo o herny. 

 

  V průběhu roku 2012 sloužilo ve vnější službě na obvodním oddělení Letovice 16 uniformovaných policistů. 

 

 

 

 

Městská policie Letovice 

 
  Městská policie Letovice řešila v roce 2012 174 přestupků,což je nárůst oproti roku loňskému o 26 případů.Za 

ně byly uloženy blokové pokuty v celkové výši 74.500,- Kč,nárůst oproti roku 2011 o asi 11.000,- Kč.V 

blokovém řízení byla vyřešena zhruba polovina přestupků,ostatní byly oznámeny místně příslušným 

úřadům.Přestupky nižší společenské nebezpečnosti vyřešili policisté domluvou a nejsou proto zahrnuty de 

celkového počtu přestupků. 

 

Přehled přestupků: 

-doprava:celkem 66 přestupků,blokové pokuty ( BP ) uloženy ve výši 45.500,- Kč 

-porušení vyhlášky obce: 42 přestupků, BP ve výši 11.800,- Kč 

-veřejný pořádek: 36 přestupků, BP ve výši 11.200,- Kč 

-majetek: 11 přestupků, BP ve výši 4.000,- Kč 

-alkoholismus a toxikomanie: 10 přestupků,BP ve výši 2.000,- Kč 

-občanské soužití: 9 přestupků,bez blokových pokut 

 

   Počet trestných činů předaných k šetření Policii ČR,či šetřených ve spolupráci s Policií ČR bylo celkem 

17.Jejich přehled: 

doprava     2x 

majetek    11x 

násilná       4x 

 

   Mezi úspěšná zadržení pachatelů při páchání trestného činu,nebo bezprostředně poté, patří např.zadržení 

sprejera na ulici Nádražní,zadržení recidivisty při vloupání na ulici Boční,zadržení řidiče,jenž měl 2,82 promile 

alkoholu v dechu a dále ve spolupráci s Policií ČR zadržení pachatelů krádeží kovů v Chlumu. 
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   Pod vlivem alkoholu bylo zjištěno celkem 5 řidičů motorových vozidel,nejnižší hladina alkoholu byla 0,29 

promile a nejvyšší 2,82 promile alkoholu. 

 

Ostatní činnost strážníků: 

 

-bylo vypátráno 5 pohřešovaných osob,z toho dvou nezletilých 

-ve 2 závažných případech došlo k otevření bytu 

-bylo odchyceno 32 volně pobíhajících psů 

-do Protialkoholické záchytné stanice v Brně byly převezeny 4 osoby 

-donucovací prostředky byly použity v 8 případech,v žádném případě nedošlo ke zranění osoby 

 

   Mezi samozřejmosti patří trvale zajišťování místních společenských,kulturních a sportovních 

akcí,např.Festival 3+1,Běh okolo přehrady Křetínky,Okolo s kolem,Dračích lodí,Silvestra na náměstí.Kromě 

Silvestra nedošlo během těchto akcí k žádnému narušení veřejného pořádku.Dále strážníci zajišťují přechod na 

ulici Komenského k bezpečnému přechodu žáků do školy. 

   Jako každoročně byly prováděny preventivní akce na kontrolu chatových oblastí,kontroly restaurací 

zaměřených zejména na podávání alkoholu mladistvým,v období Památky zesnulých k zamezení vloupání do 

motorových vozidel u hřbitova a dále opatření k zamezení krádeží v místních obchodech před vánočními svátky. 

 

 
Sbor dobrovolných hasičů 

 
   Zásahová jednotka se schází při výcviku každé pondělí a současné době má 30 členů.Výzbroj a výstroj 

jednotky je na dobré úrovni a díky výcviku ji členové dokáží i dobře použít.Dokazuje to i úspěšný zásah při 

záchraně osoby,za který byla zásahová jednotka oceněna 1.místem v soutěži RWE za Jihomoravský 

kraj.Ocenění převzali v listopadu v Brně velitel Martin Leinveber,zástupce Pavel Bohatec a starosta města 

Vladimír Stejskal. 

  V rámci brigádnické činnosti bylo nejvíce hodin odpracováno při opravě vozu CAS 32,a to 310 hodin,dále při 

rozšíření kuchyňky 210 hodin.Další 101 hodinu lze přičíst bratru Karáskovi při zajištění časomíry na různých 

hasičských soutěžích.Zbytek brigádnických hodin byl odpracován na opravě techniky, a to 185 hodin. 

  Sportovnímu soutěžnímu družstvu letovických hasičů se rok 2012 údajně moc nevydařil,neboť se nezúčastnilo 

1.kola soutěže v Kladorubech.Jednotka byla totiž povolána v den soutěže ráno k zásahu při požáru lesa u 

Bzence.Avšak místo toho  se jim podařilo zvítězit na pohárové soutěži dne 5.července v Nýrově.Dále obsadili 

dvě 5.místa ,a to dne 30.června ve Věstíně a 14.července v Jasinově.Družstvo mužů nad 35 let obsadilo dne 

24.června 2.místo na závodech v Rozseči,dne 4.srpna 3.místo v Olešnici a rovněž 3.místo dne 28.srpna doma v 

Letovicích.V soutěžích jednotlivců obsadil člen sboru Martin Dokoupil 72.místo v běhu na 100 metrů překážek v 

Kamenci,a v téže disciplíně 23.místo v Brně. 

 

Výjezdy k požárům 

 

19.ledna     -    tryskač v Letovických strojírnách         12 členů            

  7.února     -   osobní auto v Kladorubech                    10 členů 

21.března    -   tráva v Sasině                                          5 členů 

21.března    -   tráva v zámeckém parku                          9 členů 

23.března    -   Tráva v Kněževísku                                 8 členů 

24.března    -   tráva v ulici V Zahradách                        8 členů 

25.března    -   les v Zábludově                                      15 členů 

28.března    -   tráva ve Stvolové                                    11 členů 

10.dubna     -   tráva v Rudce                                            6 členů 

14.dubna     -   požár klestí v ulici V Domkách              10 členů 

11.května    -   seník ve Vřesicích                                   12 členů 

25.května    -   les v Bzenci                                               9 členů 

27.května    -   znovu les v Bzenci                                  13 členů 

29.května    -   kontejner na ulici Jaroslava Haška          10 členů 

29.července –  rodinný dům Tománkových,Nová ulic    10 členů 

  1.srpna       -  osobní vůz na Pražské ulici                       6 členů 

  2.srpna       -  tráva v Meziříčku                                       8 členů 

  9.srpna       -  sláma na poli u silnice směr Podolí         10 členů 
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21.srpna       -  garáž v ulici  V Potůčkách                         8 členů 

30.prosince  -  kontejner na ulici Česká                             6 členů 

 

   Jak je z přehledů výjezdů zřejmé,většina zásahů směřovala k požárům trávy nebo lesa.Nejvíce náročným,a to 

hlavně časově, byl rozsáhlý požár lesa u Bzence,kam byla letovická jednotka,jako jedna z mnoha,dvakrát 

vyslána.Celkem zde i s cestou odpracovali 383 hodiny.Za tento zásah obdržel velitel jednotky dne 27.června ve 

Vracově ocenění z rukou hejtmana Jihomoravského kraje Michala Haška.   

  Členové zásahové jednotky rovněž vyjeli celkově ke dvanácti technickým zásahům,pomocím a dopravním 

nehodám,u kterých strávili 123 hodiny. 

                          

 

- 14 - 

 

   Technických zásahů a pomocí bylo bylo o něco méně než v létech minulých, a to především proto,že ubylo 

přívalových deštů a velkého množství sněhu.Rovněž se oproti roku loňskému snížil počet výjezdů k hubení 

nebezpečného hmyzu.Pokud se sečtou hodiny strávené u požárů ( 628 hod. ),technických zásahů  a pomocí ( 123 

hod.),planých poplachů ( 26 hod.) a výpomoci městu ( 180 hod.),dostaneme se k číslu 957 hodin.Uchráněné 

hodnoty však mají daleko  větší význam. 

 

Z další činnosti sboru 

 

  Dne 11.února pořádali v kulturním domě již XIX.Hasičský ples,který byl jako již tradičně beznadějně 

vyprodán.Při přípravě tomboly,výzdoby,občerstvení a při samotném prodeji a pořadatelské službě všichni 

celkově odpracovali 637 hodin.Dne 10.dubna uspořádali bratru Jiřímu Bohatcovi,dlouholetému členu sboru, 

důstojné vyřazení ze zásahové jednotky u příležitosti jeho významného životního jubilea 70 let.Nejdříve byl 

proveden slavnostní nástup,proslovy starosty a velitele sboru,blahopřání k jubileu a poté následovala spanilá 

jízda historickým hasičským vozidlem po městě.Dne 24.května večer se sešlo 20 členů v kulturním domě,kde 

proběhlo slavnostní vyhlášení Osobnost města za rok 2011.Letovický sbor byl mezi oceněnými,a tak mohli 

převzít ocenění.Jak vypozoroval jednatel sboru,většina přítomných,kromě hasičů,měla největší radost z 

rautu,jenž se konal na závěr. 

  Nejdůležitější akcí měsíce července bylo jako každoročně pořádání předpouťové zábavy dne 7.7.Zábava se 

vydařila,o čemž svědčí velká návštěvnost a bezproblémový průběh.Úsilí v podobě 422 brigádnických hodin se 

tak vyplatilo.Ve dnech 14.-16.září podnikli členové cyklistický zájezd na jižní Moravu.Nejprve si prohlédli 

hasičské muzeum v Čechách pod Kosířem,poté následoval přesun k Baťovu kanálu,včetně projížďky po 

něm.Druhý den zamířili do Lednicko-valtického areálu.Poslední den si prohlédli zámek ve Valticích a na 

zpáteční cestě prostory Hasičského záchranného sboru v Brně na Lidické ulici.Dne 11.listopadu všechny 

zaskočila zpráva ,že zemřel ve věku 66 let  bratr Rudolf Leiveber,dlouholetý zástupce starosty. 

   Dne 5.prosince se konala tradiční Mikulášská nadílka u hasičské zbrojnice.Na dobrovolném vstupném vybrali 

9 306,-Kč.Následně bylo dohodnuto,že obnos zaokrouhlený na 10 000,- Kč bude předán rodině postiženého 

Libora Tenory z Letovic. 

   Pokud se sečte počet brigádnických hodin,které odpracovali členové v areálu zbrojnice při jeho 

údržbě,opravách,pořádání různých akcí,dostaneme celkový počet 4 547 hodin.Poděkování si zaslouží všichni 

členové,jenž se se více či méně na těchto hodinách podíleli.Za stavu,kdy se na činnosti podílí asi 40 

členů,vychází průměr na jednoho člena 114 hodin,pokud k tomu připočteme 

3 963 hodin činnosti zásahové jednotky,dostaneme celkové číslo 8 510 hodin.Zde již vychází průměr 213 hodin 

na člena. 

   

 

  

Církve 
 

Římskokatolická církev 
 

   V sobotu dne 7.ledna se konala tradiční Tříkrálová sbírka,když opět po roce zvonili u příbytků občanů 

koledníci.O tom,že sbírka byla velice úspěšná,svědčí celkově vybraná částka 49.655,- Kč ,což činí o 197,-Kč 

více,než v minulém roce. 

 

   Dne 8.dubna na Slavnost Zmrtvýchvstání Páně bylo vybráno mezi věřícími na dvou mších svatých v kostele 

sv.Prokopa uctyhodných 18.928,-Kč,které byly následně použity na výmalbu chrámové lodi kostela. 
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   Dne 16.května došlo k ukončení prací na výmalbě chrámové lodi kostela sv.Prokopa.Celý interiér kostela, po 

předchozí výmalbě presbytáře a boční kaple Panny Marie, tak konečně mohl zazářit novotou.Celkový vzhled se 

oproti podobě z roku 1979 změnil,a to tím způsobem,že světlý okr byl nahrazen barvou zářivě bílou.Toto nařídili 

památkáři vzhledem k členitosti stěn.Veškeré práce proběhly velice rychle,zejména použitím zapůjčené 

hydraulické plošiny.Odpadlo tím zdlouhavé  a pracné stavění lešení.Rovněž finanční úspora byla při tomto 

způsobu poměrně vysoká,a to 145 tisíc korun.Náklady na výmalbu chrámové lodi včetně kruchty činily 190tisíc 

korun,celkově pak s kaplí a presbytářem 340 tisíc.Fresky letovického rodáka,akademického malíře Jana Daňka z 

let 1933 – 1940 byly důkladně očištěny. 

 

   Dne 1.června se konala již podruhé v obou letovických kostelích sv.Prokopa a Václava akce Noc 

kostelů.Návštěvníci měli možnost prožít neopakovalenou atmosferu kostelů v noci,prožít si krásný hudební 

zážitek z doprovodných koncertních vystoupení,seznámit se z historií kostelů na promítaných obrázcích 

doplněných výkladem.Velkým zážitkem byla rovněž možnost vystoupat do věže ke zvonům.Ve farním kostele 

sv. Prokopa byl připraven i program pro děti  a mládež. 

 

   Dne 24.června se ve farním areálu uskutečnil tradiční Farní den.Hlavním hostem byl bývalý letovický 

jáhen,nynější spirituál Biskupského gymnazia v Brně P.Pavel Konzbul.Tato akce,jenž je zaměřena především na 

děti,přilákala velké množství farníků.Děti si kromě skákacího hradu mohly vyzkoušet práci na hrnčířském 

kruhu,či projížďku na lamách. 

 

   Dne 15.srpna, v den Slavnosti Nanebevzetí Panny Marie, uspořádala letovická farnost ve spolupráci s Besedou 

poutní zájezd na Svatý Hostýn,který patří k nejnavštěvovanějším poutním místům u nás.Cesta konaná za 

krásného,slunečného dne byla protknuta zpěvem a modlitbami za všechny naše farníky.Letovičtí poutníci se 

zúčastnili dvou mší svatých,z nichž tu hlavní celebroval Mons.Josef Hrdlička,světící biskup olomoucký,rodák z 

Velkých Opatovic. 

 

   Dne 8.září se konala již 9.smírná,dvacetikilometrová pouť z Kunštátu do Sloupu v Mor.krasu, k uctění 

památky P.MUDr.Ladislava Kubíčka,zavražďěného před devíti lety na své faře v Třebenicích.Narodil se v roce 

1926 na Podkarpatské Rusi,avšak dlouhá léta žil v Kunštátě-Sychotíně.Po krátké modlitbě u jeho hrobu na 

kunštátském hřbitově se na cestu vydalo 88 poutníků,z naší farnosti to byli Pavel Krč starší a Jaroslav Hejl.Celá 

trasa byla protkána modlitbou Sv.růžence,zpěvem mariánských písní a čtením úryvků z myšlenek otce 

Ladislava.Svojí účastí vyjádřili všichni účastníci pouti zcela jasný postoj,že se musíme postavit čelem k páchání 

zla,a to v jakékoliv jeho formě. 

 

 

   Dne 9.září uspořádala naše farnost na hřišti Základní školy I.Farní olympiádu.Třicet pět dětí bylo rozděleno do 

kategorií dle věku.Kromě tradičních disciplín,jako je skok do dálky,běh,či vrh kamenem,se ti nejmladší utkali v 

závodu na odrážedlech.Celé hry vyrcholily „Rodinnou štafetou“ v počtu 16 družstev.Jelikož některé týmy měly 

až 7 členů,rozrostlo se startovní pole na úžasných 67 atletů.Vítězové obdrželi originální medaile a všichni 

celkově poděkovali za příjemně a smysluplně prožité odpoledne. 

 

   Dne 25.listopadu se konala malá slavnost u obnoveného kříže na rozcestí ulic Jevíčská a Havírenská.Tato 

drobná sakrální stavba tu stojí „pod ochranou“ dvou stoletých lip již od roku 1880.Povětrnostní vlivy 

způsobily,že kříž postupně chátral a současně došlo k narušení jeho stability.Už v minulých letech se někteří 

jednotlivci snažili o jeho obnovu,například místní malíř a natěrač pan Antonín Merna.Ke generální opravě se 

však přikročilo až v roce 2012 a jejím výsledkem se stal nově usazený podstavec,opatřený citátem z evangelia 

podle sv.Jana.Obnovy se dočkal samotný kříž i ukřižované tělo Kristovo. 

   K účasti na slavnosti žehnání se sešla početná skupina občanů.Místní farář P.Jan Bezděk všechny srdečně 

přivítal a promluvil o významu obnoveného kříže pro duchovní i praktický život.Spolu s modlitbami přítomných 

kříž následně požehnal. 

   Nechť tento kříž trvale připomíná velkou Boží lásku k nám a ochranu pro všechny,jenž se na Ukřižovaného s 

důvěrou obrátí. 

 

   Na Svátek sv.Štěpána prvomučedníka dne 26.prosince navštívil naši farnost P.Michael Martinek,bývalý 

letovický kaplan v letech 1982 – 1987.V současnosti žije v Praze,je členem kongregace Salesiáni Dona Boska.Po 

mši svaté,kterou sloužil,představil ve farní kavárně svoji zbrusu novou knihu „ K čemu jsou křesťanské 

církve?“.Autor se v ní snaží odpovědět na otázky týkající se vyostřené politické diskuse o majetkovém narovnání 

státu s církvemi.V současnosti vyvstává v naší společnosti  s novou naléhavostí otázka po smyslu křesťanských 

církví pro dnešního člověka.Autor poukazuje na sociální i kulturotvornou úlohu církví v evropské 
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historii,vysvětluje současný vztah mezi naším státem a církvemi,popisuje službu,jenž konají církve vůči svým 

věřícím,tápajícím i vůči celé společnosti. 

 

 

 

 

Diakonie Českobratrské církve evangelické 

 
  Letovická diakonie provozovala v roce  2012 opět dvě sociální služby pro lidi s mentálním a kombinovaným 

postižením,a to Centrum denních služeb Letovice a Chráněné bydlení Letovice.Pomocí obou výše zmíněných 

sociálních služeb mohli klienti smysluplně trávit svůj čas,rozvíjet svoje schopnosti a zároveň i bydlet. 

  K zásadní změně došlo dne 1.března,kdy bylo chráněné bydlení Letovice rozšířeno o další dvě klientská 

místa,čímž se zvýšila ubytovací kapacita na devět klientů.V přímé souvislosti s touto změnou došlo k vytvoření 

jednoho nového pracovního místa v přímé péči. 

 

 

 

 

 

Školství 

 
Základní škola Letovice 

 
  V roce 2012 vzdělávala tato škola 666 žáků ve 30 třídách.Pracovalo zde 52 pedagogů,dále 14 nepedagogických 

pracovníků zajišťujících provoz školy a školní jídelny. 

   Zřetelnou výpovědí o kvalitě přístupu školy ke vzdělávání žáků je ten fakt,že všech 666 žáků 

prospělo.Základem tohoto výsledku je soustavné sledování a vyhodnocování činnosti každého žáka, a zároveň,v 

případech začínajících problémů,ve včasných a pedagogicky správných krocích. 

   V rámci srovnávání znalostí žáků se pravidelně zúčastňovali různých testování.Jako každoročně to bylo 

testování žáků 9.tříd v matematice,českém,anglickém jazyce a obecných studijních předpokladech.Práce s 

nadanými žáky se i tomto roce realizovala zejména formou přípravy  a účasti na soutěžích.Zejména v 

přírodovědné oblasti si udržela škola v rámci okresu Blansko dominantní postavení: 

1.místo  M.Bubeník   matematická olympiáda 8.tříd 

1.místo  M.Suk          matematická olympiáda 9.tříd 

1.místo  V.Nevyhoštěný  matematická olympiáda  5.tříd 

1.místo  M.Bubeník  Pythagoriáda 8.tříd 

1.místo  V.Nevyhoštěný  Pythagoriáda  5.tříd 

2.místo  M.Suk  fyzikální olympiáda 

3.místo  S.Sičová  biologická olympiáda 

 

   Škola se rovněž úspěšně zapojila do sportovních soutěží,když více jak 100 žáků se zúčastnilo 20 okresních a 7 

krajských sportovních přeborů.Velkého úspěchu dosáhli zejména volejbalisté,zvítězivší jak v okresním tak v 

krajském přeboru. 

   Bylo pokračováno v úzké spolupráci s partnerskou základní školou v německém Kirchlintelnu.V měsíci květnu 

se uskutečnil desetidenní pobyt našich žáků a pedagogů v Německu,a naopak delegace německých žáků a 

pedagogů dlela u nás deset dní v říjnu.Tato spolupráce je finančně podporována též Česko-německým fondem 

budoucnosti,jenž vysoce oceňuje úroveň této spolupráce. 

 

Mateřská škola Třebětínská ulice 
 

  V tomto roce zde byly v provozu dvě třídy po 25 dětech,čímž došlo k naplnění kapacity školky. 

V období od 14.února do 17.dubna se zúčastnilo 17 dětí deseti lekcí kursu plavání v bazénu v Boskovicích.Dne 

28 .března navštívil školku p.Šulc s ukázkou zvířat naší přírody.Současně využili nabídku místních myslivců k 

návštěvě jejich chaty v lese,kde bylo připraveno pro děti občerstvení a přednáška o myslivosti.Dne 25.dubna se 

tradičně konal „Slet čarodějnic a čarodějů“ na zahradě.10.května navštívily dětské oddělení městské 
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knihovny,kde si prohlédly knihy a vyslechly pohádku.Dne 23.května se děti zúčastnily Olympiády mateřských 

škol na sportovním hřišti u základní školy,kde se soutěžilo v několika disciplínách.Dne 5.června byl pro děti 

připraven školní výlet na zámek do Lysic.O dva dny později děti slavily Mezinárodní den dětí na školní zahradě. 

 

 

 

Mateřská škola Čapkova ulice 

 
  V tomto roce navštěvovalo školku 56 dětí,včetně 15 nových ,jenž mohly být přijati do nové třídy,která vznikla 

adaptací prostor po městské  knihovně pro dospělé.Projekt vytvořil ing.Jaroslav Chloupek,který zhrnoval 

renstrukci umývárny,záchodů a novou třídu Motýlků.Veškeré práce proběhly hladce během letních 

prázdnin,takže od 1.září již nové prostory mohly býti využívány.V tomto roce oslavila školka 50.výročí svojí 

existence.Při této příležitosti byla vyhlášena výtvarná soutěž pro všechny letovické mateřinky.Vernisáž proběhla 

dne 8.června. 

 

 

Mateřská škola Komenského ulice 

 
  Mateřská škola v roce 2012 byla zcela naplněna stovkou dětí ve čtyřech třídách,v přijímacím řízení bylo ze 68 

podaných žádostí přijato 38 dětí,některé další děti mohly být přijaty do školek na Čapkově i Třebětínské ulici. 

  Rovněž i tato mateřská škola slavila v roce 2012 jubileum,a to 30.výročí otevření.Tento pro ně velký svátek se 

podařilo oslavit radostně i důstojně.Dne 3.května se v kulturním domě  konala slavnostní Akademie,na kterou 

byli pozváni rodiče,prorodiče,sourozenci,kamarádi,představitelé našeho města i přátelé školky.V rámci těchto 

oslav se konalo také setkání současných a bývalých zaměstnanců v restauraci Koupaliště.Dne 23.května školka 

uspořádala ve spolupráci se základní školou a Městským kulturním střediskem Olympiádu mateřských škol na 

hřišti u základní školy.Děti soutěžily o putovní pohár,který tentokrát získala třída Motýlků z této školy.Medaile a 

diplomy přadával dětem osobně starosta města Vladimír Stejskal. 

  Velmi vydařenou akcí byla oslava Dne země,která probíhala formou soutěží na jednotlivých stanovištích v 

zámeckém parku.Na stanovišti u rybníčku velmi poutavě vyprávěl o fauně a flóře zámeckého parku ing.Radek 

Zemánek,vedoucí odboru výstavby a životního prostředí. 

   Pokračovali též v dosavadní spolupráci s Centrem sociálních služeb ( vystoupení k různým výročím pro 

uživatele), Sborem dobrovolných hasičů ( Dětský den u hasičské zbrojnice),Policií ČR,Městskou 

policií,Základní uměleckou školou, Základní školou Letovice ( edukativně stiimulační skupiny s pedagogy). 

  Na časté akce byli  zváni rodiče.Ve druhé části roku se začali zaměřovat na enviromentální výchovu a dále 

usilují o získání dotace na vybudování přírodní zahrady na pozemku u jejich mateřské školy. 

 
 

 

Kultura 

 
   Dne 27.dubna oslavil v kulturním domě Jubilejním koncertem Pěvecký sbor Bohuslava Martinů 

50.výročí svého založení. 

  Vzpomínky tedy patří jaru 1962.Sbor tehdy navázal na slavnou tradici bývalého sokolského mužského sboru 

vedeného Františkem Čubanem a ustavil se ve třech složkách – ženský sbor pod vedením Dr.Vojtěcha 

Řeháka,mužský sbor pod vedením Miloslava Krejsy a smíšený sbor,vedený střídavě oběma jmenovanými 

sbormistry.V roce 1965 došlo k pojmenování sboru po slavném skladateli našeho kraje Bohuslavu Martinů.Stalo 

se tak na slavnostním koncertě dne 17.října 1965 za účasti zástupců rodiště skladatele, města Poličky. 

   V roce 1970 zemřel sbormistr Dr.Vojtěch Řehák a vedení všech sborů převzal Miloslav Krejsa,jenž se této 

činnosti věnuje tudíž již plných 50 let.Na podzim roku 1999 založil Komorní pěvecký sbor Bohuslava 

Martinů,který od roku 2001 vede jeho zeť Mgr.Karel Pecháček  a který se přejmenoval v roce 2009 na Pěvecký 

sbor Carpe diem Letovice. 

  Za dobu svého trvání zaznamenal letovický pěvecký sbor bohatou kulturní činnost.Učinkoval na mnoha 

významných událostech v našem městě i mimo něj.Úspěšně reprezentoval naše město i při mnoha zahraničních 

zájezdech ( např. 1989 Bautzen,Německo;1992 Röthenbach,Německo;1997 Komárno,Slovensko;2006 

Vídeň;2009 Stari Grad,Chorvatsko..). 
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  Skutečně nelze uvést veškerou činnost sboru,která je za půlstoletí více než bohatá.Z hlediska repertoáru je 

zaměřena především na interpretaci děl světových i českých skladatelů,značnou část tvoří i sborové skladby na 

motivy lidových písní,dále pak interpretace duchovních skladeb,hlavně mší.V Pěveckém sboru Bohuslava 

Martinů za celou padesátiletou činnost zpívalo 90 žen a 60 mužů.Jako jediná v něm dosud zpívá zakládající 

členka Libuše Šticová-Lebartová,uctyhodných 49 let v něm zpívaly rovněž zakládající členky Marie Krejsová a 

Vilemína Novotná.Za půlstoletí bylo uskutečněno 114 koncertů,a to buď samostatných nebo ve spojení s jinými 

sbory. 

 

   Ve dnech 12.-13.května se na letovickém zámku konal II.ročník Mezinárodního festivalu dechových orchestrů 

Letovice 2012.Během dvou dní se zde představily všechny styly dechových hudeb.Od malých 

orchestrů,hrajících převážně lidovou hudbu,po orchestry velké čítající až sedmdesát hudebníků.Celkově se 

festivalu zúčastnilo sedmadvacet orchestrů,z toho deset ze zahraničí.Skutečnou lahůdkou bylo závěrečné 

vystoupení Hudby hradní stráže a Policie České republiky. 

  Akce byla mimořádně organisačně náročná,štáb tvořilo 105 lidí.Přestože organisaci většina z nich dělala bez 

nároku na odměnu,rozpočet dosáhl téměř 1,5 milionu korun. 

 

   Dne 9.listopadu se konala v galerii Domino vernisáž fotografií místního uměleckého fotografa Bohumila 

Kociny pod názvem Čas v životě ženy, a to u příležitosti jeho osmdesátých narozenin.Ve slavnostním proslovu 

jubilant pohovořil o tom ,že fotografie nezobrazuje jen konkrétní osobu nebo věc,ale má v sobě pro toho,kdo se 

umí pozorně dívat i symboliku;např.obnažené ženské ňadro nepředstavuje žádnou erotiku,ale symbol života a 

ženské krásy.Právě pohledné ženy jsou převažujícím motivem jeho umělecké činnosti,ať už se jedná stylizované 

akty,abstraktní obrysy nahého těla či portréty. 

 

    Ve dnech 16.a 18.listopadu oslavil 40.výročí svojí existence Velký dechový orchestr Základní umělecké školy 

Letovice.První den byli pozváni do kulturního domu k přátelskému setkání všichni muzikanti a mažoretky,co 

kdy v orchestru hráli a s ním tančily.Druhý den se konal Slavnostní koncert u příležitosti jubilea pro širokou 

veřejnost.Těleso v současnosti řídí ředitel školy Petr Křivinka. 

 

 

  Velký dechový orchestr Základní umělecké školy Letovice založil v roce 1972 tehdejší zástupce ředitele a 

pozdější ředitel školy Petr Halamka,který ho vedl do roku 2000,kdy se ho ujal Petr Křivinka.Za celou dobu 

svého trvání si orchestr udržuje vysokou úroveň a dosáhl uznání i na mezinárodní úrovni.V současné době 76 

členné těleso je ve své kategorii jediné v celém Jihomoravském kraji.Za čtyři desetiletí existence získal orchestr 

řadu ocenění, a to nejen na domácích,ale i mezinárodních soutěžích.Celkově tělesem dosud prošlo 372 

hudebníků a okolo 200 mažoretek.Odehráno bylo 1 240 různých vystoupení,orchestr se představil v 58 

evropských městech. 

 

 

 

  Z činnosti Smíšeného pěveckého sboru Bohuslava Martinů a Komorního pěveckého sboru               

                                        Carpe diem v roce 2012 

 

  8.ledna       - Tříkrálový koncert letovickývh pěveckých sborů v kostele sv.Prokopa,oba sbory 

  9.ledna       - Učinkování na Ekumenické pobožnosti v modlitebně Církve bratrské,oba sbory 

  8.dubna      - Slavnostní velikonoční mše na Slavnost Zmrtvýchvstání Páně,oba sbory 

27.dubna      - Jubilejní koncert k 50.výročí založení Pěveckého sboru Bohuslava Martinů,oba sbory 

20.května     - Pouť ve Třebětíně,při mši zpíval sbor B.Martinů 

10.června     - Sborování,přehlídka chrámových sborů v Boskovicích,zpíval Carpe diem 

  8.července  - Slavná pouťová mše svatá v kostele sv.Prokopa v Letovicích,oba sbory 

22.července  - Pouť v Meziříčku,zpíval sbor Carpe diem 

  2.září          - Zájezd do Dolních Dunajovic,při mši svaté zpíval sbor B.Martinů 

  6.října         - Společný koncert sboru Carpe diem a polského sboru Chorus Culmensis Chelmno v                 

kostele sv.Prokopa 

25.listopad    - Zájezd sboru B.Martinů do Čebína za bývalým letovickým farářem P.Pavlem                  

Kopeckým 

25.listopadu  - Sbor B.Martinů zazpíval u příležitosti svěcení opraveného kříže na rozcestí ulic                   

Purkyňova a Havírenská 

  2.prosince   -  Zpívání pod vánočním stromem na 1.neděli adventní,oba sbory 

24.prosince   -  Zpívání na slavné Půlnoční mši svaté v kostele sv.Prokopa,oba sbory 
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Zájmová sdružení 
 

Nové sdružení zdravotně postižených 

 
   Záčátkem ledna,tak jako každoročně, bylo první akcí sdružení Zimní zábavné odpoledne.Na pořadu byly 

informace pracovnice Okresní správy sociálního zabezpečení o změnách v této oblasti nastalých od nového 

roku.Druhým přednášejícím byl pracovník advokátní kanceláře,jenž přítomné poučil o jednání účastníků 

dopravní nehody ve smyslu zákona.Se zdravicí rovněž vystoupili představitelé města.Akce se zúčastnilo 130 

členů sdružení,kteří se dobře pobavili při závěrečném posezení s tancem. 

   Začátkem března uspořádali tradiční hudební odpoledne spojené s oslavou Mezinárodního dne žen.O hudební 

produkci se postarali členové cimbálové muziky Zádruha z Dolních Bojanovic.Bezvadní muzikanti udrželi 

dobrou náladu více jak 180 spokojených účastníků. 

  V posledním květnovém týdnu zorganizovali tradiční ozdravný pobyt v Deštném v Orlických horách.Každý 

den se zde cvičilo i plavalo v hotelovém bazénu,nechyběly též vycházky do horské přírody. 

  Dne 13.června sdružení pořádalo Regionální setkání zdravotně postižených na místním koupališti,a to za účasti 

220 zdravotně postižených občanů nejen z Letovic,ale i Černé Hory,Kunštátu a Olešnice.Hlavním hostem 

odpoledne byl Mgr.Ivo Polák,náměstek hejtmana Jihomoravského kraje. 

  V polovině srpna se uskutečnil další,rovněž tradiční, týdenní ozdravný pobyt členů v hotelu U Loubů ve Třech 

Studních.,kde nechyběla různá zábavná vystoupení kulturně nadaných členů. 

  Dne 24.října se konalo za účasti 215 členů Výroční setkání,konané upříležitosti 10.výročí založení Nového 

sdružení,když  na den přesně před deseti lety 24.října 2002 došlo k registraci sdružení u Ministerstva vnitra jako 

neziskové organizace.Ta vznikla především z iniciativy Aleny a Bořivoje Rašovských, s cílem vytvářet 

příležitosti podporující aktivní a plnohodnotný  život lidí se zdravotním handicapem a od počátku usilovala o 

vytvoření komunity,jenž spojuje všechny druhy postižení.Na úplném začátku stálo pět nadšenců a měli asi 90 

členů.Začali jezdit na ozdravné pobyty a do lázní.Zakladatelé chtěli,aby všichni se považovali za členy velké 

rodiny,a mnozí to tak skutečně vnímají. 

  Závěr roku patřil Předvánočnímu veselí členů.Zábavný program po slavnostním přípitku a zdravici hostí 

zahájili žáci Základní umělecké šloly.Hlavní část odpoledne obstarali muzikanti z Veselé trojky. 

  V průběhu roku 2012 uspořádali v rámci akcí pro zdraví čtyři rehabilitační odpoledne v Nemocnici Blansko s 

celkovou účastí 220 členů.Pro značný zájem mají pevné místo v jejich programu i návštěvy lázní v 

Boskovicích,určené k relaxaci. 

  Na programu byly i čtyři zajímavé poznávací zájezdy za zdravím,a to na Zlínsko,Mikulovsko,Polabí a 

Olomoucko. 

  Na konci roku čítala členská základna Nového sdružení 321 zdravotně postižených občanů,celkově se všech 

akcí,které sdružení pořádalo, zúčastnilo více jak 2 600 lidí! 

 

Svaz tělesně postižených – místní organizace 
   Dne 10.ledna je navštívil zástupce Svazu pan Štěp,dne 13 .března se konala výroční schůze za účasti 

místostarosty Mgr.Radka Procházky,dne 15.května je navštívila MUDr.Drahoslava Královcová,ředitelka 

Nemocnice Milosrdných bratří,tato akce byla spojena s oslavou Dne matek.Koncem srpna si členové utužovali 

svoje zdraví na ozdravném pobytu na Broumovsku.Dne 11.září se konala pro členy přednáška Policie České 

republiky a Městské policie.Dne 16 října se konala členská shůze,doplněná přednáškou o stomatologii.Dne 

13.listopadu představil zástupce firmy Metal Granit výrobky jejich produkce.Na závěr roku se uskutečnilo 

tradiční vánoční posezení,kdy je návštěvou poctil nový místostarosta města ing.Jiří Palbuchta. 

             

 

Městský klub důchodců 

 
   Tato organizace je od svého založení v roce 1981 stále aktivní a naplňuje to,co je pro seniory důležité.Používat 

i ve vyšším věku radost ze života,touhu poznávat stále něco nového a býti obklopeni přáteli.Současnou činnost 

klubu zajišťuje 9 členná samospráva ve složení     L.Bezdíčková,Marie Kolářová,Jana 

Pitnerová,E.Portlová,J.Staňková,M.Stránská,Karla Šparlinková,J.Švandová a Marie Tomanová.V roce 2012 bylo 

uskutečněno celkem 44 akcí s průměrnou účastí 32 členů. 
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   V průběhu roku shlédli tři divadelní představení v brněnských divadlech ( v únoru operu Perikola,v dubnu 

operu Carmen a v říjnu balet Nebezpečné známosti ).Uspořádali sedm společných vycházek a zájezdů,když 

navštívili řadu kulturních a sakrálních památek.Např.kostely v Křetíně,Vranově u Brna,Bořitově,Blansku 

,Sloupu,Senetářově a augustiniánské opatství v Brně. 

  V rámci pohybových aktivit se konalo každé pondělí v tělocvičně na Tyršově ulici kondiční cvičení za 

průměrné účasti 22 cvičenek.Jako další pohybovou aktivitu lze považovat oblíbené turistické vycházky do okolí 

Letovic.Poslední květnový týden zorganizovali pro 32 členů ozdravný pobyt v Jeseníkách,kde se věnovali 

převážně také turistice.Navštívili lázně v Jeseníku,zámek v Javorníku ve Slezsku,Zlaté Hory s poutním místem 

nad městem a mechové jezírko na Rejvízu. 

  Za velmi prospěšnou činnost je považováno pletení obvazů pro Diakonii sv.Františka z Assisi,které slouží 

malomocným v Indii.Celkově upletli 254 obvazů a jejich skupina byla vyhodnocena jako nejlepší v rámci 

kraje.Mezi tradiční a hojně navštěvované akce patří grilování kuřat v areálu hasičské zbrojnice,společně 

oslavovali Den matek,Velikonoce,Vánoce a začátkem roku i Nový rok.Příznivý ohlas a velkou účast mělo i 

zářijové setkání členů v prostorách myslivecké chaty v Kochově. 

 

 

 

 

Katolická beseda 

 
   Katolická beseda se snaží šířit duchovní a kulturní hodnoty v našem městě a okolí.V letovickém regionu 

působí nepřetržitě 117 let,nezanikla ani v období německé okupace,ani v období totality.Významné období 

prožívala v době působení nezapomenutelného předsedy a letovického děkana P.Františka Krchňáka v létech 

1943 – 1992. 

  První akcí v roce 2012 byla březnová přednáška s hojnou účastí posluchačů na téma Střípky z poutních míst v 

Itálii,kterou přednesl ing.Milan Bezděk.Koncem května uspořádali členové výstavu fotografií ke Dni kostelů.Na 

stovkách fotografií se návštěvníci seznámili s poutními i farními kostely v naší vlasti i v zahraničí.Materiály 

poskytl dlouholetý člen bratr Karel Hoder. 

  V polovině června se u příležitosti 60.narozenin bývalého letovického děkana P.Pavla Kopeckého ( 2001 – 

2010 ) podařilo získat jeho portrét,jenž tak doplnil galerii letovických duchovních v sále fary.Portrét namalovala 

malířka paní Ondrušová-Wünschová.Dne 15.srpna se uskutečnil zájezd na Svatý Hostýn u příležitosti 100.výročí 

korunovace milostné sochy Panny Marie.Úspěšného zájezdu se zúčastnilo 60 členů a příznivců Besedy. 

  Členská schůze proběhla dne 11.listopadu ve farní budově a byla spojená s přednáškou bratra ing.Jozefa 

Gabarika na téma Etika v globálním managementu.Na schůzi se mimo jiné projednávala péče o růst členské 

základny,ve které se bude i nadále pokračovat.Předsedou letovické Katolické besedy zůstává nadále P.Jan 

Bezděk,místní farář,jenž o organizaci dobře pečuje. 

 

 

 

 

Různé 
 

Zámek Letovice 
 

   Dne 1.května byla naplno zahájena sezóna na letovickém zámku,jenž patří soukromému majiteli panu 

Bohumilu Vavříčkovi.Otevřeno je zde již tradičně denně od 9 do 18 hodin, a to až do konce měsíce 

října.Prohlídky začínají přednáškou o historii a současnosti zámku na nádvoří,dále mohou návštěvníci 

pokračovat individuálně.Největší novinkou nové sezóny bylo otevření galerie ve druhém poschodí zámku.Tyto 

prostory jsou již kompletně zrekonstruované a zaměřené na významné soudobé české výtvarníky.V prvním patře 

se začalo s budováním entomologického muzea,v přízemí nového sociálního zařízení a umístěna je zde též 

výstava dokumentující stav zámku před rekonstrukcí a výstava původních předmětů zámeckého 

inventáře.Rozšiřuje se zookoutek a připravují se další apartmány.Pan Vavříček se snaží neustále něco vylepšovat 

a doplňovat,jediné co mu momentálně chybí jsou staré křišťálové lustry. 

   Na konci sezóny mohl pan majitel hlásit přibližně stejný počet návštěvníků jako loni.To však dle něj není 

nejlepší výsledek,chce aby lidí stále přibývalo,na vině je hlavně nedobrá hospodářská situace ve státě.Letovický 

zámek objevují turisté ze stále větších vzdáleností,zvedá se i podíl turistů zahraničních.Z akcí pořádaných na 

zámku mají největší úspěch pravidelné burzy starožitností.Nová Galerie PEX byla také hojně navštěvována a 
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výstavy zde pořádané obohatily významným způsobem kulturní dění ve městě i širokém okolí.V příštím roce 

však její majitelé nehodlají pokračovat ve spolupráci,takže pan Vavříček bude prostory galerie pronajímat přímo 

jednotlivým umělcům k výstavám. 

  Celou úspěšnou letošní zámeckou sezónu ukončil dne 29.října velký ohňostroj nad městem. 

 

   Dne  12.dubna byl uveden do provozu v prostorách Nemocnice Milosrdných bratří zbrusu nový evakuační 

výtah včetně dalších novinek,které bylo nutno nečekaně v rámci rekonstrukce vyřešit.I na tyto neplánované 

opravy se podařilo získat finanční prostředky z rozpočtu kraje.Výtahová věž stála celkem 12 milionů korun, na 

dalších 10,5 milionu přišla adaptace půdních prostor, nové kuchyňky,umývárny a zázemí pro zřízence.Při 

stavebních pracích došlo dále najevo,že není  v pořádku vedení vody,elektřiny, někde ani podlahy.A tak se na 

odděleních A a D pořídily nové rozvody požárního zabezpečení,kyslíku a podobně.Všechny práce se konaly za 

plného provozu zdravotnického zařízení. 

 

   Dne 25.srpna se konal na přehradě Křetínka II.ročník závodu Dračích lodí.Závodů se zúčastnilo 44 týmů 

FUN,jenž závodí pouze jedenkrát za rok  a 10 týmů HOBBY,jenž se zúčastňují i jiných závodů dračích 

lodí.Celkem se tedy zúčastnilo 54 týmů,což znamenalo účast téměř 1 150 aktivních  veslařů z celé 

Moravy.Závody se konaly tak jako v minulých letech pod parkovištěm za mostem a probíhaly na tratích 200 a 1 

000 metrů.Organizace závodů si vyžádala značné pracovní nasazení ke splnění všech podmínek a hlavně 

finanční náročnost na uskutečnění závodů.Potěšující skutečností je pro nás,jako občany našeho města to, že 

celkovým vítězem sa stala posádka z místní části Zboněk,doplněná několika borci ze Sasiny. 

  V každém případě se jednalo o největší sportovní akci v Letovicích,dle odhadů se jí zúčastnilo téměř 5 000 

veslařů a diváků. 

  Koncem září dosáhl významného sportovního úspěchu teprve čtrnáctiletý reprezentant v silovém trojboji 

Vlastimil Šafařík z Letovic,když na mistrovství světa ve slovenském Bardějově získal titul mistra světa v 

kategorii dorostu ve váze do 62,5 kilogramu.Současně vytvořil výkonem 275 kilogramů v trojboji nový světový 

rekord.Výkony v jednotlivých disciplínách byly: 

dřep 107,5 kg,tlak 60 kg a pozved 107,5 kg.Celkově se soutěže zúčastnilo 515 závodníků z 26 zemí světa a náš 

úspěšný reprezentant byl vůbec nejmladším účastníkem celého mistrovství. 
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